
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و چهارم خرداد 1400



°۳۵تهران

تغ�رقیمتعنوان

330 (%0.51)65,300درهم امارات

100 (%0.35)28,800لير ترکيه

200 (%0.53)37,700يوان چين

1,500 (%0.67)225,000ين ژاپن

1,000 (%0.5)198,850دلار کانادا

1,700 (%0.63)271,700فرانک سوئيس

180 (%5.81)3,100افغاني

0 (%0)3,820روبل روسيه

800 (%0.43)187,700دلار استراليا

1,250 (%0.52)239,780دلار

680 (%0.24)284,760يورو

740 (%0.22)342,310پوند انگليس

 
دوشنبه ۲۴ خرداد ۱۴۰۰

 
June 14, 2021
سوم ذیقعده ۱۴۴۲

مناسبت ها

۲۲ خرداد ولادت حضرت معصومه سلام االله علیها و روز دختران [ ١ ذوالقعده
[

[ June 12 ] ۲۲ خرداد روز جهانی مبارزه با کار کودکان
[ June 14 ] ۲۴ خرداد روز جهانی اهدای خون

۲۵ خرداد روز ملی گل وگیاه
۲۷ خرداد روز جهاد کشاورزی

[ June 17 ] ۲۷ خرداد روز جهانی بیابان زدایی

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۵:۴۸ اذان صبح: ۰۴:۰۰

غروب خورشید: ۲۰:۲۲ اذان ظهر: ۱۳:۰۵

اذان مغرب: ۲۰:۴۰



تغ�رقیمتعنوان

480,000 (%0.45)106,080,000سکه امامي

470,000 (%0.45)105,510,000سکه بهار آزادي

500,000 (%0.86)58,000,000نيم سکه

300,000 (%0.81)37,200,000ربع سکه

100,000 (%0.44)22,900,000سکه گرمي



 

1- مذاکره با دانشگاه هاي معتبرجهت توسعه فناوري در صنعت نفت - میزان

2- واکنش زنگنه به اظهارات نامزد ها درباره کرسنت و افزایش قیمت بنزین در آبان 98 - روز نو

3- یک شرکت با مدیریت بانوان در حوزه کارآفرینی زنان و روستایی قدم در راه کرادفاندینگ گذاشت - رصد اقتصادي

4- واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت بنزین - ایران اکونا

5- اعطاي موافقت اصولی تامین مالی جمعی به شرکت مدبران تجارت ایفا - شما نیوز

6- ساوجبلاغ، قطب پرورش صنعت اسب در البرز - روزنامه پیام سپیدار

7- دولت آینده مشکلات را با قدرت و شتاب حل می کند - ارك خبر

8- ضرورت تولید کالاهاي دانش بنیان در شهرستان شبستر - ارك خبر

9- واکنش زنگنه به اظهارات نامزد ها درباره کرسنت و افزایش قیمت بنزین در آبان 98: اگر قرار شد وارد پرونده کرسنت

شویم، حرف هاي زیادي داریم / تصمیم دولت درمورد بنزین، در اجراي مصوبه سران سه قوه بود - تدبیر و امید

10- مطالبات ایلامیان از رئیس جمهور آینده ؛ از توسعه زیرساخت ها تا توجه به مناطق محروم - دانا

11- توانایی هایی که در اوج معلولیت شکوفا می شوند - روزنامه صبح امروز خراسان رضوي

12- تاکید بر ضرورت توجه به اقتصاد دریا محور - مانا

13- اگر کسی مرتکب جرمی شده مجازات شود؛ اما نباید شخصیتش شکسته شود/ مبادا کسی تحقیر شود که مجبور بشود با پول

و رشوه و پارتی بازي حق خود را بگیرد/ نباید اجازه داد اصلاً فسادي شکل بگیرد که لازم باشد با ... - میزان

14- اصفهان زیرساخت هاي کافی براي شهر هوشمند را دارد - خبرگزاري مهر

15- برپایی پردیس هاي فرهنگی و هنري در منطقه13 - روزنامه نوآوران

16- مرکز نوآوري جهت آشنایی علاقه مندان با کسب و کارهاي حوزه اقتصاد دانش بنیان فعالیت می کند - ایسنا

17- یخ زدگی اراضی کشاورزي روستاي «طویلان سفلی» اسدآباد - ایسنا

18- انعقاد تفاهم نامه همکاري بین جهاددانشگاهی و حوزه علمیه سمنان - خبرگزاري قرآن

19- توجه به ورزش، اشتغال و بیمه مطالبه بانوان ساوجی از رئیس جمهوري آینده - ایرنا

20- آشنایی با سیدفخرالدین طاهرزاده موسویان کاندیداي ششمین دوره انتخابات شوراي شهر اهواز - هما خوزستان

21- واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت بنزین - تین نیوز

22- 8 هزار دانش آموز با نیازهاي ویژه تحت پوشش فعالیت هاي «اوقات فراغت»، قرار خواهند گرفت - بازار کار

23- نخستین دوره مهارت آموزي ویژه نابینایان در استان بوشهر آغاز شد - بازار کار

24- یک شبه پولدار نمی شویم! - قلمنا

25- امضا 5 موافقت نامه همکاري وزارتخانه هاي نفت و علوم در زمینه پارك فناوري - سهام انرژي

26- مشکلات قرن بیست و یکم راه حل هاي متناسب این قرن را می خواهد/ ساختمانی که لانه موش شده بود را به پارك

فناوري تبدیل کردیم - ایلنا

27- ستاري: تجاري سازي ایده هاي نوآورانه بازار محصولات ورزشی را در داخل و خارج توسعه می دهد - پایگاه دولت

28- شمارش معکوس براي افتتاح بزرگترین پروژه در خاورمیانه - پایگاه دولت



29- حدود 16 هزار هکتار جنگل دست کاشت در خراسان شمالی ایجاد شد - ایرنا

30- تمدید حمایت از کسب و کارهاي فرهنگی و هنري در سال 1400 - پایگاه دولت

31- حلقه گمشده شهررشت ،بی ثباتی مدیریتی است/ هیچ کس رقیب من نیست،همه کاندیداهاي شهر رشت رفیق من هستند -
توسکانیوز

32- مشارکت ایران خودرو کرمانشاه در توانمندسازي مناطق محروم - پارسینه

33- آخرین تلاش هاي نامزدهاي ریاست جمهوري براي جلب نظر مردم - ایرنا

34- رشد 34درصدي پروانه ها، دستاوردي براي توسعه معدنی آذربایجان غربی - ایرنا

35- افزایش تولید نفت به معناي خام فروشی نیست - ایرنا

36- عیادت رئیس بنیاد قائم شهر از دو تن ایثارگر شهرستان - بنیاد شهید و امور ایثارگران

37- واکنش زنگنه به صحبت هاي کاندیدا هاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین - پارسینه

38- واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري - نفت ما

39- واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت بنزین - آفتاب

40- گزینه هاي نهایی شوراي ائتلاف براي شوراي شهر تهران چه سوابقی دارند؟ - پارس نیوز

41- مهارت هاي دانشجویان با شرکت در دوره هاي فنی و حرفه اي ارتقا می یابد - روزنامه جام جم

42- واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري - آواي صنعت

43- واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت بنزین - خبر فوري

44- واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت بنزین - آرمان اقتصادي

45- مدیر تعاون، اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي: هدف اصلی از ارزیابی و نظارت اصلاح فرایند ها و در

نهایت رضایتمندي مردم از خدمات است - آریا نیوز

46- جلیلی: رقیب روحانی بودم اما سعی کردم به دولت او کمک کنم - ایسنا

47- رئیسی: آقایان توسعه کشور را به لبخند بیگانگان گره زدند/ پایان رانت و فساد را اعلام خواهیم کرد/ سفره مردم وابسته

به خارج شد - الف

48- واکنش زنگنه به اظهارات نامزد ها درباره کرسنت و افزایش قیمت بنزین در آبان 98: اگر قرار شد وارد پرونده کرسنت

شویم، حرف هاي زیادي داریم / تصمیم دولت درمورد بنزین، در اجراي مصوبه سران سه قوه بود - انتخاب

49- جلسات شورا باید به صورت آنلاین از شبکه هاي مجازي پخش شود - سرتوك

50- درك نیازها و اشتغال توان یابان ملاك پیشرفت جوامع بشري است - تهران نیوز

51- سبد معیشت حداقلی به 9 میلیون رسید - مردم سالاري آنلاین

52- آشنایی با سیدفخرالدین طاهرزاده موسویان کاندیداي ششمین دوره انتخابات شوراي شهر اهواز - امید خوزستان

53- حمایت خانواده شهدا از آیت االله رئیسی/ از طومار با 10 هزار امضا تا تحریف آرمان شهدا در دولت فعلی - خبرگزاري
فارس

54- جلیلی در جمع تاکسی رانان تهران حضور یافت/ بیمه تاکسیرانان و خانواده هایشان را پیگیري می کنیم - خبرگزاري فارس

55- شمارش معکوس براي افتتاح بزرگترین پروژه در خاورمیانه - روزنامه اقتصاد ملی

56- فولاد خوزستان به دنبال تولید 25درصدي فولاد کشور - روزنامه اقتصاد ملی

57- مشکلات کشور با محوریت مردم قابل رفع است - باشگاه خبرنگاران جوان



58- واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت بنزین - ارانیکو

59- ذخایر ژنتیکی ارزشمند گل هاي بومی، ظرفیتی مغفول در کارآفرینی و اشتغالزایی دانش بنیان - ایسنا

60- واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت بنزین - ایسنا

61- واکنش زنگنه به صحبت هاي کاندیدا درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین - باشگاه خبرنگاران جوان

62- نگاهی جامع به دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج | رشته ها و امکانات - آنا

63- 2 میلیون دلار؛ رقم صادرات صنایع دستی استان خراسان جنوبی - صندوق کارآفرینی امید

64- بازدید معاون علمی و فناوري رئیس جمهور از پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی - ایسکا

65- قیمت گذاري خودرو از نگاه یک کارشناس - روزنامه جهان اقتصاد

66- کنایه تند داماد روحانی به نامزد هاي ریاست جمهوري/ کامبیز مهدي زاده: برخی نان دولت می خورند اما براي رقیب

نانوایی زده اند/ عزت یک انسان میوه نیست - دیده بان ایران

67- اقلید 72 هزار تن گوجه فرنگی تولید می کند - تابناك

68- " شمیم طاهرپور " کارشناس ارشد روانشناسی در مصاحبه اختصاصی با روزنامه دریا بررسی کرد: معایب و مزایاي تک

فرزندي - روزنامه دریا

69- اسامی گزینه هاي شوراي ائتلاف براي شوراي شهر تهران +سوابق - فردا نیوز

70- مصاحبه با مدیر استانی بانک صنعت و معدن آذربایجان شرقی و رییس شعبه تبریز - برداشت روز

71- «توسعه» قربانی مناظره هاي انتخاباتی - اقتصاددان

72- کلیدي که در قفل "بیکاري" شکست - شهداي ایران

73- طعنه زنگنه به سنگ اندازان داخلی - همشهري

74- اصلاح ضوابط اجرایی صادرات و واردات فلزات گرانبها/ ضرورت رفع موانع صادرات کالاهاي بورسی - با اقتصاد

75- فورس ماژور اقتصادي دولت سیزدهم چیست؟ - خبر آنلاین

76- مهمترین نیاز یا عامل موفقیت در توسعه صنعتی، خدماتی در کشور، کارآفرینی است - موج

77- رفتارهاي توسعه ساز؛ مقایسه تطبیقی در تمدن شرق و غرب - اتاق بازرگانی ایران

78- سندباکس، همگام شدن با تغییرات تکنولوژي بازار سرمایه است - بورس نیوز

79- پرداخت بیش از 8میلیارد ریال تسهیلات مشاغل خانگی - شبستان

80- مصوبات بانکی ستاد ملی کرونا - بورس و بانک

81- کارآفرینی عامل موفقیت محسوب می شود/وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است - باشگاه خبرنگاران
جوان

82- گزینه هاي نهایی شوراي ائتلاف براي شوراي شهر تهران چه سوابقی دارند؟ - خبرگزاري فارس

83- سوابق گزینه هاي نهایی شوراي ائتلاف براي شوراي شهر تهران - افکارنیوز

84- نابینایان و کم بینایان استان بوشهر مهارت آموزي می شوند - آرا نیوز

85- جزئیات رویداد کمند با موضوع «کار، مهارت و نوآوري دختران دانشجو» - خبرگزاري قرآن

86- مجوز فعالیت مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی جهاد دانشگاهی قم اعطا شد - خبرگزاري قرآن

87- سرعت بخشی در فرایند پرداخت تسهیلات طرح هاي روستایی و عشایري استان مرکزي امري ضروري است - آریا نیوز

88- پرداخت 150 میلیون تومان تسهیلات براي ایجاد اشتغال در روستاهاي استان البرز - آریا نیوز



89- حمایت هاي بانکی از صاحبان کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا - فلزات آنلاین

90- تمدید بسته هاي حمایتی از اصناف بشدت آسیب دیده از کرونا - برنا نیوز

91- اقساط معوق وام کرونا امهال شد - بنکر

92- مصوبات ستاد ملی کرونا به بانک ها رفت - بنکر

- صفحه نخست مطبوعات 1400/03/24



 

مذاکره با دانشگاه هاي معتبرجهت توسعه فناوري در صنعت نفت

منبع: میزانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت گفت: ما در نخستین گام براي توسعه فناوري در صنعت نفت با دانشگاه معتبر همانند صنعتی شریف، شیراز و ...
مذاکره کردیم تا رشته بالادستی صنعت نفت که اصل موضوع در آن افزایش تولید مبتنی بر افزایش بازیافت است را توسعه

دهند.

خبرگزاري میزان - بنا بر اعلام شانا، بیژن زنگنه امروز در آیین گشایش رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با بیان اینکه
مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی، خدماتی و اقتصادي در کشور کارآفرین است نه دانشگاه ها تصریح کرد: جایگاه کارآفرین و
انسان خلاق از مدیریت بالاتر است، کارآفرین می تواند عامل موفقیت یا موفق نشدن یک مجموعه باشد. به طور معمول جوانان

 
کارآفرین و خلاق هستند، البته در موضوع جوان بودن سن مهم نیست نگاه مهم است. 

وي با اشاره به اینکه جوانان به جاي گذشته از آینده صحبت و براي به سرانجام رسیدن کارها تلاش می کنند، تصریح کرد: مقام
معظم رهبري درباره جوانگرایی صحبت کردند اما وقتی می خواهیم کاري را به جوان محول کنیم عده اي حمله می کنند و می گویند
باید سابقه داشته باشد، با سابقه که کارآفرینی، خلاقیت، تحول درست نمی شود! داشتن روحیه خلاق، تحول و تغییر بسیار مهم است.

وزیر نفت با یادآوري اینکه در سال هاي که در نفت حضور داشتم براي توسعه فناوري مجموعه اي از کارهایی انجام دادم، اظهار کرد:
مهمترین مسئله نگرش مدیریتی است که چطور فناوري و توسعه آن را می بینید، ما در نخستین گام براي توسعه فناوري در صنعت
نفت با دانشگاه معتبر همانند صنعتی شریف، شیراز و ... مذاکره کردیم تا رشته بالادستی صنعت نفت که اصل موضوع در آن افزایش

 
تولید مبتنی بر افزایش بازیافت است را توسعه دهند، اکنون دربخش آموزش مشکلی وجود ندارد و نیروهاي خوبی تربیت شده اند. 

زنگنه گام بعدي در توسعه، فناوري در صنعت نفت را توجه به ظرفیت هاي عملیاتی برشمرد و گفت: فعال شدن مهندسان مشاور،
سازندگان، تاسیس شرکت پیمانکاري عمومی (GC)، شرکت هاي اکتشاف و تولید نتیجه توجه به ظرفیت هاي عملیاتی است که جزو

 
دارایی فناوري کشور هستند. 

وي با بیان اینکه گام پایانی توسعه فناوري استفاده از ایده هاي نو در دنیاست، تصریح کرد: کاش ایده تاسیس پارك نوآوري و فناوري

 
صنعت نفت سه سال زودتر به ذهنمان رسیده بود، دیر شده است، اما تلاشمان را کردیم. 

وزیر نفت تصریح کرد: برنامه ام این است که بخش عمده اي از زندگی آینده خود را به عنوان یک خبره یا منتور (مشاوره) براي توسعه

 
واحدهاي استارتاپ و فناور اختصاص دهم زیرا براي کشور و صنعت نفت بسیار مهم است، البته فهم از این مراکز بسیار ضعیف است. 

 
بیشتر بخوانید: بهره برداري از طرح هاي صنایع پتروشیمی وزارت نفت 

خبر در حال تکمیل



واکنش زنگنه به اظهارات نامزد ها درباره کرسنت و افزایش قیمت بنزین در

آبان 98

منبع: روز نوشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/03/24

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد،
گفت: سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد.

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره
قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر
قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم گیري
درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در
اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته شده دولت در اجراي

 
تصویب سران محترم سه قوه این تصمیم را گرفت. 

به گزارش روز نو :بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه
مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به طور معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛ جوان بودن به سن نیست
مهم روحیه تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم اینکه می خواهیم از

 
نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع



 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت

 
نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد.



یک شرکت با مدیریت بانوان در حوزه کارآفرینی زنان و روستایی قدم در راه

کرادفاندینگ گذاشت

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/03/24

شرکتی که در حوزه کارآفرینی و حمایت از کسب وکارهاي اجتماعی فعال است و ساختار اجرایی آن را زنان تشکیل می
دهند، موفق به کسب موافقت اصولی تامین مالی جمعی شد.

به گزارش  رصد اقتصادي و به نقل از مدیریت ارتباطات
فرابورس ایران و طبق اعلام مدیریت نهادهاي مالی
فرابورس،شرکت «مدبران تجارت ایفا» وابسته به بنیاد ایفا
که در حوزه تامین سرمایه و حمایت از کسب وکارهاي
اجتماعی نوآور فعال است و در صنعت کشاورزي و غذا و
سایر کسب وکارهاي تکمیل کننده زنجیره ارزش در این
صنایع، فعالیت خواهد کرد، موفق به اخذ موافقت اصولی از

 
کارگروه ارزیابی تامین مالی جمعی شد. 

 این شرکت توانست پس از تکمیل، بررسی و تأیید مستندات از جمله مدل کسب وکار، اطلاعات ثبتی و سوابق اجرایی شرکت،

 
سهامداران، و سایر اسناد مربوطه از سی و یکمین جلسه کارگروه ارزیابی تامین مالی جمعی موافقت اصولی کسب کند. 

به منظور دریافت مجوز فعالیت و شروع فعالیت تامین مالی جمعی لازم است شرکت مدبران تجارت ایفا حداکثر ظرف شش ماه پس از
دریافت موافقت اصولی، مراحل اخذ مجوز فعالیت و راه اندازي سکو را طی کند و تا پیش از طی کردن مراحل اخذ مجوز فعالیت،

 
شرکت مدبران تجارت ایفا مجاز به انتشار طرح در سکو نیست. 

گفتنی است در ساختار اجرایی این شرکت که در حوزه کارآفرینی و حمایت از کسب وکارهاي اجتماعی فعال است، از زنان بهره

 
گرفته می شود. 

بنا به اعلام مدیریت نهادهاي مالی فرابورس ایران 6 شرکت دیگر نیز در حال تکمیل سکو و طی کردن مراحل اخذ مجوز فعالیت

 
هستند. 

فهرست شرکت هاي داراي مجوز فعالیت و همچنین طرح هاي تامین مالی جمعی در بخش بازارها و محصولات، قسمت تامین مالی
جمعی در سایت فرابورس ایران قابل مشاهده است.



واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت

بنزین

منبع: ایران اکوناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم

گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در ...

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم گیري درباره
افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته شده دولت در اجراي تصویب سران

 
محترم سه قوه این تصمیم را گرفت. 

بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و
فناوري صنعت نفت، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه مهمترین
عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به طور
معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛ جوان بودن به سن نیست
مهم روحیه تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر
استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم اینکه می خواهیم

 
از نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 



 
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد./ 

انتهاي پیام



اعطاي موافقت اصولی تامین مالی جمعی به شرکت مدبران تجارت ایفا

منبع: شما نیوزشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/03/24

شرکتی که در حوزه کارآفرینی و حمایت از کسب وکارهاي اجتماعی فعال است و ساختار اجرایی آن را زنان تشکیل می
دهند، موفق به کسب موافقت اصولی تامین مالی جمعی شد.



ساوجبلاغ، قطب پرورش صنعت اسب در البرز

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/03/24

پرورش اسب در استان البرز صنعتی درآمدزا براي صادرات به شمار

 
می آید. 

استان البرز جزو مناطق مهم پرورش اسب در کشور به حساب می آید
و حتی در سال هاي گذشته توانسته جزو استان هاي برتر در زمینه
پرورش اسب باشد.صادرات اسب می تواند شکوفایی بزرگی براي کشور

 
به همراه داشته باشد اما نیازمند توجه، برنامه ریزي و همتی مداوم است. 

 
صنعتی درآمدزا و پنهان در اقتصاد کشور 

اسب هاي نژاد ایرانی کیفیت خوبی در دنیا دارند اما براي بهره گیري بیشتر از اسب هاي ایرانی نیازمند به دانش نوین، تجربه و
مدیریت داریم تا از امکانات براي صادرات و درآمدزایی بهره ببریم.اسب خزر یکی از نژادهاي ایرانی است که از حاشیه دریاي خزر براي
اولین بار جمع آوري شده است و هم اکنون در استان البرز پرورش می یابد، این اسب از ایران به کشورهاي دیگر صادر می شود، اسب
خزر قابلیت فراوانی در سوارکاري وپرشی استثنایی دارد و باتوجه به این مسائل مورد توجه محافل اقتصادي و ورزشی دنیا قرار گرفته

 
است. 

 
اوجبلاغ مهد پرورش اسب ایرانی 

مهرداد عبدالملکی مدیر امور دام جهاد کشاورزي البرز می گوید: 75 تا 80 واحد پرورش اسب در استان البرز مشغول فعالیت هستند

 
که از این تعداد 46 تا 50 واحد در شهرستان ساوجبلاغ متمرکز شده اند. 

صنعتی درآمدزا و پنهان در اقتصاد کشورعبدالملکی می افزاید: بیش از 2 هزار و سیصد اسب در البرز وجود دارد و البرز نیز یکی از
مراکز مهم پرورش اسب در سطح کشور در مقایسه با استان هاي هم جوار به حساب می آییم.او می گوید: نژاد اسب خزر درحال
نابودي بود اما این اسب از حاشیه دریاي خزر جمع آوري و به کشورهاي دیگر صادر شد.عبدالملکی می افزاید: این شغل یک صنعت
بزرگ در کشور به حساب می آید و می تواند علاوه بر صادرات در بحث گردشگري و جذب گردشگر هم درآمدزا باشد. البته در سطح
استان البرز اصطبل هایی وجود دارند که جواز گردشگري دریافت کرده اند اما متاسفانه این صنف هنوز تشکلی ندارند.محمدي یکی از
پرورش دهندگان اسب خزر در البرز می گوید:درکنار تمامی مسائل و محاسنی که پرورش اسب دارد اما با مشکلات و موانعی هم
همراه است.او می افزاید:در سال هاي اخیر بحث کمبود مراتع و نهاده هاي دامی یکی از مشکلات اصطبل هاي سوارکاري است که

 
مسئولان باید فکري به حال آن بکنند. 

 
اسب ترکمن و کردي دیگر نژادهاي ایرانی در دنیا 

اسب عرب، اسب ترکمن و اسب کردي دیگر نژادهاي ایرانی اسب هستند که زادگاه هریک از آن ها در استان به خصوصی قرار گرفته
است. به طور مثال اسب عرب را می توان از خوزستان، نژاد ترکمن را از ترکمن صحرا و اسب کردي را از استان کردستان به دست
آورد. هم اینک در البرز نژاد اسب هاي عرب و ترکمن در سطح جهانی پرورش داده می شوند که در صورت حمایت مسئولان سوددهی

 
این فعالیت اقتصادي می تواند به میلیاردها تومان برسد. 

 
ارزآوري با پرورش اسب 

مهتا طیوري یکی از پرورش دهنده هاي اسب در البرز می گوید: ما با مشکل تهیه نهاده هاي دامی دست و پنجه و نرم می کنیم و



تهیه نهاده هاي دامی براي ما هزینه زیادي به همراه دارد.طیوري می افزاید:از طرفی هم کمبود مراتع و زمین هاي بزرگ دیگر مشکل
ما است که هنوز توجه ویژه اي در این خصوص انجام نشده است.او می گوید: باتوجه به اینکه در سال هاي اخیر واردات کالا به کشور
سخت شده است و توجه به تولیدات داخلی بیشتر، درنتیجه می توانیم به پرورش اسب به عنوان یک صنعت داخلی نگاه کنیم.طیوري
می افزاید:ما در البرز شاهد بیشترین تجمع سوارکاري و پرورش اسب هستیم. اسب خزر می تواند براي ما جنبه صادراتی داشته باشد
اما مسئولان هم باید به عنوان یک صنعت به پرورش اسب نگاه کنند در کشوري مانند فرانسه اسب یک صنعت بزرگ اقتصادي به
شمار می آید و درآمدزایی بالایی دارد.طیوري می گوید: یکی از مسائلی که در کشورمان نیاز به توجه بیشتري دارد این است که

 
مسابقات سوارکاري باید به صورت منظم برگزار شود. پرورش اسب می تواند براي کشور به صنعتی ارز آور و کارآفرین تبدیل شود. 

 
علوم جدید و تجربه راه گشاي بین المللی شدن اسب ایرانی 

به نظر می رسد باتوجه درآمدزایی صنعت پرورش اسب و با توجه به این که استان البرز و ساوجبلاغ مهد مناسبی براي پرورش اسب
است توجه مسئولان استانی و کشوري به این صنعت می تواند راهگشاي مناسبی براي اشتغال در البرز فراهم کند. اعطاي وام هاي

 
مکفی و کمک هاي مالی در ساخت اصطبل هاي مناسب نیز می تواند نمونه اي براي حمایت از کارآفرینان داخلی باشد. 

 
صادرات اسب 

اسب هاي پرورش یافته در البرز می توانند نماینده مهمی از نام ایران در مسابقات جهانی باشند و ایران را به قطب بزرگی در

 
خاورمیانه تبدیل کنند که رسیدن به این مهم نیازمند تلاشی آگاهانه، منظم و همکاري همگانی است. 

منبع باشگاه خبرنگاران



دولت آینده مشکلات را با قدرت و شتاب حل می کند

منبع: ارك خبرشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/03/24

به گزارش ارك خبر،حمیدرضا حاجی بابایی در همایش حامیان رئیسی در سالن شهید بهشتی مراغه افزود: درود خدا بر کسی
که...

به گزارش ارك خبر،حمیدرضا حاجی بابایی در همایش حامیان رئیسی در سالن شهید بهشتی مراغه افزود: درود خدا بر کسی

 
که پنج نفر از افراد قهر کرده را براي شرکت در انتخابات 28 خردادماه پاي صندوق بیاورد. 

وي با اشاره به اینکه دولت آینده مشکلات را با قدرت و شتاب حل خواهد کرد، اظهار کرد: بهبود شرایط به حضور قدرتمند ملت در
پاي صندوق رأي نیاز دارد و باید با نیت قرب الهی در پاي صندوق حاضر شویم، زیرا امروزه حفظ نظام با رأي حاصل می شود و به

 
گفته امام راحل صیانت از این نظام مقدس از همه چیز واجب تر است. 

وي با تاکید بر اینکه رأي ندادن قابل جبران نیست، اضافه کرد: امروز رهبر ما به عنوان باتقواترین و انقلابی ترین فرد از ملت ایران می
خواهد که پاي صندوق رأي حاضر شوند و افراد متدین نیز همین امر را دنبال می کنند، اما در نقطه مقابل آمریکا، رژیم صهیونیستی،

 
منافقان و تمام دشمنان می خواهند که رأي ندهیم و همین موضوع نشان می دهد که حاضر شدن در پاي صندوق چه عظمتی دارد. 

نماینده مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه تا روز انتخابات باید شب و روز کار کنیم تا آرا بیشتر شود، بیان کرد: کار اصلاح امور

 
کشور سخت است و کار سخت نیاز به قدرت دارد؛ قدرتی که به میزان رأي ملت وابسته است. 

وزیر اسبق آموزش و پرورش گفت: آیت االله رئیسی مخالف مدرسه فروشی و خصوصی سازي مدارس است، زیرا تمام بدبختی هاي

 
آموزش و پرورش به دلیل همین خصوصی سازي مدارس ایجاد شد. 

حاجی بابائی با اشاره به اینکه نگاه کنونی مسئولان به آموزش و پرورش جایگاه معلمان را در کشور تنزل داده است، بیان کرد: نظام
رتبه بندي معلمان پنج سال پیش باید به مجلس می آمد، اما حالا آمده و شبیه یک جعبه خالی است؛ همچنین همسان سازي حقوق

 
بازنشستگان باید از پنج سال پیش اجرا می شد. 

وي با تاکید بر اینکه همسان سازي باید قانونی و دائمی شود خاطرنشان کرد: خواست ما این است که آموزش و پرورش اولویت دولت

 
بعدي باشد آن هم نه به خاطر معلمان بلکه به خاطر 14.5 میلیون دانش آموز کشور. 

وي ادامه داد: اگر بودجه براي آموزش و پرورش هزینه نشود، بسیاري از مشکلات و آسیب ها به عرصه می آید و از آیت االله رئیسی می
خواهیم همچنان و مستمر عدالت را در کشور اجرا کند، حقوق ها عادلانه شود و اشتغال در آموزش و پرورش در قالب نیروي شرکتی

 
را جمع کند. 

وي ادامه داد: از آیت االله رئیسی انتظار داریم تا به کشاورزان و محرومان رسیدگی کند تا در دولت ایشان مشکلی براي معیشت مردم
به وجود نیاید. 



حاج بابایی با اشاره به اینکه آیت االله رئیسی هرگز اهل خیانت و سوءاستفاده نیست و مردم بر این موضوع شهادت می دهند گفت: من
او را از حدود 20 سالگی که دادستان همدان بود، می شناسم و همسر بزرگوارشان هم از استادان پرآوازه دانشگاه است که در سند

 
تحول بنیادین همکاري خوبی داشت و همواره زندگی سالمی داشته اند. 

وزیر اسبق آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه گروه هاي گوناگونی در جامعه از آیت االله رئیسی حمایت می کنند، بیان کرد: ایشان می
خواهد همچون باران براي همه ملت ایران از هر قومیت و تفکري ببارد تا آنان احساس آرامش کنند.



ضرورت تولید کالاهاي دانش بنیان در شهرستان شبستر

منبع: ارك خبرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/03/24

به گزارش ارك خبر،حسین عبدالهی صبح دوشنبه در جمع خبرنگاران افزود: هر چند شهرستان شبستر با دارا بودن 650
واحد...

به گزارش ارك خبر،حسین عبدالهی صبح دوشنبه در جمع خبرنگاران افزود: هر چند شهرستان شبستر با دارا بودن 650 واحد
تولیدي صنعتی به لحاظ صنعتی از شهرستان هاي برتر استان بوده و موفقیت هاي چشمگیري را بدست آورده، اما هنوز با حد مطلوب

 
توسعه صنعتی فاصله زیادي دارد. 

حسین عبدالهی خاطر نشان کرد: پر واضح است که توسعه یافتگی صنعتی از زوایاي مختلف قابل بررسی است. میزان دانش بري

 
کالاهاي تولیدي یکی از مهم ترین این عوامل است که توجه به آن می تواند بخش صنعت را وارد مرحله جدیدي از توسعه نماید. 

وي اظهار داشت: در این راستا تصمیم گیري براي انتخاب کالاي تولیدي به عنوان اولین گام سرمایه گذار حائز اهمیت است. مسیري
که بخش صنعتی شهرستان شبستر در پیش گرفته، بیشتر معطوف به تولید کالاهایی بوده که دانش بري اندکی دارند. هر چند این
نوع از تولیدات در ایجاد ارزش افزوده مؤثر است اما یقیناً می توان گفت که ارزش افزوده آن در مقایسه با کالاهاي دانش بنیان بسیار

 
اندك است. 

وي افزود: این موضوع یکی از مهم ترین ضعف هاي بخش صنعتی شبستر است؛ در همین راستا، گذر از تولید کالاهاي سنتی به تولید

 
کالاهاي دانش بر می تواند یک استراتژي مؤثر و کارا باشد. 

رئیس شوراي اداري شبستر تصریح کرد: دانش، عامل بسیار قدرتمندي در تولید ارزش افزوده است؛ هر چند شاید فرآیند تولید آن
کمی زمان بر و پرهزینه باشد ولی بعد از به ثمر رسیدن آن، ارزش افزوده بسیار کلانی را در مقایسه با تولیدات صنعتی سنتی ایجاد
می کند. با لحاظ کردن علم در قیمت گذاري کالا، هزینه متوسط تولید کالا کاهش یافته و در کنار آن، با ایجاد ارزش افزوده فراوان
سود قابل توجهی نیز نصیب سرمایه گذار می شود. به واقع در عصر کنونی، دانش عامل تعیین کننده مزیت رقابتی سازمان ها و

 
مؤسسات است و باید مدیریت دانش در قلب سیاست هاي راهبردي آنها قرار گیرد. 

عبدالهی اضافه کرد: به سبب دانشی که در کالاي علم محور نهفته است، امکان ورود سریع رقبا در بازار بسیار پایین بوده و به دلیل
پیچیدگی هاي فنی به سختی قابل کپی برداري است. این موضوع شرایطی را براي تولیدکننده ایجاد می کند که در سال هاي اولیه
تولید، سود قابل توجهی را به دست آورد. هر چند بعد از سال ها اگر رقبایی نیز در این صنعت وارد شوند، تولیدکننده اول می تواند با

 
استراتژي هاي مدیریتی و اقتصادي به عنوان رهبر بازار عمل نماید و همواره سهم عمده بازار را در دست داشته باشد. 

وي گفت: واقعیّت این است که در انتخاب کالا براي تولید، علاوه بر دانش محور بودن کالا، بهتر است با رویکرد آینده نگري نیز به

 
نیازهاي بشري نگریسته شود. 

رئیس گروه کاري بازار اشتغال یاداور شد: ذهن سرمایه گذار یا هر ایده پردازي همواره باید از گذر زمان جلوتر باشد؛ یعنی ایده پرداز



باید با توجه به تحولات اقتصادي و اجتماعی به درك صحیحی از آینده دست یابد، نیازهاي جدید جامعه را پیش بینی کرده و براي
رفع آن ایده هاي سرمایه گذاري را پرورش دهد. آینده نگري و آینده سازي دو استراتژي بسیار مؤثر در انتخاب کالا براي تولید است

 
که غفلت از آن، ممکن است سرمایه گذار را به مسیري بی راهه سوق دهد. 

عبدالهی گفت: نهایتاً باید به این سوال پاسخ داده شود که آیا این رویکرد تولید کالاهاي دانش محور در شهرستان شبستر قابلیت
اجرایی دارد؟ در پاسخ به این سوال باید نهاده هاي مورد نیاز براي تحقق این هدف شناسایی و ارزیابی شوند. اصلی ترین نیاز براي نیل
به این هدف داشتن سرمایه انسانی متخصص است که با توجه به وجود فارغ التحصیلان دانشگاهی یقیناً قابل تأمین باشد. در کنار این
امر وجود مراکز علمی که رسالت تولید دانش و ایده هاي دانش محور را داشته باشد ضرورت دارد. مرکز رشد واحدهاي فناور قابلیت
تحقق این هدف را دارد و یقیناً با مدیریت کارآمد می تواند پیوند سه گانه اي بین سرمایه انسانی، صنعت و مرکز رشد ایجاد نماید.
البته با ارتباط دوگانه سرمایه انسانی و مرکز رشد نیز می توان به تولید علم و ایده و فروش آن پرداخت؛ به عبارتی ساده تر "بانک ایده

 
هاي دانش محور" می تواند حاصل این پیوند دوگانه باشد که در نهایت، مشتري آن نیز بخش صنعت خواهد بود. 

فرماندار شهرستان شبستر تصریح کرد: در سطح ملی نیز حرکت هاي مؤثري در تحقق این اهداف صورت گرفته و مؤسسات و شرکت
ها می توانند در چارچوب آن ها گام هاي اساسی بردارند. بر اساس آئین نامه ارزیابی و تشخیص شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان،
کالاهاي دانش بر باید در حوزه فناوري هاي بالا و متوسط به بالا باشند و تولید نیاز به تحقیق و توسعه هدفمند توسط یک تیم فنی
خبره داشته باشد. همچنین باید براي حفظ توان رقابتی محصول در بازار، تحقیق و توسعه به صورت مستمر انجام شود و عمده ارزش

افزوده ناشی از تولید محصول، ناشی از دانش فنی و نوآوري فناورانه باشد.



واکنش زنگنه به اظهارات نامزد ها درباره کرسنت و افزایش قیمت بنزین در
آبان 98: اگر قرار شد وارد پرونده کرسنت شویم، حرف هاي زیادي داریم /

تصمیم دولت درمورد بنزین، در اجراي مصوبه سران سه قوه بود

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/03/24

براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود.
آمادگی دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم.

واکنش زنگنه به اظهارات نامزد ها درباره کرسنت و افزایش قیمت بنزین در آبان 98: اگر قرار شد وارد پرونده کرسنت شویم،
حرف هاي زیادي داریم / تصمیم دولت درمورد بنزین، در اجراي مصوبه سران سه قوه بود براي توسعه فناوري باید از ایده جدید
استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود

 
را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

ایسنا: وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري
درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و
گفت: ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت
نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم.
تصمیم گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ
شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته شده دولت

 
در اجراي تصویب سران محترم سه قوه این تصمیم را گرفت. 

بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه مهمترین عامل
موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به طور معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛ جوان بودن به سن نیست مهم روحیه
تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم اینکه می خواهیم از نیروهاي

 
جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 



وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد.



مطالبات ایلامیان از رئیس جمهور آینده ؛ از توسعه زیرساخت ها تا توجه به
مناطق محروم

منبع: داناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/03/24

مردم ایلام از رئیس جمهور آینده انتظار رسیدگی و حل مشکلاتشان را دارند تا این استان بتواند در روند پیشرفت کشور نقش
مهمی داشته باشد.

 مردم ایلام از رئیس جمهور آینده انتظار رسیدگی و حل

 
مشکلاتشان را دارند تا این استان بتواند در روند پیشرفت کشور نقش مهمی داشته باشد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از ایلام بیدار ، امروز انتخابات از اهمیت ویژه اي برخوردار است و باید همه در آن

 
مشارکت داشته باشند تا شاهد انتخابی اصلح از طرف مردم و تحول در بخش هاي مختلف کشور باشیم. 

انتخابات از جمله مهم ترین و تاثیر گذارترینِ این صحنه هایی است که سرنوشت کشور را تعیین می کندو جایی است که ملت

 
قهرمان ضمن تعیین سرنوشت، براي آینده ي ایران اسلامی نیز خط مشی مشخص می کند. 

خوشبختانه نظام جمهوري اسلامی و حاکمیت شرعی آن بر اصل مردم سالاري بر پایه ي احکام الهی استوار می باشد و همین نکته
راه راست را بدون هیچ شائبه و تردیدي مشخص نموده است. از این رو، مردم در انتخابات با اندك تحقیق و تفحص و استناد به بیانات

 
مقام معظم رهبري، به راحتی می توانند مسئولین خود را انتخاب نموده و اداره ي کشور را به آنها بسپارند. 

حال و هواي این روزهاي ایران اسلامی بسیار انتخاباتی شده و بازار بحثهاي سیاسی و انتخاباتی به شدت داغ است و داغ تر از آن،
مبحث بررسی صلاحیت نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري است. جایی که انتظار می رفت تا با حضور کاندیداهاي مختلف از
جناحهاي متفاوت، شاهد رقابتی تنگاتنگ و بسیار حساس باشیم. چیزي که تا حد زیادي محقق نشد و افراد تایید شده، اکثراً فارغ از

 
حزبها و جنجالهاي سیاسی هستند. 

امروز در شرایطی قرار داریم که مردم از رئیس جمهور آینده انتظارات ویژه اي دارند که مشکلاتشان حل شده و وضعیتشان به نحو

 
بهتري تغییري کند و هرکس انتظار دارد تا رئیس جمهور آینده تغییري در وضعیت کشور به وجود آورد. 



 
 

 
جوانان نیازمند توجه ویژه هستند 

رضا احمدي از شهروندان ایلامی در گفتگو با خبرنگار ایلام بیدار گفت: واقعیت این است که مردم امروز در فشار اقتصادي قرار دارند و

 
انتظار دارند تغییري در وضعیتشان ایجاد شود. 

وي افزود: جوانان امروز نیازمند ایجاد شغل ، ازدواج ،ایجاد زندگی مشترك وتامین مسکن هستند تا بتوانند زندگی آینده خود را تامین

 
کنند چیزي که امروز جوانان با تامین آن فاصله زیادي دارند. 

احمدي خاطرنشان کرد: دولت باید براي جوانان برنامه داشته باشد تا علاوه بر کاهش آسیب هاي اجتماعی وبا افزایش نرخ ازدواج

 
وفرزندآوري آینده کشور تامین شود. 

 
زیرساخت هاي ایلام نیازمند توسعه است 

""مظفر کوچکی"" از دیگر شهروندان ایلامی در گفتگو با خبرنگار ایلام بیدار گفت: ایلام استانی در کشور است که در سال هاي

 
گذشته به علت بی مهري مسئولین و عدم توجه امروز از جمله استان هاي محروم در کشور است که نیازمند توجه ویژه است. 

وي افزود: ایلام امروز نیازمند توجه و توسعه زیرساخت ها است تا استعداد هاي خود رانشان داده و بتواند در پیشرفت هاي کشور نقش

 
مهمی داشته باشد. 

کوچکی در ادامه گفت: رئیس جمهور آینده باید به فکر استان ایلام باشد و تمام مناطق آن براي توسعه دیده شده و براي هرکدام

 
برنامه داشته باشد. 

این شهروند ایلامی تصریح کرد: ایلام داراي استعدادهاي خدادادي از جمله منابع نفت وگاز و جاذبه هاي طبیعی است که در صورت

 
توسعه آن ها هرکدام می تواند این استان را از محرومیت خارج کند. 



 
 

 
آسیب هاي اجتماعی و ایجاد اشتغال از اولویت هاي رسیدگی به مردم ایلام است 

""فاطمه نظري"" از دیگر شهروندان ایلامی در گفتگو با خبرنگار ایلام بیدار گفت: امروز باید به فکر آسیب هاي اجتماعی و ایجاد

 
اشتغال بود به خصوص در استان ایلام که از این آسیب ها رنج می برد. 

 
وي افزود: متاسفانه در برخی مناطق استان ایلام نیاز است تا اشتغال ایجاد شود تا از میزان آسیب هاي اجتماعی کاسته شود. 

 
نظري تصریح کرد: مردم ایلام از رئیس جمهور آینده انتظار ایجاد اشتغال و رسیدگی به معیشتشان را دارند. 

انتهاي پیام/ر



توانایی هایی که در اوج معلولیت شکوفا می شوند

شماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/03/24
منبع: روزنامه صبح امروز

خراسان رضوي

فرزانه قدري | کارشناس علوم اجتماعی شنوایى مهمترین حس در انسان است که بطور مستقیم در شکل گیرى زبان و
همچنین ایجاد تفکر در فرد تاثیر می گذارد. اختلال در شنوایى، عدم شکل گیرى کامل زبان و در پى آن تفکر را در پى

خواهد داشت و اختلال در گفتار منجر به عدم برقرارى ارتباط صحیح با (...)

 
فرزانه قدري | کارشناس علوم اجتماعی 

شنوایى مهمترین حس در انسان است که بطور مستقیم در شکل گیرى زبان و همچنین ایجاد تفکر در فرد تاثیر می گذارد. اختلال
در شنوایى، عدم شکل گیرى کامل زبان و در پى آن تفکر را در پى خواهد داشت و اختلال در گفتار منجر به عدم برقرارى ارتباط

 
صحیح با اعضاى جامعه و حتى خانواده فرد ناشنوا یا کم شنوا خواهد شد. 

ناشنوایى، سخت ترین نوع معلولیت در جهان است که  معلولیت پنهان نامیده می شود. فرد ناشنوا از همان ابتداى کودکى با مشکلات
فراوان رو به روست. ناشنوایى یا کم شنوایى نوعى اختلال در سیستم شنوایى فرد است؛ این نوع عارضه ممکن است مادرزادى یا

 
اکتسابى باشد. 

مهمترین مشکل ناشنوایان برقرارى ارتباط با دیگران است، البته ناشنوایان على رغم اختلال در شنوایى از تمام ظرفیت هاى موجود

 
خود براى برقرارى ارتباط با دیگران استفاده می کنند. 

این افراد، نهایت تلاش خود را براى محقق شدن این امر مهم به کار می گیرند، اما لازم به ذکر است که ارتباط به درستى برقرار
نخواهد شد، مگر اینکه بستر مناسب براى ارتباط در جامعه فراهم شود. راه حل نیز شناخت اعضاى جامعه نسبت به زبان و فرهنگ

 
ناشنوا و همچنین به رسمیت شناختن زبان اشاره و سعى در آموزش زبان اشاره به عموم مردم است. 

نکته مهم اینجاست که به رسمیت شناختن زبان اشاره به معناى قبول حضور و وجود ناشنوایان در جامعه است؛ این خود به معناى
پیگیرى و بررسى جدى مشکلات و مسائل ناشنوایان است. اگر بخواهیم به مشکلات ناشنوایان اشاره اى داشته باشیم، می توانیم به
مشکلات درمان، تهیه سمعک، باترى سمعک کاشت حلزون و... اشاره کرد. همچنین آماده سازى ناشنوایان براى ورود به جامعه،
یادگیرى و آموزش، استفاده از رسانه و برنامه هاى صداو سیما، مشکلات تحصیلى بخصوص در زمان کرونا برقرارى ارتباط به ویژه در
دوران کرونا، برقرارى ارتباط هنگام مراجعه به مراکز درمانى و بیمارستان ها به دلیل وجود ماسک، مشکل در استفاده از خدمات

 
عمومى، رفاهى، مراکز تفریحى و تجارى، اشتغال، مسکن و... اشاره کرد. 

 
اما براي این معضلات، چه راهکارهایی تاثیرگذار است؟ 

باید توجه داشت حضور رابط یا مترجم زبان اشاره حداقل در روزهاى خاصى از هفته در مراکز درمانى و بیمارستان ها، ساخت
اپلیکیشن ها و برنامه هایی جهت استفاده از خدمات اجتماعى و رفاهى براى ناشنوایان، استفاده از روش هاى تشویقى براى اداره،

 
سازمان ها، شرکت هاى خصوصى و دولتى که حداقل بخشى از نیروى کار خود را از افراد ناشنوا تامین می کنند. 

قرار دادن دوره هاى فشرده زبان اشاره براى کارمندان بخش هاى دولتى و خصوصى که نیروى کار ناشنوا دارند جهت برقرارى ارتباط

 
بهتر و مؤثرتر. 

شناخت، توجه، پرورش استعدادها و قابلیت هاى ناشنوایان و هدایت آن ها به سمت شکوفایى و استفاده از آن ها جهت رشد فردى و

 
جمعى. 

ارائه خدمات و امتیازاتى به ناشنوایان کارآفرین. مهمترین کار در زمینه حل مشکلات ناشنوایان کمک و راهنمایى گرفتن از خود



 
ناشنوایان است. 

لازم به ذکر است که علاوه بر ارائه خدمات و حل مشکلات ناشنوایان تأکید بر عزت نفس و ارتقا اعتماد به نفس و شکوفایى

 
استعدادهاى آن ضرورى است. 

باید توجه داشت که بخشى از جمعیت هر جامعه اى(شهرى) را ناشنوایان تشکیل می دهند که اگر بخواهیم حضور و توانایى هاى این
افراد را نادیده بگیریم مشخص است که ضرر خواهیم کرد؛ چرا که ناشنوا و یا هر فرد داراى معلولیت با وجود معلولیت، توانایى هاى
بسیار دیگرى دارد که می تواند به رشد شکوفایى و تحول شهر و جامعه کمک کند و در کنار آن کیفیت زندگى خود را نیز ارتقا بدهد.



تاکید بر ضرورت توجه به اقتصاد دریا محور

منبع: ماناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/03/24

در جریان برگزاري نشست هم اندیشی جامعه بندري و دریایی در آستانه برگزاري سیزدهمین دوره انتخابات ریاست
جمهوري، بر اقتصاد دریا محور که مورد تاکید مقام معظم رهبري قرار دارد تاکید شد.

در جریان برگزاري نشست هم اندیشی جامعه بندري و دریایی در آستانه برگزاري سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري،

 
بر اقتصاد دریا محور که مورد تاکید مقام معظم رهبري قرار دارد تاکید شد. 

به گزارش خبرنگار مانا، نشست هم اندیشی جامعه بندري و
دریایی به همت برخی دست اندرکاران بنادر و دریانوردي فعال
در انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم، بعد ازظهر یکشنبه 23
خرداد با حضور جمعی از فعالان بخش خصوصی حوزه بنادر و

 
حمل و نقل دریایی برگزار شد. 

در ابتداي این مراسم منصور آرامی نائب رئیس کمیسیون عمران
مجلس شوراي اسلامی و رئیس فراکسیون توسعه دریا محور، هدف از برگزاري این نشست را انتقال پیام اهمیت حمل و نقل دریایی و
اقتصاد دریامحور عنوان کرد و گفت: چنین موضوعی براي میلیون ها ایرانی ساحل نشین در شمال و جنوب کشور و افرادي که به
طرق مختلف زندگی و کسب و کارشان با دریا مرتبط است به قدري حائز اهمیت است که باید از الان پیگیر انتقال این پیام به منتخب

 
آتی انتخابات ریاست جمهوري باشیم. 

وي افزود: سهم ایران در گردشگري دریایی، صید و صیادي، مدیریت یکپارچه، کشاورزي مبتنی بر آب شور و آب شیرین کُن ها بسیار

 
کم است. 

آرامی با اشاره به مشکلات اشتغال در ساحل تصریح کرد: باید برنامه ریزي کنیم تا شعاع 100 کیلومتري مشکلات کلی و مشکلات

 
مسکن حد اقل تا ساحل تا شعاع 60 کیلومتري سواحل برطرف شود. امروز مشکلات تا شعاع 20 کیلومتري هم مشهود است. 

حسین مظفر عضو مجمع تشخیص نظام نیز در این نشست با اشاره به اهمیت اقتصاد دریا محور گفت: رهبري در اسناد بالا دستی بر

 
اقتصاد دریامحور بارها تاکید داشته اند. 

وي بیان داشت: ذیل کمیته تخصصی که با حضور دست اندرکاران حوزه دریا و بندر تشکیل شده است، جلسات کارشناسی با حضور

 
تشکل ها به منظور ایجاد تغییر و رقم زدن اتفاق جدید در دولت آینده برگزار خواهد شد. 

در ادامه این نشست تخصصی؛ سید احسان خاندوزي نایب رییس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی، اظهار کرد: یکی از

 
فرصت هاي معطل توسعه در کشور اقتصاد دریامحور است. 



 
وي تصریح کرد: متاسفانه دستگاه هاي اجرایی در دولت فعلی نقشه راهبردي براي توسعه دریامحور ندارند. 

خاندوزي با اشاره به اینکه، اواخر امسال یا اوایل سال آینده، برنامه هفتم توسعه در دستورکار مجلس قرار می گیرد بیان داشت:
درخواست ما از بخش خصوصی دریایی کشور، آماده سازي احکامی برآمده از دل تجربه ایشان است تا مجلس بتواند چند حکم قوي

 
در حوزه اقتصاد دریا محور این برنامه پنج ساله بگنجاند تا در نتیجه آن اقتصاد دریا و اقتصاد ملی به تراز مطلوب برسد. 

گفتنی است در ادامه این نشست نمایندگان تشکل هاي حمل و نقل دریایی به بیان نقطه نظرات، انتقادات و پیشنهادات خود
پرداختند.



اگر کسی مرتکب جرمی شده مجازات شود؛ اما نباید شخصیتش شکسته شود/
مبادا کسی تحقیر شود که مجبور بشود با پول و رشوه و پارتی بازي حق خود را

بگیرد/ نباید اجازه داد اصلاً فسادي شکل بگیرد که لازم باشد با ...

منبع: میزانشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/03/24

رئیس قوه قضاییه مبارزه با فساد را خواست حکومت و مردم دانست و تأکید کرد: باید روحیه مبارزه با فساد و کژي ها در
همه جا حاکم باشد و در کنار نظارت هاي پسینی به اقدامات پیشگیرانه هم توجه ویژه داشت تا از بروز مفاسد جلوگیري شود.

خبرگزاري میزان - رئیس قوه قضاییه در جلسه صبح امروز دوشنبه (24 خرداد ماه) شوراي عالی قوه قضاییه، با تبریک دهه
کرامت، هجرت امام رضا (ع) به طوس را بزرگ ترین هجرت بعد از هجرت پیام پیامبر اعظم (ص) دانست که زمینه سازي براي شکل

 
گیري تمدن رضوي را به دنبال داشت. 

رئیس دستگاه قضا از انسان هایی که در یک یا چند علم و حرفه و صنعت نام آور می شوند، به عنوان «انسان هاي بزرگ» یاد کرد، اما
در عین حال متذکر شد: «بزرگی» با «بزرگواري» تفاوت دارد؛ «بزرگواري» ریشه در شخصیت افراد دارد و معلوم نیست هر انسان

 
«بزرگی»، «بزرگوار» باشد. 

رئیس قوه قضاییه بیان داشت: از سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و شهید محسن حججی به عنوان نمونه اي از انسان هاي بزرگوار
یاد کرد و افزود: انسان هاي بزرگوار داراي بزرگی روح، اخلاق و منش انسانی هستند، حتی اگر در عرصه علم یا فنون سرآمد نباشند و

 
یا در عنفوان جوانی قرار داشته باشند. 

رئیس قوه قضاییه با ذکر خاطره اي از سفر اخیرش به عراق گفت: در عراق با یک بانویی ملاقات کردیم که همسر و 9 فرزندش شهید
شده بودند، اما همچنان با صلابت بود و با یک عظمت روحی به ما روحیه می داد و می گفت سلام مرا به مقام معظم رهبري برسانید

 
و بگویید ما تا آخر پاي کار هستیم. 

رئیس قوه قضاییه با الگو معرفی کردن انسان هاي بزرگواري که در چارچوب فرهنگ دینی رشد می کنند، تصریح کرد: وجود مقدس

 
امام رضا (ع) آمدند تا انسان هایی داراي بزرگی روح و کرامت نفس بسازند. 

رئیس دستگاه قضا، اولین جلوه کرامت نفس را توجه به خدا و دیگرخواهی در پرتو خداخواهی عنوان کرد و گفت: در دستورالعملی که
براي حفظ کرامت انسانی در قوه قضاییه صادر شده، تأکید کرده ایم که باید به دیگران و خواست آنها، حتی اگر یک فرد زندانی باشد،

 
توجه شود. 

رئیس قوه قضاییه با بیان این که «اگر کسی مرتکب جرمی شده، مجازات شود، اما نباید شخصیت او شکسته شود که قابل بازاجتماعی
شدن نباشد»، متذکر شد: مبادا کسی به خاطر برخوردي نامناسب تحقیر شود که مجبور بشود با پول و رشوه و پارتی بازي حق خود را

 
بگیرد. 

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه مردم داراي شخصیت انسانی هستند و باید کرامت شان حفظ شود، به توصیه امام علی (ع)



به مالک اشتر درباره حفظ حرمت انسان ها، تصریح کرد: ما به عنوان پیروان مکتب حضرت علی (ع) باید به کرامت دیگران توجه کنیم

 
و اجازه ندهیم کرامت انسانی آن ها آسیب ببیند. 

رئیس دستگاه قضا افزود: یکی از مسائل مهم که باید در همه بخش هاي نظام مورد توجه قرار گیرد، توجه به مردم و خواست و دغدغه

 
هاي آنهاست و یکی از موضوعات مهم در حفظ کرامت، مبارزه با فساد است. 

رئیس دستگاه قضا با بیان این که «امروز مبارزه با فساد حتی در مباحث انتخاباتی به عنوان گفتمان غالب در کشور تبدیل شده
است»، گفت: مبارزه با فساد خواست جدي حکومت و مردم است و نباید اجازه داد اصلاً فسادي شکل بگیرد که لازم باشد با آن مبارزه

 
کنیم. 

رئیس قوه قضاییه افزود: باید روحیه مبارزه با فساد و کژي ها همه جا حاکم باشد و در کنار نظارت هاي پسینی به موضوع پیشگیري و

 
اقدامات پیشگیرانه هم توجه ویژه داشته باشیم تا از بروز مفاسد جلوگیري شود. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با گرامیداشت سالروز تأسیس «جهاد سازندگی»، این نهاد انقلابی را از یادگار هاي امام
خمینی (ره) دانست و با انتقاد از انحلال آن گفت: قرار بود جهاد سازندگی در وزارت کشاورزي ادغام شود، اما متاسفانه این مجموعه

 
تعطیل شد و امروز به جاي آنکه سالروزش را گرامی بداریم باید بگوییم یادش بخیر! 

رئیس قوه قضاییه افزود: جهاد سازندگی در دهه اول انقلاب منشاء خدمات درخشانی بود و اوائل انقلاب همکاران این مجموعه با یک
روحیه جهادي در کنار دیگر بخش ها از جمله همکاران دستگاه قضایی فعال بودند و به خاطر حضورشان در خط مقدم در دوران

 
جنگ هم لقب سنگرسازان بی سنگر را گرفتند. 

رئیس دستگاه قضا با بیان این که امروز به شدت نیاز به روحیه جهادي داریم اظهار داشت: از وقتی جهاد سازندگی ادغام و منحل شد
جاي خالی فعالیت هاي منسجم جهادي احساس می شد؛ گر چه جوانان عزیزي هستند که ماه عسل خود را وقف خدمت به محرومان

 
و روستاییان می کنند. 

رئیس قوه قضاییه بر سازماندهی و ایجاد سازوکار هاي لازم براي هماهنگی هر چه بیشتر فعالیت هاي گروه هاي جهادي در کشور
تأکید کرد و گفت: روحیه جهادي نیاز امروز نظام اداري ماست و باید این قدرت عظیم ملی که براي خدمت و گره گشایی از کار مردم

 
پاي کار آمده، سازمان پیدا کند. 

در این جلسه، دکتر عیسی زارع پور رئیس مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضاییه با ارائه گزارشی اعلام کرد: پروژه ملاقات تصویري
زندانیان با خانواده هایشان از طریق دفاتر خدمات الکترونیک و واحد هاي قضایی از اول اردیبهشت ماه عملیاتی شده و در 7 استان

 
نزدیک به هزار دیدار از این طریق انجام شده است. 

وي به عنوان نمونه از ملاقات خانواده زندانی سیستانی با زندانی خود پس از دو سال از این طریق خبر داده و افزود: خانواده این
زندانی به دلیل کهولت سن و عدم تمکن براي سفر و ملاقات زندانی، دو سال از دیدار وي محروم بودند که این فناوري و امکان جدید

 
اتفاقی زیبا را در زندان رقم زد. 

زارع پور همچنین با اشاره به اقدامات صورت گرفته براي تأمین زیرساخت هاي هوشمندسازي دستگاه قضا گفت که در هفته قوه



قضاییه 5 هزار اتاق دادرسی الکترونیک جدید راه اندازي خواهد شد و تا پایان شهریور ماه نیز همه شعب قضایی سراسر کشور به

 
امکانات ارتباطات تصویري دادرسی الکترونیکی مجهز خواهند شد. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن درویشیان رئیس سازمان بازرسی کل کشور با اشاره به تکلیف قانونی دستگاه ها براي راه اندازي
سامانه هاي شناسایی و مبارزه با قاچاق ارز تا پایان سال 98، گفت: باید 40 سامانه با همکاري 15 دستگاه اجرایی و قضایی و انتظامی
راه اندازي می شد، اما مسئولان چند دستگاه به وظایف قانونی خود در این زمینه عمل نکردند که گزارش قصور و ترك فعل گمرك به

 
دادستانی تهران ارسال شده و گزارش مربوط به سایر دستگاه ها هم براي ارسال به مراجع قضایی در حال تکمیل است. 

محمدمهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها نیز در این نشست با ارائه گزارشی از سفر استانی خود به همراه مدیران ستادي این
سازمان به 31 استان کشور، گفت که در این سفر ها با تشکیل تیم هاي کاري از تک تک زندان هاي کشور تعداد 1778 بازدید و

 
بازرسی به عمل آمده است. 

وي اشتغال را یکی از مهم ترین زمینه ها و علل بزهکاري عنوان کرد و با اشاره به ایجاد اشتغال 50 درصدي در زندان ها و برنامه
سازمان متبوعش براي افزایش این میزان به 80 درصد در سال جاري خاطر نشان کرد که مدیران سازمان زندان ها در نیمی از استان

 
هاي کشور متعهد شدند در نیمه اول سال این رقم تحقق یابد. 

حاج محمدي توجه به خانواده زندانیان را از مهم ترین دستورکار هاي سازمان زندان ها براي توجه به مسائل و مشکلات زندانیان
عنوان کرد و از ایجاد امکان ملاقات تصویري زندانیان با خانواده هایشان به عنوان یکی از اقدامات در این زمینه یاد کرد که رضایت

 
مندي خانواده ها را به دنبال داشته است. 

وي همچنین از 1800 بازدید مدیارن سازمان از زندان هاي کشور طی یکسال خبر داد و گفت: در این مدت 18 هزار زندانی در 6

 
مناسبت مورد عفو واقع شده اند. 

رئیس سازمان زندان ها با تاکید مجدد بر اجراي دقیق و مستمر طرح پایش و غربالگري سلامت در زندان ها افزود: نسبت به سلامت

 
جسمی زندانیان تاکید فراوان داریم چرا که جزو تکالیف قانونی و انسانی ماست. 

انتهاي پیام/



اصفهان زیرساخت هاي کافی براي شهر هوشمند را دارد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/03/24

اصفهان - نامزد انتخابات ششمین دوره شوراي شهر اصفهان گفت: شهر اصفهان زیرساخت هاي کافی براي تحقق شهر
هوشمند را دارد، براي تحقق این امر تنها نیاز به اراده داریم.

اصفهان - نامزد انتخابات ششمین دوره شوراي شهر
اصفهان گفت: شهر اصفهان زیرساخت هاي کافی براي
تحقق شهر هوشمند را دارد، براي تحقق این امر تنها نیاز

 
به اراده داریم. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها: انتخابات شوراي شهر و
روستا هر چند از نگاه برخی به اندازه انتخابات ریاست
جمهوري مهم نیست اما باید توجه داشت که این انتخابات
بیش از آنچه که به نظر می رسد در زندگی شهروندان تأثیر
مستقیم دارد و می توان به ارتقاي کیفیت زندگی خود با

 
انتخاب درست نامزد شوراي شهر کمک قابل توجهی کرد. 

در این راستا و براي شناخت بهتر شهروندان نسبت به نامزدهاي ششمین دوره انتخابات شوراي شهر اصفهان، خبرگزاري مهر به این

 
افراد فرصتی داده تا از تریبون این خبرگزاري با شهروندان برنامه ها و اهداف خود براي ورود به شوراي شهر را اعلام کنند. 

این بار محمد عموزاده، کارشناس فناوري اطلاعات، کارشناس ارشد مدیریت اجرایی و کسب و کار در حوزه ارتباطات و فناوري
اطلاعات و گردشگري که با شعار «شهر هوشمند زندگی هوشمندانه» پا به عرصه انتخابات گذاشته است، در گفت وگویی با خبرنگار

 
مهر اهداف خود براي ورود به این نهاد تأثیرگذار را اعلام کرده که متن آن را در ادامه می خوانید. 

 
نگاه شما به زندگی آینده شهروندان چگونه است و چه راهکاري را براي ارتقاي زندگی آنها پیشنهاد می کنید؟ 

بر این باورم که شهروندان باید آگانه زندگی کنند، این مساله خیلی مهم است که انسان ها بدانند برنامه ریزي بلند مدت داشته باشند
با این روش جامعه می تواند بر روي خانواده و خانواده بر روي جامعه تأثیرگذار باشد، زمانی که خانواده ها برنامه بلند مدت داشته
باشند در خصوص رسیدن به برنامه هایشان هر گونه نیازي را مطالبه خواهند کرد و این امر مسئولان را نیز وادار به ایجاد زیرساخت
هاي لازم می کند و رفته رفته این رفتار منجر به توسعه پایدار و متوازن شهري خواهد شد که نتیجه آن ایجاد امنیت، آرامش امید به

 
زندگی و افزایش کیفیت زندگی شهروندان خواهد بود. 

باید باور داشته باشیم که مسئولان با سواد می توانند به ارتقاي کیفیت زندگی شهروندان کمک کنند و چنانچه مسئولان با سواد و

 
مسلط به علم روز سرکار نباشند روز به روز پسرفت خواهیم داشت. 

اگر مردم در انتخاب خود دقت نکنند، استراتژي درستی نداریم و توجهی به اسناد بالادستی نمی شود، سیستمی کار نمی کنیم و



قانون فراموش می شود و همه اقدامات به صورت سلیقه اي و به دلخواه دنبال می شود و این منجر به ابتر ماندن بسیاري از پروژه ها و

 
برنامه هاي شهري خواهد شد. 

 
تحقق شهر هوشمند در اصفهان به چه زیرساخت هایی نیاز دارد؟ 

باید توجه داشت که در شهر اصفهان زیرساخت هاي کافی و لازم براي تحقق شهر هوشمند وجود دارد، حتی این زیرساخت ها در

 
بسیاري از کشورهاي اطراف نیز وجود ندارد، براي تحقق شهر هوشمند در اصفهان تنها نیاز به اراده داریم. 

باید باور داشته باشیم استفاده از روش هاي سنتی منجر به اداره گران شهر می شود و این در حالی است که هوشمندسازي هزینه
هاي اداره شهر را به میزان قابل توجهی کاهش می دهد و می توان سرمایه ها را براي مهارت آموزي و اشتغال زایی براي اقشار مختلف

 
جامعه استفاده کرد، همان کاري که در شهرداري مشهد به خوبی محقق شده و بهره برداري خوبی نیز از آن شده است. 

 
به نظر شما چرا تاکنون این طرح اجرایی نشده است؟ 

وقتی هوشمند شویم شهر شیشه اي می شویم، چرا که همه اقدامات در سیستم به صورت الکترونیکی وارد می شود و تجزیه و تحلیل
داده ها کاملاً حساب شده انجام می شود؛ در این فضا امکان رانت و فساد وجود ندارد؛ هر آنچه در سیستم وارد می شود در اختیار
عموم شهروندان قرار می گیرد و همه خدمات به صورت عادلانه ارائه می شود؛ اما مدیران در این زمینه تمایلی ندارند و اگر این امر

 
محقق شود شهرداري ها به عنوان خلوت ترین مراکز شناخته می شوند همانطور که در دنیا این اتفاق رخ داده است. 

امروز فساد در شهرداري هاي کشور فوق العاده بالا است و دستوراتی را می دهند و اعمال نفوذهایی صورت می گیرد که قابل بیان
نیست، از طرفی هم باید توجه داشته باشیم که در این شرایط امکان سوت زنی در شهر نداریم و رسانه ها باید این ویژگی را باب

 
کنند، رسانه ها باید جسارت داشته باشند و تمام این موارد را به اطلاع مردم برسانند. 

در این زمینه چنانچه به عنوان یکی از اعضاي شوراي شهر اصفهان انتخاب شوم در نظر دارم پوشش واي فاي شهر اصفهان را براي
مدیریت شهري رایگان کنم، با این روش همه شهروندان به ظرفیت هاي موجود در شهر آگاهی می یابند و می توان از این روش براي

 
برگزاري دوره هاي مهارت آموزي، حقوق شهروندي، برگزاري برنامه هاي مجازي و … استفاده کرد. 

 
همزمانی انتخابات ریاست جمهوري و شوراي شهر را چطور ارزیابی می کنید؟ 

یکی از اتفاقات بسیار اسفناکی که افتاده این است که انتخابات ریاست جمهوري با انتخابات شوراي شهر یکی شده و این امر نهادي که
اجتماعی است را به نهاد سیاسی تبدیل کرده و این سیاست به شهر به شدت ضرر می زند و این بزرگ ترین مشکل است. رسانه ها
باید مردم را هوشیار کنند که به هیچ عنوان براي انتخاب اعضایی که چهار سال قرار است تصمیمات مهم براي شهر را بگیرند بی

 
تفاوت نباشند و با شناخت در این انتخابات حضور یابند. 

 
هدف گذاري ها، برنامه ها و اولویت فعالیت هاي شما در دوره جدید شورا چیست؟ 

کنار گذاشتن روش هاي سنتی مدیریت شهري و جایگزینی روش هاي سیستماتیک در قالب شهر هوشمند در راستاي مدیریت پایدار
شهري به منظور رشد اقتصاد، کاهش هزینه هاي مدیریت شهر، اشتغال، سلامت اداري و راه هاي جلوگیري از حاشیه نشینی و



مهاجرت از روستا، ترویج فرهنگ اسلامی - ایرانی و تغییر در سبک زندگی، اخلاق و فرهنگ محوریت بیانیه گام دوم انقلاب و تبدیل

 
اصفهان به شهري در تراز جهانی را در دستور کار دارم. 

 
درآمد پایدار چالش جدي شهرداري هاي کشور و به ویژه شهرداري اصفهان است، در این زمینه چه برنامه اي دارید؟ 

مشارکت در سرمایه گذاري با بخش خصوصی، عوارض نوسازي، پیاده سازي بسترهاي شهر هوشمند و ایجاد سرویس هاي ارزش
افزوده هاي متنوع و ایجاد زیر ساخت هاي گردشگري و درآمدزایی پایدار در این حوزه، حذف هزینه هاي غیر ضروري، ایجاد بانک
جامع آماري شهري، تغییر در ساختارهاي بودجه شهرداري، پیاده سازي الِمان هاي شهر هوشمند از جمله حمل و نقل هوشمند
(انسان و کالا)، استفاده صحیح و کارشناسی شده از منابع، خانه هاي هوشمند و …در این زمینه می تواند مفید باشد که اجراي آن نیز

 
هزینه هاي کمی را خواهد داشت. 

استخدام هاي فامیلی و هم گروهی در شهرداري ها همواره چالش بزرگی بوده است، اعضاي شورا در این زمینه تأثیر زیادي دارند، در

 
این زمینه نظر شما چیست؟ 

بله یکی از چالش هاي شهرداري تراکم نیروي انسانی و عدم کارایی حجم عظیمی از نیروها و فساد اداري به دلیل انرژي مازاد در
سیستم شهرداري است، همچنین عدم وجود نظام نامه متقن در جذب نیرو، شرح وظایف روشن و شفاف و عدم نظارت صحیح بر
عملکرد نیروها به دلیل عدم وجود استراتژي صحیح و مطلوب و به تبع آن عدم وجود شاخص هاي عملکردي باعث این وضعیت در
شهرداري شده است که در صورت وجود و تصویب فرآیند جذب و مدیریت نیروي انسانی بر اساس الگوهاي موفق شهرداري هاي

 
مطرح دنیا و بومی سازي آن می توان بر چالش فوق غلبه کرد. 

تخلفات مالی عمده تخلف اعضاي شوراهاي شهر طی چند سال اخیر بوده به صورتی که در برخی موارد شاهد انحلال شورا در برخی

 
شهرها بوده ایم، تحلیل شما از چرایی وقوع این چالش ها چیست؟ 

یکی از دلایل این موضوع عدم وجود سیستم نظارتی صحیح و هوشمند بر رفتار افراد و همچنین عدم وجود عکس العمل هاي صحیح
و متناسب با جرم انجام شده توسط مراجع ذي صلاح است. عدم وجود شفافیت در عملکرد اعضاي شهر به دلیل وجود سیستم هاي
سنتی و عدم تقویت سوت زنی سازمانی در مجموعه ي شوراي شهر است. شوراي شهر و عملکرد آن باید در اتاق شیشه اي قرار گیرد

 
که پیاده سازي آن غیر محال نیست و فقط اراده می خواهد. 

چه برنامه اي براي برون رفت از مشکلات و چه راهکاري براي نظارت مؤثر بر عملکرد اعضاي شوراهاي اسلامی شهر در دوره جدید

 
دارید تا به بهترین عملکرد شورا منجر شود؟ 

جمع آوري تمام چالش هاي شهر اصفهان. تعیین استراتژي و برنامه ریزي عملیاتی براي رفع مشکلات در دوره ي چهار ساله. تعیین
وظایف هر یک از اعضاي شهر و کمیسون ها براي رفع چالش ها. شاخص گذاري کمی براي اهداف ایجاد شده و قرار گرفتن در معرض

 
دید عموم مردم شهر. ایجاد مسیر نقد و انتقاد توسط خبرگان و اصحاب رسانه شهر در فضاي مجازي و رسانه اي. 

 
چه سازوکاري براي دریافت خواسته ها و نظرات مردم و همچنین ارتباط با نخبگان و استفاده از نظرات کارشناسان در نظر دارید؟ 

قدرت فضاي مجازي و دو طرفه بودن و فارغ بودن آن از حیث مکان و زمان بهترین راه براي ارتباط با نخبگان و دریافت خواسته هاي



مردم است. از طرفی براي بررسی بیشتر وضعیت خواسته ها و نظرات مردم باید از پشت میزها برخواست و ساعت ها در جمع آنها در
فرهنگ سراها، خیابان ها، محله ها، مساجد و … حضور یافت و از نزدیک با آنها صحبت کرد. در یک جمله باید مرد میدان باشی تا به

بهترین شکل ممکن با خواسته ها و توقعات مردم آشنا شوي و براي رفع آن کفش هاي آهنی به پا کنی.



برپایی پردیس هاي فرهنگی و هنري در منطقه13

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/03/24

به مناسبت گرامیداشت دهه کرامت : برپایی پردیس هاي فرهنگی و
هنري در منطقه13 به مناسبت گرامیداشت دهه کرامت، برنامه هاي
متنوع فرهنگی- هنري با رویکرد ایجاد نشاط اجتماعی و معنوي از

 
سوي اداره فرهنگی منطقه13 به اجرا در آمد . 

نوآوران آنلاین- به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه 13،
مجتبی شکري ، شهردار منطقه گفت : به مناسبت گرامیداشت ولادت
با سعادت حضرت فاطمه معصومه (س) و برادر گرامیشان امام رضا(ع)

 
و با هدف ایجاد نشاط اجتماعی ویژه برنامه هایی در قالب پردیس فرهنگی،هنري، نشاط و تعالی برگزار می شود. 

او با اشاره به مشارکت ناحیه مقاومت بسیج کمیل و شهرداري ناحیه 2 منطقه 13 در برپایی پردیس فرهنگی و هنري افزود: در این
پردیس، علاوه بر اجراي برنامه هاي استیج محور ، ایستگاه هاي مختلفی شامل کودکان،مشاوره ،کارآفرینی ،طب و ...در دهه کرامت

 
پذیراي شهروندان است. 

شهردار منطقه13 اضافه کرد : همچنین به مناسبت میلاد امام رضا(ع) ، غرفه ها و استیج فرهنگی در تاریخ 25و26 خرداد ماه در

 
بوستان پیروزي برپا می شود. 

شکري برگزاري نخستین دوره مسابقات قهرمانی چالش ذهن مناطق 22گانه شهرداري تهران به میزبانی منطقه13 را از دیگر برنامه
هاي فرهنگی و اجتماعی منطقه به مناسبت دهه کرامت عنوان کرد و ادامه داد: این مسابقه به ابتکار اداره ورزش بانوان و با مشارکت
معاونت ورزش بانوان سازمان ورزش شهرداري تهران بر پایه هوش، قدرت ذهن برتر و سرعت عمل و براي محک زدن توانایی مغزي و

 
آزمایش ذهن افراد برگزار شد. 

او یادآور شد:به مناسبت میلاد کریمه اهل بیت(س)، تابلو نقاشی استاد احمد کوچکیان فرد در مراسمی با عنوان بانوي بهشت نگارخانه
فرهنگسراي امید رونمایی شد.



مرکز نوآوري جهت آشنایی علاقه مندان با کسب و کارهاي حوزه اقتصاد
دانش بنیان فعالیت می کند

منبع: ایسناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/03/24

مرکز نوآوري جهت آشنایی علاقه مندان با کسب و کارهاي حوزه اقتصاد دانش بنیان فعالیت می کند

مهران اوچی اردبیلی 24 خرداد در جلسه شوراي پذیرش و
سرمایه گذاري مرکز نوآوري و شتاب دهی جهاددانشگاهی
استان اردبیل اظهار کرد: این مرکز با هدف آشنا کردن
علاقه مندان با فرصت کسب و کارهاي موجود در حوزه
اقتصاد دانش بنیان در زمینه گیاهان دارویی و گردشگري

 
فعالیت می کند. 

وي خاطرنشان کرد: جهاددانشگاهی تلاش دارد عملکرد
فناورانه مناسبی با توجه به ظرفیت هاي استان توسط نسل
جوان به منصه ظهور برسد و بتواند به توسعه همه جانبه

 
استان کمک کند. 

رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل، مراکز نوآوري را بخش مهم و بنیادین هدایت و شکل دهی توانمندي علمی نیروي انسانی
تحصیل کرده به سوي ایده هاي نوآورانه عنوان و تصریح کرد: این مراکز با حمایت معاونت علمی و فناوري، شکل گیري کسب و

 
کارهاي نوپا و حرکت به سوي پی ریزي اقتصادي مبتنی بر دانش، نوآوري و فناوري را دنبال می کنند. 

اوچی اردبیلی از برگزاري 15 رویداد و کارگاه آموزشی با هدف معرفی و ترویج فعالیت هاي تیمی و فناورانه توسط مرکز نوآوري و
شتاب دهی استان خبر داد و اضافه کرد: در این برنامه هاي آموزشی که با حضور 20 نفر مدرس مجرب برگزار شده 522 نفر شرکت

 
کرده اند. 

در این جلسه معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان اردبیل گفت: مرکز نوآوري و شتابدهی اردبیل براي

 
حمایت از ایده هاي جوانان و بر اساس تفاهم نامه همکاري بین جهاد دانشگاهی و وزارت ورزش و جوانان راه اندازي شده است. 

وحید فروهر با بیان اینکه همکاري هاي جهادانشگاهی و اداره کل ورزش و جوانان نتایج مثبت و مؤثري در استان داشته است، افزود:
در سایه تلاش هاي چشمگیر جهاددانشگاهی، اردبیل یکی از استان هاي موفق و پیشرو در اجراي طرح ملی سرباز ماهر بوده است که

 
این، همکاري مناسب این دو نهاد را نشان می دهد. 

 
وي خاطرنشان کرد: یقین داریم جهاددانشگاهی در انجام مأموریت خود در مرکز نوآوري و شتاب دهی هم موفق عمل خواهد کرد. 

به گزارش ایسنا، نماینده دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري اردبیل نیز در این جلسه گفت: یکی از مهم ترین عوامل



موفقیت هر کاري، تبادل نظر، همفکري، استفاده از تجربیات دیگران و تأمین مالی است که مرکز نوآوري و شتاب دهی با فراهم کردن

 
امکانات ضروري مورد نیاز، این امکان را براي تیم هاي استارت آپی و کسب و کارهاي نوپا فراهم می کند. 

سیدزاده، فضاي کار اشتراکی را یک دستاورد و تغییراجتماعی مثبت دانست و ادامه داد: مرکز نوآوري بهترین زیرساخت براي فراهم

 
کردن شرایط مورد نیاز براي شکل گیري تیم کاري و ساخت محصول از ایده محوري است. 

در این جلسه کارشناس مناطق نمونه گردشگري سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان اردبیل نیز به اهمیت
صنعت گردشگري در توسعه اشاره و تصریح کرد: براي استفاده از پتانسیل هاي استان در این زمینه باید برنامه ریزي و مدیریت

 
مناسبی انجام گیرد. 

کامبیز نیکنام افزود: ایده هاي نسل جوان می تواند به برنامه هاي گردشگري سمت و سوي مناسبی دهد به همین خاطر اداره کل
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان از فعالیت هاي مرکز نوآوري و شتابدهی در این زمینه حمایت می کند و آماده

 
هرگونه همکاري است. 

دبیر مرکز نوآوري و شتابدهی استان اردبیل هم در این جلسه با بیان اینکه در 200 مترمربع فضاي فیزیکی این مرکز، امکانات و
تجهیزاتی در راستاي حمایت از ایده ، خلاقیت و نوآوري جوانان در بحث کسب و کار و اشتغال جوانان فراهم شده است، افزود: در
مرکز مذکور ایده ها و طرح هاي نوین حوزه جوانان بین 18 تا 35 سال مورد حمایت قرار می گیرد تا به سمت اشتغال و فناوري هاي

 
نوین روز هدایت شوند. 

/https://survey.porsline.ir/s/VKsk37sسلیم پناهی اضافه کرد: صاحبان ایده هاي کاربردي می توانند با مراجعه به آدرس
ایده هاي خود را ثبت و یا با دریافت فرم اولیه از آدرسhttp://impard.acecr.ac.ir/fa/download/category/83/ نسبت

 
به ارائه حضوري ایده هاي خود اقدام نمایند. 

وي خاطرنشان کرد: دسترسی به فضاي کاري پویا شامل محل استقرار گروه، زیرساخت هاي آزمایشگاهی، شبکه ارتباطی با

 
پژوهشگران و صنعتگران و ... از جمله امکانات ارائه شده در این مراکز است. 

در این جلسه 7 ایده مصوب شوراي داوري مرکز نوآوري و شتاب دهی استان اردبیل مورد ارزیابی قرار گرفت و نظرات و پیشنهادات

 
لازم براي تکمیل آن ها ارائه شد. 

انتهاي پیام



یخ زدگی اراضی کشاورزي روستاي «طویلان سفلی» اسدآباد

منبع: ایسناشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/03/24

دهیار روستاي طویلان سفلی شهرستان اسدآباد از سرمازدگی و یخ زدگی اراضی کشاورزي آبی این روستا در شب گذشته
-یکشنبه 23 خردادماه- به علت برودت هوا خبر داد.

عکس تزئینی است حسین میرویسی در گفت وگو با ایسنا،
اظهار کرد: متأسفانه به علت برودت هوا اراضی کشاورزي
آبی این روستا دچار آسیب دیدگی شده که این سرمازدگی
و یخ زدگی در محصول یونجه روستا بیش از دیگر

 
محصولات کشاورزي بوده است. 

وي با اشاره به واقع شدن روستاي طویلان سفلی در بخش
پیرسلمان در منطقه کلیایی شهرستان اسدآباد اضافه کرد:

 
این روستا به عنوان بزرگترین روستاي بخش پیرسلمان مرکز دهستان کلیایی بوده و در 35 کیلومتري شهر اسدآباد قرار دارد. 

میرویسی با بیان اینکه منطقه کلیایی جزء مناطق محروم اسدآباد به شمار می رود، افزود: اشتغال اکثر اهالی روستا بر پایه کشاورزي و
دامداري بوده و یونجه و گندم از جمله محصولات غالب روستاست که در سرمازدگی شب گذشته حدود 20 درصد از اراضی 50
هکتاري یونجه روستا دچار آسیب شده و مابقی محصولات نیز دیگر کیفیت لازم را نخواهند داشت ضمن اینکه اراضی کشاورزي روستا

 
در فرودین و اردیبهشت امسال نیز دچار سرمازدگی شدند. 

وي با اشاره به وجود بیش از 1000 هکتار اراضی کشاورزي در روستاي طویلان سفلی گفت: بیشتر اراضی کشاورزي روستا دیم و
حدود 300 هکتار از اراضی آبی است که میزان آسیب دیدگی ناشی از برودت هوا در شب گذشته در اراضی کشاورزي آبی که از طریق

 
آبیاري تحت فشار آبیاري می شوند، به علت پاشیدن آب بر روي محصولات داراي آسیب بیشتري بوده است. 

میرویسی در ادامه تعداد جمعیت روستاي طویلان سفلی را 1000 نفر و در فصل تابستان به علت مهاجرت هاي فصلی 1500 نفر
برشمرد و یادآور شد: در این روستا به غیر از کشاورزي شغل دیگري براي اهالی وجود ندارد و با وجود فعالیت ذوب آهن در شهرستان
و متعلق بودن این کارخانه به اسدآباد متأسفانه هیچ یک از اهالی منطقه کلیایی به عنوان منطقه محروم در این کارخانه مشغول نیست

 
در حالیکه برخی از نیروهاي کار این کارخانه از شهرستان هاي قروه و دیگر شهرستان هاي همجوار تأمین شده اند. 

وي با بیان اینکه این روستا از پتانسیل هاي گردشگري بالایی برخودار بوده و نیازمند توجه بیشتر مسئولان است، اظهار کرد: احداث
طرح سد خاکی در روستاي طویلان سفلی یکی از برنامه ها توسط جهادکشاورزي بوده که در صورت اجرایی شدن از نقش مؤثري در
ذخیره آب هاي سطحی ناشی از فوران رودخانه روستا در بحث کشاورزي و نیز بحث گردشگري، ایجاد اشتغال و زیر کشت آبی رفتن

 
اراضی دیم روستا برخوردار خواهد بود. 



دهیار طویلان سفلی با اشاره اینکه رودخانه طویلان سفلی از سمت روستاي حیدرآباد و نادرآباد سرچشمه گرفته و به سمت سنقر و
گاورود می رود، تصریح کرد: آب هاي سطحی این رود گاهی به بیش از 50.8 سانتی متر(20 اینچ) می رسد که احداث این سد خاکی

 
از هدررفت این آب ها جلوگیري خواهد کرد. 

وي در ادامه با بیان اینکه تمامی مساکن روستاي طویلان سفلی به صورت صددرصدي با استفاده از تسهیلات مسکن بنیاد مسکن و یا
آورده مالکان روستا مقاوم سازي شده اند و هیچ واحد خشتی و گلی در روستا وجود ندارد، مطرح کرد: از سهمیه 225 واحدي مسکن

 
محرومین بنیاد مسکن شهرستان در سال گذشته 15 سهمیه به روستاي طویلان سفلی اختصاص داشت که این سهمیه جذب شد. 

دهیار طویلان سفلی در بخش دیگري با اشاره به اجراي 60 درصدي بهسازي روستا گفت: در سال جاري یکی از اولویت هاي مهم
دهیاري روستا جدولگذاري سطح روستا و اجراي برنامه هاي ورزشی خواهد بود ضمن اینکه در سال گذشته دهیاري روستا از محل

 
اعتبارات دهیاري اعتباري افزون بر 70 میلیون تومان براي اجراي طرح زیرسازي و جدولگذاري هزینه کرده است. 

میرویسی در پایان خاطرنشان کرد: از 60 درصد بهسازي روستاي طویلان 40 درصد بهسازي توسط دهیاري انجام گرفته و براي ادامه

 
اجراي بهسازي روستا به اعتبار نیاز خواهد بود و انتظار است بنیاد مسکن براي اجراي طرح هادي روستا اعتبار ویژه اي درنظر بگیرد. 

انتهاي پیام



انعقاد تفاهم نامه همکاري بین جهاددانشگاهی و حوزه علمیه سمنان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/03/24

رئیس جهاددانشگاهی استان سمنان از انعقاد تفاهم نامه همکاري بین این نهاد و مرکز خدمات حوزه هاي علمیه استان
سمنان خبر داد.

رئیس جهاددانشگاهی استان سمنان از انعقاد تفاهم نامه همکاري بین این نهاد و مرکز خدمات حوزه هاي علمیه استان سمنان

 
خبر داد. 

به گزارش ایکنا از سمنان، حسن رهایی، رئیس جهاد دانشگاهی
استان، امروز، 24 خرداد در جلسه امضاي تفاهم نامه همکاري با
رئیس مرکز خدمات حوزه هاي علمیه استان با بیان اینکه این
تفاهم نامه همکاري با هدف فراهم آوردن زمینه همکاري هاي
سازنده و برقراري ارتباط سازمان یافته است افزود: همچنین
ایجاد مشارکت و بهره گیري از توانایی هاي موجود بین این دو

 
مجموعه منعقد و اجرا می شود. 

وي ادامه داد: همکاري در عرصه هاي سلامت (تشخیصی، درمانی و...)، فرهنگی، آموزشی، پژوهشی، ایجاد زیرساخت هاي لازم در

 
راستاي توسعه کسب و کارهاي تخصصی، اشتغال و کارآفرینی از موضوعات اصلی این تفاهم نامه همکاري است. 

رئیس جهاددانشگاهی استان استفاده بهینه از توانمندي ها و ظرفیت هاي مشترك طرفین و افزایش تعاملات بین بخشی و توسعه
کمی و کیفی همکاري هاي علمی بین جهاددانشگاهی و مرکز خدمات حوزه هاي علمیه استان را از دیگر محورهاي این تفاهم نامه

 
برشمرد. 

رهایی متذکر شد: در راستاي این تفاهم نامه، خدمات تشخیصی (آزمایشگاه، سونوگرافی و...)، درمانی (درمان ناباروري، سرطان، درمان
زخم هاي مزمن و...)، خدمات مشاوره، در مراکز خدمات تخصصی پزشکی جهاددانشگاهی به بیماران معرفی شده از سوي مرکز

 
خدمات حوزه هاي علمیه ارائه می شود. 

وي با اشاره به اینکه در عرصه فرهنگی نیز، امکان بهره مندي جامعه هدف از مراکز تخصصی آسیب شناسی اجتماعی، برگزاري
بازدیدهاي علمی و فرهنگی و اردوهاي تفریحی با محورهاي دینی و مذهبی از موضوعات این تفاهم نامه است یادآور شد: همکاري در
تعریف و اجراي پروژه هاي مطالعاتی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، همکاري در تولید محتواي اجتماعی، فرهنگی و رسانه اي، محصولات

 
چندرسانه اي دیجیتال و محتواي آموزشی الکترونیکی از موضوعات اصلی این تفاهم نامه همکاري است. 



رئیس جهاددانشگاهی استان با تأکید بر اینکه در عرصه توانمندسازي و اشتغال نیز تدوین و اجراي دوره هاي آموزشی با رویکرد
مهارت محور، شغل محور و محصول محور، است اظهار کرد: همکاري در راه اندازي، راهبري و مدیریت کلینیک هاي کسب وکار،
اشتغال، مرکز نوآوري و شتاب دهی با تأکید بر کارآفرینی و کسب وکارهاي کوچک و مشاغل خرد و خانگی، هم افزایی منابع و
امکانات طرفین براي فراهم کردن بستر لازم براي اشتغال زایی و توان افزایی و ارتقاي معیشت خانواده هاي تحت پوشش مرکز با

 
توسعه مشاغل خانگی و کارگاه هاي تولیدي از مهمترین موضوعات و محورهاي همکاري این تفاهم نامه است. 

انتهاي پیام



توجه به ورزش، اشتغال و بیمه مطالبه بانوان ساوجی از رئیس جمهوري آینده

منبع: ایرناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/03/24

ساوه - ایرنا - همچون سایر مادران و دختران این سرزمین، بانوان ساوجی نیز انتخابات را فرصتی مغتنم براي بیان مطالبات
خود از رئیس جمهوري آینده می دانند و معتقد هستند که بهترین راه دستیابی به خواسته ها از صندوق راي می گذرد.

ساوه - ایرنا - همچون سایر مادران و دختران این سرزمین،
بانوان ساوجی نیز انتخابات را فرصتی مغتنم براي بیان
مطالبات خود از رئیس جمهوري آینده می دانند و معتقد
هستند که بهترین راه دستیابی به خواسته ها از صندوق

 
راي می گذرد. 

به گزارش ایرنا، بانوان همواره در فراز و نشیب هاي حیات
نظام جمهوري اسلامی از پیروزي انقلاب گرفته تا هشت
سال دفاع مقدس و همچنین در عرصه هاي سازندگی
نقشی برابر با مردان ایفا کردند؛ موضوعی که از منظر

بزرگان و علما نیز مورد تأیید است و امام خمینی (ره) با بررسی ابعاد مختلف شخصیت بانوي مسلمان و انقلابی، جایگاه ویژه اي براي

 
زنان ترسیم کردند. 

بانوان در رسالت مهم مادري و تقویت بنیان خانواده، با تربیت اسلامی فرزندان در توسعه سرمایه هاي اجتماعی نقشی بی بدیل دارند و

 
در عرصه هاي سیاسی، اجتماعی، فرهنگی نیز نشان داده اند که همواره براي پیشبرد اهداف انقلاب در میدان هستند. 

یکی از مهمترین سرفصل هاي نقش زنان در جوامع، حضور ویژه این قشر در انتخابات است؛ امام خمینی (ره) در دیدارهاي مختلف با
بانوان در مورد نقش زن انقلابی در انتخابات اینگونه فرمودند: «شما (بانوان) باید در همه صحنه ها و میدان ها آن قدري که اسلام
اجازه داده است، وارد باشید مثل انتخابات که امروز عملی است که باید انجام بگیرد و صحبت روز است در ایران، خانم ها همان طوري
که مردها فعالیت می کنند باید براي براي انتخابات فعالیت داشته باشند و براي این که فرقی بین شما و دیگران در تعیین سرنوشت

 
نیست زیرا سرنوشت ایران، سرنوشت همه است.» 

در شرایط کنونی که دشمن به هر طریقی در پی کمرنگ کردن صحنه انتخابات است، بانوان انقلابی شرکت در این رخداد مهم
سیاسی و اجتماعی را وظیفه خود می دانند و خواستار توجه رئیس جمهوري آینده به رفع مشکلاتی از قبیل بیکاري، ایجاد زمینه
مناسب براي حضور بانوان در عرصه هاي مختلف، تداوم روند اصلاحات ضمن پایبندي به قانون اساسی، پیشبرد برنامه هاي توسعه

 
محور و رفع نیازهاي جامعه به خصوص در امور مرتبط با بانوان هستند. 

بانوان ساوجی با توجه به ظرفیت صنعتی و کشاورزي این شهرستان و همچنین بستر توسعه علمی و فرهنگی همواره در عرصه هاي
مختلف حضوري فعال و موثر داشته اند؛ از زنان ورزشکار تا بانوان هنرمند و کارآفرین ساوجی همه شرکت در انتخابات را امري حیاتی

 
می دانند. 

 
توجه به ورزشکاران، بیمه بانوان و اشتغال این قشر در ساوه ضروري است 



رئیس هیات قایقرانی شهرستان ساوه، ورزش و حفظ سلامت را یکی از مهمترین موضوعاتی در دنیاي امروز عنوان کرد و گفت: با

 
وجود افتخارات بسیاري که بانوان این شهرستان کسب کرده اند اما حمایت جدي از آنها صورت نگرفته است. 

«فهیمه حسینی» بیان کرد: در ادوار مختلف، اقداماتی از سوي مسئولان در حوزه ورزش بانوان انجام شده اما نیاز این بخش را تامین

 
نکرده است بنابراین ورود بخش خصوصی به ورزش به عنوان پشتیبان موضوع مهمی است که باید در اولویت قرار گیرد. 

وي ادامه داد: به عنوان یک بانوي ورزشکار از رئیس جمهوري آینده انتظار دارم که اهمیت ویژه اي به ورزش بانوان داده شود زیرا
وضعیت ورزش بانوان به گونه اي است که حتی براي شرکت در مسابقات بین المللی نیز با شرایط مطلوب بسیار فاصله دارند و در

 
زمینه اعزام به مسابقات برون مرزي نیز حمایت نمی شوند. 

وي تاکید کرد: این در حالیست که کسب مسب مدال و عناوین ورزشی در میادین جهانی از سوي بانوان ورزشکار و محجبه براي

 
کشور یک افتخار بزرگ محسوب می شود. 

حسینی ضمن دعوت از تمام ورزشکاران براي حضور پررنگ پاي صندوق هاي راي در روز 28 خرداد، گفت: تمام اقشار جامعه وظیفه

 
دارند در عرصه مهم سیاسی شرکت و فرد اصلح را انتخاب کنند. 

یکی از بانوان پزشک اهل شهرستان ساوه نیز در مورد اهمیت انتخابات پیش رو، به ایرنا گفت: انتخابات در واقع تعیین سرنوشت
سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي کشور براي چهار سال آینده است و تمام آحاد جامعه باید با حضور در انتخابات، نسبت به

 
انقلاب و خون شهدا اداي دین کنند. 

«مینا اسفندیاري» ادامه داد: توجه به سلامت جسمی و روحی بانوان به عنوان مادران و تربیت کنندگان نسل آینده کشور امري حائز

 
اهمیت است و در این راستا باید حمایت ویژه از زنان در بخش پزشکی صورت گرفته و تجهیزات مورد نیاز تامین شود. 

وي عنوان کرد: برخی از زنان سرپرست خانوار به دلیل تحت پوشش نبودن بیمه پزشکی، قادر به تأمین هزینه هاي درمانی خود
نیستند که از مسئولان انتظار می رود در این خصوص اقدامات لازم را مدنظر قرار دهند و رئیس جمهوري آینده نیز باید نگاه خود را

 
به اقشار آسیب پذیر جامعه معطوف کند و پوشش بیمه و حمایتی از آنان را تقویت کند. 

مدیر کمیسیون امور بانوان شهرستان ساوه نیز ایجاد اشتغال و بستر کارآفرینی را مهمترین مطالبه بانوان دانست و گفت: بانوان

 
ساوجی به امکانات ویژه اي در زمینه فرهنگی، ورزشی و اجتماعی نیاز دارند. 

«اعظم صدیقی» بر ضرورت توسعه محیط هاي ورزشی و مفرح ویژه بانوان در شهر ساوه تاکید کرد و زیرساخت هاي کنونی را

 
پاسخگوي نیاز همه بانوان شهر نمی داند. 

وي ادامه داد: برگزاري جشنواره ها، سمینارها و نمایشگاه هاي ویژه بانوان در تقویت روحیه مشارکت پذیري و توجه به جایگاه زنان در

 
جامعه نقش بسزایی دارد که انتظار است با استقرار دولت سیزدهم به این موارد در شهر ساوه توجه جدي شود. 

صدیقی عنوان کرد: از رئیس جمهوري آینده انتظار می رود براي حمایت از بانوان کارآفرین و اشتغالزایی هرچه بیشتر این قشر،

 
بازارچه اي براي هنرهاي دستی آنها در نظر بگیرد و در اعطاي تسهیلات ویژه اشتغال از آنها حمایت نماید. 

 
برچسب ها 

 
- انتخابات 1400 

 
- ساوه 

 
- بیمه سلامت 



 
- اشتغال زایی 

- معاونت توسعه ورزش بانوان



آشنایی با سیدفخرالدین طاهرزاده موسویان کاندیداي ششمین دوره انتخابات شوراي شهر اهواز

منبع: هما خوزستانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/03/24

هما خوزستان: پیرو بیانات رهبر عظیم الشان انقلاب مبنی بر جوانگرایی و لزوم مدیریت کارآمد و انقلابی؛ بر آن شدیم تا
بخشی از رزومه مهندس سید فخرالدین طاهرزاده موسویان را به استحضار مردم شریفمان به شرح زیر اعلام کنیم. • رئیس

مرکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی تجهیز صنعت نگین پاسارگاد• مدیر عامل شرکت تجهیز ...

هما خوزستان: پیرو بیانات رهبر عظیم الشان انقلاب مبنی بر جوانگرایی و لزوم مدیریت کارآمد و
انقلابی؛ بر آن شدیم تا بخشی از رزومه مهندس سید فخرالدین طاهرزاده موسویان را به استحضار
مردم شریفمان به شرح زیر اعلام کنیم. • رئیس مرکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی تجهیز صنعت

 
نگین پاسارگاد• مدیر عامل شرکت تجهیز (...) 

هما خوزستان: پیرو بیانات رهبر عظیم الشان انقلاب مبنی بر جوانگرایی و لزوم مدیریت کارآمد و انقلابی؛ بر آن شدیم تا بخشی از

 
رزومه مهندس سید فخرالدین طاهرزاده موسویان را به استحضار مردم شریفمان به شرح زیر اعلام کنیم. 

 
• رئیس مرکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی تجهیز صنعت نگین پاسارگاد 

 
• مدیر عامل شرکت تجهیز صنعت نگین پاسارگاد 

 
• مدیر تحقیق و توسعه چندین شرکت صنعتی در شهرك هاي صنعتی اهواز 

 
• مدیر HSE شرکت طاهرکاران نوین خوزستان 

 
• مدیر روابط عمومی موسسه پشتیبانی شغلی معلولان آبان (تحت نظارت اداره کل بهزیستی استان خوزستان) 

 
• مدیر کلینیک مشاوره کسب و کار استان خوزستان 

 
• کارشناس تدوین استاندارد اداره کل استاندارد استان خوزستان • کارآفرین برتر استان خوزستان 

 
• پژوهشگر برتر وزارت نیرو در سال 1399 

 
• فعال صنعتی و مشاور فروش و بازاریابی صنایع کوچک و متوسط 

 
• کاندیداي پنجمین دوره شوراي اسلامی کلانشهر اهواز 

 
• کاندیداي پانزدهمین دوره مجلس شوراي اسلامی در کلانشهر اهواز • سردبیر علمی و فناوري پایگاه خبري صبح ملت 

 
• صاحب امتیاز و مدیر مسئول پایگاه خبري تجهیز نیوز 

 
• خبرنگار و عضو اصلی خانه مطبوعات استان خوزستان 

 
• صاحب امتیاز و مدیر مسئول نشریه رهیافتی در مدیریت نفت و گاز 

 
• مدیر مسئول نشریه مدیریت کسب و کار هاي دانش بنیان 

 
• مدیر مسئول نشریه افق هاي نوین در شیمی 

 
• سردبیر نشریه رهیافتی در مدیریت بازرگانی 

 
• مدیر مسئول نشریه قطعه سازان صنعت 

 
• مدیر مسئول فصلنامه تحقیقات کاربردي در شیمی 

• مدیر مسئول فصلنامه پژوهش هاي نوین در مدیریت کارآفرینی و توسعه کسب و کار



واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت
بنزین

منبع: تین نیوزشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/03/24

ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم
گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته شده دولت در

اجراي تصویب سران محترم سه قوه این تصمیم را گرفت.

تین نیوز وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و
گفت: ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم گیري
درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته شده دولت در اجراي تصویب

 
سران محترم سه قوه این تصمیم را گرفت. 

به گزارش تین نیوز به نقل از ایسنا، بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت، در جمع
خبرنگاران با بیان اینکه مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به طور معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛
جوان بودن به سن نیست مهم روحیه تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما

 
هم اینکه می خواهیم از نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 



موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



8 هزار دانش آموز با نیازهاي ویژه تحت پوشش فعالیت هاي «اوقات فراغت»،
قرار خواهند گرفت

منبع: بازار کارشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/03/24

معاون وزیر و رئیس سازمان آموزش وپرورش استثنایی، از پوشش 8 هزار دانش آموز با نیازهاي ویژه، در 6 حیطه دینی،
اجتماعی، مهارتی، هنري، ادبی و ورزشی فعالیت هاي «اوقات فراغت»، خبر داد.

معاون وزیر و رئیس سازمان آموزش وپرورش استثنایی، از پوشش 8 هزار دانش آموز با نیازهاي ویژه، در 6 حیطه دینی،

 
اجتماعی، مهارتی، هنري، ادبی و ورزشی فعالیت هاي "اوقات فراغت"، خبر داد. 

به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش، سید جواد حسینی، اظهار کرد: دستورالعمل پایگاه هاي
تابستانی اوقات فراغت دانش آموزان با نیازهاي ویژه با رویکرد خانواده محور و آموزش مهارت هاي زندگی و با شعار "هر دانش آموز

 
یک مهارت"، که به شکل حضوري و مجازي در تابستان 1400 اجرایی خواهد شد، به استان ها ابلاغ شده است. 

وي افزود: در این دستورالعمل، به ویژه با توجه به وضعیت کرونا، کشف و هدایت استعدادهاي دانش آموزان، تقویت هویت دینی و
فرهنگی، استمرار فعالیت هاي پرورشی، فرهنگی و تربیت بدنی در اوقات فراغت با استفاده از فضاي مجازي، ایجاد زمینه هاي لازم به
منظور تقویت و تأمین سلامت جسمانی و روانی دانش آموزان، اقدام به آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در زمینه کارآفرینی دانش

 
آموزان و ایجاد فرصت آموزشی مهارت هاي فردي و اجتماعی هدف گذاري شده است. 

رئیس سازمان آموزش وپرورش استثنایی کشور فعالیت هاي مرتبط با هر مهارت را تقویت مهارت هاي 5 گانه "خودآگاهی"،
"همدلی"، "ارتباط مؤثر"، "مدیریت" و "مهارت حل مسئله"، دانست و گفت: این مهارت ها در 6 حیطه دینی، اجتماعی، مهارتی،

 
هنري، ادبی و ورزشی برنامه ریزي شده است. 

حسینی با بیان اینکه فعالیت هاي اوقات فراغت از 22 خرداد آغاز و تا 31 شهریور سال 1400 ادامه خواهد داشت، بیان کرد:
درمجموع در 32 استان، حداقل 8هزار نفر از دانش آموزان استثنایی تحت پوشش این فعالیت ها قرار خواهند گرفت و سهمیه هر

 
استان به تفکیک مشخص شده است که به طور مثال از 50 نفر استان ایلام تا 710 نفر استان خراسان رضوي را شامل می شود. 

وي در پایان گفت: ارزشیابی از فعالیت هاي اوقات فراغت در سطوح کشور و استان ها در سطوح مدرسه اي و استانی و نظرخواهی از
دانش آموزان شرکت کننده در این فعالیت ها انجام خواهد گرفت



نخستین دوره مهارت آموزي ویژه نابینایان در استان بوشهر آغاز شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/03/24

نخستین دوره مهارت آموزي خلاقیت و کارآفرینی ویژه نابینایان و کم بینایان روز دوشنبه در استان بوشهر آغاز شد.

 
نخستین دوره مهارت آموزي خلاقیت و کارآفرینی ویژه نابینایان و کم بینایان روز دوشنبه در استان بوشهر آغاز شد. 

به گزارش ایرنا، مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر در آیین آغاز این دوره گفت: ابن دوره با همکاري انجمن نابینایان این
استان به مدت یک هفته و بر اساس استانداردهاي تعیین شده سازمان آموزش فنی و حرفه اي، با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و

 
فاصله گذاري اجتماعی اجرا می شود. 

عبدالمجید دراهکی اظهارکرد: جامعه معلولان و نابینایان از توانمندي هاي زیادي برخوردار هستند و باید مانند دیگر قشرهاي جامعه
از آموزش و مهارت هاي کافی و مورد علاقه خود بهره مند شوند در همین راستا فنی و حرفه اي با همکاري کانون نابینایان آمادگی

 
لازم را براي برگزاري دوره هاي مهارتی دارد. 

دراهکی مهارت آموزي را زمینه ساز رشد و توسعه دانست و اضافه کرد: ایجاد زمینه مناسب براي زندگی مطلوب افراد نابینا و کم بینا
و رفع موانع و محدودیت هاي موجود در مسیر رشد و توانمند سازي این قشر از عمده هدف هاي برگزاري این دوره ها به شمار می

 
رود. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: باید با فراهم کردن زیرساخت ها و قوانین مورد نیاز، زمینه مناسبی براي نقش
آفرینی بیشتر نابینایان در عرصه هاي اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي فراهم شود در همین ارتباط برگزاري دوره هاي مهارتی و فنی

 
براي قشرهاي مختلف بویژه نابینایان و کم بینایان از جمله اولویت هاي مهم آموزش فنی و حرفه اي استان در سال جاري است. 

دراهکی آموزش هاي مهارتی را بهترین راه براي توانمند سازي افراد معلول در جامعه عنوان کرد و افزود: معلولیت دلیلی بر ناتوانی فرد

 
معلول نیست و آموزش بهترین راه توانمند سازي این قشر است. 

وي یکی از مهم ترین هدف هاي آموزش فنی و حرفه اي را توانمند سازي افراد نیازمند و آسیب دیده جامعه دانست و گفت: در سال
جاري آموزش هاي مهارتی ویژه و هدفمند براي افراد نانوان و کم توان جامعه با همکاري انجمن نابینایان و کم بینایان استان بوشهر

 
برنامه ریزي شده است. 

دراهکی یادآورشد: دوره هاي مهارت آموزي نابینایان و کم ببنایان استان بوشهر در رشته هاي متناسب و مورد علاقه آنها که از سوي

 
بهزیستی پیشنهاد شود به صورت ادامه دار برگزار خواهد شد. 

مدیرکل بهزیستی استان بوشهر گفت: ارائه آموزش هاي فنی و حرفه اي با اولویت آموزش هاي کاربردي و اشتغال زا یکی از خواسته

 
هاي نابینایان این استان و راهی موثر براي ایجاد اشتغال و برطرف کردن مشکل بیکاري این قشر است. 

علیرضا حاجیونی افزود: امروز زمینه مهارت آموزي براي جامعه هدف بهزیستی فراهم شده است و نابینایان می توانند با آموزش هاي
رایگان مهارتی به طور ویژه حرفه آموزي و وارد بازار اشتغال شوند. 



وي تصریح کرد: امروز اشتغال زایی در هر زمینه ویژه افراد سالم نیست بلکه افراد خاصی که دچار معلولیت هاي جسمی نیز هستند

 
می توانند از آموزش هاي مهارتی بهره مند شده و با گذراندن دوره هاي مختلف وارد بازار کار شوند. 

مدیرکل بهزیستی استان بوشهر به جایگاه مهارت در توسعه اشتغال در هر حوزه اي اشاره کرد و گفت: آموزش هاي فنی و حرفه اي

 
باید متناسب با توانایی ذاتی افراد و نیاز جامعه باشد. 

حاجیونی اظهارکرد: تشویق مددجویان به منظور شرکت در کلاس هاي حرفه آموزي از برنامه هاي مهم بهزیستی استان بوشهر در
سال جاري است.



یک شبه پولدار نمی شویم!

منبع: قلمناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/03/24

تحقیقات می گوید کارآفرین شدن نیاز به چندین بار شکست خوردن دارد. ما به داده هاي غلط کاري نداریم، داده هاي واقعی
نشان می دهد اکثر کارآفرینان در دهه 4 یا 5 زندگی موفق می شوند. نوشته یک شبه پولدار نمی شویم! اولین بار در قلمنا |

وبگاه خبري قلم | qalamna.ir | Qalam News Agency. پدیدار شد.

یک شبه پولدار نمی شویم! تحقیقات می گوید کارآفرین شدن نیاز به چندین بار شکست خوردن دارد. ما به داده هاي غلط

 
کاري نداریم، داده هاي واقعی نشان می دهد اکثر کارآفرینان در دهه 4 یا 5 زندگی موفق می شوند. 

 
  

محمد معصومیان| همان مقایسه قدیمی که کارمندي بهتر است یا شغل آزاد، آب باریکه همیشگی یا یک شبه پولدار شدن؟ به نظر

 
می رسد این روز ها کفه ترازو براي راه انداختن کسب و کار شخصی یا کارآفرینی سنگین تر از همیشه است. 

سایت هاي زیادي براي راه انداختن کسب و کار شخصی و آموزش کارآفرینی راه افتاده و شبکه هاي اجتماعی با ارائه تصویري شیک و

 
مدرن از جوانانی خوش پوش که از این طریق ثروتمند شده اند این شیوه از کسب درآمد را تبلیغ می کنند. 

کاري به نظر راحت و موجه، اما در واقع بسیار پیچیده و پر دست انداز. آیا شبکه هاي اجتماعی همه واقعیت هاي این روش از کسب

 
درآمد را به شما می گویند؟ رؤیاي یک شبه پولدار شدن در جوانی با راه اندازي کسب و کار شخصی حقیقت دارد؟ 

بد نیست همین ابتدا بگوییم که راه انداختن کسب و کار شخصی و کارآفرینی شاید یکی از بهترین مسیر ها براي رسیدن به درآمدي
سالم و در عین حال در راستاي منفعت عمومی باشد، اما مسأله اصلی اینجاست که معرفی این سبک از درآمدزایی به فرمول هاي زرد
موفقیت گره خورده است. همان فرمول هاي طلایی که دنیا از دریچه آن جایی است که می توان هر آنچه را از صمیم قلب خواست، به

 
دست آورد. 

محمد ناطقی مشاور اقتصادي می گوید: «روانشناسی موفقیت به مردم زندگی تمیزي ارائه می دهد. واقعیت این است که آدم

 
کارآفرین زندگی سختی دارد و چندین بار شکست می خورد. 

 
  

آدم هاي کمی بوده اند که در سن کم بدون شکست موفق شده اند و آن ها هم احتمالاً با شانس، اما همان تعداد اندك هستند که
الگو شده اند. من نمی گویم کارآفرین نشویم یا سراغش نرویم، بلکه می خواهم بگویم بدانیم در مورد چه چیزي حرف می زنیم. بدانیم

 
اگر به این راه می آییم ریسک هم وجود دارد. در کارآفرینی 99 نفر شکست می خورند و یک نفر پیروز می شود.» 

او از مقاله اي که دانشگاه ام آي تی تهیه کرده، می گوید که در آن براساس تحقیقات نشان داده شده رده سنی مدیران هاي تک
(پیشرفته) در سیلیکون ولی (منطقه اي در ایالت کالیفرنیاي امریکا که شرکت هاي پیشرو و مطرح انفورماتیک درآن قرار دارند) بالاي

 
42 سال است و این واقعیت در تناقض با رؤیاي ثروتمند شدن در جوانی است: 

 
  

«تحقیقات می گوید کارآفرین شدن نیاز به چندین بار شکست خوردن دارد. ما به داده هاي غلط کاري نداریم، داده هاي واقعی نشان
می دهد اکثر کارآفرینان در دهه 4 یا 5 زندگی موفق می شوند. بسیاري از الگو هایی که به عنوان فرد جوان موفق معرفی می شوند

 
افرادي هستند که پدر و پدربزرگ آن ها در گذشته ثروتمند بوده اند و حالا فرزندان آن ها وارث آن ثروت هستند.» 



کسی آن سمت قضیه را به ما نمی گوید، شما یک پسر یا دختر جوان می بینید که مدعی است روي پاي خود ایستاده و کار و کاسبی
خودش را راه انداخته و موفق هم بوده، حالا یا با ثروت پدر یا تلاش خودش؟ ناطقی معتقد است مردم خیلی از مواقع تنها به بازده
بالاي یک کار پرریسک مانند سرمایه گذاري در بازار بورس نگاه می کنند: «مردم فکر می کنند آن یک نفري که برنده می شود آن ها

 
هستند.» 

مرضیه سمیعی یک کارآفرین نمونه است. کسی که بعد از بازنشستگی در 54 سالگی با تکیه بر تجربه سال ها مسئول فنی کارخانه
هاي مختلف، کسب و کار خودش را راه انداخت. وقتی از او می پرسم این راه چه سختی هایی داشت، می گوید: «اصلاً راحت نبوده و

 
پوست انداختیم تا به مرحله سوددهی رسیدیم.» 

 
  

او که حالا مدیرعامل شرکت تولیدي دارو هاي گیاهی و فرآورده هاي گیاهان دارویی است، کار را با یک شریک که عضو هیأت علمی
دانشگاه است و یک مدیرعامل کارخانه و دو دختر خود شروع کرد و از روز اول بنا داشت مثلت تجربه و علم و سرمایه را در کنار هم
داشته باشد: «تقریباً یک سال و نیم تا دو سال طول کشید که ما به محصول رسیدیم و سودآوري داشتیم، ولی همان دو سال هر کدام

 
به اندازه 20 نفر کار کردیم و دویدیم.» 

 
  

او از افراد دیگري می گوید که با وام هاي مختلف، کار ها و سرمایه گذاري هاي شخصی دیگري انجام داده اند و کاري را که براي آن
وام گرفته اند، راه اندازي نکرده اند: «ابتدا باید بازار محصول تولیدي را سنجید وگرنه سرمایه را از دست خواهید داد. حقیقتاً کار بسیار

 
سختی است و بدون آگاهی نمی توان پیش رفت. 

 
  

فردي که وارد عرصه کارآفرینی می شود باید حتماً سختی کار را به جان بخرد، عاشق کارش باشد، حتماً تحربه کار را داشته باشد و

 
اگر خودش تجربه اي ندارد از کسی که با تجربه است کمک و مشورت بگیرد. باید تلاشگر باشد و با کمی سختی و مشکلات جا نزند. 

 
  

باید تمرکز داشته باشد و دائم از این شاخه به آن شاخه نپرد.» او می گوید با نوشتن خواسته ها روي کاغذ چیزي محقق نمی شود و
راه انداختن کار بیش از اینکه ذهنی و حسی باشد مستلزم تلاش شبانه روزي و ناامید نشدن است. سعید لاریجانی مدیر سرمایه
گذاري خصوصی «pe» معتقد است یکی از دلایلی که باعث گرایش مردم به راه انداختن کسب و کار شخصی می شود، شرایط

 
اقتصادي کشور است. 

 
  

شرایط تورمی و شوك هاي قیمتی که باعث شده دستمزد بگیران به سمت راه انداختن کسب و کار شخصی بروند: «در این شرایط

 
شاهد هستیم آدم هایی که کارمند بوده اند و به طور طبیعی انباشت ثروت نداشته اند دچار ضرر بیشتري می شوند. 

 
  

در هر شوك تورمی ثروتمندان ارزش سرمایه شان بالا می رود و آنانی که منبع درآمدشان کار ثابت است و دستمزد دریافت می کنند

 
فقیرتر می شوند.» 

به اعتقاد وي اگر در گذشته کار، سرمایه و بهره وري ستون هاي کار اقتصادي بودند امروزه دانش در کار اقتصادي نقش مهم تري را
ایفا می کند: «نسل جدید با سابقه صرفاً آکادمیک و بدون سابقه کار زیاد می توانند دانش کسب کنند و از محل این دانش براي

 
خودشان تولید ثروت کنند. 

 
  

مصادیقی هم هست، اما با اینکه کم است، این تصور را ایجاد کرده که هر فردي می تواند یکی از این آدم ها باشد.» لاریجانی حمایت

 
هاي دولتی و سیگنال هاي نهاد هایی را که در این زمینه کار می کنند هم دلیل گرایش مردم به این شیوه کسب و کار می داند. 

لاریجانی معتقد است تب کارآفرینی و راه انداختن کسب و کار شخصی مخصوص ایران نیست و نمونه هایی از کشور امریکا مثال می
آورد که دانشجویان کامپیوتر اگر پیش از این رؤیاي پیوستن به شرکت هاي بزرگ را داشتند حالا در پی راه انداختن کار اقتصادي



 
خودشان هستند: 

 
  

«من فکر می کنم هنوز روحیه کارآفرینی در ایران کم است و باید بیشتر روي آن کار شود، ولی اصول و چارچوبی دارد. خوشبختانه
روند خوبی به وجود آمده و دانشکده هاي ام بی اي زیادي راه افتاده که این سیگنال را می دهد که تقاضا در این حوزه زیاد شده است.

 
البته این دانشگاه ها بیشتر مهارتی است. 

آیا آینده از آن افرادي است که با خلاقیت شخصی و پیگیري دنبال رؤیا هاي خود می روند؟ نوعی از مشاغل کارمندي در آینده اي که
بسرعت به سمت تکنولوژیک شدن می رود توسط روبات ها تسخیر می شود؟ لاریجانی معتقد است آدم ها ظرفیت بیشتري از این

 
دارند که میدان را براي ماشین خالی کنند: 

 
  

«این مسأله مهم است که اتوماسیون درحال پیشرفت است و در آینده بخشی از کار هاي کارمندي را روبات ها به عهده می گیرند و

 
آدم ها باید دنبال فرصت هاي جدید خلق ارزش باشند. از نظر من روحیه کارآفرینی چیز مفید و آینده نگرانه اي است.» 

نباید فراموش کرد که روحیه به تنهایی کافی نیست و راه کسب درآمد با تلاش و تمرکز و تجربه اندوزي است که به ثمر می رسد.
سختی و مرارتی که شاید در نگاه به الگو هایی که از این طریق به درآمد رسیده اند، دیده نشود. آن ها ماشین هاي گران قیمت سوار
می شوند و خانه هاي بزرگی دارند، اما اگر یک کارآفرین واقعی باشند نه یک بچه پولدار، قطعاً به شما خواهند گفت چه رنج ها و

 
مرارت هایی براي رسیدن به اهداف خود متحمل شده اند. 

 
  

منبع: روزنامه ایران



امضا 5 موافقت نامه همکاري وزارتخانه هاي نفت و علوم در زمینه پارك
فناوري

منبع: سهام انرژيشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/03/24

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و
دانشگاه هاي صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد.

 
امضا 5 موافقت نامه همکاري وزارتخانه هاي نفت و علوم در زمینه پارك فناوري 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

به گزارش سهام انرژي، امروز (دوشنبه، 24 خردادماه) در حاشیه
افتتاح پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت، پنج موافقت نامه
فناورانه امضا شد. موافقت نامه نخست، در زمینه گرنت فناورانه
بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري امضا شد و موافقت نامه ایجاد پردیس
مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك
علمی و تحقیقاتی اصفهان و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع
ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري
صنعت نفت با دانشگاه صنعتی شیراز، دانشگاه علم و صنعت و

 
دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز (دوشنبه، 24 خردادماه) با حضور وزیر نفت،

 
معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد. 

 
استارت آپ ها آینده ایران هستند 

بیژن زنگنه وزیر نفت در حاشیه این مراسم طی سخنانی بیان کرد: استارت آپ ها از کارهاي کشور، ملت و آینده ایران هستند و من با

 
همه توان براي توسعه این فکر و جوانانی که سرمایه آینده هستند دریغ نمی کنم. 

وي با بیان اینکه مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی، خدماتی و اقتصادي در کشور کارآفرین است نه دانشگاه ها تصریح کرد:
جایگاه کارآفرین و انسان خلاق از مدیریت بالاتر است، کارآفرین می تواند عامل موفقیت یا موفق نشدن یک مجموعه باشد. به طور

 
معمول جوانان کارآفرین و خلاق هستند، البته در موضوع جوان بودن سن مهم نیست نگاه مهم است. 

همچنین وزیر نفت در جمع خبرنگاران نیز با بیان اینکه مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به طور معمول
قشر جوان این خصلت را دارند؛ جوان بودن به سن نیست مهم روحیه تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از

 
نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم اینکه می خواهیم از نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 



به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

برچسب ها



مشکلات قرن بیست و یکم راه حل هاي متناسب این قرن را می خواهد/
ساختمانی که لانه موش شده بود را به پارك فناوري تبدیل کردیم

منبع: ایلناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در مراسم افتتاح پارك فناوري اطلاعات و ارتباطات مشهد با اشاره به مشکلات بسیار براي
راه اندازي این پارك گفت: رفع مشکلات قرن بیست و یکم، راه حل هاي متناسب با این قرن را می خواهد.  

وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در مراسم افتتاح پارك
فناوري اطلاعات و ارتباطات مشهد با اشاره به مشکلات
بسیار براي راه اندازي این پارك گفت: رفع مشکلات قرن
بیست و یکم، راه حل هاي متناسب با این قرن را می

 
خواهد.   

به گزارش ایلنا از وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات،
محمد جواد آذري جهرمی وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در ابتداي سفر یک روزه خود به خراسان رضوي، پارك فناوري اطلاعات و

 
ارتباطات مشهد را افتتاح کرد. 

وزیر ارتباطات در این مراسم به داستان راه اندازي این پارك در طبقات ساختمان پست استان خراسان رضوي اشاره کرد و گفت: در
سیستم اداري ما ادارات دولتی مانند ملک پدري اداره تصور می شود و اگر مدیري به این ساختمان ها اضافه کند مدیر خوبی است

 
ولی اگر مدیري یکی از این ساختمان ها را واگذار کند لعنت همه را براي خود می خرد. 

وي با اشاره و اظهار تاسف از اینگونه تفکر در ساختار اداري کشور، افزود: در دورانی به دلیل برخی ضرورت ها ظرفیت هایی در کشور
ایجاد شد، که نمونه آن ساخت مدارس و دانشگاه ها براي متولدین دهه 60 است که هم اکنون این مکان ها خالی هستند و زمانی نیز

 
نهضت ساختمان سازي در کشور ایجاد شد که هم اکنون کارایی ندارند. 

آذري جهرمی به ساختمان هاي مناطق مخابراتی تهران به عنوان نمونه اشاره کرد و گفت: برخی از این ساختمانها با ورود تکنولوژي

 
هایی مانند فیبرنوري دیگر کارایی گذشته را ندارند اما نمی توان نگاه چپ به این ساختمان ها داشت. 

وي به پتانسیل هاي بالاي شهر مشهد در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات اشاره کرد و افزود: وزارت ارتباطات از زمان دولت خاتمی
و سرپرستی دکتر جهانگرد در وزارت ارتباطات پیگیر راه اندازي چنین پارکی در مشهد بود و در دولت یازدهم نیز کار مطالعاتی آن

 
انجام شد ولی همه منتظر پهنه وسیعی براي راه اندازي آن بودند. 

وزیر ارتباطات به بازدید خود از ساختمان کنونی پارك که تبدیل به لانه موش ها شده بود، و مشکلات پیام رسان گپ در ساختمانش،
اشاره کرد و گفت: دیدیم کسانی که براي کشور کار می کنند بسیار در سختی هستند و از طرفی این همه امکانات و فضا محل لانه

 
موش شده است. 



وي به مشکلات تصاحب این ساختمان و برکناري مدیر کل پست استان به دلیل خود داري از واگذاري آن اشاره کرد و افزود: کار
اجرایی این پارك 6 ماه بیشتر طول نکشید اما بیش از یک سال درگیري فکري با مدیرانی با تفکر سنتی از نسل 30 و 40 براي

 
واگذاري داشتیم. 

آذري جهرمی با اشاره به راه اندازي شعبه دیگر این پارك در پست بانک از راه اندازي شعبه دیگر آن در ساختمان اداره کل ارتباطات

 
و فناوري اطلاعات خبر داد. 

 
وي به تفکر مدیریتی دهه 30 و 40 اشاره کرد و افزود: مشکلات قرن بیست و یکمی راه حل هاي متناسب این قرن را می خواهد. 

وزیر ارتباطات با اشاره به انبوه امکانات و منابع در کشور، گفت: متاسفانه به دلیل برخی از نگاه ها و عملکردها در کشور بهره وري

 
پایین است. 

وي در عین حال به راه اندازي پارك فناوري اطلاعات و ارتباطات، این مرکز را مرکز تحول عنوان کرد و افزود: امیدوارم این پارك در

 
خدمت رسانی به مردم، اشتغال، ایجاد رفاه و امید آفرینی در استان خراسان رضوي موثر بوده و گسترش یابد. 

وزیر ارتباطات تاکید کرد: امیدوارم این پارك مانند یک خورشید درخشنده براي شرق کشور و کشورهاي همسایه بدرخشد و تاثیرگذار
باشد.



ستاري: تجاري سازي ایده هاي نوآورانه بازار محصولات ورزشی را در داخل
و خارج توسعه می دهد
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معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در بازدید از مرکز ملی نوآوري فناوري هاي ورزشی، گفت: یکی از ضرورت هاي فعلی
بخش ورزشی کشور باز کردن فضا براي تجاري سازي...

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در بازدید از مرکز ملی نوآوري فناوري هاي ورزشی، گفت: یکی از ضرورت هاي فعلی بخش

 
ورزشی کشور باز کردن فضا براي تجاري سازي ایده ها است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوري، سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري از

 
مرکز ملی نوآوري فناوري ورزشی بازدید کرد و با استارتاپ هاي فعال این حوزه به گفت و گو نشست. 

مرکز ملی نوآوري فناوري هاي ورزشی ایران که با حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و توسط پژوهشگاه تربیت بدنی و
علوم ورزشی ایجاد شده است فضایی براي حمایت از تیم هاي فناور و استارتاپ هاي ورزشی است و گامی براي توسعه زیست بوم

 
فناوري و نوآوري ورزشی در کشور به حساب می آید. 

این مرکز در زمینه تامین محتواي مورد نیاز فناوري هاي ورزشی و تولید محصولات بر اساس نیازهاي اعلام شده از سوي نهادهاي

 
مرتبط با این حوزه فعالیت می کند. کاري که توسط اعضاي هیات علمی این مرکز یا دانشگاه هاي کشور انجام می شود. 

 
ضرورت ورود فناوري و نوآوري به بخش ورزش 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در این بازدید، گفت: این مرکز با حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست

 
جمهوري ایجاد شده است و در تلاشیم با حمایت از تیم هاي استارتاپی، نوآوري ها در صنعت ورزش را توسعه دهیم. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري ادامه داد: این مرکز فضایی براي ورود نوآوري و فناوري به عرصه ورزشی کشور است. این

 
نوآوري ها می تواند تحول بزرگی در حوزه ورزشی ایجاد کند. 

رییس بنیاد ملی نخبگان در ادامه بیان کرد: باید کاري کنیم که تجاري سازي این ایده ها شتاب گیرد و بازار داخلی و خارجی آن را

 
ایجاد کنیم تا رقابت ها در این حوزه بیشتر شود. 

 
این مرکز چه می کند؟ 

مرکز ملی نوآوري فناوري هاي ورزشی ایران خدماتی چون حمایت هاي مالی، کمک به بازاریابی و تجاري سازي ایده ها، خدمات

 
پشتیبانی، خدمات مشاوره اي و کارگاهی، خدمات آموزشی و فضاي کار اشتراکی در اختیار 20 تیم استارتاپی ارائه می کند. 



این مرکز به دنبال تحقق اهدافی چون «شناسایی و حمایت از مخترعین، صاحبان ایده و پژوهشگران نوآور و خلاق در حوزه علوم
ورزشی»، «کمک به ارتقاء سطح محصولات و فناوري هاي ورزشی تولید داخل کشور»، «ایجاد ارتباط بین صاحبان ایده با سرمایه
گذاران و تلاش براي اشتغال زایی»، «کمک به افزایش ثروت در جامعه از طریق توسعه اقتصاد دانش محور مرتبط با صنعت ورزش»،
«تجاري سازي نتایج تحقیقات و تحقق ارتباط بخش هاي تحقیقاتی، تولیدي و خدماتی حوزه ورزش و سلامت»، «حمایت از ایجاد و
توسعه شرکت هاي کوچک و متوسط فناوري و حمایت از شرکت ها و موسسات تحقیقاتی» و «حمایت از تیم هاي تحقیقاتی نوآور و

 
خلاق در حوزه علوم ورزشی» از جمله اهداف این مرکز است. 

 
محصولات تولید شده 

«سامانه بامربی»، «پرچم ویبره کمک داوران فوتبال»، «پنجه کربنی ویژه دویدن معلولان»، «دستگاه آنالیز حرکت بدون نیاز به
دوربین»، «ربات هوشمند توانبخشی اندام تحتانی»، «دستگاه تقویت عضلات مچ پا» و «دستگاه توپ انداز فوتبال» از جمله محصولات

تولید شده در این مرکز است.



شمارش معکوس براي افتتاح بزرگترین پروژه در خاورمیانه
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فاز نخست بزرگترین کارخانه فرآوري سرب و روي خاورمیانه تا انتهاي سال تکمیل می شود. مجتمع سرب و روي مهدي آباد
که با تیم مدیریتی متخصص و جوان و حمایت هاي...

فاز نخست بزرگترین کارخانه فرآوري سرب و روي خاورمیانه تا انتهاي سال تکمیل می شود. مجتمع سرب و روي مهدي آباد که با
تیم مدیریتی متخصص و جوان و حمایت هاي ایمیدرو، اقدامات توسعه اي را از سال 96 با شتاب چشمگیري به پیش برد، امسال از

 
بزرگترین پروژه فرآوري سرب و روي کشور رونمایی می کند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، به گفته مدیر مجتمع سرب و روي مهدي آباد، این پروژه در سه حوزه معدن،
کارخانه و زیرساخت به دستاوردهاي قابل توجهی دست یافته است و به رغم شرایط تحریم، تمام تجهیزات آن تامین، و از همه مهم تر

 
تامین مالی پروژه در بازه هاي زمانی مختلف، به بهترین شکل انجام شده است. 

امین صفري اعتقاد دارد پروژه سرب و روي مهدي آباد، نمونه بارز مشارکت دولت و بخش خصوصی واقعی است. در ادامه به منظور
انعکاس برنامه ها، دستاوردها و جدیدترین خبرهاي طرح فوق، گفت و گویی را با وي ترتیب داده ایم که مشروح آن را در ادامه می

 
خوانید: 

سرب و روي مهدي آباد چند سالی به دلایل مختلف، پروژه بر زمین مانده معدن و صنایع معدنی کشور محسوب می شد. اما امروز
شاهد شتاب در اجراي برنامه ها هستیم و به نوعی همگرایی ملی براي راه اندازي آن رخ داده است. توسعه در مهدي آباد از چه زمانی

 
آغاز شد؟ 

صفري: ایمیدرو مطابق مقررات و قوانین در سال 95 سرمایه گذاري در معدن مهدي آباد را به عنوان بزرگترین ذخیره سرب و روي
کشور به منظور سرمایه گذاري، تامین مالی و اجراي عملیات معدنکاري، احداث کارخانه ها و تأمین زیرساختهاي مورد نیاز، طی یک
فراخوان عمومی و بین المللی به مزایده گذاشت که با استقبال چشمگیر متقاضیان روبرو شد و طی یک فرآیند رقابتی، کنسرسیومی

 
متشکل از پنج شرکت برنده این مزایده شدند. 

پس از آن مطابق قرارداد و با موافقت رسمی کلیه اعضاي کنسرسیوم شرکت پروژهاي به نام شرکت پیشگامان صنعت سرب و روي

 
مهدي آباد براي اجراي قرارداد تاسیس و طی یک الحاقیه قرارداد مربوط به شرکت مذکور منتقل شد. 

از سال 96 مطالعات دوره پیشبرد و سپس عملیات اجرایی آغاز شد و در این زمینه ایمیدرو وظیفه قانونی خود را به نحو مطلوبی انجام

 
داده است. 

 
در حال حاضر پروژه در چه وضعیتی است و چه عملکردي در حوزه هاي استخراج، تولید و تامین تجهیزات داشته اید؟ 

 
صفري: آخرین وضعیت پیشرفت طرح بزرگ مهدي آباد در سه بخش معدن، کارخانه ها و زیر ساخت قابل بررسی است. 



این پروژه روي زمین مانده که اجراي آن ده ها سال به دلایل مختلف از جمله نیاز به سرمایه گذاري بسیار کلان، مشکلات فنی از
جمله تامین آب، دانش فنی و عیار کم ماده معدنی و... به تعویق افتاده بود؛ طی چهار سال اخیر اقدامات جدي در راستاي بهره برداري

 
صورت گرفته است که حاصل مدل واگذاري و رفع موانع و مشکلات بخش خصوصی از سوي ایمیدرو بوده است. 

 
دسترسی به ماده معدنی سولفیدي محقق شد 

در بخش معدن هم اکنون 77 میلیون تن استخراج و باطله برداري صورت گرفته است و 180 متر پیشروي در عمق داشته که حدود
هفت میلیون تن مواد معدنی اکسیدي استخراج شده و دسترسی به مواد معدنی قابل استفاده در کارخانه سولفیدي نیز محقق شده

 
است. بدین ترتیب یکی از مشکلات معدن مهدي آباد که قرارگیري ماده معدنی در عمق بوده حل شده است. 

 
برنامه تولید 800 هزار تن کنسانتره روي با راه اندازي کامل پروژه 

در بخش کارخانه ها، عملیات احداث در سه فاز برنامه ریزي شده است که دو فاز نخست، براي تولید 400 هزار تن کنسانتره

 
سولفیدي و فاز سوم مربوط به استحصال از خاك اکسیدي است. 

ظرفیت تولید کارخانه ها با راه اندازي کامل فازهاي این پروژه، سالانه 800 هزار تن کنسانتره روي با عیار حداقل 35 درصد یا معادل
آن به عنوان محصول اصلی و نیز تولید 80 هزار تن متریک کنسانتره سرب- نقره با عیار 60 درصد سرب به عنوان محصول جانبی

 
خواهد بود. 

 
حدود 60 درصد پیشرفت فیزیکی در بزرگترین پلنت کنسانتره روي کشور 

در حال حاضر برنامه فاز نخست پروژه به منظور احداث کارخانهاي با خوراك دومیلیون تن ورودي و معادل 200 هزار تن محصول
کنسانتره روي با 55 درصد پیشرفت فیزیکی به سرعت در حال اجرا است. توضیح اینکه همین فاز نخست بزرگترین پلنت کنسانتره

 
سرب و روي کشور میباشد. 

 
تامین کلیه تجهیزات پروژه 

در این بخش کلیه تجهیزات همچون سنگ شکن ها، آسیا، خط فلوتاسیون و... از بهترین برندهاي جهان تأمین و پس از بتن ریزي و
ایجاد استراکچر نصب شده است. حجم بالاي ورودي موجب شده کلیه تجهیزات با اسکیل بسیار بزرگ و حجم کار بسیار سنگین روبرو
است، به طوري که 25 هزار مترمکعب بتن ریزي براي فاز اول نشان دهنده این موضوع است. همچنین تجهیزات مربوطه از جمله آسیا

 
گلوله اي نصب شده از جمله بزرگترین تجهیزات صنایع معدنی کشور است. 

با توجه به بحران کم آبی در کشور و استان یزد، به طور حتم یکی از مشکلات اصلی پروژه، تامین آب خواهد بود. در این خصوص چه

 
اقداماتی صورت گرفته است؟ 

صفري: در بخش زیر ساخت نیز خط انتقال آب به طول 100 کیلومتر با دبی 100 لیتر بر ثانیه از محل تصفیه خانه پساب یزد وارد
سایت خواهد شد که در حال حاضر بیش از 95 کیلومتر آن اجرا شده است و ایستگاههاي پمپاژ (سه ایستگاه) در حال ساخت است.
این خط بهمن امسال، پیش از راه اندازي کارخانه به بهره برداري میرسد و مهمترین مشکل مهدي آباد را که تأمین آب مورد نیاز بوده



 
است را حل میکند. 

در بخش برق نیز اقدامات اولیه از جمله پرداخت حق انشعاب و مجوزهاي لازم و مطالعات مربوطه به طور کامل انجام شده و پیمانکار
احداث پست و خط انتقال برق انتخاب شده است. در حال حاضر پست برق در حال احداث است. ترانسفورماتور مربوطه سفارش

 
ساخت شده به زودي براي نصب به محل مربوطه منتقل میشود. 

 
چه میزان سرمایه گذاري در این طرح ملی صورت گرفته است و با راه اندازي آن، براي چند نفر اشتغال ایجاد خواهد شد 

صفري: کل سرمایه گذاري مورد نیاز حدود یک میلیارد دلار ارزیابی می شود که در فاز اول تاکنون بیش از 4 هزار میلیارد تومان
سرمایه گذاري صورت گرفته است. مطابق برنامه فاز نخست در انتهاي سال 1400 به بهره برداري میرسد. با راه اندازي این طرح، بیش

 
از 2 درصد فلز محتوي روي دنیا در مهدي آباد تولید خواهد شد. 

 
اشتغال مهدي آباد به 1500 نفر می رسد 

تاکنون بیش از 500 نفر در این پروژه مشغول به کار شده اند که عمدتا بومی هستند. پس از بهره برداري پروژه، این رقم به 1500 نفر

 
مستقیم میرسد. 

تامین مالی؛ رکن اصلی پیشبرد اهداف پروژه است. با توجه به شرایط ویژه کشور به دلیل اعمال بی سابقه ترین تحریم ها، در این

 
بخش چه اقداماتی انجام شده است؟ 

 
تامین مالی پروژه در شرایط سخت تحریم 

صفري: تاکنون کلیه موارد سهامداران مطابق قانون تجارت صورت گرفته است و قطعاً تامین مالی در زمان مورد نیاز مهمترین ویژگی
سرمایه گذار بوده که در شرایط سخت تحریمی و اقتصادي کنونی به بهترین نحو انجام شده است. لذا هرگونه افزایش سرمایه و یا
ترکیب سهامداران متناسب با مشارکت در تامین مالی و مطابق قانون تجارت بوده و از موضوعات داخلی شرکت پروژه است که توسط

 
بخش خصوصی به خوبی دنبال شده است. 

 
ترکیب سهامداران سرمایه گذار و میزان مشارکت آنها در افزایش سرمایه و تامین مالی را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

مجتمع سرب و روي مهدي آباد و ایمیدرو پیشرفت پروژه مطابق قرارداد را دنبال می کند و ترکیب سهامداران و نحوه مشارکت در
افزایش سرمایه از مسائل داخلی شرکت سرمایه گذار می باشد که تاکنون مطابق قانون تجارت پیش رفته است. مهم حجم تامین مالی
در زمان مناسب می باشد که در شرایط سخت کنونی به خوبی صورت گرفته و طی چند سال اخیر با وجود ریسک هاي بالاي سرمایه
گذاري در مهدي آباد به موقع تامین مالی صورت گرفته است که نتایج آن در پیشرفت فیزیکی و تامین زیر ساخت هاي پروژه کاملا

 
مشهود است. 

 
و براي سخن پایانی چه مطلبی دارید؟ 

 
پروژه سرب و روي مهدي آباد؛ نمونه بارز مشارکت دولت و بخش خصوصی 



 
صفري: ایمیدرو، مجتمع مهدي آباد و سرمایه گذار با تمام توان و سرعت در حال رفع موانع و پیشرفت پروژه هستند. 

 
بسیار خرسندیم که اعلام کنیم پروژه سرب و روي مهدي آباد؛ نمونه بارز مشارکت دولت و بخش خصوصی است. 

انتظار دلسوزان کشور و صاحبان صنایع و رسانه ها در سال ""تولید و رفع موانع تسهیل و مانع زدایی"" از پروژه بالاست. امیدواریم
ثمرات این پروژه نصیب کشور، صنعت و اشتغال شود.



حدود 16 هزار هکتار جنگل دست کاشت در خراسان شمالی ایجاد شد

منبع: ایرناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/03/24

بجنورد- ایرنا- مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري خراسان شمالی گفت: حدود 16 هزار هکتار جنگل دست کاشت براي مهار
بیابان زدایی استان در هشت سال گذشته ایجاد شد که بیشتر آن در مناطق کم آب و خاك هاي شور این استان بوده است.

بجنورد- ایرنا- مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري خراسان
شمالی گفت: حدود 16 هزار هکتار جنگل دست کاشت
براي مهار بیابان زدایی استان در هشت سال گذشته ایجاد
شد که بیشتر آن در مناطق کم آب و خاك هاي شور این

 
استان بوده است. 

حسن وحید روز دوشنبه در آستانه روز بیابان زدایی به
خبرنگاران اظهار داشت: همچنین بخشی از این میزان
جنگل کاري در مناطق خشک که خاك و مواد معدنی لازم

 
را براي رویش گیاهان مرتعی ندارند انجام شده است. 

وي گستره بیابان هاي خراسان شمالی را 180 هزار هکتار دانست و افزود: در این گستره چهار هزار هکتار کانون بحرانی شناسایی

 
شده و بنا به بررسی ها و اعلام سازمان محیط زیست کشور هم اکنون این کانون ها مهار شده است. 

وي با بیان این که نهالکاري یکی دیگر از اقدامات بیابان زدایی است افزود: از سال 83 تا 99 فقط هفت هزار و 530 هکتار نهال کاري

 
شد و امسال نیز برنامه کاشت نهال در 775 هکتار از منابع طبیعی از اولویت هاي این اداره کل است. 

وي گفت: از دیگر سو طرح هاي آبخیزداري نیز در بیابان زدایی موثر است به طوري که این طرح ها حجم فرسایش خاك در کانون

 
هاي بحرانی خراسان شمالی را تا 50 درصد کاهش داده است. 

وي با بیان این که میزان فرسایش خاك در استان از متوسط کشوري بیشتر است اظهار داشت: در کشور متوسط فرسایش خاك 15

 
تن و این رقم در استان 17.5 تن است. 

وي افزود: یکی از مهمترین دلایلی که در مهار کانون ها تاثیر دارد مشارکت مردم و جوامع محلی در احیا و بازسازي مناطق بیابانی

 
است و با توجه به اقدامات انجام شده سازمان جنگل ها استان ما را در شاخص بیابان زدایی از استانهاي برتر کشور اعلام کرد. 

وي به خشک شدن باغ ها در مناطقی مانند بخش بام و صفی آباد و بدرانلو نیز اشاره کرد و گفت: هم اکنون خشکسالی براي منابع

 
طبیعی و باغ ها و اراضی کشاورزي تهدیدي بزرگ به حساب می آید. 



وي با اشاره به مدیریت رواناب ها گفت: مدیریت رواناب ها در چهار هزار هکتار از مساحت استان انجام شده فقط در یک سال گذشته

 
این اقدام در 600 هکتار انجام شد و امسال نیز در مساحت 400 هکتار انجام می شود. 

وي با اشاره به اعتبارات این بخش گفت: مجموع اعتبارات این اداره کل در سال 99 در رابطه با بیابان زدایی در سطح ملی بیش از

 
چهار میلیار 348 میلیون تومان بوده که 98 درصد تخصییص یافت و اعتبارات استانی نیز 79 میلیون تومان بود. 

 
وي با بیان این که ترسیب کربن نیز 260 میلیون تومان اعتبار داشت افزود: از این رقم 210 میلیون تومان تخصیص یافت. 

وي افزود: خراسان شمالی از چهار استان برتر کشور در زمینه ترسیب کربن است و با اجراي این طرح و مشارکت دادن مردم در

 
حفاظت و احیاي منابع طبیعی مردم با منابع طبیعی آشتی کردند. 

معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري نیز در این جلسه گفت: هم اکنون مهمترین چالش ما در منابع طبیعی و محیط

 
زیست بیابان زایی است و طرح ترسیب کربن نیز در راستاي بیابان زدایی با همکاري مردم و جوامع محلی اجرا شد. 

وي با بیان این که این طرح در سال 93 در خراسان شمالی آغاز شد افزود: ترسیب کربن در ابتدا در اسفراین کل منطقه میاندشت را
که 126 هزار هکتار است تحت پوشش قرار داد و بعد از موفقیت این طرح در اسفراین بخش سنخوات جاجرم و سپس دهستان دشت

 
گرمه به آن اضافه شد. 

 
وي افزود: هم اکنون طرح ترسیب کربن در 40 روستا با 17 هزار نفر جمعیت اجرا می شود. 

وي خاطرنشان کرد: در این مناطق سرمایه اجتماعی و انسانی را ارتقا دادیم و با تشکیل سه تعاونی با هزار عضو سرمایه صندوق

 
اعتباري با استفاده از پول هاي خرد مردم را به یک میلیارد و و 70 میلیون تومان رساندیم. 

وي افزود: با استفاده از منابع مالی این صندوق توانستیم هزار و 451 فقره تسهیلات ارزان قیمت به اعضاي این صندوق پرداخت کنیم

 
و هم اکنون گردش مالی این صندوق به پنج میلیارد و 320 میلیون تومان رسیده است. 

 
وي خاطرنشان کرد: با این تسهیلات براي 248 نفر اشتغال پایدار و براي 83 نفر اشتغال موقت ایجاد شد. 

وي متعادل نبودن چراي دام با سطح مراتع را نیز یکی از عوامل بیابان زایی بیان کرد و گفت: هم اکنون تعداد دام هاي استان سه برابر

 
ظرفیت مراتع است و خشکسالی هاي امسال نیز سطح مراتع مستعد چرا را کاهش داده است. 

وي افزود: امسال خشکسالی باعث کاهش 55 هزار تن علوفه در مراتع استان شد و این در حالی است که میزان تولید علوفه ما در

 
سالهاي قبل به طور میانگین 120 تن در سال بود. 

وي با بیان این که 434 هزار هکتار از منابع طبیعی استان جنگل است افزود: در این مساحت 100 هزار هکتار طرح مدیریت منابع

 
جنگلی اجرا شده است. 



وي افزود: خراسان شمالی بیشترین عرصه هاي قرق را در سطح کشور دارد به طوري که در این استان علاوه بر قرق 25 هزار هکتار

 
جنگل خزري در بزداغی نیز 36 هزار هکتار رویشگاه جنگلی ما قرق شد که بزرگترین قرق کشور است. 

گستره حوزه منابع طبیعی و آبخیزداري خراسان شمالی 2 میلیون و 33 هزار و 36 هکتار است که از این وسعت یک میلیون و 400

 
هزار هکتار مرتع، بیش از 183 هزار هکتار بیابان و 434 هزار و 550 هکتار جنگل است. 

خراسان شمالی ذخیره گاه ژنتیک انواع گیاهان و درختان جنگلی است و 25 هزار هکتار از جنگل هاي هیرکانی در این استان قرار

 
دارد. 

 
در خراسان شمالی 350 گونه گیاه دارویی، معطر و ادویه اي شناسایی شده است که بیشتر این گونه ها قابلیت صنعتی شدن دارند. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان خراسان شمالی 

 
- منابع طبیعی و آبخیزداري 

 
- بیابان زایی 

 
- بیابان زدایی 
- منابع طبیعی



تمدید حمایت از کسب و کارهاي فرهنگی و هنري در سال 1400

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/03/24

معاون توسعه مدیریت و منابع وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، گفت: با توجه به مصوبات هفتاد و یکمین جلسه ستاد ملی
مدیریت کرونا، بسته حمایت از کسب و کارها و م...

معاون توسعه مدیریت و منابع وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، گفت: با توجه به مصوبات هفتاد و یکمین جلسه ستاد ملی مدیریت کرونا،
بسته حمایت از کسب و کارها و مشاغل به  شدت آسیب  دیده از کرونا تمدید و مفاد آن نیز طی هفته گذشته براي اجرا ابلاغ شده

 
است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، لادن حیدري با اعلام این خبر، گفت: حمایت از کسب و

 
کارهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي در سال 1400 نیز با قوت بیشتري از سوي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه می یابد. 

وي افزود با توجه به استمرار اعطاي کمک هزینه معیشتی از طریق هنرکارت و نیز تسهیلات قرض الحسنه صندوق کارآفرینی امید،

 
این بسته حمایتی، مکمل اقدامات مدیریت بحران کرونا و حمایت از فعالان فرهنگی و هنري در سال جاري خواهد بود. 

مسئول محیط کسب و کار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، ضمن اعلام جزئیات این بسته حمایتی، افزود: استمرار محدودیت هاي
کرونایی، موجب افزایش خسارات وارده در بخش فرهنگ است، از این رو طی رایزنی هاي به عمل آمده با معاونت اقتصادي ریاست
جمهوري در سال جاري، فعالان و کسب و کارهاي این بخش همچنان مشمول حمایت هاي بیمه اي، بانکی و مالیاتی مصوب کارگروه

 
مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا قرار دارند. 

معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تصریح کرد: بر اساس برآوردي که دفتر توسعه اقتصاد فرهنگ و هنر انجام داد، طی سال گذشته،
بیش از هفت هزار و 500 میلیارد تومان خسارت به فعالان و کسب و کارهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي بخصوص سینماها،

 
تماشاخانه ها، گالري ها و موزه ها وارد شده است و این بسته حمایتی تنها می تواند پاسخگوي بخشی از این خسارت ها باشد. 

لادن حیدري با اشاره به اعِمال سخت گیرانه ضوابط بانکی در سال گذشته و دشواري هاي پیش روي متقاضیان براي دریافت
تسهیلات کرونایی، ابراز امیدواري کرد در سال جاري، کسب و کارها و فعالان هر بخش بتوانند وفق مصوبات ستاد ملی کرونا و ابلاغ

 
بانک مرکزي با سهولت از این تسهیلات بهره مند شوند. 

وي در ادامه با شرح بسته حمایتی مصوب که مفادش از هفته گذشته لازم الاجرا شده است؛ حمایت هاي بانکی، بیمه اي و مالیاتی
نظیر تمدید اعطاي تسهیلات و امهال بازپرداخت اقساط کسب و کارها، بخشودگی جرائم دیرکرد مالیات و حق بیمه کارفرمایی را از

 
اهم حمایت هاي تدارك دیده شده در این بسته دانست. 

معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی عنوان کرد: سال گذشته در مرحله اول و دوم اعطاي تسهیلات کرونایی، بیش از 228 هزار نفر از
فعالان و صاحبان بنگاه هاي فرهنگی آسیب دیده را براي دریافت تسهیلات به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی معرفی کردیم. این
مشمولان، درخواست بیش از 1541 میلیارد تومان تسهیلات را در سامانه کارا ثبت کردند. اما از این میزان تنها موفق به دریافت 755

 
میلیارد تومان تسهیلات شدند که با توجه به وسعت خسارات وارد شده بر کسب و کارهاي بخش، تسهیلات اعطایی بسیار اندك بود. 



حیدري در پایان از فعالان و صاحبان کسب و کارهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي مشمول این حمایت ها، خواست تا با توجه به
هماهنگی هاي انجام پذیرفته با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و شبکه بانکی در موعدهاي مقرر نسبت به ثبت تقاضا و دریافت
تسهیلات مورد نظرشان، اقدام و در صورت لزوم با کارشناسان دفتر توسعه اقتصاد فرهنگ و هنر براي بر طرف شدن هر گونه مشکل و

مانع پیش آمده نیز مشورت کنند.



حلقه گمشده شهررشت ،بی ثباتی مدیریتی است/ هیچ کس رقیب من
نیست،همه کاندیداهاي شهر رشت رفیق من هستند

منبع: توسکانیوزشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/03/24

توسکانیوز/نشست مجازي کاظم نیکومنش نودهی از صنعتگران و تولیدکنندگان نمونه استان گیلان و کاندیداي ششمین دوره
انتخابات شوراي اسلامی کلانشهر رشت صبح امروز به صورت تریبون آزاد و زنده و با امکان حضور همه شهروندان رشتی در

سالن «رشت فردا» برگزار شد. کاظم نیکومنش نودهی در این نشست ضمن تشریح برنامه ها و ...

توسکانیوز/نشست مجازي کاظم نیکومنش نودهی از
صنعتگران و تولیدکنندگان نمونه استان گیلان و کاندیداي
ششمین دوره انتخابات شوراي اسلامی کلانشهر رشت صبح
امروز به صورت تریبون آزاد و زنده و با امکان حضور همه
شهروندان رشتی در سالن «رشت فردا» برگزار شد. کاظم
نیکومنش نودهی در این نشست ضمن تشریح برنامه ها و

 
اهداف خود براي (...) 

توسکانیوز/نشست مجازي کاظم نیکومنش نودهی از
صنعتگران و تولیدکنندگان نمونه استان گیلان و کاندیداي
ششمین دوره انتخابات شوراي اسلامی کلانشهر رشت صبح
امروز به صورت تریبون آزاد و زنده و با امکان حضور همه

 
شهروندان رشتی در سالن «رشت فردا» برگزار شد. 

کاظم نیکومنش نودهی در این نشست ضمن تشریح برنامه
ها و اهداف خود براي حضور در شوراي شهر گفت: شوراي
شهر سیاسی نیست، ومن عضو هیچ گروه و جناحی نیستم

 
و تنها به دلیل تجربه و تخصصم پا به عرصه انتخابات گذاشته ام. 

وي با بیان اینکه ما باید با خرد جمعی براي برون رفت مشکلات قدم برداریم، گفت:باید با مشارکت صاحب نظران و نخبگان و یاري

 
گرفتن از جوانان براي حل مسائل رشت گام برداریم. 

 
نیکومنش افزود:من در هیچ لیست سیاسی عضو نیستم و معتقدم دخالت افکار سیاسی باعث عقب افتادگی رشت شده است. 

وي در پاسخ به این سوال که کدامیک از کاندیداهاي شوراي شهر رشت را رقیب خود می دانید،افزود:هیچ کس رقیب من نیست ،همه
کاندیداها رفیق من هستند. چرا که من فرزند شهر رشت هستم و اگر کسی به غیر من هم در پارلمان شهري ورود کند،مسلما من از



 
هیچ کمکی به او براي توسعه شهر رشت دریغ نخواهم کرد. 

وي با بیان اینکه شهر رشت در روي کاغذ کلانشهر است و نباید با شعارهاي پوپولیستی مردم را فریب داد،افزود:حل مشکلات رودخانه
زرجوب و گوهرورد مشروط به اخذ اعتبارات ملی است و با بودجه هاي ریز شهرداري که اکثر آن به حقوق پرسنل اختصاص می یابد

 
نمیتوان این مشکلات را حل کرد. 

وي تکمیل پروژه هاي نیمه تمام را یکی از اولویت هاي خود بیان کرد وگفت:ساماندهی ورودي هاي شهررشت، ساماندهی زیباسازي
شهري، ساماندهی پسماندهاي شهري ،گسترش خیابان ها با هدف کاهش بار ترافیکی و بازگرداندن آرامش و امنیت به کسبه و
شهروندان، ایجاد فضاي سبز در مناطق کم برخوردار براي افزایش نشاط و سرزندگی در محلات شهر، ایجاد درآمدهاي پایدار براي

 
شهرداري از جمله برنامه هایی است که در صورت حضور در شورا دنبال خواهم کرد. 

کاظم نیکومنش نودهی،با تاکید بهره گیري از ظرفیت نخبگان بومی تصریح کرد:ما متاسفانه در طی ادوار گذشته در شوراي شهر رشت

 
اتاق فکر نداشتیم و فقدان خرد جمعی باعث خستگی شهر رشت شده است. 

 
کاندیداي ششمین دوره شوراي اسلامی شهر رشت با تاکید بر مناسب سازي فضاي شهري به 

ترسیم خط مشی، استراتژي و برنامه هاي بلند مدت براي رسیدن به شهر هوشمند پایدار پرداخت و گفت: توسعه و نوسازي ناوگان

 
حمل و نقل عمومی از دیگر برنامه هاي من براي ورود به شوراي شهررشت است. 

وي همچنین افزود: پیمان ها و قراردادها با پیمانکاران باید به صورت شفاف به عنوان یک گزارش شش ماهه در اختیار مردم و رسانه

 
ها قرار داده شود،تا این سیستم را به سمتی ببریم که بتواند خدمات بهتر و شفاف تري در اختیار مردم قرار دهد. 

کاظم نیکومنش در ادامه، با تاکید بر حل مشکلات کارگران وافزایش گرمخانه ها در شهر رشت یادآور شد: گردش مالی، شفافیت در
قراردادها و پیمانها، ارزشیابی مستمر طبق قواعد و اصول شورا، معیشت پرسنل و کارکنان و کارگران شهرداري و ساماندهی تبدیل

 
وضعیت پاکبانان شهرداري رشت از برنامه هاي حضورم در شوراي شهر رشت است. 

کاندیداي ششمین دوره شوراي اسلامی شهر رشت یکی از اساسی ترین نیازهاي شهر رشت را احداث پارکینگ طبقاتی دانست و
گفت: با توجه به بار ترافیکی و افزایش تردد خودروها ایجاد این مهم باید بیش از گذشته در دستور کار شهرداري و شوراي اسلامی

 
شهر رشت قرار گیرد. 

وي با اشاره به موضوع جذب سرمایه گذار در شهرداري ها اظهار کرد: به جرأت می توان گفت، این مساله به یکی از اصلی ترین
موضوعات در جهت توسعه و رشد شهرها در سالهاي اخیر تبدیل شده است. مدیران شهرداري ها براي اینکه در این عرصه پیشرو
باشند، باید موضوع جذب سرمایه و سرمایه گذار را به عنوان اصلی ترین وظیفه خود پذیرا باشند. چرا که صرفا با درآمدهاي جاري

 
شهرداري شاهد پیشرفت قابل توجهی نخواهیم بود. 

وي افزود: از طرفی باید توجه داشته باشیم سرمایه گذار در جهت رسیدن به منافع مالی خود باعث ایجاد منافع عمومی نیز می شود
که نمود آن را می توان در اشتغال زایی و سایر حوزه ها جست و جو کرد. باید توجه داشت همکاري سرمایه گذار خصوصی با سازمانها
و نهادهاي دولتی که در زمینه ارائه خدمات عمومی فعالیت می کنند، باعث ایجاد رفاه عمومی شده و کارایی نهادها و سازمانهاي

 
دولتی را نیز در حوزه مربوطه افزایش خواهد داد. 



کاظم نیکومنش، یکی از مهمترین وظایف شوراها را انتخاب شهردار برشمرد و تصریح کرد:بی ثباتی در مدیریت شهري بزرگترین
آسیب را به شهر رشت وارد کرد. به همین لحاظ انتخاب شهردار انتخاب تأثیر مهمی در وضعیت شهر دارد.ضمن اینکه شوراي اسلامی
شهر، سیاستگذاري و برنامه ریزي براي توسعه و پیشرفت شهر را بر عهده دارد که این مهم نیز با تعامل و همکاري مدیریت شهري و

 
شورا محقق می شود. 

وي در ادامه با بیان اینکه اتاق شوراي شهر باید شیشه اي باشد،گفت: بی شک مردم شهر رشت نیز در این دوره از انتخابات بیش از هر
چیز به دنبال اجرایی شدن مطالبات خود و توسعه و عمران وآبادانی شهر رشت هستند و مردم شریف شهر رشت باید از کلیه مصوبات
شورا آگاه شوند و جلسات شورا باید از شبکه هاي مجازي به صورت آنلاین پخش شود. بنده نیز در صورت حضور به عنوان نماینده

مردم در پارلمان شورا از هیچ تلاشی براي عمران و توسعه شهر رشت دریغ نخواهم کرد./پایان



مشارکت ایران خودرو کرمانشاه در توانمندسازي مناطق محروم

منبع: پارسینهشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/03/24

شرکت ایران خودرو کرمانشاه و هفت واحد صنعتی دیگر این استان در تعدادي از روستا هاي کم برخوردار با مشارکت مردم
محلی، راه هاي چگونگی انجام فعالیت هاي اقتصادي و اشتغال زایی را آموزش می دهند.

ایکوپرس- براساس تفاهم نامه هاي منعقد شده، ایران خودرو کرمانشاه در راستاي ایفاي مسوولیت هاي اجتماعی خود، آموزش

 
مردم محلی در روستا هاي کم برخوردار این استان را در زمینه فعالیت هاي اقتصادي برعهده خواهد داشت. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در سفر یک روزه خود به استان
کرمانشاه و در آیین امضاي تفاهم نامه هاي واحد هاي صنعتی با موضوع مسوولیت هاي اجتماعی، توجه به مناطق محروم و توسعه
شهرك هاي صنعتی در مناطق کم برخوردار را از اولویت هاي شرکت شهرك هاي صنعتی دانست و تصریح کرد: احیاي مسوولیت
هاي اجتماعی را با مثلث توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی در دستور کار قرار داده ایم که تا به امروز در 13 استان کشور اجرایی

 
شده است. 

علی رسولیان خاطرنشان کرد: اجراي این طرح در برخی از روستا ها باعث شده تا نرخ بیکاري آن ها از 27درصد به کمتر از 6 درصد

 
کاهش پیدا کند. 

مدیرعامل شرکت ایران خودرو کرمانشاه نیز در آیین امضاي تفاهم نامه ها، با توجه به نرخ بالاي بیکاري در استان، اجراي طرح
مسوولیت هاي اجتماعی در مناطق محروم و طرح هاي مشابه را ضرورتی دانست که در صورت اجرا می تواند چهره فقر و بیکاري را از

این مناطق بزداید.



آخرین تلاش هاي نامزدهاي ریاست جمهوري براي جلب نظر مردم

منبع: ایرناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/03/24

تهران- ایرنا- چهار روز تا انتخابات باقی مانده است، نامزدها وعده دادند و طرفدارانشان به دنبال اثبات این وعده ها هستند.
راستی آزمایی مهم ترین مطالبه مردم از نامزدها است تا اینگونه آنان نیز در انتخاباتی پرشور، حماسه آفرینی کنند.

تهران- ایرنا- چهار روز تا انتخابات باقی مانده است، نامزدها
وعده دادند و طرفدارانشان به دنبال اثبات این وعده ها
هستند. راستی آزمایی مهم ترین مطالبه مردم از نامزدها
است تا اینگونه آنان نیز در انتخاباتی پرشور، حماسه

 
آفرینی کنند. 

چهار روز بیشتر تا برگزاري سیزدهمین دوره انتخابات
ریاست جمهوري باقی نمانده و با مشخص شدن اسامی
نامزدهاي قطعی این دوره از انتخابات، عرصه رقابت این
افراد مهیا شده است تا با ارایه برنامه هاي خود، ضمن

تشویق مردم به حضور گسترده در پاي صندوق هاي راي، امکان انتخابی شایسته را نیز فراهم کنند. گفتنی است؛ انتخابات سیزدهمین
دوره ریاست جمهوري به همراه ششمین دوره شوراهاي اسلامی شهر و روستا، میان دوره اي مجلس شوراي اسلامی و خبرگان رهبري

 
28 خردادماه به صورت همزمان برگزار می شود. 

از این رو با توجه به تاثیر ترکیب، تعدد و چینش نامزدهاي انتخاباتی در مسایلی چون راهبردها و تاکتیک هاي انتخاباتی جریان هاي
سیاسی، کیفیت برگزاري انتخابات، میزان مشارکت و... رصد موضع گیري ها و اظهارنظرهاي نامزدهاي انتخابات، مورد توجه ناظران

 
است. در ادامه به مهمترین اظهارنظرهاي نامزدهاي انتخابی در 24 ساعت گذشته پرداخته شده است. 

 
بزرگترین فرصت ایران موقعیت ژئواستراتژیک آن در منطقه است 

امیرحسین قاضی زاده هاشمی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: بزرگ ترین فرصت جمهوري اسلامی ایران در
عرصه بین المللی، موقعیت ژئواستراتژیک و ژئوپلتیک ایران است. وقتی کشوري، وارد مذاکره با کشور دیگري می شود، هدفش کسب
منفعتی است. یعنی باید منافع طرفین روشن شود که چیست و بدانیم موضوع مذاکره چیست و روش حصول و ضمانت آن چیست.
خیلی از کشورها، سابقه مذاکرات طولانی مدت با آمریکایی ها را دارند، مذاکرات طولانی مدت بدون نتیجه. این یک روش آمریکایی
است که خواسته هاي کشور مقابل خود را مستهلک می کند و ذره ذره، آن ها را وادار به عقب نشینی می کند. مثل کاري که قبلا با
فلسطینی ها، چینی ها، کره شمالی و کشورهایی مثل این انجام شده است؛ پس این یک استراتژي آمریکایی است. چگونه می توان
آمریکایی ها را وادار کرد که دست از این استراتژي خود بردارند؟ وقتی که زمان به ضرر آمریکایی ها باشد نه به نفعشان؛ که هرچه
قدر بیشتر طولش بدهند، ضرر بیشتري بکنند. وگرنه بدون دلیل، مذاکرات را کش خواهند داد. کی زمان به ضرر آمریکایی ها می



 
شود؟ 

نامزد سیزدهمین انتخابات ادامه داد: بزرگ ترین فرصت جمهوري اسلامی ایران در عرصه بین المللی، موقعیت ژئواستراتژیک و
ژئوپلتیک ایران است و داشتن دوستان زیاد در ملل جهان. جمهوري اسلامی ایران واجد یک قدرت نرم است که این قدرت نرم می
تواند در عرصه ها و هژمون هاي دیگر مورد استفاده قرار گیرد؛ اما تهدید ما این شکافی هست که توسط غربی ها در منطقه غرب آسیا
ایجاد شده است. بین کشورها سوءتفاهم ایجاد شده است و انرژي زیادي از ما خواهد برد تا این سوءتفاهمات را از بین ببریم و روابط
بین دول منطقه را عادي کنیم. ما باید به یک نقطه تفاهمی برسیم که باهم زندگی مسالمت آمیز داشته باشیم. لازمه آن این است که
به جلب منافع یکدیگر کمک کنیم و اجازه ندهیم که تهدید مشترك براي هم پیش بیاید. یعنی نه ما باید باعث تهدید کشورهاي
همسایه شویم و نه آن ها باید باعث تهدید ما شوند. یا کشور سومی اگر با آن ها دوست هست، نباید آن باعث تهدید منافع ما شود.
نباید پایگاه هاي اماراتی و آمریکایی ها در امارات و ... باعث ترور اشخاص در عراق شوند. این اتفاقات افتاده است. این لازمه اش این

 
است که ما باهم گفت وگوي بیشتري داشته باشیم. 

 
تامین مسکن مهمترین دغدغه مردم است 

سید ابراهیم رئیسی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري یکشنبه شب در ارتباط مستقیم با برنامه انتخابات 1400 در
بخش خبري 20:30 شبکه دو سیما در پاسخ به پرسش یک شهروند گفت: تامین مسکن از مهمترین و گسترده ترین دغدغه هاي
مردم است. اگر قبلاً براي برخی مردم آرزو بود که ملکی براي خودشان داشته باشند، الآن مستأجر شدن در شهرها براي شان آرزو
شده است.50 در صد هزینه سبد خانواده ها خصوصاً در شهرها مربوط به مسکن است و این مردم را نگران می کند. اگر مسکن سازي
به شکل گسترده در کشور آغاز شود، مشکل مسکن حل می شود. باید سالانه یک میلیون مسکن در کشور ساخته شود که چنین
نشده و ما با ساخت 270 تا 300 هزار مسکن هم هر سال 700 هزار مسکن عقب هستیم که این عقب ماندگی باید با ساخت یک

 
میلیون مسکن در سال جبران شود. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: در کشور، زمین کم نداریم و در اطراف و محدوده شهرها زمین هاي زیادي وجود دارد که
در اختیار دستگاه هاي مختلفی هستند و باید آزاد شوند و در اختیار افرادي قرار گیرند که می خواهند مسکن داشته باشند. براي
دهک هاي پایین امکان واگذاري زمین رایگان وجود دارد و براي دهک هاي دیگر هم با ارائه تسهیلات و تقسیط امکان مسکن سازي
در کشور هست. تسهیلات باید به کسانی پرداخت شود که می خواهند انبوه سازي مسکن کنند و می توان بسیار گسترده مسکن
سازي را آغاز کرد. رفع مشکل مسکن در کشور، مشکل اشتغال و ازدواج را هم حل می کند. برنامه ما براي مسکن این است که از روز
اول دولت به یاري خدا، مسأله مسکن را کلید خواهیم زد و اعلام هم خواهیم کرد موضوع مسکن به عنوان یک ضرورت در همه شهرها
باید پیگیري شود. اینکه مسکن مهر یا مسکن هاي دیگري دنبال شود، حتماً کارهاي انجام شده باید تکمیل شود و اگر مسکن مهر

 
نواقصی دارد، باید به سرعت برطرف شود تا زودتر تحویل مردم شود. 

 
نوبت ایفاي نقش تعیین کننده اقتصاددانان است 

عبدالناصر همتی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با حضور در شبکه خبر به پرسش هایی در مورد برنامه هاي خود
پاسخ داد و اظهار داشت: فرصت زیادي نداریم. زمان آن فرا رسیده که اقتصاددانان نقش تعیین کننده داشته باشند. ساختار تورم زاي
اقتصاد ما و برداشته شدن تحریم ها عوامل اصلی در تغییر نرخ تورم خواهند بود. باید اثر نقدینگی بر اقتصاد را عقیم کرد. گرانی قیمت
زمین باعث گرانی مسکن شده و دولت می تواند با ارایه زمین ارزان به بخش خصوصی (با هدف ساخت سالانه 600 هزار واحد
مسکونی) و ساخت مسکن هاي اجاره اي با کمک نهادهاي عمومی به جوانان کمک کند. این هیأت علاوه بر مسایل اقتصادي باید در



 
همه زمینه ها از جمله موضوع هاي سیاسی و اجتماعی نیز نظارت کند. 

نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري، در خصوص تغییر بازار بورس در دوران ریاست جمهوري خود گفت که این بازار از همان
ماه نخست بهبود خواهد یافت و دخالت دولت و قیمت گذاري دستوري را حذف خواهد کرد. سطح زندگی من متوسط خوب است و
مهمتر این است که روحیه رییس جمهور غیر اشرافی باشد و روحیه من ساده زیست است. باید مشکلات مردم را درك کرد و اگر
سطح زندگی رئیس جمهور پائین باشد و مشکلات مردم را درك نکند فایده اي ندارد. گرانی همان تورم است و باید میان گرانفروشی
و گرانی تفکیک قائل شد. همه افزایش قیمت ها گرانفروشی نیست و زمانی که انتظارات تورمی در کشور وجود دارد، پائین نگاه داشتن
قیمت ها در زمانی که نرخ ارز بر اثر فشار تحریم جهش پیدا کرده همان سرکوب قیمت خواهد بود که هرگز در ایران و دنیا موفق
نبوده است. از راه تولید می توان فرصت هاي شغلی ایجاد کرد. میانگین رشد اقتصادي 10 سال اخیر سالانه 0.5 درصد بوده که با 5
درصد رشد در 10 سال اخیر اشتغال ایجاد نخواهد شد. تا تولید افزایش نیابد اشتغال ایجاد نخواهد شد و بیکاري کاهش نخواهد یافت.
رئیس جمهور در مقابل مردم پاسخگوست و نسبت به قول هایی که داده و تعهدهایی که دارد و آنچه که در قانون اساسی به عنوان
وظایفش تعریف شده، حساس است البته راه پیگیري آن بگو مگو نیست و تعامل است. رئیس جمهور باید قدرت چانه زنی براي حل

 
مشکلات را داشته باشد و اگر به مشکلی برخورد کردم با مردم در جریان می گذارم. 

 
دولت اقدام و تحول، دولت پایان دادن به وعده هاي بی پشتوانه است 

محسن رضایی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در برنامه تلویزیونی، گفت: دولت اقدام و تحول، دولت پایان دادن به
وعده هاي بی پشتوانه است و زمان شعار تمام شده است. سرزمین ایران بهترین قطعه عالم است، از چشم اندازهاي بدیع و اقلیم هاي
متنوع و پوشش گیاهی و چهار فصل همیشه پر بازده آن طبیعتی را بوجود آورده که گویی جهان کوچکی در ایران ما شکل گرفته که
از همه قاره هاي عالم قطعه اي در ایران ما وجود دارد. ایران سرزمین اقوام، قبیله هاي سرشار از غرور و رویاهاي مالامال از پاکی و
شور و مردمی پاك نهاد به زلالی چشمه هاي جوشان عالم است. هر صدفی را از گوهرش می توان شناخت، ایران را با ایران باید
شناخت. طبیعتش، هنرش، ادبیاتش، نوابغش، مردم مهمانوازش و بناهاي باشکوه و سابقه تاریخی و تمدنی چند هزار ساله ایران
اسلامی حکایت از این گوهر پاك و کمیاب در عالم می کند. هنر امام انقلاب اسلامی این بود که با کمک عشق به وطن و اسلام همه
ایرانی ها را جمع کرد، انسجام بزرگی بوجود آورد و ما دوباره یکی شدیم، واحد شدیم و بلند شدیم روي قامت خود ایستادیم. قیام
فرهنگی اقتصادي، قیام شکستن محاصره اقتصادي، قیام پیشرفت هاي بزرگ، قیام براي زندگی هاي بهتر و قیام براي تشکیل دولت
وحدت ملی و قیام براي اینکه همه ایرانی ها ایرانی هستند و شهروند درجه یک و درجه 2 در قاموس نظام جمهوري اسلامی وجود

 
ندارد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: همانطوري که در انقلاب و دفاع مقدس ما چنین کاري را کردیم اما
شرطی که دارد این است که همه با هم حرکت کنیم. ایران براي همه، دولت براي همه، زندگی براي همه، ثروت براي همه، قدرت
براي همه و ما این کار را با تکیه بر حمایت هاي شما انجام خواهیم داد. در دولت ما که دولت اقدام و تحول است، دولت پایان دادن به
وعده هاي بی پشتوانه است، زمان شعار تمام شده است و براي هر استانی برنامه خاص آن استان با کمک مردمان خود استان تنظیم
شده است و هیچ استانی نیست که برایش نسخه مخصوص خود استان نوشته نشده باشد. هر استانی اقلیم، طبیعت و مردم خاص
خودش را دارد و هر استانی نسخه خاص خودش را می خواهد، نسخه واحد نوشتن از تهران براي همه استان ها به معناي نادیده
گرفتن ظرفیت ها، مزیت ها، قابلیت ها و استعداد مردم هر استانی است، دولت ما متناسب با ظرفیت ها، استعدادها و قابلیت ها و

 
توانایی هاي هر استان نسخه پیشرفت و بهبود زندگی را در آن استان تهیه کرده ایم و اجرا خواهیم کرد. 

 
باید از خودباختگی ها عبور کنیم و فصل جدیدي رقم بزنیم 



علیرضا زاکانی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري هدف حضور خود در رقابت هاي انتخاباتی را مبارزه با فساد عنوان
کرد و گفت: باید از خودباختگی ها و عقب افتادگی هاي گذشته عبور کنیم و فصل جدیدي را براي جامعه رقم بزنیم. در حالی که
اسلام عزیز، ایران با تمدن و رهبري آگاه و مردم همیشه در صحنه همراه با جغرافیاي سیاسی فوق العاده کشور، فرصتی با ارزشی را
براي ما فراهم کرده است و خداوند امکانات ویژه اي در اختیار این ملت قرار داده است. اما فقر، فساد، تبعیض بیکاري و مشکلات
متعدد کمر مردم را شکسته است. امروز ما آمده ایم تا با اژدهاي هفت سر فساد درگیر شویم و در این مسیر آنچه را که داریم در طبق
اخلاص گذاشتیم. اما معتقدیم معنویت، عدالت، آزادي و استقلال از هم قابل تفکیک نیستند و پیوستگی بین آنها سبب پیشرفت

 
کشور می شود. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در تشریح برنامه هاي خود اظهار کرد: ما براي تغییر چهار محور تحول را انتخاب
کردیم که شامل اقتصاد و مدیریت، فرهنگ و اجتماع، سیاست امنیت و سیاست خارجی است. شرایط اقتصادي کشور خراب است و
جز با در نظر گرفتن فوریت نمی توان شرایط آن با بهبود بخشید. در مورد اقتصاد و مدیریت باید ریشه هاي تورم، فقر، بیکاري بی
مسکنی را بخشکانیم. فناوري مد نظر را در کشاورزي توسعه می دهیم و بین پیشران هاي اقتصادي شرایطی را ایجاد خواهیم کرد تا
بنگاه هاي کوچک و متوسط موفق شده و ثروت در شرایط برابر بین مردم تقسیم شود. امروز دولت رقیب تولید کننده و به جاي
خدمت به مردم در خدمت عناصري است که در دیوان سالار و صاحب قدرت شدند. امروز ارتقاي تعلیم و تربیت، منزلت و رفاه
اجتماعی، آموزش و پرورش، آموزش عالی، حوزه رسانه و فضاي مجازي مورد غفلت قرار گرفته است. رشد جمعیت زیر یک درصد
است درحالی که دهه شصت رشد جمعیت 3.9 درصد بود. جمعیت کشور به سمت پیري سیر می کند و ما در این باره دقت نداریم. ما
به دنبال این هستیم که با توزیع قدرت در شهرستان ها، امکان زایش و فعالیت را در قاعده هرم اجتماع با نقش پذیري مردم شهرهاي

 
دیگر فراهم کنیم و نظارت و حقوقی آزادي هاي مدنی را بپذیریم. تلاش ما این است که نهاد سازي نوینی انجام دهیم. 

 
با خطر ورشکستگی آبی مواجه هستیم 

محسن مهرعلیزاده نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه با ورشکستگی آبی مواجه هستیم گفت: 30 درصد
از آب شرب در شبکه فرسوده انتقال آب هدر می رود که می توان با کمک بخش خصوصی این وضعیت را اصلاح کرد. تولید در هر
جامعه نشان از زنده بودن آن جامعه است. دولت نباید هم بازي منفعت طلبان شود تا سرمایه مردم مصون بماند. براساس قانون
اساسی، دولت مکلف به آموزش رایگان و ارائه سرویس هاي جامع در این حوزه است. در این زمینه به جز مواردي، مدارس به صورت
سخت افزاري فراهم است و ظرفیت کافی براي متولدین دهه 90 که وارد مدارس می شوند، وجود دارد. چندین مدرسه روستایی در
اصفهان بود که کیفیت خوبی نداشت و همه در دوره من بازسازي شدند. کیفیت و تجهیزات آموزشی هم در دنیا فرق کرده و باید
مدارس به تجهیزات نوین تجهیز شوند. باید بخش خصوصی و خیرین را در این زمینه فعال کنیم که این مسائل در کشور حل شود.
نگاه امنیتی را باید از مرزها برداریم. در مرزي که گمرك نباشد، باید سنگر بسازیم و جایی که سنگر ساختیم جز ناامنی چیزي

 
نخواهیم دید. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: تا 30 درصد آب سالم شرب در شبکه هاي فرسوده توزیع هدر می رود و با کمک بخش
خصوصی و بدون پول دولت می توانیم این وضعیت را اصلاح کنیم. 70 درصد آب در کشاورزي مصرف می شود و می توان با کشت
گلخانه اي حتی در کم آب ترین مناطق کشاورزي کنیم. شیرین کردن آب هم از دیگر طرح هایی است که می توان انجام داد و هم
اکنون هم شاهد هستیم که آب خلیج فارس را در کارخانه هاي آب شیرین کن در بندرعباس شیرین می کنند و این خط تا کرمان و
خراسان و دیگر مناطق کم آب می رود و می توان به این طریق آب مورد نیاز مردم و صنایع را تامین کرد. دیدگاه هاي کهنه، محدود،
تنگ نظرانه و غیرواقع گرایانه زندگی را بر جوانان تنگ کرده است. به جاي دیکته کردن به جوانان، باید طوري زندگی کنیم که



 
جوانان از روش زندگی ما الگو بگیرند. سبک زندگی دهه شصتی و هفتادي و هشتادي ها را باید بپذیریم زیرا انتخاب آنان است. 

 
جهش ایران تلاش بزرگ و جهاد همگانی می خواهد 

سعید جلیلی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در گفت وگویی تلویزیونی گفت: جهش ایران تلاش بزرگ، جهاد
همگانی و سترگ می خواهد که بدون این ها امکان پذیر نیست. جهش کشور کار واقعی و مردانی از جنس میدان می خواهد، کسانی
که کارنامه موفق نشان داده باشند. از تلاش هاي بزرگ این مردم در نهضت مشروطه به سرپرستی آیت االله خمامی تا فعالیت هاي
میرزاکوچک خان جنگلی، همه اینها در تاریخ ما با افتخار ثبت شده است. اعزام یک هزار و 500 کامیون به جبهه هاي جنگ از
رفتارهاي به یادماندگی مردم گیلان در دفاع از این مرز و بوم است. از همه مهمتر تقدیم هشت هزار شهید در دوران دفاع مقدس
حرکتی که امروز هم کماکان با قدرت ادامه دارد، تقدیم 24 شهید در دفاع از حرم، این ها از حرکت هاي بزرگ مردم استان گیلان
است. ما امروز در آستانه یک انتخاب بزرگ قرار داریم، انتخابی براي چهار سال آینده کشور، دو نوع نگاه می تواند وجود داشته باشد،
نگاه و رویکرد حداقلی براي گذران امور و فقط اداره کشور و حداکثر حل چند مساله و نگاه دیگر اینکه با اهتمام جدي، شناخت
ظرفیت ها و توانمندي هاي کشور براي چهار سال آینده ، برنامه اي در جهت ارتقاء پیشرفت و جهش کشور داشته باشیم. در این
سفرها توانستم از نزدیک با اساتید دانشگاه، جوانان، صاحبان حرف و صنایع جلسات داشته باشم، حرف هاي آنان را بشنوم و مطالعات
و بررسی هاي آنها را مطالعه کنم و به تحقیقات آنها نگاه کنم، همه این ها نشان می دهد که اگر صحبت از جهش ایران می کنیم این

 
یک امر ممکن است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه جهش ایران بدون جهش جاي جاي ایران، روستاهاي و شهرهاي آن
ممکن نیست، افزود: لازمه جهش ایران این است که هر روستا را یک سلول براي جهش کشور بدانیم و هر شهر را ببینیم که چگونه
می توان به بهترین شکل جهش داد، حاصل این رفتار می تواند براي کشور پیشرفت، رفاه و جهش بیاورد. مردم گیلان، ما امروز فکر
می کنیم این کار ممکن است اما براي آن علاوه بر برنامه، اراده و باور نیز نیاز دارد، من از شما مردم عزیر گیلان خواهش می کنم در
این زمینه همانگونه که در عرصه هاي مختلف پیشگام بوده اید، پیشگامی خود را دوباره نشان دهیم. امروز ما نیاز به مردان بی ادعایی
داریم که در گوشه و کنار کشور حضور دارند و می توانند کارهاي بزرگ انجام دهند، مردان و زنانی که در عرصه هاي مختلف بدون
تمایلی به دیده شدن کارهاي بزرگ انجام می دهند، این امر ممکن است. اگر دولت کار مثبت و درست انجام می دهد مردم به همت

 
او بیایند و کار را تقویت کنند، همچنان اگر دولت کار خطایی را انجام می دهد، مسیر غلطی می رود، مردم به او گوشزد کنند. 

 
برچسب ها 

 
- انتخابات 1400 

 
- سید ابراهیم رییسی 

 
- علیرضا زاکانی 

 
- اصولگرایان 

 
- عبدالناصر همتی 

 
- سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی 

 
- سعید جلیلی 

 
- انتخابات ریاست جمهوري 

 
- مشارکت هاي مردمی 

 
- اصلاح طلبان 

 
- محسن رضایی میرقائد 



 
- محسن مهرعلیزاده 

 
پروندهٔ خبري 

- انتخابات 1400



رشد 34درصدي پروانه ها، دستاوردي براي توسعه معدنی آذربایجان غربی

منبع: ایرناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/03/24

ارومیه- ایرنا- آذربایجان غربی یکی از مناطق غنی کشور در حوزه معادن به شمار می رود که براي توسعه این بخش، دولت
تدبیر و امید اهتمام قابل توجهی را داشته که نشانه این نگاه، رشد 34 درصدي پروانه هاي بهره برداري و اکتشاف در استان

طی هشت سال گذشته است.

ارومیه- ایرنا- آذربایجان غربی یکی از مناطق غنی کشور در حوزه معادن
به شمار می رود که براي توسعه این بخش، دولت تدبیر و امید اهتمام قابل
توجهی را داشته که نشانه این نگاه، رشد 34 درصدي پروانه هاي بهره

 
برداري و اکتشاف در استان طی هشت سال گذشته است. 

به گزارش ایرنا، معدن و صنایع معدنی از جمله مهمترین بخش هاي
درآمدساز در دنیاي امروز به شمار می رود که میزان گردش مالی آن طی
سال هاي اخیر در برخی کشورهاي دنیا با درآمدهاي حوزه نفتی برابري

 
کرده و حتی بیشتر است. 

تنوع و غناي ذخایر عظیم معدنی، ایران را به یکی از کشورهاي با بیشترین پتانسیل در جهان تبدیل کرده است که وجود معادن غنی

 
طلا، مس، فلزات گرانبها، آهن و دیگر اقلام مشابه شاهدي بر این مدعاست. 

آذربایجان غربی نیز بین استان هاي مختلف کشور به لحاظ تنوع مواد معدنی بخش مهمی از ذخایر کشور را در خود جاي داده و از
نظر تنوع مواد معدنی با داشتن 51 ماده معدنی جایگاه سوم کشور و از نظر ذخایر معدنی با داشتن یک میلیارد و 227 میلیون تُن

 
ذخیره مواد معدنی در جایگاه هفتم کشور قرار دارد که رتبه هاي بسیار خوبی در حوزه معدنی به شمار می رود. 

نگاهی به اقدامات دولت تدبیر و امید در راستاي توسعه زیرساختی معادن و توجه به ظرفیت غنی معدنی نشان می دهد که علاوه بر
ایجاد 2 پهنه گسترده معدنی در شمال و جنوب آذربایجان غربی، افزایش قابل توجه پروانه هاي بهره برداري و اکتشاف در این دولت

 
موجب شده تا این ظرفیت غنی بیش از پیش متبلور شده و به سمت شکوفایی بیشتر حرکت کند. 

 
رشد 34 درصدي پروانه هاي بهره برداري و اکتشاف معادن در آذربایجان غربی 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی در این باره به خبرنگار ایرنا گفت: در حالی که در ابتداي دولت تدبیر و امید،

 
524 پروانه بهره برداري و اکتشاف معادن در استان صادر شده بود، این رقم در پایان سال گذشته به 702 واحد افزایش یافت. 

غلامرضا بابایی افزود: این افزایش نشان می دهد که حجم فعالیت در حوزه معادن با همراهی بخش خصوصی بسیار افزایش یافته و به



 
همین میزان نیز شاهد رشد مولفه هاي مختلف اقتصادي در حوزه معدن بوده ایم. 

وي اظهار کرد که سالانه 16 میلیون و 534 هزار تُن انواع مواد معدنی از معادن این استان استخراج می شود در حالی که این میزان

 
در ابتداي دولت تدبیر و امید 15 میلیون و 759 هزار تُن بوده است. 

به گفته بابایی، این افزایش قابل توجه 775 هزار تنی استخراج سالانه، علاوه بر نتیجه بخش بودن جذب سرمایه، میزان کار بیشتر در

 
معادن را نشان می دهد. 

 
وي گفت: این میزان برداشت از 504 معدن استان استخراج و به مراکز فرآوري در داخل و خارج از کشور ارسال می شود. 

 
دریاچه ارومیه به عنوان بزرگترین معدن کشور نیازمند توجه ویژه است 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی درباره دریاچه ارومیه نیز گفت: دریاچه ارومیه، بزرگترین معدن کشور به شمار

 
می رود و نباید به این ظرفیت مهم اقتصادي بی توجه باشیم. 

بابایی افزود: دریاچه ارومیه منبع بزرگی از پتاسیم، لیتیوم و منیزیم است که بهره مندي از آنها، نه تنها کاربرد مهمی در صنعت

 
الکتریکی دارد بلکه سالانه از خروج قابل توجه ارز از کشور جلوگیري می کند. 

وي با اشاره به دستاوردهاي دولت در بحث جلوگیري از خام فروشی معادن در آذربایجان غربی، اضافه کرد: به زودي اخبار امیدوار

 
کننده اي در این راستا در اختیار رسانه ها قرار خواهد گرفت. 

وي اظهار کرد: بیش از 50 درصد طلاي شناخته شده در کشور در این استان است که همین یک مورد از صدها موارد دیگر می تواند

 
موجب توسعه منطقه شود. 

البته در کنار این آمار افزایشی افزایش پروانه هاي بهره برداري و اکتشاف و همچنین افزایش میزان استخراج مواد معدنی، ارتقاي
شاخص حقوق دولتی وصولی از معادن نیز موید کار بیشتر در این حوزه و سهم بیشتر درآمدي از این بخش در آذربایجان غربی است
چنان که معاون معدن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان از رسیدن ارقام این بخش به رقم بی سابقه خبر می

 
دهد. 

 
یک هزار و 320 میلیارد ریال حقوق دولتی معادن در آذربایجان غربی وصول شد 

معاون معدن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت: یک هزار و 320 میلیارد ریال طی سال گذشته

 
حقوق دولتی از معادن فعال در استان وصول شد که رقمی بی سابقه است. 

پریسا عابدپور افزود: این میزان 28 درصد بیشتر از سال پیش از آن در آذربایجان غربی بود که یک افزایش قابل توجه به شمار می

 
رود. 

 
وي اضافه کرد: البته این حقوق دولتی از خزانه به استان آذربایجان غربی بازگردانده نمی شود که امیدواریم این امر تسهیل شود. 



معاون معدن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی با اشاره به لزوم توجه به زیرساخت هاي حوزه معدن در
استان اظهار کرد: این زیرساخت ها باید از طریق سازمان هاي مرتبط و همچنین شرکت هاي خدمات رسان ایجاد شود که در آن

 
صورت شاهد شکوفایی بیش از پیش این حوزه خواهیم بود. 

عابدپور ادامه داد: البته بسیاري از صاحبان معادن در استان، به سمت توسعه زیرساخت هاي منطقه خود رفته اند و به طور مثال
مدیریت طلاي زرشوران تکاب، در این منطقه علاوه بر زیرساخت سازي، احداث مدرسه، مسجد و ارائه خدمات مختلف را در دستور

 
کار خود قرار داده است. 

 
وي گفت: هم اینک 504 معدن در آذربایجان غربی وجود دارد که 328 معدن فعال است. 

وي افزود: سنگ، سیلیس، دولومیت، طلا، باریت، سنگ هاي ساختمانی، سنگ هاي تزیینی از جمله مهمترین سنگ هاي معدنی در

 
حال استخراج از معادن آذربایجان غربی به شمار می روند. 

معاون معدن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی با اشاره به اتمام عملیات پهنه هاي معدنی شمال و
جنوب استان اضافه کرد: اولویت هاي این 2 پهنه اعلام شده و از پنج هزار کیلومترمربع، 200 کیلومتر مربع به عنوان اولویت در نظر

 
گرفته شده است. 

عابدپور اظهار کرد: علاوه بر آن، معادن دیگري در شمال و جنوب آذربایجان غربی فعال بوده که از جمله آنها سنگ هاي تزیینی در

 
شمال استان و معدن طلاي سردشت و باریت مهاباد در جنوب استان از جمله مهمترین ها به شمار می روند. 

وي با اشاره به انجام مزایده 174 محدوده غیرفعال معدنی براي جذب سرمایه گذار گفت: این مزایده تا 27 خرداد ادامه دارد که

 
مطمئن هستیم سرمایه گذاران بسیار زیادي براي بهره برداري از این معادن حضور خواهند یافت. 

وي افزود: این مزایده، یکی از اقدامات موثر در راستاي بهره برداري دوباره از معادن غیرفعال در آذربایجان غربی است که می تواند

 
شکوفایی بیشتر این بخش را موجب شود. 

چندي پیش هم که رییس سازمان نظام مهندسی معدن کشور به آذربایجان غربی سفر کرده بود، به ظرفیت هاي معدنی این استان

 
اذعان کرد و آن را نیازمند سرمایه گذاري بیشتر دانست که البته برنامه هایی هم براي این امر داشت. 

 
آذربایجان غربی صاحب مرکز توسعه مراودات بین المللی معدنی می شود 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن کشور ماه گذشته در سفري به آذربایجان غربی در دیدار با استاندار این استان، گفت: با توجه به

 
ظرفیت هاي معدنی آذربایجان غربی، مرکز توسعه مراودات بین المللی این بخش در این استان راه اندازي می شود. 

تقی نبئی اظهار کرد: این استان علاوه بر ظرفیت هاي معدنی قابل توجه، جایگاه جغرافیایی منحصر به فردي نیز دارد که ارزش این

 
ظرفیت هاي معدنی را چندین برابر کرده است. 



وي اضافه کرد: قابلیت هاي معدنی آذربایجان غربی بسیار قابل توجه است و باید از همه ظرفیت ملی و بین المللی براي شکوفاشدن

 
این ظرفیت و توسعه صادرات با ارزش افزوده بالا در حوزه معدن تلاش شود. 

 
بهره برداري بهتر از معادن نیاز اصلی در راستاي ارتقاي نقش این بخش در اقتصاد آذربایجان غربی 

استاندار آذربایجان غربی هم در این دیدار با اشاره به اینکه با وجود بهره مندي استان از ظرفیت هاي مختلف معدنی، این پتانسیل ها
به دلایل مختلف به درستی شناسایی و مورد بهره برداري قرار نمی گیرد، اظهار کرد: مشکلات قانونی، ورود افراد غیر متخصص و

 
کارنابلد و نبود نظارت باعث شده تا معدن نقش مهمی در اقتصاد استان نداشته باشد. 

محمدمهدي شهریاري یکی از راهکارهاي شکوفایی معدنی و فعال سازي معادن راکد را فراهم سازي بستر براي ورود متخصصان این
حوزه دانست و ادامه داد: به دلیل ورود افراد غیرمرتبط و نیز نبود سرمایه و دانش لازم علاوه بر اینکه در برخی مناطق طبیعت تخریب

 
شده، بهره وري لازم نیز به دست نیامده است. 

وي ادامه داد: نظام مهندسی معدن به جهت بهره مندي از کارشناسان تحصیل کرده و متخصص باید بیش از این در شکوفایی معدنی

 
نقش آفرین باشد. 

استاندار آذربایجان غربی با انتقاد از نبود یک رویه قاعده مند مبتنی بر قانون در شناسایی و بهره برداري از معادن تصریح کرد: با رویه

 
هاي فعلی هیچگاه بهره وري درست و اشتغال واقعی در حوزه معدنی تحقق نمی یابد. 

شهریاري ظرفیت اشتغال معدنی در استان را بالا دانست و افزود: در حال حاضر، پنج هزار نفر در بخش معدنی استان فعالیت دارند که

 
متاسفانه متناسب با ظرفیت هاي معدنی نیست. 

 
اطلس معادن آذربایجان غربی تهیه شود 

استاندار آذربایجان غربی با بیان اینکه ظرفیت هاي معدنی استان براي سرمایه گذاري به درستی احصا و مشخص نشده است، گفت:
براي ورود بخش خصوصی براي سرمایه گذاري در معادن استان باید اطلس معادن که دربرگیرنده ظرفیت ها و مزیت هاي سرمایه

 
گذاري است، تهیه شود. 

آذربایجان غربی از وضعیت مناسبی در زمینه ذخایر معدنی برخوردار است اما هنوز تا بهره برداري مطلوب از ظرفیت هاي بخش معدن

 
و صنایع معدنی راهی طولانی در پیش دارد. 

محدوده آذربایجان غربی تحت پوشش سه زون از زون هاي بیست گانه اکتشاف سیستماتیک کشور شامل "اشنویه – خوي"، "مریوان

 
– مهاباد" و "شاهین دژ – ماهنشان" قرار گرفته است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- آذربایجان غربی 

 
- دولت تدبیر و امید 



 
- آذربایجان 

 
- معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- دولت 

 
- مواد معدنی 

 
- دریاچه ارومیه 

 
- محمدمهدي شهریاري 

 
پروندهٔ خبري 

- رایحه ماندگار تدبیر در آذربایجان غربی



افزایش تولید نفت به معناي خام فروشی نیست

منبع: ایرناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/03/24

تهران - ایرنا- عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: افزایش تولید نفت به معناي خام فروشی نیست، زیرا تکمیل زنجیره
ارزش نیز مورد توجه است.

تهران - ایرنا- عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت:
افزایش تولید نفت به معناي خام فروشی نیست، زیرا

 
تکمیل زنجیره ارزش نیز مورد توجه است. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا، «علی آقامحمدي» امروز در
مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت
با اشاره به اینکه تلاش براي افزایش طرفیت نفت و گاز
پس از پیروزي انقلاب اسلامی انجام شد، افزود: در اقتصاد
مقاومتی بعد از مشخص شدن تحریم ها، نقطه ضعف مورد
توجه قرار گرفت و بخش نفت در اقتصاد مقاومتی با

 
جزییات مورد توجه قرار گرفته است. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: تغییرات زیادي اتفاق افتاد و تکنولوژي هاي جدیدي وارد بازار شد. همچنین رقباي

 
جدیدي در تولید خودنمایی کردند از جمله آمریکا که تمام فعالیت هاي ممنوعه تولید نفت را لغو کرد. 

 
وي افزود: روسیه نیز تولید نفت خود را به بالاي 10 میلیون بشکه رساند. همسایگان نیز تولید خود را افزایش دادند. 

 
آقا محمدي تاکید کرد: این در حالی است که مصرف جهانی با ورود انرژي هاي جدید در حال کاهش است. 

به گفته عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، تا 30 سال آینده، کشور جوانی هستیم اما 30 سال آینده این فرصت را از دست می

 
دهیم. در این 30 سال بزرگترین سرمایه ما نیروي انسانی است تا کشور را به کشور پیر ثروتمند تبدیل کنیم. 

 
وي ادامه داد: در مطالعه اي امکان افزایش تولید نفت تا 6.5 میلیون بشکه و در مطالعه اي دیگر تا 7.4 میلیون بشکه اعلام شده است. 
آقامحمدي با تاکید بر اینکه با افزایش ظرفیت تولید، یک هزار و 500 میلیارد دلار منابع به کشور تزریق می شد، گفت: این منابع می

 
تواند توسعه آینده کشور را رقم بزند به شرطی که وارد بودجه دولتی نشود و صرف توسعه کشور شود. 

به گفته عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، افزایش تولید نفت مساوي خام فروشی نیست. گاز اکنون در بالادست کامل شده و در

 
برنامه هفتم پایین دست پتروشیمی تکمیل می شود. 

به گزارش ایرنا، صبح امروز، پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت در زمینی به مساحت 32 هکتار در محل سابق استقرار پژوهشگاه
صنعت نفت (منطقه باقرشهر، جنب پالایشگاه تهران) ایجاد شده، نهادي دولتی و غیرانتفاعی است که با هدف توسعه فناوري هاي
مرتبط با این صنعت در میان دانشگاه ها، مؤسسه هاي تحقیق و توسعه، شرکت هاي خصوصی و بازار و تسهیل فرآیندهاي زایشی

 
شرکت هاي متکی بر نوآوري از طریق کانون هاي خلاقیت و شکوفایی، مراکز رشد، شتاب دهنده ها و مراکز نوآوري فعالیت می کند. 



این پارك، مؤسسه اي پژوهشی و فناوري مشمول ماده 1 قانون احکام دائمی برنامه هاي توسعه کشور است که با فعالیت در حوزه
ارتقا و تعمیق فناوري، توسعه بازار، اقتصاد دانش بنیان و اشتغال زایی تخصصی می کوشد فضایی کیفی براي استقرار و هم افزایی
حرفه اي بین شرکت هاي فناور کوچک و متوسط، مراکز فناوري شرکت هاي پیشرو، نمایندگان تخصصی نهادهاي پژوهشی و فناوري
دانشگاهی و غیردانشگاهی، مراکز رشد و شتابدهی، سرمایه گذاران خطرپذیر، کارگزاران نوآوري باز و مشاوران خبره صنعتی (منتورها)

 
ایجاد کند و مکمل ظرفیت هاي موجود در زیرساخت علم و فناوري کشور در حوزه نفت و گاز باشد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت، زمینه ساز توسعه همکاري هاي سازنده میان نقش آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري این حوزه

 
با شرکت ها و واحدهاي فناور مستقر در پارك و دیگر پارك هاي علم و فناوري و مراکز فناوري فعال در کشور خواهد بود. 

 
برچسب ها 

 
- علی آقامحمدي 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- نفت 

- مجمع تشخیص مصلحت نظام



عیادت رئیس بنیاد قائم شهر از دو تن ایثارگر شهرستان

شماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/03/24
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران قائم شهر در بیمارستان حضرت ولی عصر(عج) حضور یافت و از الگوي صبر و استقامت
جانباز سرافراز امامعلی فتحی و فرزند شهید والا مقام هادي رحمانی عیادت کرده و از ایشان تجلیل به عمل آورد.

به گزارش ایثار واحد مازندران، رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران قائم شهر به منظور تکریم و پیگیري امور درمانی
جامعه معزز ایثارگري روز دوشنبه24 خرداد ماه در
بیمارستان ولی عصر(عج) شهرستان از یادگار هشت سال
دفاع مقدس و الگوي صبر و استقامت جانباز سرافراز
امامعلی فتحی وفرزند شهید هادي رحمانی عیادت نموده و

 
از ایشان تجلیل به عمل آورد. 

در این دیدار عبدي رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران ضمن آرزوي سلامتی براي جانباز و فرزند شهید، از زحمات و صبوري همسر

 
این جانباز گرانقدر قدردانی و تجلیل کرد. 

ضمن عیادت از این جانباز عزیز و گفتگوي متقابل با خانواده جانباز، مشکل درمان و و کمسیون حق پرستاري و کمسیون حالت

 
اشتغال و بررسی مشکلات معیشت این خانواده گرامی را مورد پیگیري داد. 

ایشان همچنین جانبازان را مظهر عزت و صلابت دانست و گفت: سختی هاي زیادي را تحمل کردند تا در چنین ایامی ما زندگی بدون

 
دغدغه اي داشته باشیم و امروز ما مدیون ایثارگري این عزیزان هستیم. 

انتهاي پیام/



واکنش زنگنه به صحبت هاي کاندیدا هاي ریاست جمهوري درباره قرارداد
کرسنت و افزایش قیمت بنزین

منبع: پارسینهشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/03/24

زنگنه گفت:مهمترین نیاز یا عامل موفقیت در توسعه صنعتی، خدماتی در کشور، کارآفرینی است.

زنگنه وزیر نفت در آیین افتتاح رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت گفت:مهمترین نیاز یا عامل موفقیت در توسعه

 
صنعتی، خدماتی در کشور، کارآفرینی است نه دانشمندان. کارآفرینی از مدیریت نیز مهمتر است. 

وي افزود:همه از جوانگرایی صحبت می کنند، اما وقتی می خواهیم به جوانی مسئولیت بدهیم، همه حمله می کنند و سابقه کار آن را

 
می خواهند. سابقه مهم نیست بلکه خلاقیت اهمیت دارد. 

وزیر نفت بابیان اینکه ممکن است یک استاد تمام در حل مشکلی به نتیجه اي نرسد، اما یک دوچرخه ساز بتواند مسله را حل کند،
گفت: مهترین مسئله نگرش مدیریتی است. افزایش بازیافت و تولید، اولین و مهمترین بخش توسعه فناوري در صنعت نفت است.
زمانی که مهندس نفت در کشور نداشتیم با دانشگاه ها ارتباط گرفتیم تا این نیرو را پرورش دهند. اکنون دیگر در زمینه آموزش

 
مشکلی نداریم. 

زنگنه بیان کرد:ظرفیت هاي عملیاتی یعنی مهندس مشاور، سازنده و شرکت هاي GC و E&P را نیز در گام هاي بعدي راه انداختیم.

 
توسعه فناوري با نگاه کسب و کار نیز مرحله بعدي است که این ها همگی نشانه اي از اراده توسعه فناوري در نفت است. 

وي افزود:کاش ایده تشکیل این مرکز نوآوري سه سال زودتر به ذهن ما می رسید. عمر فیزیکی کمی براي من باقی مانده که آمادگی

 
دارم آن را به عنوان یک خبره کار کنم. 

وزیر نفت تصریح کرد: اخیرا نامه اي از یکی از دستگاه هاي نظارتی براي من ارسال شده که، چون پژوهشگاه و دانشگاه نفت دارید،

 
نباید این پارك راه اندازي شود در حالی که این مخالف نظري رهبري است. 

زنگنه بیان کرد:500 میلیون دلار براي طرح احیاي چاه هاي کم بازده و بی بازده هزینه خواهیم کرد که اشتغالزایی فراوانی به همراه

 
خواهد داشت. می توانیم با این اقدامات در رتبه یک خاورمیانه و حتی آسیا قرار بگیریم. 

وي گفت:یکی از جا هایی که باید شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها وارد آن شوند، بهینه سازي مصرف سوخت است که هزاران

 
شغل ایجاد می کند. 

وزیر نفت بیان کرد:مهمتر از تولید، تضمین خرید محصول است تا تولیدکننده نگران بازار نباشد. تولیدکننده بدون قرارداد، می تواند با

 
یک گواهی گرفتن از پارك یا صندوق پژوهش و فناوري نفت، از بانک ها وام بگیرد و کارش را شروع کند. 

وي گفت:این که صندوق توسعه هنوز جان دارد، به دلیل حمایت هاي رهبري است وگرنه همه آن را خرج کرده بودند. در زمینه



 
توسعه فناوري نیز هیچ فردي به جز ایشان نمی توانست که از این کار حمایت کند. 

وزیر نفت گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روز ها حواست جمع باشد،

 
زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
زنگنه بیان کرد: استارت آپ، کار و آینده ایران است و نباید از جوانان که آینده ایران هستند دریغ شود. 

وزیر نفت در رابطه با سخنان نفتی کاندیدا هاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین گفت:ترجیح کشور تا

 
حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي دارم. 

زنگنه گفت:تصمیم گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته
شده دولت در اجراي مصوبه سران محترم سه قوه این تصمیم را گرفت.



واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري

منبع: نفت ماشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم

گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در ...

به گزارش آژانس رویدادهاي مهم نفت و انرژي""نفت ما
""، بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك
نوآوري و فناوري صنعت نفت، در جمع خبرنگاران با بیان
اینکه مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی
است و به طور معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛
جوان بودن به سن نیست مهم روحیه تحول گرایی است،
گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از نیروهاي جوان
تاکید کردند، اما هم اینکه می خواهیم از نیروهاي جوان

 
استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی



 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد.



واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت
بنزین

منبع: آفتابشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم

گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در ...

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم گیري درباره
افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته شده دولت در اجراي تصویب سران

 
محترم سه قوه این تصمیم را گرفت. 

آفتاب نیوز : بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك
نوآوري و فناوري صنعت نفت، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه
مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به
طور معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛ جوان بودن به سن
نیست مهم روحیه تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري
بارها بر استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم اینکه می

 
خواهیم از نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 



پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد.



گزینه هاي نهایی شوراي ائتلاف براي شوراي شهر تهران چه سوابقی دارند؟

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/03/24

سوابق تحصیلی و شغلی اعضاي لیست 21 نفره شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي شهر
تهران بررسی شد.

 
 

گزینه هاي نهایی شوراي ائتلاف براي شوراي شهر تهران چه سوابقی دارند؟  سوابق تحصیلی و شغلی اعضاي لیست 21 نفره

 
شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي شهر تهران بررسی شد. 

سوابق تحصیلی و شغلی اعضاي لیست 21 نفره شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي شهر تهران به

 
شرح زیر است: 

1- مهدي چمران، متولد 1320 در تهران، فارغ التحصیل مقطع کارشناسی ارشد معماري از دانشگاه تهران و برادر شهید نامدار
مصطفی چمران است. در کارنامه اجرایی و پژوهشی چمران ریاست دوره هاي دوم، سوم و چهارم شوراي شهر تهران، فرماندهی ستاد
جنگ هاي نامنظم، ریاست دانشکده هنرهاي زیباي دانشگاه تهران، دبیر شوراي عالی دفاع ملی، ریاست بنیاد حفظ آثار و ارزش هاي
دفاع مقدس، معاونت فرهنگی ستاد فرماندهی کل قوا، مشاور تحقیقات علمی رئیس ستاد فرماندهی کل قوا، سخنگوي ائتلاف آبادگران
ایران اسلامی، نایب رئیس جبهه مردمی نیروهاي انقلاب اسلامی، ریاست شوراي عالی استان ها، سخنگوي شوراي اسلامی شهر تهران

 
و ریاست بنیاد فرهنگی شهید چمران دیده می شود. 

2- پرویز سروري، متولد 1337 در همدان، فارغ التحصیل کارشناسی ارشد مدیریت امور دفاعی بوده و سوابق اجرایی او به این شرح
است: نماینده مردم شهر تهران در هفتمین و هشتمین دوره مجلس شوراي اسلامی، عضو چهارمین دوره شوراي شهر تهران، ریاست
کمیته امنیت داخلی کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی در مجلس هشتم، ریاست کمیته ویژه مجلس در بررسی حوادث پس از
انتخابات سال 1388، ریاست کمیسیون نظارت و حقوقی شوراي شهر تهران، سخنگویی هیئت دبیرخانه شوراي عالی امنیت ملی در
بررسی حوادث پس از انتخابات ریاست جمهوري سال 1388، معاون اداري، کارگري و اصناف نیروي مقاومت بسیج، معاون هماهنگ

 
کننده نیروي مقاومت بسیج منطقه تهران، معاونت فرهنگی نیروي هوایی سپاه، مسئولیت هاي فرهنگی و فرماندهی در سپاه. 

 
3- سیدمحمد آقامیري، 46 ساله و داراي مدرك تحصیلی حوزوي: سطح عالی و خارج فقه و اصول 



 
دانشگاهی: دانشجوي دکتري مهندسی عمران (گرایش زلزله) و کارشناسی ارشد علوم سیاسی است. 

مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی آقامیري به شرح زیر است؛ 20 سال سابقه فعالیت فرهنگی، 15 سال سابقه فعالیت عمرانی، 25
سال سابقه فعالیت سیاسی در احزاب و تشکل ها، فعالیت علمی حوزوي و دانشگاهی در زمینه اقتصاد سیاسی و فرهنگی، ارائه مقاله

 
 .isc علمی و پژوهشی در همایش ها و سمینارها با درجه

4- مهدي پیرهادي، یکی از چهره هاي جوان فهرست شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی و در عین حال، یکی از با ت(ربه ترین
آن ها در حوزه مسائل شهري است. او با 42 سال سن، نزدیک به 18 سال سابقه در مدیریت شهري داشته و در سطوح مختلف در

 
شهرداري تهران، به خدمت پرداخته است. مهدي پیرهادي داراي مدرك دکتراي روابط بین الملل از دانشگاه علامه طباطبایی است. 

از جمله مهمترین سوابق او می توان به مدیر کل فرهنگی قوه قضاییه، معاون شهرداري منطقه 3 تهران، ریاست هیئت مدیره گروه

 
شرکت هاي تعاونی کارکنان شهرداري تهران و مسئولیت قرارگاه مسجد محوري اشاره کرد. 

مهدي پیرهادي از چهره هاي شناخته شده شهرداري تهران بوده و دو دوره متوالی با راي کارکنان شهرداري تهران که بالغ بر 64 هزار
نفر است، به عضویت هیئت مدیره تعاونی کارکنان شهرداري در آمده و یک دوره رئیس هیئت مدیره بوده است. او همچنین رئیس
هیات مدیره شرکت خودرو سرویس شهر بوده است. مهدي پیرهادي بارها در مدیریت شهري مورد تقدیر قرار گرفته و در جشنواره

 
شهید رجایی جایزه مدیر نمونه را دریافت کرده است. او اینک، یکی از داوطلبان عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

 
5- علیرضا نادعلی شهرستانکی، 46 ساله و یکی از با تجربه ترین چهره هاي فرهنگی حاضر در این دوره از انتخابات است. 

از مهمترین سوابق نادعلی می توان به دستیاري رئیس سازمان تبلیغات اسلامی کشور در حوزه ارتباطات فرهنگی انقلاب اسلامی،
مدیر کلی حوزه ریاست این سازمان، دستیار محتوایی و راهبردي قرارگاه فرهنگی بقیۀ االله (عج)، دبیر شوراي هماهنگی قرب و معاونت

 
هماهنگ کننده سازمان بسیج شهرداري تهران اشاره کرد. 

علیرضا نادعلی از فعالان برجسته دانشجویی در دو دهه اخیر بوده و مسئولیت بسیج دانشجویی دانشگاه هاي تهران بزرگ از جمله
سوابق اوست. مدیرعاملی کانون اندیشه جوان و معاونت حوزه جوان پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی نیز در کارنامه او دیده می
شود. نادعلی همچنین نماینده پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی در کارگروه تبلیغ دینی شوراي فرهنگی دفتر مقام معظم رهبري

 
بوده و اینک، یکی از نامزدهاي عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

6- سید احمد علوي، 42 ساله بوده و تحصیلات خود را تا مقطع دکترا ادامه داده است. سیداحمد علوي، سال ها سابقه کار شهري

 
داشته و یکی از چهره هاي خوشنام شهرداري تهران است. 

از مهمترین سوابق علوي می توان به مدیرعاملی شرکت نوین عرف، قائم مقامی شرکت توسعه فضاهاي فرهنگی شهرداري تهران و

 
معاونت برنامه ریزي و توسعه اداره کل آموزش هاي شهروندي شهرداري تهران اشاره کرد. 

علوي همچنین عضو هیئت مدیره شرکت بهساز نگهدار شهر، عضو هیئت مدیره شرکت جهان اقتصاد و معاون امور دانشجویی و
فرهنگی سازمان مرکزي دانشکده اصول دین بوده و عضویت در هیئت علمی دانشگاه پیام نور را در سابقه خود دارد. سیداحمد علوي
در حوزه هاي فرهنگی و مسائل مرتبط با حمل و نقل شهري کارنامه روشنی دارد و دبیر مجموعه جشنواره هاي آموزشی ترویجی



 
مشکات شهرداري تهران بوده است. او هم اینک، نامزد عضویت در دور ششم شوراي شهر تهران است. 

7- احمد صادقی، 50 سال سن دارد و داراي کارشناسی ارشد حقوق قضایی و گواهینامه معادل دکتراي تخصصی حرفه اي مدیریت

 
بحران است. 

صادقی عضو فعال بسیج مستضعفین از سال 1361 تاکنون، رئیس کمیته مدیریت شهري و امور شوراهاي دبیرخانه مجمع تشخیص
مصلحت نظام، جانشین شهردار تهران در ستاد مدیریت بحران و رئیس سازمان پیشگیري و مدیریت بحران شهر تهران، مدیرعامل
جمعیت هلال احمر استان تهران، قائم مقام سازمان جوانان، قائم مقام سازمان داوطلبان و معاونت امور استانهاي جمعیت هلال احمر
جمهوري اسلامی ایران، رئیس کار گروه ایمنی و مدیریت بحران برنامه 5 ساله شهر تهران و دبیر کمیته مدیریت بحران و پدافند

 
غیرعامل شهرداري تهران بوده است. 

8- مهدي بابایی، 41 ساله و کارمند رسمی شهرداري تهران بوده و دانشجوي مقطع دکتري مدیریت تکنولوژي است. او در حوزه علوم
تربیتی نیز مدرك کارشناسی ارشد خود را اخذ کرده است. از مهم ترین سوابق مهدي بابایی می توان به مسئولیت سازمان بسیج
شهرداري تهران، مشاور رییس فراکسیون مدیریت شهري مجلس شوراي اسلامی، معاون تحقیقات و برنامه ریزي هلدینگ شهریار و
مدیریت عامل شرکت عرف ایران اشاره کرد. بابایی طی دو دوره متوالی، با راي کارکنان شهرداري تهران که بالغ بر 64 هزار نفر است،
به عضویت هیئت مدیره گروه شرکت هاي تعاونی تولیدي توزیعی کارکنان شهرداري تهران در آمده و یک دوره نایب رییس هیئت

 
مدیره شرکت حمل ونقل کالاي تهران بوده است. 

از دیگر سوابق مهدي بابایی در حوزه مدیریت شهري می توان به معاونت خدمات شهري و فضاي سبز شهرداري منطقه 13، شهرداري
ناحیه 2 منطقه 13، شهرداري ناحیه 3 منطقه 13 و شهرداري ناحیه 4 منطقه 13 اشاره کرد. بابایی همچنین مولف کتاب کارآفرینی
سازمانی با رویکرد برنامه ریزي آموزشی است. او در سال 1386 نیز به عنوان کارمند نمونه شهرداري تهران و در سال 1390 به عنوان

 
شهردار ناحیه نمونه برگزیده شده است. بابایی هم اینک، نامزد عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

9- سوده نجفی، 43 ساله و دانشجوي دکتري مدیریت دولتی گرایش تصمیم گیري و خط مشی گذاري عمومی است. او مدرس
دانشگاه و مولف کتاب در زمینه مدیریت با عنوان بررسی ابعاد ساختاري و تصمیم گیري است. سوده نجفی همچنین فعال ادوار

 
دانشجویی نیز بوده است. 

در کارنامه و سوابق اجرایی و پژوهشی او مشاور رئیس فراکسیون زنان مجلس شوراي اسلامی، مدیر حوزه سلامت، رئیس اندیشکده
حکمرانی تهران(شهري)، معاون بانوان و امور خانواده شوراي ائتلاف تهران، عضو شوراي مرکزي و معاون امور بانوان جمعیت پیشرفت
و عدالت ایران اسلامی، عضو هیات مدیره و نایب رئیس تعاونی مسکن کارکنان تامین اجتماعی، عضو کارگروه آسیب هاي اجتماعی و
فعال جهادي ستاد اجرائی فرمان حضرت امام(ره) بنیاد برکت و احسان، عضو شوراي مرکزي بسیج جامعه پزشکی، عضو معتمدین

 
معین بنیاد شهید و امور ایثارگران و مشاور استاندار در امور درمان خانواده شهدا دیده می شود. 

 
10- مهدي اقراریان، 42 ساله و دانشجوي دکتري سیاست گذاري عمومی است. بخشی از سوابق اقراریان به شرح زیر است: 

معاون فرهنگی، دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی استان تهران و واحد تهران مرکز، رئیس دبیرخانه مرکزي رویداد ملی کرسی هاي
آزاداندیشی دانشگاه آزاد اسلامی، معاون فرهنگی نمایندگی آستان قدس رضوي استان تهران، دبیر شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب
اسلامی تهران، مسئول ستاد بیداري اسلامی بنیاد فرهنگی خاتم الاوصیاء(ص)، رئیس هیئت مدیره مرکز مطالعات فرهنگی و ارتباطات



 
راهبردي آفاق جهان. 

11- نرجس سلیمانی، فرزند ارشد سردار دل ها، حاج قاسم سلیمانی و بنیان گذار یک موسسه حقوقی است. خانم سلیمانی پژوهشگر

 
و فعال اجتماعی است. 

12- میثم مظفر، 40 ساله و داراي مدرك دکتري سیاستگذاري دولتی و خط مشی عمومی از دانشگاه علم و صنعت با رتبه ممتاز

 
است. 

مهم ترین سوابق اجرایی و پژوهشی او معاونت سابق طرح و برنامه و رئیس مرکز مطالعات و بررسی هاي راهبردي مجمع تشخیص
مصلحت نظام، مدیرعاملی سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران و عضو هیات مدیره شرکت واحد اتوبوسرانی، قائم مقام
شهردار منطقه 17 تهران، مدیرکل حوزه ریاست و امور مناطق و فرهنگسراها در سازمان فرهنگی هنري شهرداري تهران، عضویت در
هیات مدیره شرکت رایان شهر(پروژه it شهرداري تهران) و عضویت در هیات مدیره شرکت هوشمند آسیا (تولیدکننده دستگاه هاي

 
ثبت تخلفات هوشمند خودروها) مشاهده می شود. 

13- مهدي عباسی، 38 سال سن دارد و یکی از جوان ترین کاندیداها محسوب شده و دانشجوي دکتراي مدیریت دولتی است.

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی او به شرح زیر است: 

رئیس مرکز عمران و املاك دانشگاه آزاد اسلامی، شهردار منطقه 17 تهران، قائم مقام شهردار منطقه 3 تهران، رئیس دبیرخانه هیات
مرکزي گزینش شهرداري تهران (مدیرکل)، عضو کمیته عالی درآمد و کمیته دیون شهرداري تهران، عضو کمیته انتصابات معاونت
اجتماعی شهرداري تهران، معاون فرهنگی و اجتماعی شهرداري منطقه 6 تهران، عضو کمیته انتصابات شهرداري منطقه 3 تهران،
مدیریت اجراي پروژه هاي متعدد عمرانی تونل، زیرگذر، بوستان، ابنیه، راه و باند در مناطق 3، 6 و 17 شهر تهران، عضو کمیسیون
معاملات و کمیته راهبردي حقوقی دانشگاه آزاد اسلامی، موسس و عضو هیات امنا بنیاد نیکوکاري خدام الحسین (ع)، موکب خدام

 
الحسین(ع)، مجموعه فرهنگی خدام العباس (ع) و موسس دانشجویان مسلمان جهان. 

14- جعفر بندي شربیانی، 39 ساله و مهندس مکانیک و کارشناس ارشد مدیریت بازرگانی است. در کارنامه اجرایی و پژوهشی او
مدیر کل تدارکات اقلام فنی معاونت مهندسی تعمیرات هواپیمایی هما، مدیر تدارکات اقلام عمومی معاونت پشتیبانی هواپیمایی هما،
عضو هیئت مدیره سیمان خوزستان، رئیس هیئت مدیره شرکت آهک صنعتی و سیمان شرق، عضو کمیته صرفه جویی و ساخت
معاونت مهندسی تعمیراتی هواپیمایی هما، مشاور مدیر عامل سیمان یاسوج و سیمان کیاسر در امور فروش و بازاریابی، مدیرعامل

 
تعاونی مسکن شهرستان ري دیده می شود. 

بندي شربیانی عضو شوراي فرهنگی شهرستان ري، دبیر دبیران شورایاران منطقه 20، دبیر شورایاران مناطق پهنه جنوب تهران،
مشاور کمیسیون توسعه و عمران و خدمات شهري شوراي استان تهران دوره چهارم، عضو گروه مشاوران جوان استاندار تهران، مشاور
جوان فرماندار ري، مشاور شهردار منطقه 20، عضو شوراي راهبري مجمع نیروهاي انقلابی شهرستان ري، عضو کمیته اجرایی ائتلاف

 
نیروهاي انقلاب اسلامی، عضو ستاد انتخابات شهرستان ري. 

15- حبیب کاشانی، 56 سال و دکتراي حقوق بین الملل دارد. او مدرس دانشگاه است و از مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی کاشانی
می توان به عضویت در شوراي اسلامی شهر تهران در دوره هاي دوم، سوم و چهارم، معاونت اجرایی و اداري شوراي اسلامی شهر
تهران در دوره هاي دوم و سوم، خزانه دار و نایب رئیسی کمیسیون بودجه شوراي اسلامی شهر تهران در دوره چهارم، مؤسس اداره



کل امور ایثارگران شهرداري تهران، مدیرعاملی باشگاه فرهنگی و ورزشی پرسپولیس، مدیریت تیم ملی فوتبال المپیک جمهوري
اسلامی ایران، عضویت در هیات رئیسه فدراسیون فوتبال جمهوري اسلامی ایران و عضویت در هیات رئیسه فدراسیون کوهنوردي

 
جمهوري اسلامی ایران اشاره کرد. 

16- علی اصغر قائمی، 59 ساله و کارشناسی ارشد مهندسی فناوري اطلاعات و ارتباطات از دانشگاه امیرکبیر است. او رئیس مرکز
کامپیوتر استان خراسان (سپاه)، رئیس مرکز اطلاعات و ارتباطات (ناجا)، رئیس هیئت مدیره موسسه رایانه شهر (شهرداري تهران)،
رئیس هیئت مدیره موسسه فناوران شهر (شهرداري تهران)، عضو هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات

 
شهرداري تهران بوده است. 

17- ناصر امانی، 61 سال دارد و داراي مدرك حوزوي سطح دو حوزه علمیه قم و مدرك دانشگاهی کارشناسی ارشد فرماندهی و ستاد

 
دانشگاه امام حسین (دافوس) است. 

از مهم ترین سوابق اجرایی و پژوهشی او می توان به معاونت نیروي انسانی نیروي زمینی سپاه پاسداران جمهوري اسلامی ایران،
معاونت نیروي انسانی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران، قائم مقام معاونت مالی و اداري شهرداري تهران، معاونت منابع انسانی

 
شهرداري تهران، معاونت برنامه ریزي توسعه شهري و امور شوراي شهرداري تهران اشاره کرد. 

18- سیدجعفر تشکري هاشمی، متولد 1341، دانشجوي دکتراي مدیریت صنعتی (استراتژي صنعتی)-دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
علوم و تحقیقات است. 

در کارنامه اجرایی و پژوهشی او عضو هیئت تطبیق مصوبات دولت در مجلس شوراي اسلامی، معاون توسعه منابع انسانی شهرداري
تهران، معاون حمل و نقل و ترافیک و مدیر عامل سازمان ترافیک شهرداري تهران، جانشین راهنمایی و رانندگی نیروي انتظامی
جمهوري اسلامی ایران، مدیرکل مهندسی ترافیک و فنی راهور و مدیر عامل موسسه تحقیقات و توسعه ناجی، جانشین ستاد سپاه
هشتم ثامن الائمه (ع) استانهاي خراسان، سمنان و مازندران، بسیجی در یگان هاي رزم وابسته به استان خراسان، مدرس واحدهاي

 
دانشگاه آزاد اسلامی دیده می شود. 

 
19- محمد آخوندي، 43 ساله و داراي مدرك دکتراي تخصصی جامعه شناسی (بررسی مسائل اجتماعی ایران) است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی او به شرح زیر است: 

عضو موظف هیات مدیره و معاون مالی و منابع انسانی بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، مدیر کل امور بین الملل و
روابط عمومی و سخنگوي سازمان تربیت بدنی کشور، عضو هیات مدیره شرکت سرمایه گذاري امین اعتماد(صندوق ذخیره بسیجیان
کشور)، صاحب امتیاز و مدیر مسئول روزنامه وطن امروز، عضو موظف هیات مدیره، قائم مقام و معاون اجرایی موسسه فرهنگی
مطبوعاتی جام جم، عضو هیات مدیره باشگاه هاي فرهنگی ورزشی پرسپولیس، سایپا و نساجی مازندران، سردبیر اخبار رادیو و تهیه
کننده تلویزیونی در صدا و سیما، رئیس دانشگاه علمی کاربردي اریکه پرسپولیس، قائم مقام شرکت سیما چوب، عضو هیات مدیره و

 
قائم مقام شرکت سایپا یدك. 

 
20- نرگس معدنی پور، 51 ساله و داراي کارشناسی ارشد مدیریت اجرایی (گرایش مدیریت استراتژیک) است. 



 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی معدنی پور: 

شهردار منطقه 13، مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران، تدوین طرح جامع آموزش و توانمندسازي زنان شهر تهران، تدوین چارچوب
آموزش سواد زندگی خانوادگی و دانشنامه خانواده، تدوین برنامه راهبردي کیفیت بخشی زندگی و توسعه پایدار در شهر تهران، مدیر

 
نمونه در 4 دوره جشنواره شهید رجایی شهرداري تهران. 

21- زهرا شمس احسان، 40 سال دارد و مدرك دانشگاهی او کارشناسی ارشد مطالعات زنان و دانشجوي دکتري جامعه شناسی

 
فرهنگی است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی این کاندیدا را در ادامه مشاهده می کنید: 

مدیر بانوان شهرداري منطقه 4، مدیر اداره آسیبهاي اجتماعی اداره کل امور بانوان، مدیر اداره مشارکت وامور اجتماعی اداره کل امور
بانوان، مدیر اجرایی طرح ""مشاوره و روان درمانی زندانیان زن استان تهران"" تحت نظارت دفتر مشاور امور بانوان شهرداري تهران،
مدیر اجرایی دو دوره آموزشی سراسري ویژه مدیران، روانشناسان و مددکاران سازمان زندان هاي کشور، مشارکت در راه اندازي و
اجراي طرح مشاوره و روان درمانی زندانیان زن استان اصفهان، مدیر اولین خانه امن زنان و دختران مورد خشونت وابسته به شهرداري
تهران، مدیر اجرایی ده ها طرح در حوزه خانواده، بانوان شهروند، بانوان آسیب دیده اجتماعی در مناطق 22 گانه و اداره کل امور بانوان

 
شهرداري تهران، مشاور رئیس فراکسیون امور زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی. 

منبع خبر : فارس



مهارت هاي دانشجویان با شرکت در دوره هاي فنی و حرفه اي ارتقا می یابد

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/03/24

رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي دیلم گفت: به منظور آماده سازي و تسهیل در ورود جوانان به بازار کار و تصدي مشاغل
و کارآفرینی ضروري است دانشجویان از بدو ورود به دانشگاه بر اساس رشته هاي تحصیلی، دوره هاي مهارتی را در مراکز

آموزش فنی و حرفه اي و یا کارگاه هاي جوار دانشگاهی فراگیرند...

رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي دیلم گفت: به منظور
آماده سازي و تسهیل در ورود جوانان به بازار کار و تصدي
مشاغل و کارآفرینی ضروري است دانشجویان از بدو ورود
به دانشگاه بر اساس رشته هاي تحصیلی، دوره هاي مهارتی
را در مراکز آموزش فنی و حرفه اي و یا کارگاه هاي جوار

 
دانشگاهی فراگیرند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر، حسین مرتضوي در نشست با رئیس دانشگاه جامع علمی و
کاربردي شهرستان دیلم با اشاره به آمار بالاي بیکاري در بین دانش آموختگان دانشگاهی و نداشتن مهارت هاي کافی افزود: برون
رفت از وضعیت موجود در جامعه و اشتغال طیف وسیع بیکاران دانش آموخته نیازمند تعامل بخش هاي آموزشی و دستگاه هاي

 
اجرایی و صنعت است. 

وي اظهار داشت: مرکز آموزش فنی و حرفه اي دیلم آمادگی دارد تا دوره هاي آموزش مهارتی را متناسب با نیاز و رشته هاي تحصیلی

 
دانشگاه براي دانشجویان در بخش هاي صنعت، خدمات و کشاورزي برگزار کند. 

مرتضوي بر اجراي طرح کارورزي دانشجویان در کارگاه هاي آموزش فنی و حرفه اي تاکید و بیان داشت: پذیرش دانشجویان براي
گذراندن طرح کارورزي در کارگاه هاي آموزش فنی و حرفه اي بر اساس رشته تحصیلی در صورت اعلام رشته هاي مورد نیاز با حضور

 
کارشناسان و مربیان در کمترین زمان ممکن آغاز خواهد شد. 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي شهرستان دیلم هم با تأکید بر توسعه و ایجاد فرهنگ مهارت آموزي در بین دانشجویان گفت:
لازمه اجراي با کیفیت آموزش هاي مهارتی نیازسنجی دوره هاي آموزشی براي دانشجویان از طریق انجمن ها و تشکل هاي

دانشجویی و اجباري کردن شرکت در دوره هاي مهارتی است.



واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري

منبع: آواي صنعتشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت: ترجیح
کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم گیري درباره افزایش
قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته شده دولت در اجراي تصویب سران محترم

 
سه قوه این تصمیم را گرفت. 

به گزارش” آواي صنعت ”، بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت، در جمع خبرنگاران با بیان
اینکه مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به طور معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛ جوان بودن به سن
نیست مهم روحیه تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم اینکه می

 
خواهیم از نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 



موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد.



واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت
بنزین

منبع: خبر فوريشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت گفت: ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي
داریم. در مصوبه افزایش قیمت بنزین نوشته شده دولت در اجراي تصویب سران محترم سه قوه این تصمیم را گرفت.

وزیر نفت گفت: ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد
پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف
هاي زیادي داریم. در مصوبه افزایش قیمت بنزین نوشته
شده دولت در اجراي تصویب سران محترم سه قوه این

 
تصمیم را گرفت. 

بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و
فناوري صنعت نفت، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه
مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است
و به طور معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛ جوان

بودن به سن نیست مهم روحیه تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم

 
اینکه می خواهیم از نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي



 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد. 

ادامه دارد



واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت
بنزین

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم گیري درباره
افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته شده دولت در اجراي تصویب سران

 
محترم سه قوه این تصمیم را گرفت. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي، بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت، در جمع
خبرنگاران با بیان اینکه مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به طور معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛
جوان بودن به سن نیست مهم روحیه تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما

 
هم اینکه می خواهیم از نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد: 
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و  پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

 
  

وي با بیان اینکه  افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت:  وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی



 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز  با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد. 

ادامه دارد



مدیر تعاون، اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي: هدف اصلی
از ارزیابی و نظارت اصلاح فرایند ها و در نهایت رضایتمندي مردم از خدمات

است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/03/24

خبرگزاري آریا - مدیر تعاون،اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي و سرپرست تیم خود ارزیابی اداره کل در اولین دوره
بازدید از شهرستانهاي نیشابور،فیروزه،خوشاب،سبزوار ، داورزن،جوین و جغتاي در سال جاري که با حضور کارشناسان حوزه هاي
روابط کار، بیمه بیکاري، کارآفرینی و اشتغال ،اجتماعی و اداري و مالی انجام گرفت گفت: هدف اصلی از ارزیابی و نظارت اصلاح

 
فرایندها و در نهایت رضایتمندي مردم از خدمات است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي، عقیل مختاري در رابطه با این خبر گفت: این بازدیدها
براي شناخت بهتر حوزه هاي مختلف و ارائه بهتر خدمات و فعالیت ها صورت می گیرد تا نقاط قوت و ضعف خود را بهتر شناخته و

 
نقاط قوت را تقویت و بلکه در کل استان اشاعه دهیم و نقاط ضعف را بر طرف کنیم. 

وي ادامه داد: همچنین این بازدید ها مقدمه اي است بر بازرسی هاي تیم ارزیابی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی که معمولا سالی
یکبار صورت می پذیرد و در واقع ما تلاش خواهیم کرد چنانچه ایرادي در فرایندهاي انجام کار و یا کیفیت فعالیت هاي همکاران در

 
شهرستانها و ادارات اجرایی در طی بررسی ها وجود داشته و مشاهده شود و نیاز به تغییر داشته باشد ، اصلاح شود. 

وي ضمن رضایت از تیم ارزیابی عملکرد و تشکر از همکاري ادارات شهرستانها،هدف اصلی از ارزیابی و نظارت را اصلاح فرایند ها و در
نهایت رضایتمندي مردم از خدمات عنوان کرد و اعلام داشت: همکاران ادارات اجرایی به این امر واقف هستند که ارزیابی هاي اداره
کل در جهت کمک به بهره وري بیشتر و رفع موانع و مشکلات کاري و تقویت رویه هاي مثبت و نقاط قوت ادارات و هم افزایی در
پیشبرد امور می باشد و به همین جهت بیشترین همکاري را در این خصوص دارند.مختاري همچنین افزود:امیدواریم از تمامی ظرفیت
ها و امکانات موجود بدرستی در جلب رضایت مردم استفاده کرده و معتقد هستیم انعکاس به موقع ارزیابی و مشاوره صحیح می تواند
سطح رضایت مردم از خدمات این اداره کل را ارتقاء دهد.شایان ذکر است تیم ارزیابی عملکرد طبق برنامه اعلامی کار خود را شروع و

 
عملکرد ادارات مذکور را بررسی و نقاط قوت و ضعف در حوزه عملکردي ادارات را مورد بررسی و ارزیابی قرار داد. 

 
24 خرداد 1400 13:14 

 
کد خبر : 240,816 

 
کلیدواژه ها: مختاري مدیر تعاون،اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي، ارزیابی، رضایتمندي از خدمات 

نظرات بینندگان



جلیلی: رقیب روحانی بودم اما سعی کردم به دولت او کمک کنم

منبع: ایسناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/03/24

یک نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: من رقیب روحانی بودم اما سعی کردم هرچه از دستم برمی آید به همین دولت
روحانی کمک کنیم.

به گزارش ایسنا، سعید جلیلی امروز در جمع تاکسی رانان
ترمینال غرب تهران اظهار کرد: من چندین سال از همین
ترمینال با تاکسی به محل زندگی خود در کرج می رفتم و
با مشکلات شما تاکسی ران ها آشنا هستم. برادري که از
سنقر همدان آمده است و می گوید من دامداري را رها
کردم و به تهران آمدم براي کار، به ایشان می گویم اگر
روستاي شما در وضعیت مطلوب قرار داشت، آیا به تهران

 
می آمدید؟ 

وي ادامه داد: برادر دیگري می گوید دانشجوي دکتري
عمران است و در بخش اداري ترمینال مشغول است. اگر زمینه اشتغال شما در حوزه تحصیلی خودت فراهم میشد، کار غیرتخصصی

 
می کردید؟ 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري بیان کرد: در این هشت سال به هر دلیلی که قطعا غیرموجه است، بیمه رانندگان تاکسی دچار
مشکل شده است. خداي ناکرده اگر حادثه یا کسالتی براي راننده تاکسی پیش بیاید، وضعیت درآمدي او دچار مشکل می شود. ما
طرحی داریم که کارت اعتباري با مبلغ مشخص در اختیار رانندگان تاکسی و مشاغلی که روزمزد هستند قرار بگیرد تا در شرایط

 
ضرور، معیشت روزمره آنها دچار مشکل جدي نشود. 

وي در پاسخ به انتقادهاي یک کارگر قراردادي تصریح کرد: قراردادهاي کوتاه مدت در کارهایی که مقطعی نیستند، خلاف قانون

 
اساسی است. جلو آن دسته از این قراردادها که خلاف امنیت شغلی است، را می گیریم. 

وي در ادامه خاطرنشان کرد: من با هر صنفی دیدار داشتم به آنها گفتم که خودتان پاي کار بیایید و مشکلات تان را پیگیري کنید؛ از
طریق اتحادیه ها و اصناف باید حقوق خود را پیگیري کنید و راهکارهاي پیشنهادي تان از دولت مطالبه کنید. اگر این کار را بکنید و

 
معطل فلان مدیر دولتی نمانید، بسیاري از مشکلات را با دست خودتان حل خواهید کرد. 

جلیلی در پایان گفت: من در هشت سال گذشته مسئولیت اجرایی نداشتم اما در جاي جاي کشور حضور پیدا کردم و با اقشار و
اصناف مختلف دیدار کردم و سخن آنها را شنیدم. من رقیب آقاي روحانی بودم اما سعی کردم هرچه از دستم برمی آید به همین

 
دولت آقاي روحانی کمک کنیم. 



انتهاي پیام



رئیسی: آقایان توسعه کشور را به لبخند بیگانگان گره زدند/ پایان رانت و
فساد را اعلام خواهیم کرد/ سفره مردم وابسته به خارج شد

منبع: الفشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/03/24

0 نظر، 3 در صف انتشار و 0 تکراري یا غیرقابل انتشارکاندیداي سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري گفت: مهم ترین مشکل
در این 8 سال آن است که توسعه یافتگی کشور را به لبخند دیگران و اقدامات خارج از مرزها متصل کرده ایم و این پیشرفت کشور را

 
معطل کرده است. 

به گزارش تسنیم ، آیت االله سیدابراهیم رئیسی در شبکه استانی
اصفهان اظهار داشت: استان اصفهان قلب تمدن اسلامی ما است
و مدنیت این استان در عرصه هاي مختلف تاریخی در همه جاي
زندگی مردم جلوه گر شده است؛ همچون دفاع مقدس که چهره
هاي سرشناس اصفهانی در آن نقش آفرینی کردند و ما این
میزان سرداران سرافراز و اثرگذار در حوزه مدیریتی دفاع مقدس
را شاید در هیچ کجاي کشور نداشته باشیم و این ویژگی استان

 
زرخیز اصفهان است. 

وي افزود: استان اصفهان را باید معدن ظرفیت ها دانست چراکه ظرفیت هاي طبیعی، کشاورزي، صنعتی، خدماتی و ظرفیت مهم

 
نیروي انسانی کارآمد و نخبگان آن می توانند منشأ آثار برکات فراوانی باشند. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري در ارتباط با صنعت گردشگري در اصفهان بیان کرد: استان اصفهان قطب گردشگري است و باید
نسبت به حفظ آثار تاریخی در آن حساس بود و گام هایی موثر در حفظ این آثار و صنعت گردشگري استان برداشت تا هم اقتصاد
گردشگري فعال شود و هم تمدن ایرانی و اسلامی به دنیا معرفی شود و جوانان و ایرانی هاي عزیز نیز بدانند که ما چه تمدن و سابقه

 
اي داریم؛ صنعت گردشگري در این استان باید زنجیره کاملی داشته باشد و نواقص آن جبران شود. 

وي در ارتباط با صنعت نساجی اصفهان تصریح کرد: صنعت نساجی در استان اصفهان از صنایع نام آور بوده که اگر مورد حمایت قرار
گیرد می تواند قطب نساجی شود و این امر قطعا امکان پذیر است و براي آن برنامه داریم؛ رمز آن این است که از کارگاه ها و صنایع

 
کوچک حمایت شود اما این حمایت نباید فقط با سخن و بخشنامه باشد بلکه باید به صورت تسهیلات بانکی پرداخت شود. 

آیت االله رئیسی افزود: چرا تسهیلات بانکی باید به سراغ برخی افراد بدحساب برود که بعد جزو معوقات بانکی شود و مردم در
تسهیلات براي ازدواج، اشتغال، مسکن و کارگاه هاي کوچک براي تولید از حرکت باز بمانند؛ این عدالت نیست و ما رنج بی عدالتی را

 
می بریم. 

وي با بیان اینکه یکی از اهداف مهم انقلاب اسلامی اجراي عدالت بود اما به تعبیر رهبر معظم انقلاب از اجراي آن عقب هستیم،
تصریح کرد: براي اجراي عدالت باید کارها در جایگاه خود انجام بگیرند و در دستگاه اجرا باید برنامه ریزي ها و تخصیص امکانات و



ظرفیت ها به صورت عادلانه باشد و این فقط در سخن نیست بلکه در عمل هم مردم باید آن را احساس کنند؛ اقدامات دولت باید

 
منجر به داوري مردم نسبت به اجراي عدالت در تقسیم ظرفیت ها و امکانات شود. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به اقدامتی که در این دوسال در دستگاه قضا، چه در مبارزه با فساد و چه در رسیدگی به
پرونده ها انجام شده است،ادامه داد: قضاوت مردم باید تفاوت در رفتار این دستگاه باشد؛ اگر این موضوع باور شد و امید در دل مردم

 
شکل گرفت بسیار ارزشمند است اما در غیر این صورت اگر من هم ادعایی کنم اما در عمل اتفاقی نیفتد فایده اي نخواهد داشت. 

وي با اشاره به مسئله آب به عنوان یکی از مشکلات استان اصفهان و سایر استان ها عنوان کرد: گاهی آب هست اما به طور عادلانه
توزیع نمی شود و گاهی آب نیست یا کم است و این وضعیت را باید براي مردم و کسانی که از آب در کشاورزي و صنعت بهره می
برند به طور دقیق تبیین کرد؛ شوراي عالی آب در استان اصفهان و دیگر استان ها باید وضعیت را بررسی کند و سکوت یا وارد میدان

 
نشدن به دلیل اینکه اختلافات استانی است جواب این سخن نمی شود. 

آیت االله رئیسی با تأکید بر سخن گفتن با مردم و محرم دانستن آنها بیان کرد: باید با مردم سخن گفت و چگونگی وضعیت را گزارش
داد چراکه مردم با کمبود یا نبودن سازگاري دارند همچون در دوران دفاع مقدس که مردم اصفهان این را به خوبی به یاد می آورند؛

 
اما با تبعیض هرگز سازگاري نداشته و آنچه که آنها را بی قرار و ناراحت می کند مسئله تبعیض و بی عدالتی است. 

وي با بیان اینکه یکی از کارهاي اولیه در دولت آینده تقسیم عادلانه ظرفیت هاست، اظهار داشت: مدیریت و شوراي آب باید ابتدا با
حقیقت آشنا شوند، موضوع و وضعیت منطقه را بررسی کنند، حرف مردم را بشنوند، از منابع آب مطلع شوند و این مباحث را با مردم

 
در میان بگذارند و سپس کار عادلانه انجام دهند؛ مسئله آب نیازمند مدیریت جدي است و دولت باید در اولین گام به آن توجه کند. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري در ارتباط با کشاورزي در استان اصفهان تصریح کرد: استان اصفهان تولیدات کشاورزي بالایی
دارد و کشاورزان باید مورد حمایت قرار گرفته و از تسهیلات بهره مند شوند همچنین تولیدات کشاورزان اصفهان باید حمایت شده و
زنجیره ارزش کالاي کشاورزي مورد توجه قرار گیرد و این از برنامه هایی است که باید مدنظر دولت باشد؛ از نکات بسیار مهم در این

 
رابطه آن است که باید زمینه صادرات کالایی که امکان آن را دارد فراهم کنیم و این وظیفه دولت است. 

وي با تأکید بر حمایت از تولید در همه زمینه ها گفت: وقتی صحبت از تولید است یعنی همه بخش هاي کشور باید حس تولید پیدا
کنند همان گونه که دستگاه قضا در سال تولید حس حمایت از آن را پیدا کرد و بیش از 2 هزار واحد تولیدي در کشور احیا شد و

 
بازهم باید در این زمینه کار شود و واحدهایی که توسط بانک ها تملک شده به چرخه تولید بیایند. 

آیت االله رئیسی افزود: بخشی از بیکاري جوانان به دلیل آن است که درصد بالایی از ظرفیت هاي تولیدي کشور معطل مانده و باید
فعال شود؛ این امر شدنی است و ما در عمل ثابت کردیم که می توان این کار را انجام داد و این نیازمند حرکتی انقلابی و جهادي

 
است. 

وي با بیان اینکه نباید ظرفیت هاي کشور معطل تصمیمی باشند که از بیرون براي ما گرفته می شود، عنوان کرد: ما در کشور باید
تصمیم بگیریم و امروز و فردا کردن به ضرر کشور است و معطل نگه داشتن ظرفیت ها موجب خسارت دیدن کشور می شود؛ باید

 
ظرفیت ها را فعال و زمینه را براي صادرات مهیا کرد. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري با تأکید بر اهمیت صادرات به کشورهاي منطقه تصریح کرد: مصالح ساختمانی که اکنون در



اصفهان تولید می شود بهترین بازار را در کشورهاي منطقه دارد و حق ما به همین میزانی است که در کشورهاي پانزده گانه همسایه
براي تجارت سهم داریم؛ امروزه کشور ما تنها در 2 درصد تجارت منطقه نقش ایفا می کند اما این میزان می تواند به دو برابر و بیشتر

 
افزایش پیدا کند و این از عواملی است که می تواند تولیدات کشاورزي و صنایع و کارگاه هاي کوچک و بزرگ را فعال کند. 

وي وابستگی به بیگانگان را از عوامل عدم توسعه کشور در 8 سال گذشته دانست و گفت: در استان اصفهان در نشست هایی که با
کارآفرینان، کشاورزان و کارخانجات فعال داشتیم حرف هاي آنها را شنیدیم و قسمت هایی که لازم بود را به دولت منتقل کردیم اما
رنج ما این است که آن همتی که باید نسبت به گره گشایی در زندگی مردم باشد نیست و مهم ترین مشکل در این 8 سال آن است
که ما توسعه یافتگی کشور را به لبخند دیگران و اقدامات خارج از مرزها متصل کرده ایم و این پیشرفت کشور را معطل کرده در

 
صورتی که ما می توانستیم ظرف مدت کوتاهی گام هاي مهم بسیاري برداریم. 

آیت االله رئیسی افزود: البته مسئله تحریم ها و رفع آنها بسیار مهم است و قطعا در دستور کار دولت ما خواهد بود اما نباید اقتصاد
کشور و تولیدات کشاورزي را شرطی کرد و کشور را معطل گذاشت و وضعیت اقتصاد و کشاورزي را براي مردم غیر قابل پیش بینی
کرد؛ نباید هر روز در بازار با بخشنامه ها و دستورهاي متعدد و متفاوت تکان ایجاد کنیم بلکه باید بازار، اقتصاد و تولید را از تکان ها

 
حفظ کنیم. 

وي با بیان اینکه باید در جهت خودکفایی کالاهاي اساسی حرکت کنیم، اظهار داشت: نباید کالاهاي اساسی و سفره مردم ما متصل به
خارج از مرزها باشد و بگوییم که 70 درصد نهاده هاي دامی یا خوراك دام و طیور وابسته به خارج کشور است و اگر آنها اراده کنند
می توانند ما را در این رابطه تحت فشار بگذارند و این غلط است؛ اگر سفره مردم وابسته به خارج شد دچار آسیب و کسب وکار آنها

 
دچار نقصان می شود. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: چرا ما چند بار جشن استقلال در تولید گندم گرفتیم و بازهم گندم را وارد کردیم و

 
این نشان می دهد که می توانیم در تولید کالاهاي اساسی و دانه هاي روغنی خودکفا شویم و سفره مردم را خودمان تأمین کنیم. 

وي در ارتباط با مشکلات اخذ مجوز توسط تولیدکنندگان عنوان کرد: وضعیت دیوان سالار اداري کشور و صدور مجوزها قابل قبول

 
نیست و باید تسهیل شود تا تولیدکنندگان معطل صدور مجوزها نباشند این قطعا امکان پذیر است. 

آیت االله رئیسی وضعیت موجود کشور را قابل حل دانست و بیان کرد: در مباحثه هایی که با نخبگان، دانشگاهیان و اندیشکده هاي
مختلف داشتیم به راهکارهایی براي حل مسائل کشور دست یافتیم که نیازمند اراده اي قوي و جدي است و من یقین دارم که
وضعیت کشور با لطف خداوند و با دستان توانمند جوانان فرهیخته اي که مهم ترین سرمایه نیروي انسانی کشور هستند و با

 
خدمتگزاري دولت پیش رفته و حل می شود. 

وي ادامه داد: اگر رأي مردم به این طلبه حقیر تعلق گرفت با همکاران خود که از چهره هاي جوان انقلابی و کارآمد برگزیده می
شوند، در کشور و استان ها شاهد وضعیت متفاوتی خواهیم بود و یقین دارم که با لطف خداوند متعال و ارواح مطهر شهدا که نظاره گر

 
ما هستند و حضور شما در صحنه آینده اي بسیار روشن پیش روي شما و فرزندانتان و آینده سازان کشور خواهد بود. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري در ارتباط با دلایل حضور خود در عرصه انتخابات اظهار داشت: بنده مسئولیت مهمی دارم اما
وظیفه مهم تر حضور در دستگاه اجرا و حل مشکلات اساسی است چراکه باید بسترهاي فساد را اصلاح کرد تا هر روز شاهد پرونده

 
هاي قضایی که در دستگاه اجرایی تولید می شوند نباشیم. 



وي با بیان اینکه دولت بسیاري از کارها را پیش از دستگاه قضایی با همت خود می تواند انجام دهد، عنوان کرد: ما پایان فساد و رانت
را در کشور اعلام می کنیم و نه فقط اعلام بلکه اقدام می کنیم تا همه بدانند کسی در کشور نباید این کار را انجام دهد و اگر انجام

 
داد پیش از رسیدن به دستگاه قضا براي او بسیار پر هزینه خواهد بود و دولت این کار را انجام می دهد. 

آیت االله رئیسی ادامه داد: مشکلاتی که ما در این 8 سال با آن روبرو بودیم و گرفتاري هایی که در کشور وجود داشت، بسیاري از
مردم و جوانان را ناامید کرد و سبب بحران بی اعتمادي مردم نسبت به دولت شد که بسیار خطرناك است چراکه مردم سرمایه هاي
اجتماعی و پشتوانه هاي بزرگی براي دولت هستند و دولت هر زمانی که از این سرمایه اجتماعی کاسته شد باید احساس خطر کند نه

 
اینکه به راضی یا ناراضی بودن مردم بی توجه باشد. 

وي با بیان اینکه در کرونا و مسائل اقتصادي نگاه مردم بسیار مهم است، تصریح کرد: نگاه مردم دولت و دولتمردان را سرکار آورده و

 
نمی شود به آن بی توجه بود و نگاه دانشجویان دختر و پسر این سرزمین و زنان سرپرست خانواده را نادیده گرفت. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري افزود: باید به معلولان، خانواده هاي فقرا، مستضعفان و روستائیان و شهري ها توجه کرد چراکه
آنها اساس توجه دولت و دولتمران در کشور هستند و ما موظفیم که به این جهات توجه کنیم؛ همچنین بی توجهی به اشتغال و

 
ورزش بانوان و آینده اي که یک دختر جوان سرزمین می تواند داشته باشد قابل قبول نیست و براي آنها باید برنامه ریزي شود. 

وي ضمن عذرخواهی از عدم حضور خود در استان اصفهان به علت شیوع کرونا بیان کرد: من باید در استان اصفهان که زادگاه بزرگان
و یادآور خاطرات بسیاري است حاضر می شدم اما به دلیل شرایط کرونایی این امر امکان پذیر نیست و در فرصتی دیگر براي عرض

 
ادب به مردم اصفهان و صحبت بیشتر با آنها خواهم آمد. 

آیت االله رئیسی خاطرنشان کرد: اصل شرکت همه استان و شهرها و روستاها در انتخابات و پشتیبانی آنها پس از انتخابات براي دولت
آتی بسیار می تواند نقش آفرین باشد.



واکنش زنگنه به اظهارات نامزد ها درباره کرسنت و افزایش قیمت بنزین در
آبان 98: اگر قرار شد وارد پرونده کرسنت شویم، حرف هاي زیادي داریم /

تصمیم دولت درمورد بنزین، در اجراي مصوبه سران سه قوه بود

منبع: انتخابشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم

گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در ...

ایسنا: وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست
جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین
واکنش نشان داد و گفت: ترجیح کشور تا حالا این بوده که
وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما
حرف هاي زیادي داریم. تصمیم گیري درباره افزایش
قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه
هم هست. در این مصوبه نوشته شده دولت در اجراي

 
تصویب سران محترم سه قوه این تصمیم را گرفت. 

بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و
فناوري صنعت نفت، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه مهمترین عامل موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به طور معمول
قشر جوان این خصلت را دارند؛ جوان بودن به سن نیست مهم روحیه تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از

 
نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم اینکه می خواهیم از نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 



 
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد.



جلسات شورا باید به صورت آنلاین از شبکه هاي مجازي پخش شود

منبع: سرتوكشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/03/24

نشست مجازي کاظم نیکومنش نودهی از صنعتگران و تولیدکنندگان نمونه استان گیلان و کاندیداي ششمین دوره انتخابات
شوراي اسلامی کلانشهر رشت صبح امروز به صورت تریبون آزاد و زنده و با امکان حضور همه شهروندان رشتی در سالن

«رشت فردا» برگزار شد. کاظم نیکومنش نودهی در این نشست ضمن تشریح برنامه ها و اهداف خود ...

رشت_سرتوك_همایش بزرگ حامیان و جلسه پرسش و

 
پاسخ کاظم نیکومنش نودهی برگزار شد. 

نشست مجازي کاظم نیکومنش نودهی از صنعتگران و
تولیدکنندگان نمونه استان گیلان و کاندیداي ششمین
دوره انتخابات شوراي اسلامی کلانشهر رشت صبح امروز به
صورت تریبون آزاد و زنده و با امکان حضور همه شهروندان

 
رشتی در سالن «رشت فردا» برگزار شد. 

کاظم نیکومنش نودهی در این نشست ضمن تشریح برنامه
ها و اهداف خود براي حضور در شوراي شهر گفت: شوراي
شهر سیاسی نیست، ومن عضو هیچ گروه و جناحی نیستم
و تنها به دلیل تجربه و تخصصم پا به عرصه انتخابات

 
گذاشته ام. 

وي با بیان اینکه ما باید با خرد جمعی براي برون رفت
مشکلات قدم برداریم، گفت:باید با مشارکت صاحب نظران

 
و نخبگان و یاري گرفتن از جوانان براي حل مسائل رشت گام برداریم. 

 
نیکومنش افزود:من در هیچ لیست سیاسی عضو نیستم و معتقدم دخالت افکار سیاسی باعث عقب افتادگی رشت شده است. 

وي در پاسخ به این سوال که کدامیک از کاندیداهاي شوراي شهر رشت را رقیب خود می دانید،افزود:هیچ کس رقیب من نیست ،همه
کاندیداها رفیق من هستند. چرا که من فرزند شهر رشت هستم و اگر کسی به غیر من هم در پارلمان شهري ورود کند،مسلما من از

 
هیچ کمکی به او براي توسعه شهر رشت دریغ نخواهم کرد. 

وي با بیان اینکه شهر رشت در روي کاغذ کلانشهر است و نباید با شعارهاي پوپولیستی مردم را فریب داد،افزود:حل مشکلات رودخانه



زرجوب و گوهرورد مشروط به اخذ اعتبارات ملی است و با بودجه هاي ریز شهرداري که اکثر آن به حقوق پرسنل اختصاص می یابد

 
نمیتوان این مشکلات را حل کرد. 

وي تکمیل پروژه هاي نیمه تمام را یکی از اولویت هاي خود بیان کرد وگفت:ساماندهی ورودي هاي شهررشت، ساماندهی زیباسازي
شهري، ساماندهی پسماندهاي شهري ،گسترش خیابان ها با هدف کاهش بار ترافیکی و بازگرداندن آرامش و امنیت به کسبه و
شهروندان، ایجاد فضاي سبز در مناطق کم برخوردار براي افزایش نشاط و سرزندگی در محلات شهر، ایجاد درآمدهاي پایدار براي

 
شهرداري از جمله برنامه هایی است که در صورت حضور در شورا دنبال خواهم کرد. 

کاظم نیکومنش نودهی،با تاکید بهره گیري از ظرفیت نخبگان بومی تصریح کرد:ما متاسفانه در طی ادوار گذشته در شوراي شهر رشت

 
اتاق فکر نداشتیم و فقدان خرد جمعی باعث خستگی شهر رشت شده است. 

 
کاندیداي ششمین دوره شوراي اسلامی شهر رشت با تاکید بر مناسب سازي فضاي شهري به 

ترسیم خط مشی، استراتژي و برنامه هاي بلند مدت براي رسیدن به شهر هوشمند پایدار پرداخت و گفت: توسعه و نوسازي ناوگان

 
حمل و نقل عمومی از دیگر برنامه هاي من براي ورود به شوراي شهررشت است. 

وي همچنین افزود: پیمان ها و قراردادها با پیمانکاران باید به صورت شفاف به عنوان یک گزارش شش ماهه در اختیار مردم و رسانه

 
ها قرار داده شود،تا این سیستم را به سمتی ببریم که بتواند خدمات بهتر و شفاف تري در اختیار مردم قرار دهد. 

کاظم نیکومنش در ادامه، با تاکید بر حل مشکلات کارگران وافزایش گرمخانه ها در شهر رشت یادآور شد: گردش مالی، شفافیت در
قراردادها و پیمانها، ارزشیابی مستمر طبق قواعد و اصول شورا، معیشت پرسنل و کارکنان و کارگران شهرداري و ساماندهی تبدیل

 
وضعیت پاکبانان شهرداري رشت از برنامه هاي حضورم در شوراي شهر رشت است. 

کاندیداي ششمین دوره شوراي اسلامی شهر رشت یکی از اساسی ترین نیازهاي شهر رشت را احداث پارکینگ طبقاتی دانست و
گفت: با توجه به بار ترافیکی و افزایش تردد خودروها ایجاد این مهم باید بیش از گذشته در دستور کار شهرداري و شوراي اسلامی

 
شهر رشت قرار گیرد. 

وي با اشاره به موضوع جذب سرمایه گذار در شهرداري ها اظهار کرد: به جرأت می توان گفت، این مساله به یکی از اصلی ترین
موضوعات در جهت توسعه و رشد شهرها در سالهاي اخیر تبدیل شده است. مدیران شهرداري ها براي اینکه در این عرصه پیشرو
باشند، باید موضوع جذب سرمایه و سرمایه گذار را به عنوان اصلی ترین وظیفه خود پذیرا باشند. چرا که صرفا با درآمدهاي جاري

 
شهرداري شاهد پیشرفت قابل توجهی نخواهیم بود. 

وي افزود: از طرفی باید توجه داشته باشیم سرمایه گذار در جهت رسیدن به منافع مالی خود باعث ایجاد منافع عمومی نیز می شود
که نمود آن را می توان در اشتغال زایی و سایر حوزه ها جست و جو کرد. باید توجه داشت همکاري سرمایه گذار خصوصی با سازمانها
و نهادهاي دولتی که در زمینه ارائه خدمات عمومی فعالیت می کنند، باعث ایجاد رفاه عمومی شده و کارایی نهادها و سازمانهاي

 
دولتی را نیز در حوزه مربوطه افزایش خواهد داد. 

کاظم نیکومنش، یکی از مهمترین وظایف شوراها را انتخاب شهردار برشمرد و تصریح کرد:بی ثباتی در مدیریت شهري بزرگترین
آسیب را به شهر رشت وارد کرد. به همین لحاظ انتخاب شهردار انتخاب تأثیر مهمی در وضعیت شهر دارد.ضمن اینکه شوراي اسلامی



شهر، سیاستگذاري و برنامه ریزي براي توسعه و پیشرفت شهر را بر عهده دارد که این مهم نیز با تعامل و همکاري مدیریت شهري و

 
شورا محقق می شود. 

وي در ادامه با بیان اینکه اتاق شوراي شهر باید شیشه اي باشد،گفت: بی شک مردم شهر رشت نیز در این دوره از انتخابات بیش از هر
چیز به دنبال اجرایی شدن مطالبات خود و توسعه و عمران وآبادانی شهر رشت هستند و مردم شریف شهر رشت باید از کلیه مصوبات
شورا آگاه شوند و جلسات شورا باید از شبکه هاي مجازي به صورت آنلاین پخش شود. بنده نیز در صورت حضور به عنوان نماینده

مردم در پارلمان شورا از هیچ تلاشی براي عمران و توسعه شهر رشت دریغ نخواهم کرد./پایان



درك نیازها و اشتغال توان یابان ملاك پیشرفت جوامع بشري است

منبع: تهران نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/03/24

"چگونگی برخورد جامعه با آسیب پذیرترین جامعه خود همیشه معیار انسانیت آن است"، این سخن معروف در مورد ارزش
گذاري جوامع انسانی سخنی ماندگار از الیاسون، رئیس سوئدي مجمع عمومی سازمان ملل متحد است.

""چگونگی برخورد جامعه با آسیب پذیرترین جامعه خود همیشه معیار
انسانیت آن است""، این سخن معروف در مورد ارزش گذاري جوامع
انسانی سخنی ماندگار از الیاسون، رئیس سوئدي مجمع عمومی سازمان

 
ملل متحد است. 

به گزارش شبکه خبري تهران نیوز، علیرضا آتشک مدیرعامل موسسه
نیکوکاري رعد الغدیر و متخصص حوزه کارآفرینی توان یابان در یادداشتی
نوشت: ممکن است براي ما شنیدن سخن ارزش گذاري جوامع انسانی از
زبان یک عضو مجمع عمومی سازمان ملل متحد قابل درك و لمس نباشد
اما وقتی به عنوان یک مسلمان سخن ارزشمندي از امیرالمومنین در زمینه
اهمیت به توان یابان می شنویم قطعا فضاي ارزش گذاري اهمیت خاص

 
تري پیدا می کند. 

امیرمومنان علی(ع) در فراز هفتم نامه خود خطاب به مالک اشتر می فرمایند: االله االله (اي مالک اشتر تو را به عنوان مدیر ارشد جامعه
هشدار میدهم) درباره طبقه زمین گیران و معلولین، پس براي خدا پاسدار حقی باش که خداوند براي این جامعه معین فرموده است.
بخشی از بیت المال و بخشی از غلّه هاي زمین هاي غنیمتی اسلام را در هر شهري به معلولین و محرومین اختصاص ده. همواره به

 
فکر مشکلات آنان باش و از آنان روي برمگردان. 

از نگاه تخصصی جامعه شناسی ملاك ارزیابی جوامع پیشرفته و فرهنگی، درك نیازهاي اقشار آسیب پذیر و افراد داراي معلولیت است.
امروز جامعه اي که بتواند به توان یابان از منظر یک فرد توانمند، قابل احترام و شهروند درجه یک نگاه کند و در عین حال تلاش کند
با درك نیازهاي این قشر، بستر حضور در جامعه، آموزش هاي هدفمند و زمینه اشتغال را فراهم سازد جامعه بشري پیشرفته نامیده
می شود. این دقیقا بدان معناست که اگر جامعه اي در اوج دسترسی ها به تکنولوژي هاي روز نتواند توان یابان را به عنوان اقشار

 
تأثیرگذار و نیروهاي پربازده اشتغال معرفی کند در حقیقت جامعه ارزشمندي نیست. 

جامعه اي که نتواند در پیشرفت هاي جهانی امروز به چنان درکی از قشر داراي معلولیت برسد که نه تنها نگاه سنگین و حذف شدن
را از آنها بردارد بلکه به افراد داراي معلولیت به چشم نیروي آماده به کار و توانمند نگاه کند طبق فعالان عرصه حقوق بشر، جامعه اي

 
فاقد ارزش هاي انسانی است. 

تصمیم گیران هر جامعه انسانی اگر به نقطه اي نرسند که حضور اجتماعی، بسترسازي هاي شهري، فرهنگسازي عمومی و زمینه هاي
ایجاد اشتغال افراد داراي معلولیت را درك کنند از منظر جامعه شناسان در جامعه اي با کمترین سطح ارزش گذاري مدیریت میکنند.



صادقانه باید بپذیریم این حقیقت تلخ را که امروز این خلأ به وضوح در کشور ما دیده می شود. یک شو در میان مسئولین قوه مقننه،
قوه مجریه و شهرداري ها در حال اجراست که تلاش میکنند به جوامع بین المللی نشان دهند که حقوق توان یابان را درك می کنند
و براي احقاق این حق قدم برمیدارند. با همین تفکر است که قانون وضع می کنند اما اجرایی نمی شود، جلسه برگزار می کنند،

 
مصوبه دارند اما اجرا نمی شوند. 

در صفحه 237 تحف العقول آمده است که امام حسین (ع) در مورد اهمیت حمایت از توان یابان فرموده اند: «اي مردم به چشم خود
می بینید که پیمان هاي خدا شکسته شده و شما هراس نمی کنید، بابت نقض تعهد پدران خود به هراس افتاده اید، و این در حالی است
که تعهد به رسول خدا بی مقدار و خوار گشته، نابینایان و ناشنوایان و توان یابان در شهرها بی یاور مانده اند و به آن ها رسیدگی نمی شود.

 
شما به اندازه و مقام خود و در خور مسئولیت خود کار نمی کنید؛ حتی از کسانی که خادم معلولین اند تشکر نمی نمایید». 

امام معصوم در جامعه زمان خود هشدار می دهد که مبادا فراموش کنید حمایت و یاوري از نابینایان و ناشنوایان و توان یابان را که

 
این رفتار نشانه متعهد ماندن به رسول خداست. 

نگران کننده ترین بخش در مسئولیت هاي ما نسبت به توان یابان آجاست که با هزار مشکل قوانین حمایتی از این قشر به تصویب
میرسد اما بدون درنظرگرفتن مجراهاي اجرایی دست نخورده خاك میخورد. 17 آذرماه سال 98 با ابلاغ آیین نامه اجرایی ماده 3
قانون حمایت از حقوق توان یابان تأکید شد که بیش از 16 وزارت خانه و سازمان از جمله وزارت کشور، وزارت ارتباطات و فناوري

 
اطلاعات و وزارت راه و شهرسازي موظف به اجراي تمام مصوبات قانون حمایت از توان یابان هستند. 

در این آیین نامه با شفافیت عنوان شد که مناسب سازي معابر، اماکن، ساختمان ها و فضاهاي عمومی شهري و روستایی و وسایل
حمل و نقل و ارتباط جمعی باید درنظر گرفته شود تا آنجا که افراد داراي معلولیت قادر باشند آزادانه و بدون خطر حضور اجتماعی
داشته باشند در همین بند اول آیین نامه ما هنوز نتوانسته ایم تمام وسایل حمل و نقل و فضاهاي عمومی را متناسب با نیازهاي توان
یابان بهسازي کنیم و به افتتاح عجولانه پروژه هایی با مشکلات ساختاري صرفا براي جلب نظر مردم در تنگناهاي سیاسی همچنان
ادامه می دهیم بدون اینکه لحظه اي به این فکرکنیم اگر مجتمع تجاري یا مرکز فرهنگی ساخته می شود که راه هاي دسترسی توان

 
یابان در آن تعبیه نشده است در حقیقت نمادي از عقب ماندگی ارزشمندي جامعه ایران نسبت به سایر جوامع دنیا خواهد بود. 

کاش همه ما به این سطح از باور برسیم که معلولیت اتفاق دور از دسترس براي هیچ موجودي خصوصا آدمی نیست. اینکه امروز
هرکدام از ما در سلامت کامل جسم از منزل بیرون آمدم هیچ تضمیمی بر این نیست که ما در سلامت کامل شب به منزل باز گردیم.
در حقیقت هرکدام از ما ممکن است در کسري از ثانیه با یک اتفاق پیش بینی نشده دچار معلولیتی شویم که که بقیه زندگیمان به
اتکاي یک صندلی چرخدار یا عصا پیش رود. سوال مهم این است که اولا چقدر براي چنین روزي آمادگی داریم اصلا چنین تصوري
نسبت به زندگی مان داشته ایم؟ دوم اینکه در فرصتی که امروز داریم چقدر با درك شرایط توان یابان براي آموزش، اشتغال و حضور
اجتماعی آنها دغدغه داریم و تلاش میکنیم؟ اگر بتوانیم به درك درستی از این شرایط برسیم آنجاست که نمی توانیم ساده از کنار

 
قابلیت هاي توان یابان آموزش دیده گذر کنیم. 

کاش آقایان مسئولین، وزرا و آنان که در رأس هر قوه و وزارت و سازمان حضور دارند با اعتماد به توانایی هاي توان یابان شاغل فرصت

 
هاي جدي اشتغال را به آنها هدیه دهند تا جامعه از حضور و توانایی آنها بیشتر منتفع شود. 

انتهاي پیام/





سبد معیشت حداقلی به 9 میلیون رسید

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/03/24

با همه ي تقلیل گرایی ها، سبد معیشت حداقلی، حدود 9 میلیون و 120 هزار تومان شده است یعنی در دوماه و چند روز،
یک رشد 32.15 درصدي در هزینه هاي زندگی!

با همه ي تقلیل گرایی ها، سبد معیشت حداقلی، حدود 9 میلیون و 120 هزار تومان شده است یعنی در دوماه و چند روز، یک

 
رشد 32.15 درصدي در هزینه هاي زندگی! 

به گزارش ایلنا، هزینه هاي زندگی روز به روز و ماه به ماه افزایش می یابد و کارگران و بازنشستگان حداقل بگیر راه به جایی ندارند!
در حالی که حداقل دستمزد با احتساب تمام مزایاي مزدي حدود 4 میلیون تومان است، هزینه هاي زندگی سر به فلک کشیده و

 
شاید بتوانیم ادعا کنیم این 4 میلیون تومان هزینه ي اجاره خانه و حمل و نقل ماهانه ي خانوار نمی شود. 

سبد معیشت حداقلی خانوارهاي کارگري -موضوع بند دوم ماده 41 قانون کار- در زمستان سال قبل و پیش از آغاز جدي مذاکرات

 
مزدي 1400 توسط سه گروه از شرکاي اجتماعی محاسبه و 6 میلیون و 895 هزار تومان نرخ گذاري شد. 

 
سبدي که بازهم نادیده گرفته شد! 

در همان زمان، تشکل هاي کارگري مستقل و فعالان بسیاري نسبت به این اعداد و ارقام اعتراض داشتند؛ محاسبات مستقل نشان می
داد که در همان زمستان 99، کمینه ي هزینه هاي زندگی براي یک خانوار متوسط 3.3 نفره، نزدیک به ده میلیون تومان است منتها
سبد معیشت کمیته دستمزدِ ذیل شورایعالی کار، سبدي تقلیل یافته و بسیار حداقلی است که قرار است هم دولت و هم نمایندگان
کارفرما پاي آن را امضا بگذارند. البته فقط امضا بگذارند و بعد به طرفه العینی همان امضاي خود را نادیده بگیرند و بروند سر وقتِ

 
«تورم»! 

نکته اینجاست که همان سبد تقلیل یافته نیز در تعیین دستمزد 1400، مبنا و اصل قرار نگرفت و بازهم حداقل دستمزد با اتکا به نرخ
تورم رسمی با چند درصد اعوجاج و بالا و پایین، تعیین شد اما مساله اصلی، گرانی شدید هزینه هاي زندگی در همین دو ماه و چند
روز سپري شده در سال جدید است؛ سبد معاش 6 میلیون و 895 هزار تومانی امروز چه نرخی دارد؟ درحالیکه کارگران و بازنشستگان
گرانی ها را هر روزه با پوست و گوشت و استخوان لمس می کنند، اعداد رسمی چه می گویند؟ چند میلیون تومان به هزینه هاي

 
حداقلی زندگی بازنشستگان افزوده شده است؟ 

 
محاسبه ي سبد خوراکی ها: 

 
3 میلیون و 337 هزار تومان سهم خوراکی هاي یک خانوار متوسط است 

فرامرز توفیقی (رئیس کمیته دستمزد کانون عالی شورهاي اسلامی کار کشور) که محاسبات سبد معاش را به صورت مستقل انجام می
دهد؛ در این رابطه می گوید: معیار تعیین سبد خوراکی ها را براساس واقعیات عینی زندگی مردم تغییر دادیم؛ مواد خوراکی براي
اینکه در سفره ها عینیت پیدا کنند و واقعی شوند باید تبدیل به غذا شوند، غذاي واقعی و به همین دلیل است که متوسط هزینه ي
صبحانه، ناهار و شام را براي یک نفر و سپس براي خانوار 3.3 نفره محاسبه کردیم؛ صبحانه و شام را غذاي غیرگرم و ساده حساب
کردیم (یعنی خانواده هاي کارگري فقط یک وعده غذاي گرم در روز بخورند و نه بیشتر) و براي ناهار نیز یک برنامه غذایی گرم و

 
تکرارشونده در یک بازه پانزده روزه در نظر گرفتیم. 

در جداول زیر، محاسبات قیمت تعدادي از غذاهاي وعده ناهار آمده است؛ براي پانزده مدل غذا، این محاسبات به طور مشابه انجام
شده و سپس میانگین گیري شده است؛ در واقع، پانزده جدول مشابه جداول زیر داریم که از طریق آن ها میانگین هزینه ناهار یک



 
فرد 171669 ریال به دست می آید.  

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

توفیقی تاکید می کند: قیمت ها، قیمت هاي اعلامی مرکز آمار براي اردیبهشت ماه و قیمت عمده فروشی براي خردادماه است. علاوه
بر سه وعده غذاي روزانه، میوه و سایر خوردنی ها را نیز حساب می کنیم؛ در نهایت سبد خوراکی هاي خانوار 3.3 نفره به دست می
آید. نرخ این سبد، 3 میلیون و 337 هزار تومان است (کمی کمتر از حداقل دستمزد و مزایاي دریافتی حداقل بگیران). در اردیبهشت
ماه، سهم خوراکی ها براي دهک چهارم (دهک مبناي محاسبات کارگري) هنوز 36.63 است و می توانیم از سبد خوراکی ها به سبد

 
معیشت کلی برسیم. 

 
جدول زیر محاسبات سبد خوراکی ها را نشان می دهد: 



 
 

 
درنتیجه با فرمول زیر می توانیم به عدد سبد معیشت برسیم: 

 
 91117981 =36.63 /100 33376519

لازم به ذکر است که براي غذاها، اقلام با کیفیت بالا انتخاب نشده اند، از برنج درجه دو و گوشت قلوه گاه گوساله که ارزان تر است و
همچنین ماهی قزل آلاي تره بار، استفاده شده است؛ در محاسبات اقلام گران و باکیفیت مثل گوشت گوسفند یا گوساله منظور نشده

 
اند. 

 
سبد معاش به حدود 9 میلیون و 120 هزار تومان رسید/ رئیس جمهور آینده پاسخ دهد 

با همه ي تقلیل گرایی ها، سبد معیشت حداقلی، حدود 9 میلیون و 120 هزار تومان شده است یعنی در دو ماه و چند روز، یک رشد
32.15 درصدي در هزینه هاي زندگی! اگر دستمزد کارگران در فروردین ماه، قادر به پوشش بخشی از هزینه هاي زندگی بود با رشد
بیش از 32 درصدي هزینه هاي زندگی، سطح پوشش دستمزد به همین میزان عقب افتاده است. همین الان در میانه خردادماه، حدود

 
2 میلیون و 400 هزار تومان هزینه هاي زندگی کارگران افزایش یافته است. 

توفیقی در ادامه با اشاره به افزایش عجیب و غریب هزینه هاي زندگی خانوار در یک بازه دو ماه و چند روزه می گوید: رئیس جمهور
آینده بیاید بگوید چطور می خواهد این بحران معیشت کارگران را حل کند؛ چطور می خواهند این افزایش 2 میلیون و 400 هزار
تومانی در هزینه هاي زندگی را پوشش دهند؛ آیا هیچ برنامه اي براي رساندن دستمزد و دریافتی کارگران به این سبد بسیار حداقلی

 
دارند؟! 

 
سبد چندان واقعی نیست/ سهم نامشخص مسکن در کلانشهرها 

نکته اینجاست که در محاسبات این سبد به داده ها و ارقام و شاخص هاي رسمی اکتفا شده و میزان تطابق آن با واقعیت هاي عینی
زندگی چندان زیاد نیست؛ براي مثال، هزینه هاي واقعی مسکن مستاجران، به طور دقیق در این سبد لحاظ نشده است و به همین
دلیل است که «قطعاً» هزینه هاي واقعی زندگی از این عددِ حدود 9 میلیون و 200 هزار تومانی، حداقل در کلانشهرهایی مانند تهران
بسیار بیشتر است. و دقیقاً در چنین شرایطی که حداقل دستمزد مصوب شورایعالی کار در مسابقه با قطار تندروي افزایش قیمت ها،
همیشه بازنده است، گروه هایی در مجلس و در اتاق هاي اقتصادي مانند اتاق ایران و اتاق بازرگانی تهران هستند که ادعا می کنند
همین حداقل دستمزد ناچیز، بازدارنده و مانع اشتغال است و بایستی از میان برداشته شود! آن ها قصد دارند به نام اصلاح قانون کار و
به روز کردن آن، الزامِ سراسري به پرداخت حداقل مزد مصوب شورایعالی کار را از متن قانون حذف کنند! که البته کارگران امروز آگاه

 
تر از این حرف ها هستند که گول وعده هاي اشتغال زایی را بخورند و اجازه دهند استثمار، قانونی و نهادینه شود. 

فقط یک سوال ساده از این گروه هاي دست راستی که همیشه به خاطر حاشیه سود سودجویان و صاحبان سرمایه تب می کنند: آیا
توقع دارید کارگران نان بخور و نمیر هم نداشته باشند یا فاقد سرپناه حداقلی 40 یا 50 متري باشند و بازهم براي شما سرمایه داران

 
از جان و دل مایه بگذارند و کار کنند؟! 

گزارش: نسرین هزاره مقدم



آشنایی با سیدفخرالدین طاهرزاده موسویان کاندیداي ششمین دوره انتخابات شوراي شهر اهواز

منبع: امید خوزستانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/03/24

امید خوزستان: پیرو بیانات رهبر عظیم الشان انقلاب مبنی بر جوانگرایی و لزوم مدیریت کارآمد و انقلابی؛ بر آن شدیم تا
بخشی از رزومه مهندس سید فخرالدین طاهرزاده موسویان را به استحضار مردم شریفمان به شرح زیر اعلام کنیم. • رئیس

مرکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی تجهیز صنعت نگین پاسارگاد • مدیر عامل شرکت (...)

امید خوزستان: پیرو بیانات رهبر عظیم الشان انقلاب مبنی
بر جوانگرایی و لزوم مدیریت کارآمد و انقلابی؛ بر آن شدیم
تا بخشی از رزومه مهندس سید فخرالدین طاهرزاده
موسویان را به استحضار مردم شریفمان به شرح زیر اعلام
کنیم. • رئیس مرکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی تجهیز

 
صنعت نگین پاسارگاد • مدیر عامل شرکت (...) 

امید خوزستان: پیرو بیانات رهبر عظیم الشان انقلاب مبنی
بر جوانگرایی و لزوم مدیریت کارآمد و انقلابی؛ بر آن شدیم

 
تا بخشی از رزومه مهندس سید فخرالدین طاهرزاده موسویان را به استحضار مردم شریفمان به شرح زیر اعلام کنیم. 

 
• رئیس مرکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی تجهیز صنعت نگین پاسارگاد 

 
• مدیر عامل شرکت تجهیز صنعت نگین پاسارگاد 

 
• مدیر تحقیق و توسعه چندین شرکت صنعتی در شهرك هاي صنعتی اهواز 

 
• مدیر HSE شرکت طاهرکاران نوین خوزستان 

 
• مدیر روابط عمومی موسسه پشتیبانی شغلی معلولان آبان (تحت نظارت اداره کل بهزیستی استان خوزستان) 

 
• مدیر کلینیک مشاوره کسب و کار استان خوزستان 

 
• کارشناس تدوین استاندارد اداره کل استاندارد استان خوزستان • کارآفرین برتر استان خوزستان 

 
• پژوهشگر برتر وزارت نیرو در سال 1399 

 
• فعال صنعتی و مشاور فروش و بازاریابی صنایع کوچک و متوسط 

 
• کاندیداي پنجمین دوره شوراي اسلامی کلانشهر اهواز 

 
• کاندیداي پانزدهمین دوره مجلس شوراي اسلامی در کلانشهر اهواز • سردبیر علمی و فناوري پایگاه خبري صبح ملت 

 
• صاحب امتیاز و مدیر مسئول پایگاه خبري تجهیز نیوز 

 
• خبرنگار و عضو اصلی خانه مطبوعات استان خوزستان 

 
• صاحب امتیاز و مدیر مسئول نشریه رهیافتی در مدیریت نفت و گاز 

 
• مدیر مسئول نشریه مدیریت کسب و کار هاي دانش بنیان 

 
• مدیر مسئول نشریه افق هاي نوین در شیمی 

 
• سردبیر نشریه رهیافتی در مدیریت بازرگانی 

• مدیر مسئول نشریه قطعه سازان صنعت 



 
• مدیر مسئول فصلنامه تحقیقات کاربردي در شیمی 

 
• مدیر مسئول فصلنامه پژوهش هاي نوین در مدیریت کارآفرینی و توسعه کسب و کار 

 
 -
-



حمایت خانواده شهدا از آیت االله رئیسی/ از طومار با 10 هزار امضا تا تحریف
آرمان شهدا در دولت فعلی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/03/24

 خبرگزاري فارس - وحید ونایی: نشست خبري خانواده

 
شهدا در حمایت از آیت االله رئیسی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در خبرگزاري فارس برگزار شد.  

در این نشست، سمیه بروجردي فرزند شهید سردار محمد بروجردي، رحیم احمدي روشن پدر شهید هسته اي مصطفی احمدي
روشن، محمدمهدي و حامد فخري زاده فرزندان دانشمند شهید هسته اي محسن فخري زاده، محدثه نجفی رستگار فرزند شهید
سردار کاظم نجفی رستگار، امیر حسین یزدانی فرزند شهید سردار علیرضا یزدانی، زهرا کاوه فرزند شهید سردار محمود
کاوه، سیدسجاد صفوي فرزند شهید سردار سیدمحسن صفوي و همچنین روح االله سلگی رئیس کمیته خانواده شهداي ستاد مرکزي

 
آیت االله رئیسی حضور داشتند.  

 
 

 
  

 
فرزند شهید بروجردي: کارنامه نامزدها مهم است نه آرزوي آنها/ عملکرد آیت االله رئیسی کاملاً واضح است 



سمیه بروجردي فرزند شهید سردار محمد بروجردي در این نشست اظهار داشت: ما در آستانه برگزاري انتخابات ریاست جمهوري در
سال 1400 هستیم که این انتخابات، اولین انتخابات در قرن جدید است. انتخابات بسیار مهمی است که سرنوشت کشور را رقم می

 
زند. ما به یک چشم انداز بسیار مهم نیاز داریم زیرا شهدا براي اعتماد مردم و انقلاب خون شان را دادند. 

وي افزود: وقتی پدر من در کردستان تمام هم و غم خود را به این موضوع می گذارد که اعتماد مردم کردستان را به نظام مقدس
جمهوري اسلامی جلب کند و وقتی در زندان هاي سیاسی نشست صمیمی و گفت وگو را با زندانیان براي جلب اعتماد آنها آغاز می
کند معنایش همین است در حالی که او براي این کار هیچگونه اسلحه و یا سلاح سردي را نداشت و فقط براي آنکه این اعتماد جلب

 
شود این کار را انجام داده است. 

 
 

 
  

فرزند شهید بروجردي تصریح کرد: وقتی پدر من در کردستان سازمان پیشمرگان کرد را تشکیل داد و صف مردم را از صف منافقین
جدا کرد براي آن بود که به مردم اعتماد داشت و سعی کرد اعتماد آنها را افزایش داده و همه را زیر پرچم جمهوري اسلامی گرد آورد.

وي اظهار داشت: مسئولین ما امروز موظف هستند براي این جلب اعتمادي که در طول سال هاي گذشته انجام شده است را حفظ
کنند و اگر خدشه اي به این موضوع وارد شود بایستی تلاش کنند این اعتماد افزون شود تا زمانی که مسئولین ما درگیر بازي هاي
سیاسی بوده و با تقسیم بندي هاي جناح ها و بازي هاي سیاسی سروکار دارند مردم خسته هستند و آنها هم درگیر موضوعات روزمره
خود خواهند بود و تا زمانی که مردم درگیر مشکلات اقتصادي هستند و جوان شان بیکار است و درگیر جهیزیه هستند نمی توانند با

 
بازي هاي جناحی و سیاسی مسئولین کنار بیایند. 

فرزند شهید سردار بروجردي گفت: ما از مسئولین این خواهش را داریم که در آستانه تشکیل دولت جدید تلاش کنند خدشه اي که
به اعتماد وارد شده است را جبران کنند. من از همه عموم می خواهم که در انتخابات مشارکت حداکثري داشته باشند این در حالی

 
است که کم لطفی هاي زیادي در سال هاي اخیر به مردم شده است. 

وي افزود: اگر خانه اي را غبار گرفته بایستی دست به دست هم بدهیم و این غبار را تمیز کنیم؛ نمی توانیم آن را ویران کنیم بلکه
بایستی کمک کنیم این غبار را برطرف کرده و با حضور حداکثري و با انتخاب اصلح این کار را انجام دهیم. این اعتمادي که به نظام
مقدس جمهوري اسلامی شده و خون هاي بسیاري پاي آن ریخته شده است و تعداد زیادي جوان خون خود را براي این راه داده اند

را حفظ کنیم و بر این اعتماد به نظام بیفزاییم. 



سمیه بروجردي تصریح کرد: مردم ما از مسئولین توقع بیش از این دارند و از آنها می خواهند در مدیریت و نظارت شان و وظایف
شان به خوبی عمل کرده و کوتاهی نکنند. امیدواریم با حضور حداکثري مردم و انتخاب فرد اصلح انتخاب خوبی در 28 خرداد 1400

 
اتفاق بیفتد. 

وي اظهار داشت: وقتی ما حرف از عدالت می زنیم و وقتی مردم دغدغه هاي خود را نظیر اقتصاد، اجراي عدالت و شغل را بیان می
کنند؛ این موضوعات را بایستی در بین هفت کاندیدا پیدا کنند و اگر مردم به خوبی توجه کرده و شرایط را بسنجند متوجه می شوند

 
کسی که خودش را به خوبی نشان داده و کارنامه مؤثري دارد شخصی غیر از آیت االله رئیسی نیست. 

فرزند شهید سردار بروجردي افزود: بخشی از اظهارات نامزدهاي انتخابات مبتنی بر برنامه است و بخشی از این اظهارات آرزوي نامزدها
است. لذا ما باید بدانیم که ما هم اکنون در یک پیچ تاریخی قرار داریم که می طلبد فردي در رأس دولت قرار گیرد که کارنامه خوبی
از خود نشان دهد که کاملاً واضح است که این کارنامه در دستان آیت االله رئیسی است و هیچ کسی در بین این هفت نفر چنین

 
کارنامه اي را ندارد. 

 
 

 
  

وي گفت: مردم باید دقت کنند و بدانند که مؤمن از یک سوراخ دو بار گزیده نمی شود و همین موضوع باید ملکه ذهن اذهان عموم

 
در 28 خرداد 1400 باشد. 

پدر شهید احمدي روشن: نباید تجربه تلخ گذشته تکرار شود/ عملکرد آیت االله رئیسی در قوه قضاییه در 40 سال انقلاب بی نظیر

 
است 

رحیم احمدي روشن پدر شهید هسته اي مصطفی احمدي روشن در این نشست اظهار داشت: خداوند تبارك و تعالی سرنوشت هیچ
ملت و قوم و کشور و شخصی را تغییر نمی دهد مگر آنکه آنها بخواهند؛ واقعیت آن است که ما در مرحله اي قرار داریم که سرنوشت
گذشته و چند سال قبل بایستی تغییر کند. تغییر دادن این سرنوشت مستلزم دو وظیفه بزرگ است که یکی از آنها انتخابات است و

 
دیگري انتخاب. 



 
 

 
  

وي گفت: انتخابات به این معنی است که همه باید در یک روز و با ساعت خاصی در حوزه هاي رأي گیري حضور پیدا کرده و رأي
خود را به صندوق بیندازند؛ تعبیر من و فرمایش بنیانگذار انقلاب اسلامی و رهبر معظم انقلاب آن است که این حضور در سر صندوق
هاي رأي یک واجب شرعی است و واقعیت آن است که همه مردم اعم از مسلمان و اقوام دیگر و طرز فکرهاي دیگر بایستی در روز 28

 
خرداد در سر صندوق هاي رأي حضور پیدا کنند که این موضوع به عبارتی بخشی از واجبات ما محسوب می شود. 

احمدي روشن تاکید کرد: انتخاب اصل مسئله است و اینکه ما بایستی بهترین و اصلح ترین را انتخاب کنیم از اهمیت بالایی برخوردار
است و بایستی واقعیت آن باشد که تجربه تلخ گذشته نباید تکرار شود و همان فرمایش بزرگان است که نبایستی مؤمن از یک سوراخ

 
دو بار گزیده شود. 

وي ادامه داد: ما بایستی بدانیم چه کسی را انتخاب می کنیم. مقام معظم رهبري در روز اول فروردین سال 1396 در حرم مطهر
رضوي فرمودند که هرگاه یک نیروي انقلابی و پرکار در کشور مسلط شد کارها پیش رفته است و هرگاه یک نیروي غیر انقلابی و بی

 
تحرك و ناامید مسلط شده است متأسفانه کارها یا عقب افتاده و یا منحرف شده است. 

پدر شهید احمدي روشن یادآور شد: از اول انقلاب اسلامی تاکنون هرگاه یک نیروي انقلابی و پرکار در هر جا مسلط بر کار بوده است
کارها بسیار پیشرفت داشته است و ما خاطرمان هستم که همت ها، چمران ها، بروجردي ها، صیادها و ... در کارهاي شان بسیار

 
مسلط بودند و کارها پیش رفته است. ما در جنگ با دست خالی و با حضور نیروهاي انقلابی و پرکار به پیروزي رسیدیم. 

وي اضافه کرد: در چند سال گذشته ما به عینه این موضوع را لمس کرده ایم و با گوشت و پوست و خون خود واقعیت ها را دیده ایم؛
به دلیل اینکه یک نیروي غیر انقلابی بر کشور مسلط بوده است صنعت هسته اي مضمحل شده است و  450 کیلو غنی سازي 20
درصد داشتیم که متأسفانه اکسید شد. 10 تن و 700 کیلوگرم اورانیوم 3.5 درصد داشتیم که به 300 کیلو کاهش پیدا کرد و از 19
هزار سانتریفیوژ نسل یک که حاصل زحمات و کارهاي جهادي مصطفی احمدي روشن و امثال او بوده است فقط هزار دستگاه از آن

 
باقی مانده است که تمامی این دستاوردها به پاي دشمنان مان ریخته شده و دیگر چیزي باقی نمانده است. 

وي تصریح کرد: ما اشتباه کردیم و یک انتخاب بد داشتیم لذا انتخاب خوب بسیار اهیمت دارد؛ ما نبایستی نگاه کنیم که چه کسی
چه چیزي می گوید؛ این در حالی است که برخی افراد اظهارنظر خوبی دارند ولی پرونده و عملکرد گذشته اش از عملکرد بالایی
برخوردار است. واقعیت آن است وقتی بررسی اجمالی انجام می دهیم متوجه می شویم که حضرت آیت االله رئیسی در گذشته عملکرد



بسیار خوبی داشته است. آیت االله فردي پرکار، ا نقلابی و امیدوار است که می توانند مشکلات کشور را حل و فصل کند. هر جا که
آیت االله رئیسی گمارده شده به لطف خداوند کارها به خوبی پیش رفته  است و وقتی او به عنوان تولیت حرم مطهر علی بن موسی
الرضا (ع) منصوب شد کارهاي بسیار بزرگی انجام داد و تحولات بسیاري صورت گرفته که در پرونده اش مشخص است و وقتی به

 
ریاست قوه قضاییه گمارده می شود کار شگفت انگیزي انجام داد که بعد از انقلاب تاکنون بی سابقه است. 

 
 

 
  

وي در پایان تاکید کرد: عملکرد آیت االله رئیسی ثابت کننده فرمایش مقام معظم رهبري است که فرمودند هرجا یک نیروي ا نقلابی،
پرکار و امیدوار مسلط شود کارها پیش رفته  است و شک ندارم که ایشان مأخوذ به حیا هستند و همه حرف هایی که بایستی برخی

 
جاها بزنند را بیان نمی کنند ولی ایشان را بایستی در عمل امتحان کرد زیرا او امتحانات خود را به خوبی پس داده است. 

فرزند شهید فخري زاده: استمرار وضع موجود باعث نابودي اقتصاد و کشور می شود/ راي به آیت االله رئیسی راي به تغییر وضع موجود

 
است 

محمدمهدي فخري زاده فرزند دانشمند شهید هسته اي محسن فخري زاده در این نشست اظهار داشت: مشارکت مردم در طول
سنوات گذشته و انتخابات هاي پیشین اینگونه است که مردم هوشمند بوده و فریب تحریک هاي دشمنان و کارها و اعمال شرکاي

 
آنها در داخل را نمی خورند. 

 
 



 
  

وي افزود: وضعیت فعلی در کشورمان بسیار عجیب است و اگر نگاهی به آن بیندازیم متوجه می شویم که هیچ کشوري در تاریخ
وجود ندارد که در این حد مورد حمله و هجمه و مقابله همه جانبه از طرف کل دنیا قرار گیرد؛ بسیاري از مشکلاتی که امروز در کشور
داریم به دلیل فشارهایی است که صورت می گیرد ولی توجیحی براي سوءمدیریت و ناکارآمدي و عدم ایفاي وظایف نیست. این در
حالی است که هیچ کشوري در دنیا وجود ندارد که چنین حمله و هجمه اي علیه آن صورت گرفته باشد البته این حملات و هجمه ها

 
مربوط به تاریخ فعلی نیست. 

فرزند شهید فخري زاده عنوان کرد: چشم داشتن دشمنان و دست یازي آنها به ایران در طول تاریخ همواره وجود داشته است البته
این موضوع به دلایل مختلف مانند منابع و وضعیت سوق الجیشی و دسترسی ها و ... است. استقلال و عدم وادادگی توسط کشورمان
در برابر دشمنان از اهمیت بالایی برخوردار است و هرگاه در برابر دست درازي هاي کوتاه می آییم و راه دشمن و مخالف را باز می
گذاریم دچار خسران می شویم. ولی اگر بر سر خواسته ها و اعتقادات و منافع ملی کشورمان ایستادگی می کنیم صداي دشمنان در

 
می آید و تحریم ها علیه کشورمان شروع می شود. 

وي افزود: بنیانگذار انقلاب اسلامی فرمودند که انقلاب اسلامی از خارج قابل فروپاشی و تغییر نیست مگر آنکه از داخل اقدامی صورت
گیرد که متأسفانه در طول چند وقت اخیر آنچه می بینیم مشخص کننده آن است که آنهایی که به دنبال از بین بردن کشور و انقلاب
هستند به خوبی موضوع را درك کرده اند ولی اقدامات سوء آنها علیه کشورمان منجر به ایجاد زحمات زیادي براي ملت بزرگ ایران

 
شده و خانواده ها آسیب هاي زیادي را دیدند. 

فرزند شهید فخري زاده گفت: متأسفانه در طول سال هاي اخیر سرمایه هاي بزرگ ملی کشورمان از دست رفته است. ضمن اینکه
توجه ویژه به معادن نداشته و به سمت خام فروشی رفتیم و عملاً توجهی به تولید نداشتیم همچنین کشاورزي و شیلات را از دست
دادیم که جبران آن بسیار سخت است اما شدنی است به شرطی که نگاه درست داشته باشیم و به جاي معطوف شدن به کمک هاي

 
خارجی به توان و ظرفیت هاي بالاي کشور توجه کرده و تولید در کشورمان را نجات دهیم. 

وي با تاکید بر اینکه به آیت االله رئیسی راي می دهم ادامه داد: تغییر وضع فعلی صددرصد امکانپذیر است به شرطی که نگرش خود را
تغییر دهیم و بدانیم که غرب قرار نیست کاري براي ما کند زیرا منافع ما با منافع آنها در یک راستا نیست و اگر قرار باشد به سمت
منافع جمهوري اسلامی گرایش پیدا کند بایستی از منافع ملت خود عبور کند و مسلماً منافع خود را رها نخواهد کرد چرا که منافع
ملت آنها مغایر منافع جمهوري اسلامی است. این در حالی است که ما به دنبال آن هستیم که کشورهایی که منافع شان با منافع

 
جمهوري اسلامی مغایر است به ما کمک کرده و مشکلات ما را حل و تحریم ها را حذف کند. 

فرزند شهید فخري زاده گفت: برخی افراد براي حذف تحریم آویزان غربی ها می شوند طوري شرایط را بیان می کنند که گویی همه
مشکلات گردن تحریم ها است و بیان می کنند تا زمانی که موضوع تحریم ها حل نشود مشکلات و معضلات کشور حل نخواهد شد

 
آیا اینگونه است؟ 

وي افزود: بخش اعظم مسائل و مشکلات کشورمان به دلیل مشکلاتی است که در داخل ایجاد کرده اند که این کارها یا عامدانه است
یا غیرعامدانه؛ رفع تحریم از خارج صورت نمی گیرد این در حالی است که رفع تحریم فقط با افزایش اقتدار و تولید داخلی صورت می

 
گیرد و اگر قدرت مان را افزایش دهیم می توانیم تحریم ها را حذف کنیم. 



 
 

 
  

فرزند شهید فخري زاده گفت: نباید با سیاست ذلیلانه به دنبال آن باشیم که غربی ها به ما لطف کنند و تحریم ها را حذف کرده و
دست شان را از گلوي مان بردارند؛ متأسفانه برخی افراد از موضوع مذاکره با غربی ها براي رفع تحریم دفاع می کنند و اگر چنین
سیاستی ادامه پیدا کند دیگر نه چیزي از اقتصاد باقی می ماند و نه از کشور ضمن اینکه عزت جمهوري اسلامی هم از بین خواهد

 
رفت. 

وي با بیان اینکه مردم باید به کارنامه نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري نگاه کنند و بدانند راي به آیت االله رئیسی راي به تغییر
وضع موجود است افزود: بایستی به سمت تولید و نگاه به داخل و افزایش اقتدار پیش برویم این در حالی است که تولید به رونق
اقتصاد کشور کمک می کند و منجر به بی اثر کردن تحریم ما می شود همچنین می تواند تحریم ها را شکست دهد و فشار را از روي

 
سفره مردم بردارد و منجر به بهبود  افزایش اشتغال در کشور شده و آبروي مان را نزد آیندگان حفظ خواهد کرد. 

 
فرزند شهید نجفی رستگار: باید یک رئیس جمهور انقلابی روي کار بیاید/ تحول گرایی و عملکرد آیت االله رئیسی قابل کتمان نیست 

محدثه نجفی رستگار فرزند شهید سردار کاظم نجفی رستگار در این نشست اظهار داشت: 50 سال حکومت در این کشور در دستان
رژیم پهلوي بود و اتفاقات و سیاست هاي خاصی نظیر فقیه نگه داشتن مردم و درگیري آنها به مسائل فرعی باعث شد که آنها به فکر
مسائل اصلی و رفع مشکلات برنیایند و عملا رژیم پهلوي با تشریفات فراوان کاري کردند که مقادیري از خاك این مرز و بوم را به

 
دیگران دادند و چون مردم خیلی از این موضوع اطلاعی نداشتند اعتراضی هم صورت نگرفت. 



 
 

 
  

وي افزود: با تدبیر بنیان گذار انقلاب اسلامی حضرت امام راحل (ره) حاکمیت در کشور از سیستم پادشاهی به جمهوري اسلامی تغییر
پیدا کرد و مردم هم از آن حمایت کردند؛ حضرت امام معتقد بودند که حکومت یک طرف باشد و مردم هم طرف دیگر و بایستی

 
تعامل بین این دو وجود داشته باشد و اگر دولت نسبت به مردم تواضع نداشته باشد حتما مشکل به وجود می آید. 

فرزند شهید سردار نجفی رستگار تصریح کرد: مشکل اساسی و فعلی کشور موضوع عدالت است و حتی رهبر معظم انقلاب در بیانیه
گام دوم انقلاب به این موضوع اشاره کرد و فرمودند که ما در پیشرفت، پیشرفت کرده ایم اما در موضوع عدالت نه؛ اتفاقاتی که در سال
هاي اخیر در کشورمان رخ داده است متوجه می شویم از نظر زیرساختی و آب و برق و گاز امکانات خوبی به شهرها و روستاها منتقل
شده است این در حالی است که در دوران شاهنشاهی برخی راه ها و جاده ها را به صورت موقت احداث کرده بودند و نقاطی که
محل  عبور و مرور توریست ها بود مطلوب بود و سایر نقاط چنین رویه اي را نداشت. این در حالی است که ما از نظر آبادانی و پزشکی

 
پیشرفت هاي زیادي داشتیم ولی متأسفانه وقفه اي در عدالت رخ داده است که دلیل آن افتادن کار به دست لیبرال ها بوده است. 

وي خاطرنشان کرد: ما تا کنون رئیس جمهور انقلابی نداشته ایم و مردم بایستی در انتخابات پیش رو به یک فرد انقلابی و با کارنامه

 
رأي دهند. 

فرزند شهید سردار نجفی رستگار گفت: رهبر معظم انقلاب با درایت و سیاست بسیار والا و برتري در حال هدایت کشور هستند و
استمرار دشمنی استکبار جهانی به دلیل موقعیت خاص جمهوري اسلامی است و حتی کشورهاي خارجی احترام ویژه اي را براي

 
ایشان قائل هستند زیرا مدیریت ایشان در کشور بی نظیر است. 

وي گفت: وجود سیاست و امنیتی خاص با وجود آنکه رفاه و معیشت نسبی در کشور که بخشی از وظایف رئیس جمهور محسوب می
شود وجود ندارد مردم نگران شده و دغدغه دارند این در حالی است که اگر رئیس جمهور انقلابی را انتخاب کنیم که در کنار رهبر
معظم انقلاب بتواند کارهاي جمهوري اسلامی را پیش ببرند و عملا به مرحله تکامل برویم تا حد بسیار زیادي از دغدغه ها کاهش پیدا

 
خواهد کرد. 

فرزند شهید سردار نجفی رستگار گفت: بسیاري از شهدا براي آرامش مردم جان خود را از دست دادند و به جبهه ها رفتند و هیچکس
نمی تواند شرایط خانواده شهدا را درك کند چرا که تا زمانی که 8 سال دفاع مقدس بود آنها درگیر جبهه بودند و بعد از آن هم
بسیاري از شهدا، سرداران درگیر وضعیت خانواده شهدا و ایثارگران بودند و تلاش کردند تا معیشت و اقتصاد آنها را تأمین کنند و عملاً



شهدا، ایثارگرانه تلاش می کردند خدشه اي به ملت بزرگ ایران وارد نشده و در رفاه و امنیت به سر ببرند، لذا بایستی این راه ادامه

 
پیدا کند. 

وي گفت: اگر بخواهیم تحولی در کشور ایجاد کنیم بایستی با انتخاب یک رئیس جمهور انتخابی به این سمت و سو برویم هر چند که
در چند سال اخیر وضعیت کشور بسیار بحرانی شده است اما همواره باید امید داشت و مردم هم به این نتیجه رسیده اند که بایستی
جناح هاي سیاسی کنار گذاشته و رئیس جمهوري توانمند، دلسوز، با کارنامه و تحول گرا را انتخاب کنند که در بین نامزدهاي انتخابی

 
ریاست جمهوري حضرت آیت االله رئیسی چنین شاخصه هایی را دارد. 

فرزند شهید سردار نجفی رستگار گفت: مشارکت حداکثري مردم در انتخابات ریاست جمهوري و انتخاب رئیس جمهوري که در کنار

 
رهبري باشد و دلسوز واقعی مردم باشد می تواند بسیاري از دغدغه هاي کشور را رفع کند. 

وي گفت: آیت االله رئیسی محور یک جریان تحول گراي درون انقلاب محسوب می شود و حضور وي در رأس قوه مجریه می تواند
منجر به برون رفت کشور از شرایط فعلی کشور شود، دفاع از آیت االله رئیسی در انتخابات ریاست جمهوري مربوط به یک حزب و

 
جناح نیست بلکه دفاع از یک جریان انقلابی است. 

 
 

 
  

وي افزود: از مردم می خواهم براي آنکه فرمایشات مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب تحقق عینی پیدا کند بایستی فردي
که به این موضوع کاملاً واقف بوده و تحول گرایی را همواره سرلوحه کارهاي خود قرار داده و کارنامه اش را چنین چیزي را نشان می

 
دهد به عنوان سیزدهمین رئیس جمهور ایران انتخاب شود. 

وي با بیان اینکه آیت االله رئیسی از ذخایر انقلاب محسوب می شود و بایستی همگی با انتخاب او در انتخابات پیش رو، رئیس جمهور
مقتدر و قوي انتخاب کنیم که اگر اینگونه شود ضعف دولت فعلی و دولت هاي پیشین مانند بی تحرکی و وادادگی عقلانی و تحریف

 
ها و دیپلماسی هاي التماسی و اشرافیت دولتی برطرف خواهد شد. 

 
فرزند شهید یزدانی: نباید انقلاب تاوان اشتباهات دولت فعلی را بدهد/ تحول بزرگ توسط آیت االله رئیسی ایجاد می شود 

امیر حسین یزدانی فرزند شهید سردار علیرضا یزدانی در این نشست اظهار داشت: به نظر می رسد که باید براي موضوعات کشور



شمشیر برداشت و جنگید و  اگر این کار را نکرده و روشنگري نکنیم آرمان ها و ارزش هاي انقلاب از بین می رود و دیگر چیزي براي

 
مان باقی نمی ماند. 

 
 

 
  

وي افزود: برخی مسئولین به نظر می رسد که بارشان را بسته اند و در حال جمع وجور کردن کارها براي رفتن هستند و نگرانی هم
دیگر ندارند و گویا آنها معتقدند که چیزي از دست نمی دهند اگر انقلاب از بین برود و آنها اصلاً نگران از بین رفتن روز افزون معیشت
مردم نیستند و به نظر می رسد وقتی آنها دل شان براي چیزي نمی سوزد به دلیل عدم نگرانی مردم ( جمهور) و انقلاب( اسلام)

 
است. 

فرزند شهید یزدانی گفت: چرا باید موشک به عنوان عامل بازدارندگی و دفاع و وسیله جنگ ما مورد طمع سوداگران غرب پرست قرار
گیرد و چرا باید دائم برخی ها در خارج از کشور مذاکره کرده و مرتب به غربی ها بگویند نگران نباشید ما چیزي نداریم و نه موشک و
سلاح وحشتناك داریم و نه وسیله دیگري براي دفاع؛  چرا باید مرتب دل دنیا را آرام کنیم و نگرانی آنها را از بین ببریم و بگوییم که

 
جمهوري اسلامی چیزي ندارد. 

وي تصریح کرد: در هشت سال جنگ تحمیلی حجم زیادي موشک سر ملت ایران فرود آمد و شهداي زیادي را دادیم؛ چرا نباید
موشک داشته باشیم این در حالی است که رئیس جمهور فعلی در آن دوران که فرمانده پدافند کشور بود زیر کولر بود ولی تعداد
زیادي از شهدا و بسیجیان و پاسداران و ارتشی ها در حال دفاع از مرزهاي کشور بودند؛ در آن دوران هنوز شما دکتراي پروازي خود
را در انگلیس شروع نکرده بودید در حالیکه پدران فرزندان شهدا براي ساخت و تقویت موشک هاي سپاه در بیابان هاي کشور شهید
داده و خاك می خوردند. این در حالی است که وزرا و معاونین شما براي پنج کیلومتر بیشتر و یا 100 کیلومتر کمتر برد موشک ها

 
مذاکره می کنند و پژوهش هاي سنگین موشکی که صورت گرفته را از بین می برند. 

فرزند شهید یزدانی عنوان کرد: سردار شهید طهرانی مقدم هیچگاه در منزل حضور نداشت و آرام و قرار هم نداشت ولی نتیجه
وضعیت فعلی آن شده  است که نه پدر موشکی وجود دارد و نه دانشمندان هسته اي و نه پدر هسته اي و نه حاج قاسم و مشخص
نیست که چرا وضعیت به گونه اي شد که همه اینها را از دست داده ایم در حالیکه به نظر می رسد هر کدام از این افراد کالاي یکی از

 
معاملات برخی مسئولین شده است. 

وي گفت: چرا باید دائم به طرف مقابل بگوییم از چیزي نترسید و ما هیچ چیزي نداریم و مرتب به آنها اعلام کنیم که نگران ما  نباشد



 
و ما هیچگونه سلاحی در اختیار نداریم. 

فرزند شهید یزدانی با تأکید براینکه برخی مسئولین در دولت فعلی اصول مذاکره را نمی دانند و زبان دنیا را هم نمی دانند، گفت: آیا
شما زبان دنیا را بلدید که از همه چیز کوتاه می آیید؟ در حالیکه زبان دنیا زبان زور است و 5 یا 6 کشور در زمره قلدران جهان

 
محسوب می شوند و تا زمانی که اتفاق خاصی در دنیا رخ ندهد زبان زور زبان دنیا است. 

وي افزود: هشت سال است که دولت فعلی احساس ضعف می کند؛ کجاي دنیا اظهار ضعف، زبان دنیا بوده است. با اظهار ضعف چه
چیزي به دست می آید بگویید ما هم بدانیم. متأسفانه مردم ما به ترسیدن از لیبرال ها عادت کرده اند و آنقدر لیبرال ها دیکتاتور
مآبانه اجازه حضور یک انقلابی دلسوز را به مردم نداده اند و آنقدر این افراد را تخریب می کنند که همگان از آن ترسیده اند این در
حالی است که تاکنون ما رئیس جمهور انقلابی نداشته ایم و حتی آن فردي که اعلام می کرد در زمره این جریانات سیاسی نبوده
است می گوید لیبرال دمکرات هستم و در دور اول ریاست جمهوري به صورت ناشناس و در مقابل جریان نه به آقاي هاشمی رأي

 
آورد و در دور دوم هم جلوي یک نفر در کشور ایستاد. 

فرزند شهید یزدانی گفت: مردم باید یکبار به رئیس جمهوري اعتماد کنند که دلش براي مردم می سوزد؛ آنها نگران چیزي نیستند و
انقلاب کالایی براي این افراد و بازي با افکار عمومی محسوب می شود و وقتی این افراد موضوع رفراندوم را مطرح می کنند به نظر می

 
رسد که این موضوع کالاي بازي آنها است. لذا بایستی یک بار به یک انقلابی که به دنبال خدمت به کشور است رأي دهند. 

وي افزود: چرا باید انقلاب تاوان اشتباهات ما را بدهد؛ دولت هاي ضدانقلابی که در کابینه شان ضدانقلاب، جاسوس و منافق داشته اند
و علیه خون شهدا اقدام کرده اند و آنها کشور را به این روز انداخته اند چرا نباید از سوي مردم کنار گذاشته شوند و چرا ملت بایستی
تاوان کار آنها را بدهد. یکی از بزرگترین گناهان کبیره آنها ناامید کردن و ترویج یأس در بین مردم و سیاه نمایی در کشور است این
در حالی است که تمام وجهه اي که آنها از انقلاب درست کرده و آینده اي براي کشور ترسیم کرده اند سیاه نمایی و ناامیدي است و

 
آنها به اسم تدبیر و امید آمده اند و تنها چیزي که براي ملت باقی گذاشته اند ناامیدي، سیاهی و تباهی است. 

فرزند شهید یزدانی خاطرنشان کرد: متأسفانه هر روز از خدم، حشم و دختر و پسر و همسر و اقوام و سوءمدیریت و فساد و تخلف و
رانت و ... برخی مدیران فعلی خبر منتشر می شود. در حالیکه میزان حال فعلی افراد است؛ مردم؛ اینها همان جریان لیبرال و

 
منافقینی هستند که ا مام (ره) در وصیت نامه اش به آن اشاره کرده اند و نبایستی مردم به آنها اعتماد کنند. 

وي افزود: نتیجه برادر علی، برادر امیر، برادر حسن و برادر حسین زمان جنگ تبدیل به دکتراي حقوق از انگلیس و دکتراي اقتصاد از
کانادا و لاکچري بازي هاي مسئولین شده است در حالیکه حاصل برادر برادرهاي جنگ، پیروزي شده است و نتیجه لاکچري بازي

 
آقایان وضعیت فعلی معیشتی اقتصادي و سفره خالی خانوارها شده است. 



 
 

 
  

فرزند شهید یزدانی گفت: این افراد چند کلیدواژه به کار می برند؛ فیلترینگ، حجاب، دیوار، توقیف، کنسرت؛ در حالیکه همه اینها
دروغ است و وقتی می خواهند حواس ملت ایران را پرت کنند و نبینند که زندگی شان می چرخد یا نمی چرخد این جملات را به کار

 
می برند ولی آنها باید توضیح دهند که قیمت دلار، مسکن و ... چند است؟ 

وي ادامه داد: مردم اگر احساس می کنند که باید یک تحول بزرگ در کشور به وجود آید به کسی رأي دهند که برنامه هایش از
کارنامه اش تهیه شده است و وقتی برنامه اش را ارائه می دهد چیزهایی می گوید که انجام داده است. چرا که او ظرف دو تا سه سال
گذشته به هر آنچه که گفته عمل کرده و تحول آفرین بوده است و تنها فردي که اینگونه است آیت االله رئیسی است و او می تواند

 
حداقل تا 1404 بیشترین مشارکت، امید، آرامش را در میان مردم به وجود آورد. 

 
فرزند شهید فخري زاده: اگر سال 92 آیت االله رئیسی انتخاب شده بود پدرم امسال راي می داد 

حامد فخري زاده فرزند دانشمند شهید هسته اي محسن فخري زاده در این نشست اظهار داشت: باید به اصل اهداف و دلایل شکل
گیري نظام مقدس جمهوري اسلامی که توسط  معمار کبیر انقلاب اسلامی امام خمینی (ره) تدوین و ترسیم شده توجه کنیم و
بدانیم که تمامی انتخابات گذشته در راستاي نیل به اصل نظام است و این تنها حکومت و نظامی است که برمبناي انتخابات شکل

 
گرفته است. 

 
 



 
  

وي افزود: حق تمامی احاد مردم است که در انتخابات شرکت کرده و در سرنوشت کشور و آینده انقلاب و ایران اسلامی شرکت کنند

 
ضمن اینکه این موضوع یک وظیفه ملی و شرعی هر فرد محسوب می شود. 

فرزند شهید فخري زاده عنوان کرد: ما در کشور در شرایطی با برخی مشکلات و معضلات روبه رو هستیم و برخی معضلات و مشکلات
از مسئله گذشته و به بحران تبدیل شده اند که هم اکنون می توانیم به بحران اقتصاد، بحران معیشت و بحران بیکاري و اشتغال و
مسائل سیاسی درون مرزي و مسائل سیاسی برون مرزي، بحران دیپلماسی و بحران هاي دیگر اشاره کنم. این در حالی است که من
برخلاف برخی اظهارات که می گویند این بحران ها بر اثر سوءمدیریت ایجاد شده است معتقدم این بحران ها عامدانه از سوي برخی
افراد  عملیاتی شده چرا که این بحران ها موضوعی نیست که نتوانیم آنها را حل و فصل کنیم و نمی توان آن را فقط به سوءمدیریت و

 
عدم نظارت ربط داد. 

وي ادامه داد: وقتی به فرمایشات مقام معظم رهبري و خط دهی ایشان براي حل بسیاري از مشکلات نگاه می کنیم متوجه می شویم
که برخی آقایان نسبت به این موضوع بی توجه هستند و به این نتیجه می رسیم که بحران هاي مذکور خروجی سوءمدیریت و عدم

 
توانمندي نیست بلکه خروجی نخواستن است که این نخواستن یا عامدانه است یا غیرعامدانه. 

فرزند شهید فخري زاده اظهار داشت: ما نیازمند فردي سالم، صادق، کارآمد و فراجناحی هستیم و باید فردي در رأس قوه مجریه قرار
گیرد که نه تنها باعث شیوع فساد نشود بلکه براي مقابله با فساد در این قوه و ریشه کن کردن آن در بخش هاي مختلف کشور از

 
تمامی ظرفیت هاي قانونی استفاده کند. 

وي خاطرنشان کرد: فردي که با مردم صادق باشد و حرف محکم بزند و داراي کارنامه اي درخشان و کارآمدي توانمند و فراجناحی
باشد یقیناً می تواند مشکلات را حل و فصل کند؛ قطعاً در تمامی جناح هاي کشور افراد توانمند وجود دارند ولی مهم آن است که ما

 
با شایسته سالاري و شایسته محوري حرکت کنیم. 

فرزند شهید فخري زاده با ذکر خاطره اي از این دانشمند هسته اي گفت: پدرم معتقد بود که اصلاح طلب، اصولگرا و ... مانند جریان
شیعه و سنی و فرق مختلف زاییده دست استعمار هستند و روزگاري دین را دچار چند دستگی و فتنه گري می کنند و روز دیگر
جریانات سیاسی را مورد هدف خود قرار می دهند. این در حالی است که هیچکدام از امامین انقلاب، جریان جناحی را پیش نبرده و

 
جناحی عمل نکرده اند و همواره فراجناحی بوده اند. 



 
 

 
  

وي افزود: کاندیداي اصلحی که در بین هفت نامزد وجود دارد که هم صادق و سالم است و هم کارنامه داشته و فراجناحی عمل می
کند آیت االله رئیسی است. این در حالی است که خود من در دوره قبلی انتخابات ریاست جمهوري به آیت االله رئیسی رأي دادم و چه

 
بسا شاید اگر مردم در دوره قبلی آیت االله رئیسی را انتخاب می کردند امسال هم شهید فخري زاده رأي دادن داشت. 

 
فرزند شهید کاوه: آیت االله رئیسی فراجناحی و تحولگراست/ باید اعتماد مردم به نظام بازگردد 

زهرا کاوه فرزند شهید سردار محمود کاوه در این نشست اظهار داشت: پدران ما در اوج جنگ و در مناطق مختلف غرب کشور و
کردستان در فرماندهی جنگ سخت حضور داشته و علاوه بر این در فرماندهی جنگ نرم هم حضور جدي داشتند و عملا این سرداران
شهید در مراوده با هموطنان کرد زبان مان سعی می کردند اعتماد از دست رفته آنان را که قبل از انقلاب بود به سمت جمهوري
اسلامی جلب کنند. این در حالی است که براي پیروزي انقلاب اسلامی خون فراوانی ریخته شده و بایستی براي آبیاري این درخت

 
اعتمادها را افزایش داد. 

 
 

 
  

وي افزود: به واسطه اعتمادي که بسیاري از سرداران شهید در قلوب مردم کردستان ایجاد کرده بودند، بسیاري از مردم کردزبان نام



 
کاوه را بر فرزندان خود گذاشته بودند. 

فرزند شهید سردار کاوه تصریح کرد: خیلی راحت می توانیم اعتماد از دست رفته را بازگردانده و مردم همچنان در مسیر جمهوري
اسلامی باشند. این در حالی است که در سال هاي گذشته نوع رفتارها و مدیریت بخش هاي مختلف دولت به سمت و سویی بوده که

 
منجر به کاهش سرمایه هاي اجتماعی نظام شده است. 

کاوه خاطرنشان کرد: کسانی که دست شان به خون پدران ما آلوده است، اعم از رسانه هاي معاند و سعودي، آمریکایی، منافقین و
داعشی ها سعی می کنند که نارضایتی هاي مردم ایران را برجسته سازي کرده و آن را به کل نظام تعمیم بدهند، در حالی که

 
نارضایتی مردم از نظام نیست بلکه از دولت است. البته این نارضایتی ها به دلایل و مشکلات بسیار دردناکی به وجود آمده است. 

 
وي افزود: اگر شرایط به وجود آمده موجب خم شدن کمر مردم شده است، منجر به شکسته شدن کمر خانواده شهدا شده است. 

فرزند شهید سردار کاوه اظهار داشت: در سال 96 بسیاري از پدران و مادران خانواده هاي شهدا نگران بوده و اشک می ریختند؛ چراکه

 
وقایع آن سال باعث شد که کاندیداي جبهه انقلاب یعنی آیت االله رئیسی رأي لازم را کسب نکرده و فرد دیگري رئیس جمهور شود. 

کاوه گفت: متأسفانه خانواده شهدا هم به مانند مردم در اثر مشکلات و معضلات به وجود آمده در چند سال اخیر آسیب هاي زیادي

 
دیده اند. 

وي اضافه کرد: قطعا وضع موجود خواست شهدا نبوده و مقصران وضع موجود کوچک ترین نسبت و قرابتی با شهدا ندارند؛ رسانه هاي
معاند با تبلیغات مختلف و تخریب هاي متعدد و دگرگون کردن موقعیت هاي کشور و با ایجاد التهاب و هیجان زدگی و با حربه هاي
مختلف رسانه اي سعی دارند که واقعیت ها را طور دیگري نشان دهند و می کوشند مسائل اصلی و فرعی را با یکدیگر جابجا کنند و

 
به سمت موضوعات فرعی مانند حجاب زنان، کنسرت و... تغییر دهند. 

فرزند شهید سردار کاوه تصریح کرد: رسانه هاي وابسته به استکبار جهانی تلاش دارند مشارکت در انتخابات آتی پایین باشد و دولت
حداقلی روي کار آمده و برآیند آن نظر اکثریت جامعه نباشد. این در حالی است که دشمنان با حربه هایی مانند حقوق بشر، تحریم
و... سعی دارند فشارها بر ملت ایران را افزایش دهند اما مردم می توانند این بهانه ها را از دست استکبار جهانی گرفته و با حضور

 
حداکثري خود در انتخابات، انقلاب اسلامی و نظام مقدس جمهوري اسلامی را عزتمند کنند. 

کاوه افزود: عشق به مردم و تعلق خاطر به آرمان هاي انقلاب 57 سرلوحه و شاخص تصمیمات همه ملت باید باشد؛ حمایت از آیت االله
رئیسی در انتخابات، حمایت از یک جناح نیست؛ چراکه او فراتر از جناح هاست، زیرا آقاي رئیسی یک فقیه عالمِ مبارز است که ذره اي

 
ناخالصی در او وجود ندارد. 

فرزند شهید سردار صفوي: دلسوزان انقلاب ببینند آتش دشمن بر کدام خاکریز فرود می آید/ آیت االله رئیسی جاذبه و دافعه علی گونه

 
و سیاست حسنی و شجاعت حسینی دارد 

سیدسجاد صفوي فرزند شهید سردار سیدمحسن صفوي در این نشست اظهار داشت: علت اصلی حضور عملیاتی و فیزیکی ما فرزندان
شهدا در انتخابات حساسیت انتخابات ها است که مؤید این موضوع است ما در هر دوره از انتخابات دشمن برنامه هاي جدیدي را

 
طراحی می کند. 



 
 

 
  

وي افزود: در هر دوره از انتخابات دشمن بیشترین خیز را براي لطمه زدن به نظام مقدس جمهوري اسلامی برمی دارد و خانواده شهدا

 
موظف به پاسداشت خون پدران، فرزندان و برادران شهیدشان هستند که لحظه اي انقلاب اسلامی را تنها نگذارند. 

فرزند شهید سردار صفوي تصریح کرد: خانواده شهدا موظف هستند نه تنها از جان و مالشان براي آرمان ها و ارزش هاي انقلاب
اسلامی مایه بگذارند بلکه بایستی از آبروي خود هم مایه بگذاریم و براي دفاع از انقلاب و رهبري همواره در خط مقدم باشیم. این در

 
حالی است که کنایه هاي زیادي را از دوست و دشمن می شنویم. 

صفوي خاطرنشان کرد: 4 سال پیش خانواده شهدا از حضور آیت االله رئیسی در انتخابات ریاست جمهوري حمایت کردند این در حالی
است که در آن دوران خیلی ها آشنایی کاملی از آیت االله رئیسی نداشتند ولی خانواده شهدا در بررسی هاي متعدد متوجه شدند که

 
آیت االله رئیسی جاذبه و دافعه علی گونه و سیاست حسنی و شجاعت حسینی دارند. 

وي افزود: آیت االله رئیسی به مانند شهدا فراجناحی بوده و همواره اعتلاي ملت بزرگ ایران و نظام مقدس جمهوري اسلامی برایش
مهم است؛ شهدا هم همواره فراجناحی عمل کرده و آرامش ملت بزرگ ایران را آرزو داشتند و به همین دلیل جانشان را تقدیم این

 
آب و خاك کردند. 

فرزند شهید سردار صفوي تصریح کرد: دشمن همواره تلاش کرده جناحی را منتصب به آیت االله رئیسی کند اما خانواده شهدا آیت االله
رئیسی را فراجناحی می داند و علت اینکه خانواده شهدا مجددا محکم تر از دوره قبلی از انتخابات از آیت االله رئیسی حمایت کرده
است آن است که هر وقت دیدیم آتش دشمن در حال فرود آمدن روي یک خاکریز است متوجه می شویم که آن خاکریز خودي است

 
و مشاهده می کنیم که هم اکنون بیشترین هجمه ها علیه آیت االله رئیسی است. 

صفوي گفت: اگر خود ما در تشخیص دوست کم و کاستی داریم با روش مذکور می توانیم متوجه شویم که دوست و دشمن چه کسی

 
است و موضوع کاملا مشخص است البته اگر نخواهیم خودمان را به خواب بزنیم. 

 
  



وي افزود: دشمنان همواره علیه ایران، اسلام و باورهاي ما فعالیت می کنند؛ خنثی بودن و سکوت کردن نشانه عاشورایی بودن نیست
بلکه بایستی جبهه مشخص بوده و واضح عملیات کرد، خانواده شهدا آماده زخم زبان از دوست و دشمن براي حمایت از آیت االله
رئیسی است و چون براي دفاع از آرمان ها و ارزش هاي شهدا وارد میدان شده نه تنها از خودش می گذرد بلکه از آبرویش هم می

 
گذرد. 

وي گفت: خانواده شهدا براي انقلاب اسلامی و اهداف و آرمان هاي آن کوتاه نخواهند آمد و براي دفاع از رهبر و ولایت با هیچکس

 
مماشاتی نداشته و خود را سرباز این نظام می دانیم. 

فرزند شهید سردار صفوي گفت: بهترین سربازي که می تواند در کنار رهبر معظم انقلاب به عنوان رئیس جمهور خدمت کند حضرت
آیت االله رئیسی است و امیدوارم مردم قصور دولت هاي گذشته به پاي نظام ننویسند و اگر کسی واقعا دلش براي این مرز و بوم می

 
تپد باید پاي صندوق هاي آراء آمده و بداند که اصلح در بین نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري آیت االله رئیسی است. 

 
تحریف آرمان هاي شهدا در دولت فعلی/ طومار 10 هزار نفري حمایت خانواده شهدا از رئیسی 

روح االله سلگی رئیس کمیته خانواده شهداي ستاد مرکزي آیت االله رئیسی در این نشست اظهار داشت: کمیته خانواده شهدا با نظر
شخص آیت االله رئیسی در ستاد انتخابات شکل گرفته و اعلام کردند این کمیته باید سرآمد تمامی کمیته ها باشد چرا که علاقه ویژه
اي به خانواده شهدا دارم چرا که تلاش زیادي انجام گرفت تا کمیته شهداي ستاد مرکزي آیت االله رئیسی در تراز خانواده شهدا باشد.

 
این در حالی است که آیت االله رئیسی هم شخصیتی متواضعی هستند. 

 
 

 
  

وي گفت: تلاش زیادي صورت گرفت تا از ظرفیت حداکثري خانواده شهدا در ستاد مرکزي آیت االله رئیسی استفاده شود هر چند که
از همه نگاه هاي مختلف هم در این کمیته استفاده کرده ایم و تلاش شده است ارکان اصلی ستاد شکل گرفته و در 450 شهرستان

 
مسؤولین کمیته خانواده شهداي آیت االله رئیسی حکم گرفته و در حال فعالیت هستند. 

رئیس کمیته خانواده شهداي ستاد آیت االله رئیسی گفت: یک بیانیه با امضاي 10 هزار خانواده شهدا در حمایت از آیت االله رئیسی به

 
زودي منتشر خواهد شد که این بیانیه بزرگ ترین طومار خانواده شهدا از ابتداي انقلاب تا کنون است. 



وي خاطرنشان کرد: انقلاب اسلامی یک سیر تحول پیچیده و عجیبی دارد که تا به امروز رسیده است؛ عاشورا قله انقلاب اسلامی است
و قیام عاشورا نقطه سرآغاز و آبشخور انقلاب اسلامی محسوب می شود. این در حالی است که در یکصد سال گذشته بیشترین تحول
تاریخی را متأثر از عاشورا داشته ایم که می توانم به قیام 15 خرداد و نهضت تحریم تنباکو و مشروطه و ... اشاره کنم البته این
موضوعات نشان می دهد مردم کشورمان با یک گذشته اهورایی و عاشورایی تمدن بسیار غنی اعم از ایرانی و اسلامی را داشته و دارند

 
که شرایط فعلی کشور شایسته این ملت بزرگ نیست. 

وي تصریح کرد: ما به عنوان فرزندان شهدا مسؤول بازتبیین و بازتعریف آرمان هاي شهدا هستیم  چرا که جناح هاي سیاسی تلاش
می کنند تفسیر خاص سیاسی از آرمان هاي شهدا داشته و آن را تحریف کنند. اما فرزندان شهدا هیچ تعلقی به جناح هاي سیاسی در

 
کشور نداشته و فراتر از آن عمل کرده و آنچه که اصل آرمان شهدا است را تبیین کرده و بدون رتوش آن را تعریف و تفسیر می کنند. 

سلگی گفت: عشق شهدا به مردم که در فرمایشات فرزندان شهدا وجود دارد مهمترین دال مرکزي اندیشه شهداست چرا که شهدا
عاشق ملت بزرگ ایران بودند بیشترین غصه را خانواده شهدا در اثر مشکلاتی که امروز در جامعه وجود دارند می خورند و یعنی داغی
به اندازه فراغ عزیزانمان داریم در این موضوع وجود دارد و عملاً این داغ بر گرده خانواده شهداست، چرا که قد و کمر خانواده شهدا در
اثر فشارهاي سال هاي اخیر شکسته شده است چرا که همه مردم دغدغه داشته و نگران هستند این در حالی است که شهدا و خانواده

 
شهدا عاشق مردم هستند. 

وي تصریح کرد: حماسه اي بزرگ تر از 8 سال دفاع مقدس در طول یکصد دهه اخیر در کشورمان و در منطقه وجود ندارد و همه
شهدا در این حماسه نقش آفرینی کردند؛ ما براي عزتمندي مردم و عزیز بودن ملت بزرگ ایران جان داده، خون داده و نظام و مردم

 
براي ما مهمترین مسأله محسوب می شود. 

رئیس کمیته خانواده شهداي ستاد آیت االله رئیسی گفت: فقر، فساد، ناکارآمدي، انحرافی که امروز در مسیر آرمان هاي انقلاب اسلامی
به وجود آمده بزرگ ترین نگرانی ماست و ما ناراحت هستیم از اینکه یک جوان مستعد اما بیکار در جامعه وجود دارد و خانواده شهدا
از این وضعیت غصه می خورند این در حالی است که ضعف انقلاب اسلامی شهدا،آرمان هاي امامین انقلاب، و قانون اساسی است
مظروفی مانند حسن روحانی و غرب گراهاي دیگر در آن وجود دارند که موجب ناراحتی و ناکارآمدي و ناامیدي مردم می شوند؛ در
دورانی از انقلاب اسلامی تعدادي از مسؤولین غربگرا و ناکارآمد روي کار آمدند که تعلقی به مردم نداشته و با آرمان ها و ارزش هاي ما

 
فاصله زیادي دارند. 

وي با بیان اینکه کره جنوبی و ژاپن بر اساس ظرفیت و تولید داخلی و توانمندي شان روي پا ایستاده و پیشرفت و توسعه فراوانی
کردند، گفت: ما هیچگاه درهاي کشور را نبستیم و حتی مقام معظم رهبري قائل به مذاکره با خارجی ها هستند اما می فرمایند
نبایستی مسائل کشور معطل مذاکرات شود و نبایستی دوقطبی هاي کاذبی که از طرف برخی مسؤولین ایجاد می شود و مرتب به آن

 
می دمند را قبول نداشته و نداریم. 

رئیس کمیته خانواده شهداي ستاد آیت االله رئیسی تصریح کرد: جریان انقلاب به هیچ وجه این دوقطبی هاي کاذب را نپذیرفته و به
رسمیت نمی شناسد و آن را دروغ و کذب می دانند و تنها دوقطبی که وجود دارد دوقطبی وضع موجود و مخالفین وضع موجود است

 
که حضرت آیت االله رئیسی به عنوان قطب مخالف تداوم شرایط فعلی شناخته می شود لذا این دوقطبی بسیار مهم است. 

وي افزود: خانواده شهدا و فرزندان شهدا این موضوع را قبول ندارند که معضلات و مشکلات کشور گردن نظام جمهوري اسلامی است
و قبول نمی کنند که این معضلات و مشکلات به دلیل ناکارآمدي و سوء مدیریت دولت فعلی است این در حالی است که دست



مسؤولین غربگرا و ناکارآمد به خون شهداي هسته اي، شهداي کردستان آلوده است. لذا از همه مردم درخواست می کنم ضمن حضور
با بصیرت و با مشارکت بالا در انتخابات ریاست جمهوري رأي خود را به آیت االله رئیسی بدهند. چرا که ایشان فراجناحی بوده و سوابق

 
ارزشمندي دارند و حتی در روز ثبت نام در انتخابات هم اعلام کردند من متعلق به هیچ جناحی نیستم. 

وي افزود: فرزندان شهدا در جهت تفهیم و تفسیر آرمان هاي شهدا و دغدغه هاي آنها آنچه که واقعیت دارد را به مردم گفته و می

 
گویند. 

انتهاي پیام/



جلیلی در جمع تاکسی رانان تهران حضور یافت/ بیمه تاکسیرانان و خانواده
هایشان را پیگیري می کنیم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/03/24

به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاري فارس، سعید جلیلی،
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري، پیش از
ظهر امروز (دوشنبه 24 خرداد) با حضور در پایانه
تاکسیرانان میدان آزادي تهران با تاکسیرانان گفت وگو

 
کرد. 

اختصاص بنزین به همه مردم، مسئله بیمه تاکسیرانان و
عمل به وعده ها در صورت رئیس جمهور شدن از جمله

 
دغدغه هایی بود که تاکسیرانان در گفت وگو با جلیلی مطرح کردند. 

جلیلی گفت: من چندین سال از همین ترمینال با تاکسی به محل زندگی خود در کرج می رفتم و با مشکلات شما تاکسی ران ها

 
آشنا هستم. 

یکی از تاکسیرانان گفت: اولین باري است که یک مسئول در جمع تاکسیرانان حضور می یابد و حرف آن ها را می شنود. از شما می

 
خواهیم که در صورت رأي آوري، این حضور را ادامه دهید. 

 
یکی دیگر از تاکسیرانان گفت دولت تدبیر و امید که امید ما را برید، در هشت سال گذشته یک راننده را بیمه نکرد. 

در ادامه این گفت وگو، جلیلی گفت: اگر می گوییم کشور در 4 سال سال آینده باید جهش پیدا کند، یکی از مواردي که باید شاهد

 
جهش در آن باشیم، جهش در خدمات است که تاکسیرانی یکی از مظاهر آن است. 

وي با اشاره به مشکلات تاکسیرانان گفت: کم تر از نصف راننده ها بیمه هستند و ما ان شاءاالله موضوع بیمه تاکسیرانان و خانواده

 
هایشان را پیگیري می کنیم. 

جلیلی ادامه داد: بسیاري از رانندگان ممکن است بر اثر حادثه یا یک پیش آمد، براي مدتی درآمدي نداشته باشند؛ همچنین ممکن
است یک هفته با خانواده به سفر بروند و درآمدي نداشته باشند. بنابراین نیاز است که دغدغه درآمد این صنف را رفع کرد. براي رفع

 
این دغدغه، یک کارت اعتباري را در اختیار رانندگان قرار خواهیم داد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري، موضوع بیمه تکمیلی رانندگان را حائز اهمیت خواهند و گفت: لازم است بیمه تکمیلی رایگان یا با

 
هزینه اندك در اختیار رانندگان قرار بگیرد. 



جلیلی با بیان اینکه در هشت سال گذشته با اینکه مسئولیت دولتی هم متوجه ما نبود به همه استان هاي کشور سفر کردیم و با

 
اصناف مختلف از جمله رانندگان جلسه داشتیم، گفت: در این ایام هم سعی کردیم طرح هاي شعاري مطرح نکنیم. 

وي گفت: برادري که از سنقر همدان آمده است و می گوید من دامداري را رها کردم و به تهران آمدم براي کار، به ایشان می گویم

 
اگر روستاي شما در وضعیت مطلوب قرار داشت، آیا به تهران می آمدید؟ (پاسخ تاکسی ران: نمی آمدم) 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: برادر دیگري می گوید دانشجوي دکتري عمران هستند و در بخش اداري ترمینال مشغول
است. اگر زمینه اشتغال شما در حوزه تحصیلی خودت فراهم میشد، کار غیرتخصصی می کردید؟ در این هشت سال به هر دلیلی که
قطعا غیرموجه است، بیمه رانندگان تاکسی دچار مشکل شده است. خداي ناکرده اگر حادثه یا کسالتی براي راننده تاکسی پیش بیاید،

 
وضعیت درآمدي او دچار مشکل می شود. 

انتهاي پیام/



شمارش معکوس براي افتتاح بزرگترین پروژه در خاورمیانه

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/03/24

فاز نخست بزرگترین کارخانه فرآوري سرب و روي خاورمیانه تا انتهاي سال تکمیل می شود. مجتمع سرب و روي مهدي آباد
که با تیم مدیریتی متخصص و جوان و حمایت هاي ایمیدرو، اقدامات توسعه اي را از سال 96 با شتاب چشمگیري به پیش

برد، امسال از بزرگترین پروژه فرآوري سرب و روي کشور رونمایی

 
پروژه مهدي آباد نمونه بارز مشارکت دولت و بخش خصوصی 

فاز نخست بزرگترین کارخانه فرآوري سرب و روي خاورمیانه تا انتهاي سال تکمیل می شود.
مجتمع سرب و روي مهدي آباد که با تیم مدیریتی متخصص و جوان و حمایت هاي ایمیدرو،

اقدامات توسعه اي را از سال 96 با شتاب چشمگیري به پیش برد، امسال از بزرگترین پروژه فرآوري سرب و روي کشور رونمایی می

 
کند. 

به گفته مدیر مجتمع سرب و روي مهدي آباد، این پروژه در سه حوزه معدن، کارخانه و زیرساخت به دستاوردهاي قابل توجهی دست
یافته است و به رغم شرایط تحریم، تمام تجهیزات آن تامین، و از همه مهم تر تامین مالی پروژه در بازه هاي زمانی مختلف، به بهترین

 
شکل انجام شده است. 

امین صفري اعتقاد دارد پروژه سرب و روي مهدي آباد، نمونه بارز مشارکت دولت و بخش خصوصی واقعی است. در ادامه به منظور
انعکاس برنامه ها، دستاوردها و جدیدترین خبرهاي طرح فوق، گفت و گویی را با وي ترتیب داده ایم که مشروح آن را در ادامه می

 
خوانید: 

سرب و روي مهدي آباد چند سالی به دلایل مختلف، پروژه بر زمین مانده معدن و صنایع معدنی کشور محسوب می شد. اما امروز
شاهد شتاب در اجراي برنامه ها هستیم و به نوعی همگرایی ملی براي راه اندازي آن رخ داده است. توسعه در مهدي آباد از چه زمانی

 
آغاز شد؟ 

صفري: ایمیدرو مطابق مقررات و قوانین در سال 95 سرمایه گذاري در معدن مهدي آباد را به عنوان بزرگترین ذخیره سرب و روي
کشور به منظور سرمایه گذاري، تامین مالی و اجراي عملیات معدنکاري، احداث کارخانه ها و تأمین زیرساختهاي مورد نیاز، طی یک
فراخوان عمومی و بین المللی به مزایده گذاشت که با استقبال چشمگیر متقاضیان روبرو شد و طی یک فرآیند رقابتی، کنسرسیومی

 
متشکل از پنج شرکت برنده این مزایده شدند. 

پس از آن مطابق قرارداد و با موافقت رسمی کلیه اعضاي کنسرسیوم شرکت پروژهاي به نام شرکت پیشگامان صنعت سرب و روي

 
مهدي آباد براي اجراي قرارداد تاسیس و طی یک الحاقیه قرارداد مربوط به شرکت مذکور منتقل شد. 

از سال 96 مطالعات دوره پیشبرد و سپس عملیات اجرایی آغاز شد و در این زمینه ایمیدرو وظیفه قانونی خود را به نحو مطلوبی انجام

 
داده است. 



 
در حال حاضر پروژه در چه وضعیتی است و چه عملکردي در حوزه هاي استخراج، تولید و تامین تجهیزات داشته اید؟ 

 
صفري: آخرین وضعیت پیشرفت طرح بزرگ مهدي آباد در سه بخش معدن، کارخانه ها و زیر ساخت قابل بررسی است. 

این پروژه روي زمین مانده که اجراي آن ده ها سال به دلایل مختلف از جمله نیاز به سرمایه گذاري بسیار کلان، مشکلات فنی از
جمله تامین آب، دانش فنی و عیار کم ماده معدنی و... به تعویق افتاده بود؛ طی چهار سال اخیر اقدامات جدي در راستاي بهره برداري

 
صورت گرفته است که حاصل مدل واگذاري و رفع موانع و مشکلات بخش خصوصی از سوي ایمیدرو بوده است. 

 
دسترسی به ماده معدنی سولفیدي محقق شد 

در بخش معدن هم اکنون 77 میلیون تن استخراج و باطله برداري صورت گرفته است و 180 متر پیشروي در عمق داشته که حدود
هفت میلیون تن مواد معدنی اکسیدي استخراج شده و دسترسی به مواد معدنی قابل استفاده در کارخانه سولفیدي نیز محقق شده

 
است. بدین ترتیب یکی از مشکلات معدن مهدي آباد که قرارگیري ماده معدنی در عمق بوده حل شده است. 

 
برنامه تولید 800 هزار تن کنسانتره روي با راه اندازي کامل پروژه 

در بخش کارخانه ها، عملیات احداث در سه فاز برنامه ریزي شده است که دو فاز نخست، براي تولید 400 هزار تن کنسانتره

 
سولفیدي و فاز سوم مربوط به استحصال از خاك اکسیدي است. 

ظرفیت تولید کارخانه ها با راه اندازي کامل فازهاي این پروژه، سالانه 800 هزار تن کنسانتره روي با عیار حداقل 35 درصد یا معادل
آن به عنوان محصول اصلی و نیز تولید 80 هزار تن متریک کنسانتره سرب- نقره با عیار 60 درصد سرب به عنوان محصول جانبی

 
خواهد بود. 

 
حدود 60 درصد پیشرفت فیزیکی در بزرگترین پلنت کنسانتره روي کشور 

در حال حاضر برنامه فاز نخست پروژه به منظور احداث کارخانهاي با خوراك دومیلیون تن ورودي و معادل 200 هزار تن محصول
کنسانتره روي با 55 درصد پیشرفت فیزیکی به سرعت در حال اجرا است. توضیح اینکه همین فاز نخست بزرگترین پلنت کنسانتره

 
سرب و روي کشور میباشد. 

 
تامین کلیه تجهیزات پروژه 

در این بخش کلیه تجهیزات همچون سنگ شکن ها، آسیا، خط فلوتاسیون و... از بهترین برندهاي جهان تأمین و پس از بتن ریزي و
ایجاد استراکچر نصب شده است. حجم بالاي ورودي موجب شده کلیه تجهیزات با اسکیل بسیار بزرگ و حجم کار بسیار سنگین روبرو
است، به طوري که 25 هزار مترمکعب بتن ریزي براي فاز اول نشان دهنده این موضوع است. همچنین تجهیزات مربوطه از جمله آسیا

 
گلوله اي نصب شده از جمله بزرگترین تجهیزات صنایع معدنی کشور است. 

با توجه به بحران کم آبی در کشور و استان یزد، به طور حتم یکی از مشکلات اصلی پروژه، تامین آب خواهد بود. در این خصوص چه

 
اقداماتی صورت گرفته است؟ 



صفري: در بخش زیر ساخت نیز خط انتقال آب به طول 100 کیلومتر با دبی 100 لیتر بر ثانیه از محل تصفیه خانه پساب یزد وارد
سایت خواهد شد که در حال حاضر بیش از 95 کیلومتر آن اجرا شده است و ایستگاههاي پمپاژ (سه ایستگاه) در حال ساخت است.
این خط بهمن امسال، پیش از راه اندازي کارخانه به بهره برداري میرسد و مهمترین مشکل مهدي آباد را که تأمین آب مورد نیاز بوده

 
است را حل میکند. 

در بخش برق نیز اقدامات اولیه از جمله پرداخت حق انشعاب و مجوزهاي لازم و مطالعات مربوطه به طور کامل انجام شده و پیمانکار
احداث پست و خط انتقال برق انتخاب شده است. در حال حاضر پست برق در حال احداث است. ترانسفورماتور مربوطه سفارش

 
ساخت شده به زودي براي نصب به محل مربوطه منتقل میشود. 

 
چه میزان سرمایه گذاري در این طرح ملی صورت گرفته است و با راه اندازي آن، براي چند نفر اشتغال ایجاد خواهد شد 

صفري: کل سرمایه گذاري مورد نیاز حدود یک میلیارد دلار ارزیابی می شود که در فاز اول تاکنون بیش از 4 هزار میلیارد تومان
سرمایه گذاري صورت گرفته است. مطابق برنامه فاز نخست در انتهاي سال 1400 به بهره برداري میرسد. با راه اندازي این طرح، بیش

 
از 2 درصد فلز محتوي روي دنیا در مهدي آباد تولید خواهد شد. 

 
اشتغال مهدي آباد به 1500 نفر می رسد 

تاکنون بیش از 500 نفر در این پروژه مشغول به کار شده اند که عمدتا بومی هستند. پس از بهره برداري پروژه، این رقم به 1500 نفر

 
مستقیم میرسد. 

تامین مالی؛ رکن اصلی پیشبرد اهداف پروژه است. با توجه به شرایط ویژه کشور به دلیل اعمال بی سابقه ترین تحریم ها، در این

 
بخش چه اقداماتی انجام شده است؟ 

 
تامین مالی پروژه در شرایط سخت تحریم 

صفري: تاکنون کلیه موارد سهامداران مطابق قانون تجارت صورت گرفته است و قطعاً تامین مالی در زمان مورد نیاز مهمترین ویژگی
سرمایه گذار بوده که در شرایط سخت تحریمی و اقتصادي کنونی به بهترین نحو انجام شده است. لذا هرگونه افزایش سرمایه و یا
ترکیب سهامداران متناسب با مشارکت در تامین مالی و مطابق قانون تجارت بوده و از موضوعات داخلی شرکت پروژه است که

 
توسط بخش خصوصی به خوبی دنبال شده است. 

 
ترکیب سهامداران سرمایه گذار و میزان مشارکت آنها در افزایش سرمایه و تامین مالی را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

مجتمع سرب و روي مهدي آباد و ایمیدرو پیشرفت پروژه مطابق قرارداد را دنبال می کند و ترکیب سهامداران و نحوه مشارکت در
افزایش سرمایه از مسائل داخلی شرکت سرمایه گذار می باشد که تاکنون مطابق قانون تجارت پیش رفته است. مهم حجم تامین مالی
در زمان مناسب می باشد که در شرایط سخت کنونی به خوبی صورت گرفته و طی چند سال اخیر با وجود ریسک هاي بالاي سرمایه
گذاري در مهدي آباد به موقع تامین مالی صورت گرفته است که نتایج آن در پیشرفت فیزیکی و تامین زیر ساخت هاي پروژه کاملا

 
مشهود است. 



 
و براي سخن پایانی چه مطلبی دارید؟ 

 
پروژه سرب و روي مهدي آباد؛ نمونه بارز مشارکت دولت و بخش خصوصی 

 
صفري: ایمیدرو، مجتمع مهدي آباد و سرمایه گذار با تمام توان و سرعت در حال رفع موانع و پیشرفت پروژه هستند. 

 
بسیار خرسندیم که اعلام کنیم پروژه سرب و روي مهدي آباد؛ نمونه بارز مشارکت دولت و بخش خصوصی است. 

انتظار دلسوزان کشور و صاحبان صنایع و رسانه ها در سال "تولید و رفع موانع تسهیل و مانع زدایی" از پروژه بالاست. امیدواریم
ثمرات این پروژه نصیب کشور، صنعت و اشتغال شود.



فولاد خوزستان به دنبال تولید 25درصدي فولاد کشور

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/03/24

تاریخچه فولاد خوزستان به سال1346بازمی گردد، سالی که کلنگ این کارخانه در حوالی اهواز به زمین زده شد و دسترسی
راحت به آب هاي آزاد و منابع طبیعی و انسانی، نوید طرحی منطقی در اقتصاد ایران را می داد. افتتاح رسمی این طرح در

سال 1368 توسط رئیس جمهور وقت انجام گرفت. در حال حاضر این واحد رتبه دوم

 
فولاد خوزستان به دنبال تولید 25درصدي فولاد کشور 

تاریخچه فولاد خوزستان به سال1346بازمی گردد، سالی که کلنگ این کارخانه در حوالی اهواز
به زمین زده شد و دسترسی راحت به آب هاي آزاد و منابع طبیعی و انسانی، نوید طرحی

 
منطقی در اقتصاد ایران را می داد. 

افتتاح رسمی این طرح در سال 1368 توسط رئیس جمهور وقت انجام گرفت. در حال حاضر این واحد رتبه دوم در زمینه فولادسازي
به لحاظ ظرفیت را به خود اختصاص داده است و بزرگ ترین عرضه کننده شمش فولاد و یکی از بنگاه هاي پیشرو اقتصادي در عرصه
هاي ملی و منطقه اي صنعت فولاد به شمار می رود. این واحد فولادسازي با طرح هاي توسعه اي که در دست اقدام دارد، قصد دارد

 
سهم خود را در بازار فولاد کشور به 25درصد برساند. 

 
  

 قدمت و عملکرد فولاد خوزستان مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان در گفت وگویی به بررسی قدمت، محصولات، ظرفیت ها و زمینه
اشتغال زایی در این مجتمع بزرگ صنعتی پرداخت. امین ابراهیمی درباره قدمت این واحد فولادسازي عنوان کرد: فولاد خوزستان
قدمتی نزدیک به 50 سال دارد، البته این فولادسازي فعالیت اصلی خود را به صورت جدي پس از انقلاب آغاز کرده که عمده تولیدات
آن در حوزه شمش و اسلب است. وي در ادامه توضیح داد: ظرفیت فولاد خوزستان 3 میلیون و 800 هزار تن در سال است که طی
سال هاي گذشته حدود 60درصد تولیدات این واحد به تولید شمش اختصاص یافته که موردنیاز مقاطع طویل مانند بیلت و بلوم است
و 40درصد ظرفیت باقی مانده آن نیز به تولید اسلب موردنیاز براي مقاطع تخت و ورق اختصاص یافته است. وي با اشاره به میزان
اشتغال زایی در فولاد خوزستان عنوان کرد: در حال حاضر حدود 12هزار نفر در فولاد خوزستان مشغول به کارند که با احتساب 5هزار
نفر بازنشسته مجموعه، این میزان به حدود 17هزار نفر می رسند. همچنین اگر اشتغال زایی غیرمستقیم را با ضریب 4 در نظر

 
بگیریم، حدود 90 هزار نفر نیز غیرمستقیم در این مجموعه مشغول به کارشده اند. 

 عملکرد فولاد خوزستان در سال 1399 فولاد خوزستان نقش بسیار استراتژیکی در فولادسازي کشور بر عهده دارد. شمش فولاد
خوزستان که در بورس کالا عرضه می شود پس از تعیین قیمت، به عنوان پایه شمش در زنجیره فولاد در نظر گرفته می شود. 
مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان درباره عملکرد این واحد فولادسازي در سال گذشته عنوان کرد: سال گذشته شرکت فولاد
خوزستان 3میلیون و 870 هزار تن تولید داشته که با این میزان تولید بالاي 99درصد از ظرفیت خود را پوشش داده است؛ از این
میزان تولید در سال گذشته، یک و نیم میلیون تن آن به صادرات اختصاص یافته و بقیه نیز در داخل کشور به فروش رسیده است. از
محل صادرات نیز نزدیک به 800میلیون دلار براي کشور ارزآوري داشته که تمامی این ارز در سامانه نیما عرضه شده است.  ابراهیمی



با اشاره به عملکرد مالی شرکت عنوان کرد: گزارش حسابرس به زودي نهایی خواهد شد، ولی یک فروش نزدیک به 30هزار میلیارد
تومانی با یک اي پی اس 220 تومانی که در ابتداي سال 1399 براي شرکت تعریف شده بود، براي فولاد خوزستان محقق شده است.

 
در کل حاشیه سود فولاد خوزستان حدود 36 تا 37 درصد است. 

 عملکرد دوماهه فولاد خوزستان مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان درباره عملکرد این واحد فولادسازي در دو ماه ابتداي سال جاري
عنوان کرد: در کل، سال 1400 براي صنعت فولاد با چالش آغاز شد، از یکسو با عواقب شیوع ویروس کرونا از سال گذشته و از سوي
دیگر با کاهش میزان بارندگی در سطح کشور، با قطعی هاي برق روبه رو است. از همین رو از ابتداي سال به دلیل قطع شدن برق با
کاهش میزان تولید نیز مواجه شده است.ابراهیمی در پاسخ به این پرسش که میزان برق واحد فولاد خوزستان به چه میزان است،
اظهار کرد: مصرف برق فولاد خوزستان حدود 650 مگاوات است، اما به دلیل شرایط برق استان خوزستان و کشور این میزان در برخی
روزها به 250 تا 300 مگاوات رسیده که سبب کاهش روند تولید شده است.وي در ادامه با اشاره به برنامه هاي پیش رو در زمینه
تولید خاطرنشان کرد: براي دو ماه ابتداي سال جاري، ما برنامه تولید 570 هزار تنی را برنامه ریزي کرده بودیم که به تولید 565 هزار
تن آن دست یافته ایم که حدود 5/ 99درصد برنامه تحقق یافته است. البته در زمینه فروش به برنامه صددرصدي نائل شده
ایم.مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان در ادامه با اشاره به روند کار در ابتداي سال جدید عنوان کرد: با توجه به این موضوع که هم
اکنون در دوران پساکرونایی قرار داریم و شرایط براي تولید کالاهاي صنعتی مناسب شده و با توجه به این موضوع که اسلب یک
کالاي صنعتی محسوب می شود، فولاد خوزستان تصمیم گرفته که 40درصد تولید اسلب خود را به 50درصد برساند، از این رو با

 
توجه به شرایط بازار، 50درصد سبد فولاد خوزستان را به شمش و 50درصد را به اسلب اختصاص داده است. 

 سودآوري فولاد خوزستان ابراهیمی با اشاره به میزان سودآوري فولاد خوزستان تصریح کرد: با توجه به تغییرات انجام شده فولاد
خوزستان در دوماهه نخست سال جاري، در زمینه فروش با افزایش 20درصدي و ازلحاظ سودآوري با افزایش 30درصدي همراه بوده

 
است. البته انتظارات بیش از این بود که با وجود چالش هاي پیش رو این انتظارات به صورت صد درصد محقق نشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي پیش روي  فولاد خوزستان تا پایان سال 1400 عنوان کرد: برنامه ریزي کرده ایم تا پایان سال به یک
فروش 45هزار میلیارد تومانی با اي پی اس 220تومانی برسیم. البته امسال با توجه به آزادسازي قیمت حامل هاي انرژي، شاهد
افزایش قیمت گاز و برق خواهیم بود. از ابتداي امسال گاز با افزایش قیمت 4 برابري و برق با افزایش قیمت 6/ 4 برابري همراه بوده
است. البته زمزمه هاي افزایش قیمت گاز نیز به گوش می رسد. هرچند قطعی هاي برق، هزینه هایی به مراتب بیش از افزایش قیمت

 
آن به ما تحمیل می کند. 

ابراهیمی با اشاره به افزایش قیمت مواد اولیه نیز عنوان کرد: از سوي دیگر با افزایش قیمت مواد اولیه روبه رو هستیم که این موضوع
کل زنجیره را تحت الشعاع خود قرار داده است. با تمام این شرایط پیش بینی می کنیم که عملکرد فولاد خوزستان نسبت به سال

 
1399 به مراتب بهتر باشد. 

 تاثیر طرح هاي توسعه اي فولاد خوزستان مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان درباره تاثیر صنعت فولاد بر توسعه توضیحاتی ارائه و
تاکید کرد: صنعت فولاد همواره یک صنعت اشتغال زا است، به ازاي هر یک شغل مستقیم در فولادسازي، 23 شغل در حاشیه
فولادسازي و زنجیره آن ایجاد خواهد شد. از همین رو وجود فولاد خوزستان می تواند براي رفع چالش هاي موجود در این استان
بسیار راهگشا باشد. از سوي دیگر، بهترین مکان براي ایجاد طرح هاي توسعه اي فولاد در کشور، درزمانی که تمام عوامل ایده آل و
مرزها براي صادرات باز باشد و کشور به سرانه مصرف موردنظر و ایده آل رسیده باشد، قاعدتا ایجاد یک واحد فولادسازي می تواند

 
فولاد خوزستان باشد. 



ابراهیمی در ادامه خاطرنشان کرد: حداکثر تولید فولاد در استان خوزستان به 2/ 4میلیون تن در سال رسیده و بر اساس طرح هاي

 
توسعه اي اعم از بخش دولتی و خصوصی که در افق 1404 تعریف شده به حدود 6 میلیون تن براي کل استان خوزستان می رسد. 

 احتمال نزول رتبه فولاد خوزستان از دوم به پنجم وي با اشاره به رتبه فولاد خوزستان در کشور یادآور شد: در حال حاضر فولاد
خوزستان به لحاظ ظرفیت تولید فولاد در کشور، حائز رتبه دوم است. رتبه نخست ظرفیت فولادسازي را فولاد مبارکه با 14میلیون تن
فولاد به خود اختصاص داده است که به لحاظ ظرفیت، فولاد خوزستان فاصله 10میلیون تنی با فولاد مبارکه دارد. البته باید در نظر
گرفت که بر اساس افق چشم انداز 1404 و طرح هاي توسعه اي در استان هاي کرمان، یزد و خراسان، شرایط مناسبی براي این
استان ها فراهم شده است. از سویی طرح هاي توسعه اي استان خوزستان به اجرا درنیامده و ممکن است که رتبه دوم فولاد خوزستان
به رتبه پنجم نزول کند و سهم فولاد خوزستان به حدود 7 تا 8درصد در بازار برسد؛ این در حالی است که موقعیت فولاد خوزستان
براي فولادسازي به لحاظ نزدیکی به دریا و انرژي و دسترسی به مرزهاي دریایی براي صادرات بسیار مناسب است که این موقعیت در

 
سایر استان ها به مراتب وجود ندارد. 

 به دنبال سهم 18درصدي در بازار مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان در ادامه با اشاره به طرح هاي توسعه اي این واحد فولادسازي
تصریح کرد: با توجه به طرح هاي توسعه اي که براي فولاد خوزستان در نظر گرفته شده، اشتغال زایی قابل توجهی براي استان ایجاد
خواهد شد. با توجه به اینکه استان خوزستان، استان غنی ولی محرومی است، باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد. این استان

 
زیرساخت هاي مناسبی براي طرح هاي توسعه اي دارد که با چالش هاي بسیاري روبه رو است. 

ابراهیمی در پایان تاکید کرد: اگر طرح هاي توسعه اي فولاد خوزستان را به پیش ببریم، سهم 8درصدي  در بازار را به 18درصد
خواهیم رساند که در نهایت به ظرفیت 25درصدي فولاد کشور دست پیدا خواهیم کرد. با توجه به موقعیتی که فولاد خوزستان دارد،

امیدواریم که در حوزه صادرات نقش پررنگی تر در کشور را بر عهده بگیریم.



مشکلات کشور با محوریت مردم قابل رفع است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/03/24

اکبري گفت: اگر ظرفیت مردم به عنوان یک محور قرار گیرد، بسیاري از مشکلات کشور حل می شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زنجان، اکبري رئیس کمیسیون صنایع و معادن
مجلس با اشاره به موقعیت و ویژگی ممتاز زنجان از لحاظ
قرار گرفتن در مسیر چند استان گفت: زنجان علاوه بر
داشتن اتاق بازرگانی خوب، از این امتیاز بالاي قرار گرفتن
در مسیر کریدور چند استان از جمله استان هاي شمالغرب

 
هم برخوردار است. 

او حضور و مشارکت مردم در صحنه هایی مانند راهپیمایی 22 بهمن را بیمه کننده نظام از نظر سیاسی عنوان کرد و افزود: این حضور
نشان از پتانسیل مردمی است و همین کار را می توان با استفاده از پتانسیل مردمی در اقتصاد، صنعت، تولید، معدن و در بسیاري از

 
موارد دیگر مانند دیپلماسی هم استفاده کرد. 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه نگاه ما این است که اگر ظرفیت مردمی را وارد عمل کنیم کشور از هر نظر بیمه

 
می شود، گفت: باید این امر را باور کنیم نه اینکه فقط حرفش را بزنیم. 

این مسئول با تاکید بر اینکه ما براي دولت شخصی را می خواهیم که هم قدرت داشته باشد و هم غیرت تا این ظرفیت ها را بسیج
کند، گفت: رفع مشکلات فعالان اقتصادي و تولیدي باید در اولویت باشد چراکه بر این باور هستیم که بخش خصوصی نه تن ها باري

 
بر دوش نظام نیست بلکه سراسر سود است. 

 
اکبري ادامه داد: باید توجه داشته باشیم که بخش خصوصی با ایجاد اشتغال باري از دوش دولت بر می دارد. 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس هدف از سفر هاي استانی را ایجاد زمینه هاي مناسب براي مشارکت فعالان اقتصادي در کنار
دولت عنوان کرد و افزود: منطق ما این است که دولت باید تیم درست کند و یکی از دلایل دیدار ما با فعالان اقتصادي استانها، این

 
است که فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان، میداندار باشند. 

او ادامه داد: حداقل میدان داري براي فعالان اقتصادي هم این است که وزرا و مدیران اقتصادي را خود آن ها انتخاب کنند و این شعار

 
انتخاباتی نیست بلکه حرف دل ما است. 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس، انتخابات را یک انتخاب و البته حق طبیعی هر شخصی عنوان کرد و گفت: اگر همه دقیق



 
باشند و تحت تاثیر حرف هاي غیر منطقی و غیر اصولی قرار نگیرند، می توانند به راحتی اصلح ترین فرد را انتخاب کنند. 

اکبري با اشاره به اینکه هدف ما ایجاد انسجام بین فعالان اقتصادي در سراسر کشور است، افزود: ما میخواهیم فعالان عرصه اقتصادي

 
از دولتی که روي کار می آید، مطالبه گري داشته باشند و اعضاي دولت دور از لابی گري هاي مرسوم باشد. 

 
مدیریت تحریم ها از داخل کشور است 

 
او در ادامه به مسئله تحریم ها نیز اشاره کرد و گفت: تحریم ها از داخل کشور مدیریت می شود و ایجاد اختلاف از درون کشور است. 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس، با بیان اینکه در حال حاضر 98 درصد مشکل کشور در قوانین و مقرراتی است که اجرا نمی

 
شود، افزود: این قوانین در قالب بخشنامه مانده است، چون وزارتخانه ها و سازمان ها با هم در حال دعوا هستند. 

اکبري با اشاره به اینکه در مجلس یازدهم کار هاي اساسی انجام داده ایم، گفت: بحث دیپلماسی اقتصادي را براي اولین بار در
کمیسیون صنایع و معادن مجلس مطرح کردیم و در حال نهایی کردن طرحی با عنوان الزام دولت به استقرار دیپلماسی اقتصادي

 
هستیم. 

این مسئول در خصوص مزایاي این طرح یادآورشد: در حال حاضر سفارتخانه هاي ما هیچ خروجی ندارند و ما درصدد هستیم که
چهره آن ها را نیز، تولیدي، اقتصادي، صنعتی و معدنی کنیم تا در دنیا ما را به این شکل بشناسند و علاوه بر آن، نظام هاي جامع
بسیاري از جمله نظام جامع بانکی، مالیاتی و بیمه هم دست به دست دهند و با تشکیل کارگروه هاي مرتبط، آن ها را به یک نتایج

 
مطلوب برسانیم. 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس، با تاکید بر اینکه قانون ساماندهی امور معادن، مراحل پایانی را می گذراند، گفت: کار مهم
دیگري که انجام دادیم و در حال طی پروسه و مراحل پایانی قانونی است، این است که هیچ واحد تولیدي صنعتی و خدمات وابسته،

 
به هیچ عنوان و حتی با دلایلی مانند بدهی بانکی، چک، سفته و امثال آن، پلمب نشود. 

او همچنین با تاکید بر اینکه هیچ فعال اقتصادي هم نباید زندانی شود، افزود: بلکه در صورت نیاز باید به ایجاد خط تولید و یا کارخانه
دیگر محکوم شود، چون زندانی کردن یک تولید کننده و کارخانه دار اصلاً عقلانی نیست و به تبع آن افراد دیگري هم از جمله

 
کارگران آن واحد تولیدي هم گرفتار می شوند. 

 
در گزینش وزرا و مدیران جامعه اقتصادي از ایده فعالان اقتصادي و تولیدي استفاده می کنیم 

او با بیان اینکه فکر ما این است که در کنار شما فعالان اقتصادي و تولیدي باشیم، افزود: هدفمان این است که در گزینش وزرا و

 
مدیران جامعه اقتصادي، از فکر و ایده فعالان حوزه اقتصاد استفاده کرده و گزینه مناسبی که معرفی می کنید را روي کار بیاوریم. 

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: آزاد هستید به هر کسی که تمایل دارید راي بدهید و اگر تشخیص می دهید کسی

 
هست که می تواند منابع ملی را آزاد کند، به او راي بدهید. 

منبع ایرنا



واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت
بنزین

منبع: ارانیکوشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/03/24

زیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم

گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در ...

زیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره
قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و
گفت: ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده
کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي
زیادي داریم. تصمیم گیري درباره افزایش قیمت بنزین در
مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این
مصوبه نوشته شده دولت در اجراي تصویب سران محترم

 
سه قوه این تصمیم را گرفت. 

بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه مهمترین عامل
موفقیت در توسعه صنعتی کارآفرینی است و به طور معمول قشر جوان این خصلت را دارند؛ جوان بودن به سن نیست مهم روحیه
تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم اینکه می خواهیم از نیروهاي

 
جوان استفاده کنیم عده اي حمله می کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 



پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد.



ذخایر ژنتیکی ارزشمند گل هاي بومی، ظرفیتی مغفول در کارآفرینی و
اشتغالزایی دانش بنیان

منبع: ایسناشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/03/24

رئیس انجمن علمی گل و گیاهان زینتی ایران با اشاره به غناي بالاي ذخایر ژنتیکی گل و گیاهان بومی ایران بر ضرورت بهره
برداري اصولی از آنها در راستاي تولید پایدار گل و حفاظت از منابع ژنتیکی موجود تاکید کرد.

به گزارش ایسنا، پژمان آزادي که در آستانه 25 خردادماه،
روز ملی گل سخن می گفت، اظهار کرد: مراسم روز ملی
گل امسال در قالب وبیناري با موضوع «گل و گیاهان بومی
با تکیه بر بافت تاریخی تهران» برگزار می شود. در این
وبینار که به همت انجمن عمارات محروسه ایران و با
مشارکت انجمن علمی گل و گیاهان زینتی ایران و مرکز
آموزش عالی امام خمینی برگزار می شود، ضمن معرفی
گل و گیاهان بومی و بررسی ظرفیت ها و چالش هاي بهره
برداري از این منابع، مزایاي استفاده از آنها در عمارت ها و

 
مجموعه هاي تاریخی مورد بحث و بررسی قرار می گیرد. 

وي با اشاره به گردش مالی 300 میلیارد دلاري حوزه گل و گیاه دنیا و سهم اندك ایران از این بازار رو به گسترش، گفت: گل و
گیاهان زینتی صرفنظر از ارزش فوق العاده اقتصادي در حفظ محیط زیست و همچنین شادي و سلامت روانی جامعه نیز از اهمیت
خاصی برخوردارند که طی پژوهش ها و مقالات متعدد علمی بر این جنبه از فواید گل و گیاهان تاکید شده است. یکی از این
موثرترین راهکارهاي تولید پایدار و رونق حوزه گل و گیاهان زینتی ایران، استفاده از گیاهان بومی در فضاي سبز شهرهاست که به

 
دلیل سازگاري با آب و هواي محیط به کاهش اثرات گازهاي گلخانه اي و حفاظت محیط زیست هم کمک می کنند. 

آزادي با اشاره به وجود ذخایر فراوانی از گل هاي زینتی از جمله گونه هاي مختلف زنبق در استانهاي شمال شرقی، مرکز و غرب
کشور، لاله واژگون در مناطق غرب و شمال شرقی کشور و حتی کرمان و گل جام زرین در غرب و شمال کشور، اظهار کرد: این
گیاهان بخشی از ذخایر ژنتیکی باارزش کشور هستند که در صورت برداشت بی رویه و غیر اصولی به مرور نابود می شوند، اما با بهره
برداري علمی و اصولی از آنها ضمن ایجاد زمینه اي مناسب براي درآمدزایی در حوزه گل و گیاه، کمک شایانی به شناسایی، حفاظت و

 
تنوع بخشی به این منابع ژنتیکی باارزش می شود. 

وي با اشاره به فعالیت مراکز تحقیقاتی مختلف از جمله پژوهشکده ملی گل و گیاهان زینتی در محلات و پژوهشکده علوم گیاهی
دانشگاه فردوسی مشهد در زمینه حفاظت، ارزیابی و تولید پایدار گیاهان زینتی، اظهار کرد: در حال حاضر دانش بهره گیري از ذخایر

 
ژنتیکی و دانش به نژادي ارقام تجاري را در اختیار داریم که لازم است در گیاهان بومی هم از آن استفاده کنیم. 

رئیس انجمن علمی گل و گیاهان زینتی ایران در ادامه در بیان راهکارهایی که می توانند به بهره برداري اصولی از گل و گیاهان بومی
در کشور کمک کنند، گفت: ایجاد بانک ژن گل و گیاهان زینتی بومی چه در محل رویشگاه هاي طبیعی و چه در مراکز بانک ژن،



استفاده و معرفی گیاهان زینتی بومی در فضاي سبز شهرها و ایجاد شرکت هاي دانش بنیان در حوزه به نژادي گیاهان زینتی و
معرفی ارقام جدید از جمله راهکارهاي مؤثر در توسعه این بخش است. با ایجاد شرکت هاي دانش بنیان و سرمایه گذاري در تولید
تجاري گل و گیاهان بومی که مستلزم دسترسی به منابع ژنتیکی این گیاهان است، ضرورت حفظ منابع ژنتیکی موجود و حمایت از

 
بانک هاي ذخایر ژنتیکی هم جدي تر گرفته شود. 

وي با بی مورد دانستن برخی ابراز نگرانی ها در خصوص بهره برداري از ذخایر گیاهان زینتی بومی، گفت: رها کردن و عدم بهره
برداري از گیاهان باارزش بومی، هیچ کمکی به حفظ آن ها و حراست از محیط زیست نمی کند، بلکه زمینه را براي جولان سودجویان
و برداشت غیر اصولی و نهایتا نابودي این منابع فراهم می کند. در حالی که با بهره برداري علمی و آینده نگرانه از آنها ضمن
درآمدزایی و کمک به معیشت کشاورزان در مناطق مختلف کشور به توسعه برنامه هاي به نژادي و ایجاد ارقام متنوع جدید این

 
گیاهان کمک می شود. 

آزادي در ادامه با اشاره به رسالت و فعالیت هاي متنوع انجمن گل و گیاهان زینتی در توسعه علمی و دانش بنیان صنعت گل و گیاه
ایران، اظهار کرد: انجمن علاوه بر برگزاري کنگره هاي ملی و بین المللی گل و گیاهان زینتی و مراسم هایی مثل بزرگداشت روز ملی
گل و انتشار نشریات مختلف و خبرنامه هاي دوره اي، سلسله وبینارهاي علمی ماهانه اي را هم براي انتقال دانش تخصصی و یافته
هاي جدید علمی و کمک به استارتاپ هاي این حوزه تدارك دیده که بحث سرمایه گذاري اصولی در گلخانه ها و فضاي سبز، فرصت

 
ها و چالش هاي کشت بافت و معرفی گیاهان زینتی بومی از جمله موضوعات وبینارهاي آتی است. 

به نقل از انجمن علمی گل و گیاهان زینتی ایران، رئیس انجمن علمی گل و گیاهان زینتی ایران با دعوت از عموم علاقه مندان به
شرکت در وبینار روز ملی گل که 25 خرداد ماه از ساعت 10:30 تا 13:30 در نشانی الکترونیکی
Https://vc.areeo.ac.ir/ch/imamch2 برگزار می شود، ابراز امیدواري کرد که برگزاري این رویداد بتواند در معرفی ظرفیت ها

 
و ضرورت هاي بهره برداري از گل و گیاهان زینتی بومی، حفظ منابع ژنتیکی موجود و رونق تولید و صادرات در این حوزه مؤثر باشد. 

انتهاي پیام



واکنش زنگنه به سخنان نامزدهاي ریاست جمهوري درباره کرسنت و قیمت
بنزین

منبع: ایسناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت به سخنان نفتی نامزدهاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین واکنش نشان داد و گفت:
ترجیح کشور تا حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي داریم. تصمیم

گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در ...

به گزارش ایسنا، بیژن زنگنه امروز در مراسم گشایش
رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت، در جمع
خبرنگاران با بیان اینکه مهمترین عامل موفقیت در توسعه
صنعتی کارآفرینی است و به طور معمول قشر جوان این
خصلت را دارند؛ جوان بودن به سن نیست مهم روحیه
تحول گرایی است، گفت: مقام معظم رهبري بارها بر
استفاده از نیروهاي جوان تاکید کردند، اما هم اینکه می
خواهیم از نیروهاي جوان استفاده کنیم عده اي حمله می

 
کنند. 

وي با بیان اینکه در زمینه آموزش مهندسان نفت در کشور مشکلی وجود ندارد و مهندسان خوبی در کشور وجود دارد، اظهار کرد:
براي توسعه فناوري باید از ایده جدید استفاده کرد، کاش ایده تشکیل پارك فناوري سه سال زودتر به فکرمان رسیده بود. آمادگی

 
دارم پس از پایان دوران وزارت وقت خود را به عنوان منتور (مشاور) اختصاص دهم و در کنار استارت آپ ها باشم. 

به گفته وزیر نفت به تازگی دستگاه هاي نظارتی نامه زدند که به دلیل تاسیس پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت به این دلیل که

 
دانشگاه صنعت نفت و پژوهشگاه صنعت نفت وجود دارد شما را به دادگاه می بریم. 

زنگنه با تاکید بر اینکه 70 میلیارد دلار یارانه انرژي در کشور پرداخت می شود و بهینه سازي مصرف انرژي ضرورت دارد، گفت:

 
سرمایه صندوق پژوهش و فناوري نفت از 100 میلیارد تومان قرار است به 500 میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي با بیان اینکه افزایش تولید نفت افزایش قدرت سیاسی، اقتصادي و امنیتی در منطقه است و ما زمان زیادي براي استفاده از این
فرصت نداریم، گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع

 
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت 5 موافقت نامه همکاري امضا کرد 

پنج موافقت نامه همکاري میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با وزارت علوم، شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و دانشگاه هاي

 
صنعتی شیراز، علم و صنعت و صنعتی امیرکبیر امضا شد. 



موافقت نامه نخست، موافقت نامه گرنت فناورانه بود که میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري
امضا شد. در ادامه، موافقت نامه ایجاد پردیس مشترك میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
و در ادامه، سه موافقت نامه با موضوع ایجاد مرکز نوآوري و رشد مشترك، میان پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت با دانشگاه صنعتی

 
شیراز، دانشگاه علم و صنعت و دانشگاه صنعتی امیرکبیر امضا شد. 

پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت که با حمایت وزارت نفت و با هدف توسعه فناوري ها و گسترش همکاري هاي سازنده میان نقش
آفرینان زیست بوم نوآوري و فناوري مرتبط با این صنعت ایجاد شده است، صبح امروز با حضور وزیر نفت، معاون علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري و جمعی از مدیران ارشد نفت و فعالان حوزه پژوهش و فناوري کشور افتتاح شد. 

ادامه دارد



واکنش زنگنه به صحبت هاي کاندیدا درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت
بنزین

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/03/24

زنگنه گفت:تصمیم گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست.

به گزارش خبرنگار اقتصاد و انرژي گروه اقتصادي باشگاه
خبرنگاران جوان،زنگنه وزیر نفت در آیین افتتاح رسمی
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت گفت:مهمترین نیاز یا
عامل موفقیت در توسعه صنعتی، خدماتی در کشور،
کارآفرینی است نه دانشمندان. کارآفرینی از مدیریت نیز

 
مهمتر است. 

وي افزود:همه از جوانگرایی صحبت می کنند، اما وقتی می خواهیم به جوانی مسئولیت بدهیم، همه حمله می کنند و سابقه کار آن را

 
می خواهند. سابقه مهم نیست بلکه خلاقیت اهمیت دارد. 

وزیر نفت بابیان اینکه ممکن است یک استاد تمام در حل مشکلی به نتیجه اي نرسد، اما یک دوچرخه ساز بتواند مشکل را حل کند،
گفت: مهمترین مسئله نگرش مدیریتی است.افزایش بازیافت و تولید، اولین و مهمترین بخش توسعه فناوري در صنعت نفت است.
زمانی که مهندس نفت در کشور نداشتیم با دانشگاه ها ارتباط گرفتیم تا این نیرو را پرورش دهند. اکنون دیگر در زمینه آموزش

 
مشکلی نداریم. 

زنگنه بیان کرد:ظرفیت هاي عملیاتی یعنی مهندس مشاور، سازنده و شرکت هاي GC و E&P را نیز در گام هاي بعدي راه انداختیم.

 
توسعه فناوري با نگاه کسب و کار نیز مرحله بعدي است که این ها همگی نشانه اي از اراده توسعه فناوري در نفت است. 

وي افزود:کاش ایده تشکیل این مرکز نوآوري سه سال زودتر به ذهن ما می رسید. عمر فیزیکی کمی براي من باقی مانده که آمادگی

 
دارم آن را به عنوان یک خبره کار کنم. 

وزیر نفت تصریح کرد: اخیرا نامه اي از یکی از دستگاه هاي نظارتی براي من ارسال شده که چون پژوهشگاه و دانشگاه نفت دارید،

 
نباید این پارك راه اندازي شود در حالی که این مخالف نظري رهبري است. 

زنگنه بیان کرد:500 میلیون دلار براي طرح احیاي چاه هاي کم بازده و بی بازده هزینه خواهیم کرد که اشتغالزایی فراوانی به همراه

 
خواهد داشت. می توانیم با این اقدامات در رتبه یک خاورمیانه و حتی آسیا قرار بگیریم. 



وي گفت:یکی از جا هایی که باید شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها وارد آن شوند، بهینه سازي مصرف سوخت است که هزاران

 
شغل ایجاد می کند. 

وزیر نفت بیان کرد:مهمتر از تولید، تضمین خرید محصول است تا تولیدکننده نگران بازار نباشد. تولیدکننده بدون قرارداد، می تواند با

 
یک گواهی گرفتن از پارك یا صندوق پژوهش و فناوري نفت، از بانک ها وام بگیرد و کارش را شروع کند. 

وي گفت:این که صندوق توسعه هنوز جان دارد، به دلیل حمایت هاي رهبري است وگرنه همه آن را خرج کرده بودند. در زمینه

 
توسعه فناوري نیز هیچ فردي به جز ایشان نمی توانست که از این کار حمایت کند. 

وزیر نفت گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع باشد زیرا

 
هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
زنگنه بیان کرد: استارت آپ، کار و آینده ایران است و نباید از جوانان که آینده ایران هستند دریغ شود. 

وزیر نفت در رابطه با سخنان نفتی کاندیدا هاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین گفت:ترجیح کشور تا

 
حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي دارم. 

زنگنه گفت:تصمیم گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته

 
شده دولت در اجراي مصوبه سران محترم سه قوه این تصمیم را گرفت. 

وي افزود: کسانی که از یارانه 450 هزارتومانی صحبت می کنند، راي نمی آورند.



نگاهی جامع به دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج | رشته ها و امکانات

منبع: آناشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/03/24

دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج سال 1362 آغاز به کار کرده و اکنون با 225 رشته تحصیلی 6 هزار و 195 دانشجو در
مقاطع مختلف در این واحد دانشگاهی مشغول به تحصیل هستند.

دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج سال 1362 آغاز به کار کرده و اکنون با 225 رشته تحصیلی 6 هزار و 195 دانشجو در مقاطع

 
مختلف در این واحد دانشگاهی مشغول به تحصیل هستند. 

 
 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا، ابر پررحمت و مهربان دانشگاه آزاد اسلامی در استان کردستان 23 شهریور 1362
باریدن گرفت و ترنم و ترانه باران راه اندازي این مرکز آموزش عالی ابتدا در شهر سنندج نغمه امید، آینده نو سازندگی را براي جوانان
سرائید. شهري که از دیرباز به دارالعلم و دارالاحسان شهره داشته و همواره مهد پرورش فرزانگان و فرهیختگان این مرز و بوم بوده

 
است. 

راه اندازي واحد دانشگاهی سنندج زمانی اتفاق افتاد که بیشتر از یک سال از عمر دانشگاه آزاد اسلامی در کشور نمی گذشت و در آن
برهه با توجه به وجود جنگ تحمیلی و نیز حساسیت هاي متعدد استان کردستان، کمتر کسی تصور و انتظار استقرار نهاد علمی و

 
آموزش عالی را با آینده درخشان با ظرفیت ها و امکانات مناسب امروز را داشت. 

 
حوزه آموزش و تحصیلات تکمیلی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج 

معاونت آموزشی و تحصیلات تکمیلی واحد دانشگاهی سنندج اکنون با دو حوزه کاري مدیریت آموزشی و تحصیلات تکمیلی و
زیرمجموعه هاي مرکز رایانه، اداره امتحانات، اداره برنامه ریزي، اداره دانش آموختگان، امور مشمولان و نظام وظیفه، خدمات خود را به

 
دانشجویان و اعضاي هیئت علمی ارائه می دهد. 

اصلی ترین ارکان تصمیم گیري در این معاونت، شوراي آموزشی و تحصیلات تکمیلی، کمیته منتخب، کمیسیون موارد خاص و
شوراي گسترش است. برنامه ریزي آموزشی و نظارت بر امور گروه هاي آموزشی براي مقاطع مختلف تحصیلی از دیگر وظایف این
حوزه بوده و از آنجایی که کیفی سازي از اهداف کلان و سیاست هاي بنیادین دانشگاه آزاد اسلامی است، واحد سنندج با همه توان در



 
راستاي اجراي این سیاست و رسیدن به این هدف ارزشمند تلاش می کند. 

 
تعداد رشته هاي تحصیلی در مقاطع مختلف دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج (جمعاً 225 رشته): 

 
کاردانی: 24 کارشناسی: 86 کارشناسی ارشد: 82 دکتري: 33 

 
عنوان گروه هاي آموزشی و تعداد دانشجوي دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
ریاضی و فنی: 64 علوم تجربی: 54 علوم انسانی: 3 هزار و 400 هنر: 6 دامپزشکی: 520 

 
کشاورزي: 73 علوم پایه: یک هزار و 300 پرستاري و مامایی: یک هزار و 135 

 
تعداد استادان هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج (جمعاً 353 نفر) شامل مربی: 27 استادیار: 169 دانشیار: 10 

 
تعداد دانشجوي داخلی در مقاطع مختلف دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج (جمعاً 6 هزار و 195 نفر) شامل: 

 
کاردانی: 167 کارشناسی: 3 هزار و 772 کارشناسی ارشد: یک هزار و 254 دکتري عمومی: 457 دکتري تخصصی: 545 

 
حوزه بین الملل دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج 

واحد دانشگاهی سنندج در حوزه بین الملل در حال رایزنی با تعدادي از دانشگاه هاي منطقه و اقلیم کردستان عراق است تا با عقد

 
تفاهم نامه دوجانبه به توسعه فعالیت هاي علمی و فرهنگی در کشورهاي همسایه بپردازد. 

دانشجویان خارجی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج (جمعاً 225 نفر) شامل: 20 نفر در مقطع دکتري 195 نفر در مقطع کارشناسی

 
ارشد و 10 نفر در مقطع کارشناسی 

 
جمع کل دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج (داخلی و خارجی) 6 هزار و 420 نفر 

 
حوزه پژوهش و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج 

 
 

امروزه پیشرفت هاي مبتنی بر پژوهش هاي علمی و فناورانه مهم ترین نیروي پیشران رشد و توسعه در یک جامعه مدرن است. این
امر در دنیاي رقابتی امروز بقا و رشد سازمان را تضمین می کند. از این رو دانشگاه ها و مؤسسات پژوهشی با دارا بودن سطح

توانمندي هاي علمی و فناوري متفاوت از بازیگران اصلی فرآیند توسعه و رشد به حساب می آیند. 



دانشگاهی که توان ارائه محصولات فناورانه و ایده هاي نو را به بازار داشته باشد از میدان رقابت ها خارج نمی شود. دانشگاه آزاد
اسلامی واحد سنندج با بهره گیري از توانایی هاي پژوهشی اعضاي هیئت علمی خود در رشته هاي مختلف و برخورداري از امکانات و
زیرساخت هاي مناسب پژوهشی و تحقیقاتی با برنامه ریزي و هدف گذاري به منظور پاسخگویی به نیازهاي تحقیقاتی کشور پا به

 
عرصه رقابت هاي علمی گذاشته است. 

 
همایش هاي دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

برگزاري 342 عنوان نشست تخصصی و همایش هاي داخلی، منطقه اي، ملی و پنج همایش بین المللی و مسابقات رباتیک از سال 79

 
تا سال 1400. 

 
انتشارات دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
چاپ 36 عنوان کتاب توسط مرکز کردستان شناسی و معاونت پژوهشی این واحد دانشگاهی. 

 
طرح هاي درون دانشگاهی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
49 عنوان طرح در حال اجرا و 377 طرح خاتمه یافته 

 
طرح هاي برون دانشگاهی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
داراي 54 طرح برون دانشگاهی. 

 
مقالات چاپ شده دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج تاکنون: 

 
1 ـ (wos) ISI: 587 عنوان. 2 ـ (listed) ISL: 563 عنوان 

 
3 ـ ISC: 423 عنوان. 4 ـ PUBMED: 6 عنوان 

 
5 ـ ISI خارجی غیر: 283 عنوان. 6 ـ نشریات وزارتین: 567 عنوان 

 
7 ـ علمی ترویجی: 43 عنوان. 8 ـ همایش منطقه اي: 2 هار و 648 عنوان 

 
9 ـ همایش هاي علمی ـ پژوهشی: 326 عنوان. 10 ـ همایش هاي عمومی: 4 عنوان 

 
11 ـ سایر مجلات خارجی: 70 عنوان 

 
در دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج از ابتداي تأسیس تاکنون 307 عنوان کتاب چاپ و منتشر شده است. 

 
افتخارات، موفقیت ها و مقام هاي کسب شده توسط دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
قرارگرفتن براي دومین بار متوالی در میان 100 دانشگاه برتر ازنظر SCImago در سال 99. 

ارتقاي دو درصدي رتبه بندي دانشگاه در میان 3 هزار و 897 دانشگاه ارزیابی شده در سال 1399 توسط SCImago نسبت به سال



 
 1398

 
مجلات دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
 .B 1 ـ نشریه زبان و ادبیات فارسی با گرید

 
 A 2 ـ مدیریت صنعتی با گرید

 
3 ـ مجله پژوهش هاي بالینی دام هاي بزرگ. 

4 ـ اخذ مجوز چهار مجله جدید، مطالعات اسلامی، مدیریت دانش در ورزش، آموزش و پرورش متعالی و فعالیت بدنی و تندرستی از

 
سازمان مرکزي. 

 
آزمایشگاه ها و کارگاه هاي دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

این واحد دانشگاهی با دارابودن بیش از 60 آزمایشگاه و کارگاه آموزشی و تحقیقاتی و تجهیزات پیشرفته و نیمه پیشرفته در حوزه
هاي عمرانی، فناوري هاي زیستی و شیمی سهم بسزایی در ارائه خدمات آموزشی و تحقیقاتی به دانشجویان واحد سنندج و سایر
محققان استان دارد و مجهز به تجهیزات پیشرفته و نیمه پیشرفته موجود من جمله جک بتن شکن، آزمون برش مستقیم و کشش،
GC-MS، ،سانتریفیوژ یخچال دار، تیشو پروسسور، انواع کوره هاي الکتریکی با قابلیت کاربرد در حوزه هاي عمران، شیمی و نانو
GC-FID,، اسپکتروفوتومتر دوپرتوي و CNC. داراي آزمایشگاه محیط زیست و گیاهان دارویی، آزمایشگاه تحقیقاتی کشاورزي و

 
دامپزشکی و پرونده آزمایشگاه تحقیقاتی عمران در دست بررسی است. 

 
مرکز تحقیقات کشاورزي، دامپروري و گیاهان داروي دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

پرورش بز مرغز و تکثیر ژرم پلاسم آن، تولید عسل کاملاً ارگانیک، تأسیس باشگاه اسب دوانی و تولید و تکثیر نژاد اسب کردي، کشت
گیاهان دارویی گل محمدي و زرشک، نگهداري و تکثیر ژرم پلاست گل محمدي، کاشت ارقام متنوع گردوي خارجی و بذور گل هاي

 
زینتی مختلف براي عرضه به مراکز مصرف. 

 
مرکز رشد واحدهاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
داراي موافقت اصولی از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري 

 
داراي درجه سطح دو مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی 

 
راه اندازي سراي نوآوري گردشگري و صنایع دستی در این واحد دانشگاهی و کسب موافقت سازمان مرکزي 

 
ثبت 30 اختراع در مرکز رشد از آغاز راه اندازي تاکنون 

 
حضور نزدیک به 20 هسته و شرکت فناور و دانش بنیان در مرکز رشد 

 
خروج 20 شرکت فناور از مرکز رشد این واحد دانشگاهی از بدو راه اندازي تاکنون 

 
تولید 45 عنوان محصول فناور از بدو تأسیس مرکز رشد تاکنون 

 
همکاري در برگزاري رویدادهاي استانی و منطقه اي 

 
باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 



 
عضویت 500 نفر از بدو راه اندازي تاکنون (اکنون 45 عضو فعال دارد). 

 
اتمام 100 طرح پژوهشی در این باشگاه (اکنون چهار طرح پژوهشی در حال اجرا است). 

 
ثبت اختراع، تولید نانو باکتري کش زیستی علیه شانکر درختان هسته دار. 

 
برگزاري یک دوره مسابقات برنامه نویسی کامپیوتر در سطح دانش آموزي، برگزاري رقابت هاي متعدد علمی برنامه نویسی. 

برگزاري 6 دوره مسابقه ملی رباتیک با هدف و چشم انداز تشویق و پیشرفت دانشجویان و محققان، بالا بردن سطح علمی و دانش
تحقیقاتی و انتخاب تیم هاي رباتیک در فیلدهاي نمایشگاهی، پرنده، مسیریاب، جنگجو، چندین دوره مسابقات سازه ماکارونی با

 
همکاري دانشکده هاي مرتبط. 

فعالیت 10 انجمن علمی فعال با برنامه هاي مهارت آموزي شرکت در مسابقات علمی و تیم سازي و برگزاري وبینارهاي متعدد علمی

 
و کارگاه هاي آموزشی. 

 
مرکز تحقیقات کردستان 

راه اندازي 1394، داراي پنج دپارتمان زبان ادبیات کردي، تاریخ و میراث فرهنگی، هنر و معماري، علوم اجتماعی و اقتصادي و
مطالعات بین الملل، جزء پنج مرکز برتر تحقیقات دانشگاه آزاد اسلامی، چاپ بیش از 10 عنوان کتاب مرجع، برگزاري چندین همایش

 
ملی، در حال تدوین دانشنامه چهار جلدي سنندج 

 
مرکز تحقیقات خانواده 

 
برگزاري کارگاه آموزشی در زمینه مسائل تربیتی، حقوقی و جامعه شناسی براي سازمان هاي مختلف به درخواست آنها 

 
عضویت مرکز تحقیقات خانواده در کنسرسیوم آسیب هاي اجتماعی و واگذاري بخش خانواده آن به این این واحد دانشگاهی. 

 
کتابخانه هاي دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
 

کتابخانه هاي این واحد دانشگاهی اکنون متشکل از چهار کتابخانه مستقل دانشگاهی بوده که در مجموع داراي 113 هزار و 951 جلد

 
کتاب فارسی و لاتین و 9 هزار و 251 نسخه پایان نامه تحصیلات تکمیلی است. 

 
کتابخانه مرکزي دانشگاه دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
واقع در سایت مرکزي و طبقه اول و دوم و سوم ساختمان پژوهش با سه بخش مجزا: 



 
بخش مخزن و امانت (طبقه اول) به مساحت 220 مترمربع 

 
بخش مرجع و پایان نامه ها و نشریات (طبقه دوم) به مساحت 200 مترمربع 

 
بخش سالن مطالعه دانشجویان (طبقه سوم) به مساحت 140 مترمربع 

 
در مجموع مساحت کتابخانه مرکزي 560 مترمربع بوده و تعداد کل منابع کتابخانه مرکزي 51 هزار و 99 جلد است. 

 
کتابخانه دانشکده پزشکی 

 
واقع در سایت مرکزي دانشکده پرستاري و مامایی به مساحت 125 متر مربع با 8 هزار و 700 جلد کتاب. 

 
کتابخانه دانشکده علوم انسانی 

 
واقع در شهرك سعدي دانشکده علوم انسانی به مساحت 200 متر مربع با 40 هزار و 556 جلد کتاب. 

 
کتابخانه دانشکده کشاورزي و دامپزشکی 

 
واقع در دانشکده دامپزشکی به مساحت 120 متر مربع با 6 هزار و 381 جلد کتاب. 

تعداد اعضاي فعال کتابخانه هاي دانشگاه اعم از هیئت علمی و کارمندان و دانشجویان اکنون 3 هزار و 854 نفر بوده و ارائه خدمات به

 
مراجعان به صورت حضوري و بر بستر آنلاین با استفاده از سامانه هاي دیجی لیب و آذرسا انجام می شود. 

 
معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج 

 
 

حوزه معاونت فرهنگی و دانشجویی داراي دو بخش فرهنگی و دانشجویی و ورزشی بوده که با ارائه خدمات دانشجویی و فرهنگی در
راستاي رفاه حال دانشجویان و امنیت خانواده آنان فضایی مطلوب و به دور از دغدغه را فراهم می کند که عمده فعالیت هاي آن

 
شامل بخش هاي زیر است: 

 
الف ـ فرهنگی: 

در بخش فرهنگی تشکل هاي دانشجویی، ده ها کانون فرهنگی و نشریات متعدد دانشجویی با اطلاع رسانی و اقدام به برگزاري کرسی
هاي آزاداندیشی، نشست ها و کارگاه هاي متعدد در راستاي ارتقاي سطح فرهنگی دانشجویان فعالیت می شود (اکنون در این واحد

 
دانشگاهی 14 کانون فرهنگی و هشت نشریه با مجوز در حال فعالیت هستند). 



 
ب ـ ورزشی و دانشجویی: 

 
1 ـ اتوماسیون و سلف سرویس هاي دانشجویی: 

سلف سرویس هاي فعال: دوم مورد (سایت مرکزي ـ دانشکده کشاورزي) که مجموعه هاي سلف داراي بخش هاي انبار، پخت غذا،
توزیع غذا، سالن هاي غذاخوري برادران و خواهران است و دانشجویان از طریق سیستم اتوماسیون تغذیه به صورت هفتگی بر اساس

 
برنامه غذایی اعلامی، غذا تهیه می کنند. 

 
2 ـ بوفه هاي دانشجویی: 

 
5 بوفه: (سایت مرکزي ـ دانشکده کشاورزي ـ علوم انسانی ـ خوابگاه دانشجویی ـ دانشکده علوم پایه) 

 
3 ـ فضاهاي ورزشی و تفریحی: 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج، داراي یک مجموعه بزرگ ورزشی چندمنظوره با امکانات لازم و با مساحت 2 هزار و 240 متر مربع

 
و استخر سرپوشیده با مساحت یک هزار و 560 متر مربع است. 

 
4 ـ خوابگاه ها: 

 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج داراي سه خوابگاه دانشجویی خواهران است: 

 
(شالمان 1 با ظرفیت 376 نفر، شالمان 2 با ظرفیت 72 نفر و شالمان 3 با ظرفیت 192 نفر 

 
5 ـ امکانات خوابگاه ها: 

بوفه، رختشورخانه، نمازخانه، سالن مطالعه، سالن TV، سالن ورزشی، اتاق مشاوره و سالن اجتماعات، آشپزخانه مجزا در هر طبقه،

 
سرویس بهداشتی، حمام و اتاق هاي با ظرفیت دو تا 6 نفر با امکاناتی مانند یخچال، پرده، موکت، فرش، تخت و کمد. 

 
6 ـ مرکز مشاوره و روان شناسی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 



 
 

مرکز آموزشی، پژوهشی و درمانی وابسته به دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج بوده که داراي مجوز از سازمان نظام روان شناسی
کشور و سازمان بهزیستی استان کردستان است و در سال هاي اخیر با بهره گیري از همکاران مجرب توانسته علاوه بر پذیرش

 
مراجعان به صورت خود ارجاعی، پذیراي مراجعان نهادهاي دولتی باشد. 

این مرکز با انجام مداخلات بالینی، برگزاري کارگاه ها و انجام آزمون هاي روان شناختی توانسته گام مؤثري در راستاي خدمت به
همشهریان بردارد و تلاش در راستاي ارتقاي سلامت روان دانشجویان، کارکنان، استادان و سایر شهروندان از اهداف آن است. این
مرکز با تیم تخصصی درمان به کمک همکاران روان پزشک، روان شناس، مشاوره و ... در مکانی مناسب و امن و با احترام به حقوق
مراجعان توانسته خدماتی از قبیل مشاوره هاي فردي، خانواده درمانی، گروه درمانی ارائه کند و گامی مؤثر در راستاي رفع موانع
موجود در مسیر تحول رشد مراجعان بردارد و با بهره گیري از مشاوران مجرب اقدام به مشاوره تلفنی در راستاي مشاوره تحصیلی،

 
خانوادگی، ازدواج و... به دانشجویان کند. 

 
حوزه اداري، مالی و رفاهی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

معاونت توسعه مدیریت و منابع داراي زیربخش هاي اصلی در فعالیت هاي اداري، مالی، عمرانی، برنامه و بودجه است. این معاونت
درباره مسائل صندوق رفاه دانشجویان و امور شهریه، امور سرمایه گذاري و اموال و دارایی هاي دانشگاه و نیز کارگزینی هیئت علمی و
کارکنان ایفاي خدمت می کند. از ارزش هاي مهم معاونت مذکور موضوع تکریم و احترام اعضاي هیئت علمی و کارکنان و تکریم و

 
امنیت خاطر درباره مسائل مالی دانشجویان است. 

شهریه دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی سالانه مطابق بخشنامه سازمان مرکزي به صورت هماهنگ براي همه واحدهاي دانشگاهی با

 
در نظر گرفتن رتبه، تعیین می شود. 

 
وام هاي دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج 

وام ها به دو صورت نقدي و غیر نقدي تعریف شده، وام هاي نقدي به حساب شخصی دانشجو واریز و وام هاي غیر نقدي مستقیم به

 
حساب شهریه دانشجو واریز می شود. 

وام هاي نقدي: 



 
1 ـ وام ازدواج: 15 میلیون ریال. 2 ـ وام مسکن: 7 میلیون ریال. 

 
3 ـ وام کمک هزینه تحصیلی: 5 میلیون ریال. 4 ـ وام ضروري: 12 میلیون ریال. 

 
وام هاي غیر نقدي: 

 
وام آموزشیار: 10 میلیون تا 200 میلیون ریال. (وام بانک مهر سامانه ساجد: از 10 میلیون تا 200 میلیون ریال. 

 
وام ملی سامانه ساجد: دانشجو دکتري 600 میلیون ریال و براي سایر دانشجو 100 میلیون ریال. 

 
وام رسالت سامانه ساجد: 10 میلیون تا 200 میلیون ریال. (وام مهر ایران سنندج: 10 میلیون تا 200 میلیون ریال. 

 
وام وزارت علوم: دکتري 50 میلیون ریال، ارشد 20 میلیون ریال، کارشناسی 10 میلیون ریال 

 
رفاهی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج داراي سرویس ایاب و ذهاب دانشجویان از سایت مرکزي به خوابگاه دانشجویی دختران در مرکز

 
شهر و به سایت دانشکده هاي دامپزشکی، کشاورزي و منابع طبیعی که در فاصله حدود 10 کیلومتر خارج از شهر قرار گرفته است. 

 
تخفیفات دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

دانشجویانی که یکی از اعضاي خانواده آنان دانشجوي دانشگاه آزاد اسلامی باشد مشمول تخفیف تا سقف 10 درصد در هر ترم خواهند

 
شد. 

دانشجویان کاردانی و کارشناسی که در یک ترم فعال، ازدواج کنند مشمول تخفیف تا سقف کل شهریه و دانشجویان پرستاري و

 
مامایی تا سقف 25 میلیون ریال تخفیف دریافت خواهند کرد. 

 
دانشجویان ارشد و دکتري نیز تا سقف 25 میلیون ریال مشمول تخفیف ازدواج خواهند شد. 

 
دانشجویان داراي رتبه هاي برتر هر نیمسال مشمول تخفیف خواهند شد. 

 
دانشکده علوم انسانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج 



 
 

دانشکده علوم انسانی یکی از قدیمی ترین دانشکده هاي دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج در سال 1381 فعالیت خود را آغاز کرده و
یکی از پرجمعیت ترین دانشکده هاي این واحد دانشگاهی است که اکنون 90 نفر هیئت علمی تمام وقت داشته و بیش از 3 هزار و
400 دانشجو در مقاطع تحصیلی دکتري تخصصی در 24 رشته گرایش، کارشناسی ارشد و کارشناسی (پیوسته و ناپیوسته) مشغول به

 
تحصیل هستند. 

این دانشکده داراي امکاناتی شامل کتابخانه تخصصی علوم انسانی رشته هاي دایر، کارگاه رایانه و انجمن هاي علمی دانشجویی است.
ازجمله مزایایی این دانشکده می توان از مرکز تحقیقات خانواده و 6 عنوان مجله علمی زبان و ادبیات فارسی، مدیریت صنعتی،

 
مطالعات اسلامی ایرانی خانواده، آموزش و پرورش متعالی، مدیریت دانش در ورزش و فعالیت بدنی و تندرستی نام برد. 

 
کتب، مقالات و اختراع (دانشکده علوم انسانی) : 

 
(WOS) ISI: 21 عنوان. (Listed) ISI: 130 عنوان. 

 
(علمی پژوهشی ISC: 183 عنوان. (علمی پژوهشی وزارتین: 304 عنوان. 

 
(کتاب (تألیف و ترجمه) : 128 عنوان. (اختراع: 2 مورد 

 
دانشکده علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج 

 
 

دانشکده پرستاري، مامایی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج در سال 1371 با پذیرش 86 دانشجو در رشته هاي کارشناسی پرستاري



و کاردانی مامایی فعالیت خود را در راستاي تربیت نیروي انسانی متخصص به منظور کمک به ارتقاي سلامت جامعه آغاز کرد. فصل
نوینی از فعالیت هاي دانشکده در سال 1386 پس از تصویب این مرکز آموزشی به عنوان دانشکده مصوب و با ایجاد ساختارهاي
تشکیلاتی آموزشی و پژوهشی مستقل شامل کتابخانه، سایت کامپیوتر، مرکز مهارت هاي بالینی، سالن مولاژ و اتاق استادان، فضاهاي
اداري و آموزشی آغاز شد. اکنون این دانشکده با داشتن قریب یک هزار و 135 دانشجو در ساختمان اختصاصی خود با دارا بودن 38
عضو هیئت علمی تمام وقت در مقاطع PhD و کارشناسی ارشد، 45 مربی آموزشی حق التدریس و با در اختیار داشتن بیش از 110

 
فضاي بالینی در بیمارستان هاي آموزشی و تأمین اجتماعی، به تربیت دانشجو می پردازد. 

به منظور حرکت در مسیر برنامه چشم انداز جمهوري اسلامی ایران در افق 1404 و برداشتن گام هاي مؤثر در دهه چهارم توسعه
دانشکده علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج بر آن است تا با تربیت نیروهاي متخصص و متعهد بتواند براي تأمین و
ارتقاي کیفیت خدمات بهداشتی و درمانی ارائه شده به جامعه سهمی مهم داشته باشد. بدیهی است که تلاش در این راستا بر ابعاد
پایه اي حرفه اي یعنی آموزش، پژوهش، مدیریت و خدمات بالینی در عرصه متمرکز خواهد بود و در همه حوزه هاي ذکرشده، توجه

 
به نهادینگی فضاي فرهنگی، معنویات و اخلاقیات حرفه اي مورد تأکید است. 

 
رشته هاي دایر در دانشکده: 

 
1 ـ پرستاري: کارشناسی. 2 ـ مامایی: کارشناسی پیوسته، ناپیوسته 

 
3 ـ روانشناسی بالینی: کارشناسی ارشد. 4 ـ بیولوژي: کارشناسی، کارشناسی ارشد، دکتري 

 
تعداد دانشجو به تفکیک رشته و مقطع: 

 
1 ـ پرستاري: کارشناسی 304. 2 ـ مامایی: کارشناسی پیوسته 199 

 
3 ـ مامایی: کارشناسی ناپیوسته 44. 4 ـ روانشناسی بالینی: کارشناسی ارشد 78 

 
5 ـ بیولوژي: کارشناسی 510 

 
اعضاي هیئت علمی به تفکیک رشته: 

 
1 ـ رشته پرستاري: 7 نفر. 2 ـ رشته مامایی: 9 نفر. 3 ـ علوم پایه پزشکی: 5 نفر 

 
4 ـ رشته بهداشت: یک نفر بورسیه. 5 ـ روانشناسی بالینی: 5 نفر. 6 ـ بیولوژي: 11 نفر 

 
آزمایشگاه ها و کارگاه ها: 

 
مرکز مهارت هاي بالینی شامل: سالن مامایی، پرستاري و اتاق عمل (پرستاري و مامایی). 

 
سالن مولاژ (پرستاري و مامایی)، آزمایشگاه بیوشیمی (پرستاري و مامایی). 

 
آزمایشگاه میکروب شناسی/باکتري شناسی (پرستاري و مامایی)، آزمایشگاه فیزیولوژي/ ایمونولوژي (پرستاري و مامایی). 

 
آزمایشگاه روانشناسی (روانشناسی بالینی). 

 
مشخصات فضاي فیزیکی: 

مساحت کل دانشکده 2098/60m2 در چهار طبقه و تعداد هفت کلاس و سالن کتابخانه، مرکز کامپیوتر، آزمایشگاه، کارگاه ها و

 
فضاي اختصاصی اتاق استادان و سرویس بهداشتی. 

 
تعداد عناوین و نسخه کتاب هاي فارسی و لاتین کتابخانه دانشکده پرستاري و مامایی: 

 
1 ـ پرستاري(فارسی) : 450 عنوان و یک هزار 600 نسخه. 2 ـ مامایی(فارسی) : 360 عنوان یک هزار و 200 نسخه. 



 
3 ـ روان پزشکی(فارسی) : 133 عنوان و 220 نسخه. 4 ـ لاتین پرستاري: 119 عنوان و 130 نسخه 

 
5 ـ لاتین مامایی: 91 عنوان و 102 نسخه. 6 ـ لاتین روان پزشکی: 9 عنوان و 9 نسخه 

 
کتب، مقالات و اختراع دانشکده علوم پزشکی: 

 
1 ـ (WOS) ISI: 11 عنوان. 2 ـ (Listed) ISI: 12 عنوان 

 
3 ـ علمی پژوهشی ISC: 25 عنوان. 4 ـ علمی پژوهشی وزارتین: 7 عنوان 

 
5 ـ کتاب (تألیف و ترجمه) : 30 جلد. 6 ـ اختراع: 2 مورد 

 
مراکز درمانی همکار و داراي تفاهم نامه همکاري در شهر سنندج: 

 
1 ـ مرکز پزشکی، آموزشی، درمانی کوثر(فوق تخصصی- آموزشی) 

 
2 ـ مرکز پزشکی، آموزشی، درمانی بعثت(تخصصی-آموزشی) 

 
3 ـ مرکز پزشکی، آموزشی، درمانی توحید(تخصصی-آموزشی) 

 
4 ـ مرکز پزشکی، آموزشی، درمانی قدس(تخصصی روان پزشکی و مسمومیت ها/ آموزشی) 

 
5 ـ بیمارستان تأمین اجتماعی (تخصصی جنرال/ درمانی) 

 
6 ـ مرکز پزشکی قانونی (تخصصی) و هشت مرکز بهداشتی درمانی 

 
سایر امکانات 

 
تأسیس مرکز EDO با چهار کمیته فعال از ابتداي سال 1395 به صورت رسمی 

 
تأسیس هسته رشد علوم پزشکی با مأموریت طراحی نرم افزار مدیریت جامع کارآموزي در سال 1399 

 
 MCQ مرکز آزمون سازي و تحلیل آزمون با استفاده از نرم افزار آزمون سازي

 
ساختار فارغ التحصیلان و بایگانی مستقل در دانشکده 

 
فضاي مستقل و مختص به دانشگاه آزاد اسلامی در مراکز درمانی 

 
سه انجمن علمی دانشجویی در گروه هاي پرستاري / مامایی و میکروبیولوژي 

 
برنامه هاي آتی 

 
تصویب رشته هاي جدید در حوزه علوم پزشکی با توجه به برنامه آمایشی اعلام شده. 

 
راه اندازي دانشکده پیراپزشکی در دانشگاه آزاد اسلامی واحد مریوان، تأسیس مرکز آموزش هاي مهارتی و حرفه اي علوم پزشکی. 

 
تأسیس پلی کلینیک آموزشی و درمانی در شهرك بعثت سنندج، توسعه و راه اندازي مرکز رشد و فناور علوم پزشکی در استان. 

 
دانشکده دامپزشکی 



 
 

دانشکده دامپزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج یکی از 12 دانشکده موجود بین واحدهاي دانشگاهی دانشگاه آزاد اسلامی در
کشور بوده و در این میان فقط دانشکده دامپزشکی دانشگاه آزاد اسلامی در غرب کشور است. این دانشکده داراي 520 دانشجوي فعال
در مقاطع کاردانی دامپزشکی، کارشناسی ناپیوسته علوم آزمایشگاهی و دکتري عمومی دامپزشکی بوده و 19 نفر از استادان تمام وقت
در مرتبه استادیاري و دانشیاري هیئت علمی این مجموعه آموزشی-پژوهشی حضور دارند که در راستاي اعتلاي دانش علوم
دامپزشکی و تحقیقات تخصصی مشغول به فعالیت هستند. امکانات آموزشی و پژوهشی دانشکده شامل آزمایشگاه هاي تخصصی و
تحقیقاتی، حیوان خانه پرورش حیوانات آزمایشگاهی، پلی کلینیک تخصصی دامپزشکی، داروخانه دامپزشکی، فارم پرورش مرغ
گوشتی، گاوداري و گوسفندداري و کارگاه پاستوریزاسیون شیر و فراورده هاي لبنی بوده و نشریه تخصصی پژوهش هاي بالینی دام

 
هاي بزرگ یکی دیگر از افتخارات این دانشکده است. 

 
1 ـ تعداد دانشجو: 520 نفر 

 
2 ـ تعداد رشته هاي تحصیلی: سه رشته دکتري عمومی دامپزشکی، کارشناسی ناپیوسته علوم آزمایشگاهی، کاردانی دامپزشکی. 

 
3 ـ تعداد عضو هیئت علمی: 19 نفر. 

 
4 ـ تعداد کتاب هاي کتابخانه: 19 هزار و 631 جلد 

 
5 ـ افتخارات: چهار ثبت اختراع، تألیف 15 جلد کتاب. 

 
6 ـ تعداد مقالات: 158 مقاله 

 
کتب، مقالات و اختراع (دانشکده دامپزشکی) : 

 
((WOS) ISI: 32 عنوان. ((Listed) ISI: 30 عنوان 

 
(علمی پژوهشی ISC: 45 عنوان. (علمی پژوهشی وزارتین: 51 عنوان 

 
(کتاب (تألیف و ترجمه) : 15 جلد. (اختراع: 4 مورد 

 
دانشکده کشاورزي و امنیت غذایی 

دانشگاه آزاد واحد سنندج سال 1362 با جذب دانشجو در رشته کاردانی کشاورزي راه اندازي شد. با تصویب چند رشته دیگر در
مقطع کاردانی در گرایش هاي مختلف کشاورزي، «مجتمع کشاورزي و دامپروري» در سال 1378 در زمینی به مساحت 8 هکتار در



کیلومتر 10 جاده سنندج-کرمانشاه افتتاح شد و با توسعه رشته ها و افزایش تعداد دانشجو به دانشکده کشاورزي و منابع طبیعی
تغییر نام یافت. با توسعه دانشکده از لحاظ تعداد اعضاي هیئت علمی و فضاهاي آموزشی- تحقیقاتی به تدریج بر تعداد رشته هاي
مصوب دانشکده افزوده شد و اکنون داراي رشته هاي مصوب در همه مقاطع تحصیلی(کاردانی، کارشناسی پیوسته و ناپیوسته،

 
کارشناسی ارشد و دکتراي تخصصی) است. 

سال 1399 با ابلاغ سازمان مرکزي، عنوان آن به «دانشکده کشاورزي و امنیت غذایی» تغییر یافت. این دانشکده علاوه بر ساختمان
هاي اداري و آموزشی داراي آزمایشگاه هاي تخصصی ژنتیک، گیاه شناسی، میکروبیولوژي و صنایع غذایی، مزارع و واحدهاي تولیدي،
آموزشی و تحقیقاتی ازجمله: گلخانه، گاوداري، مرغداري، کارگاه پاستوریزاسیون شیر، استخر پرورش ماهی، کارگاه مکانیک و ماشین

 
افزار است. 

 
گروه هاي آموزشی دانشکده و تعداد اعضاي هیئت علمی: 

 
1 ـ مهندسی علوم و صنایع غذایی: 5 نفر. 2 ـ مهندسی زراعت و اصلاح نباتات: 8 نفر 

 
3 ـ مهندسی علوم دامی: 3 نفر. 4 ـ مهندسی آبیاري و زهکشی: 2 نفر 

 
5 ـ مهندسی آبخیزداري: 2 نفر. 6 ـ مهندسی ماشین هاي کشاورزي: 2 نفر 

 
7 ـ مهندسی محیط زیست: 2 نفر 

 
رشته هاي فعال در دانشکده (داراي دانشجو): 

1 ـ دکتري تخصصی (Ph.D): ـ دکتري آگروتکنولوژي ـ فیزیولوژي گیاهان زراعی ـ دکتري ژنتیک و به نژادي گیاهی ـ دکتري

 
صنایع غذایی. 

2 ـ کارشناسی ارشد: ارشد آگروتکنولوژي، فیزیولوژي گیاهان زراعی، ارشد ژنتیک و به نژادي گیاهی، ارشد بیوتکنولوژي کشاورزي،
ارشد علوم و مهندسی صنایع غذایی (صنایع غذایی)، ارشد علوم دامی تغذیه دام ـ ارشد علوم دامی (تغذیه طیور) ـ ارشد علوم دامی

 
(فیزیولوژي دام و طیور)، ارشد علوم و مهندسی شیلات (تکثیر و پرورش آبزیان). 

 
3 ـ کارشناسی: ـ صنایع غذایی ـ زراعت و اصلاح نباتات ـ علوم دامی. 

 
تعداد دانشجویان دانشکده کشاورزي و امنیت غذایی: 

 
1 ـ دکتري تخصصی (Ph.D): 41 نفر 2 ـ کارشناسی ارشد: 30. 3 ـ کارشناسی پیوسته: 2 نفر 

 
امکانات آموزشی، پژوهشی و تحقیقاتی دانشکده: 

 
کتابخانه، آزمایشگاه صنایع غذایی. 

 
آزمایشگاه تحقیقات ژنتیک و بیوتکنولوژي، آزمایشگاه گیاه شناسی و فیزیولوژي گیاهی. 

 
آزمایشگاه میکروبیولوژي، مرغداري 10 هزار قطعه اي با کاربري تولیدي و آموزشی. 

 
گاوداري شیري 30 رأسی (با کاربري تولیدي و آموزشی)، کارگاه پاستوریزاسیون شیر. 

 
استخر پرورش ماهی سردابی، گلخانه هاي آموزشی تحقیقاتی. 

 
مزرعه و باغ (با کاربري آموزشی و تحقیقاتی)، سوله مکانیک (با کاربري آموزشی و تحقیقاتی). 

 
افتخارات و مقالات: 

مقالات چاپ شده توسط اعضاي هیئت علمی دانشکده کشاورزي میان سایر دانشکده هاي دانشگاه آزاد واحد سنندج از لحاظ تعداد
مقاله و کیفیت همواره شاخص بوده به طوري که هر ساله تعدادي از اعضاي هیئت علمی این دانشکده در میان پژوهشگران برتر



 
دانشگاه و استان جاي داشته و در مجموع بیش از 480 مقاله ISI و ISC و علمی پژوهشی منتشر کرده اند. 

 
کتب، مقالات و اختراع (دانشکده کشاورزي و امنیت غذایی) : 

 
((WOS) ISI: 123 عنوان. ((Listed) ISI: 252 عنوان 

 
(علمی پژوهشی ISC: 88 عنوان. (علمی پژوهشی وزارتین: 75 عنوان 

 
(کتاب (تألیف و ترجمه) : 29 جلد. (اختراع: 7 مورد 

 
دانشکده فنی و مهندسی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
 

این دانشکده سال 1366 با رشته کارهاي عمومی ساختمان در مقطع کاردانی و تعداد 60 دانشجو آغاز به کار کرده و پس از گسترش
فعالیت دانشکده مهندسی، نوگشایشی رشته ها و گرایش هاي جدید این دانشکده اکنون با 15 گروه آموزشی در گرایش هاي مختلف
و در مقاطع کاردانی، کارشناسی پیوسته و ناپیوسته، کارشناسی ارشد و دکتري فعالیت می کنند. اکنون این دانشکده قریب به یک
هزار و 300 دانشجو در مقاطع مختلف دارد و تعداد اعضاي هیئت علمی این دانشکده 86 نفر است که علاوه بر این تعداد بیش از 28

 
نفر استاد مدعو در هر ترم آموزشی و پژوهشی دانشجویان را با هماهنگی مدیران گروه هاي آموزشی انجام می دهند. 

 
امکانات و فضاي آموزشی: 

28 کلاس درس مجهز آموزشی 14 آزمایشگاه آموزشی و تحقیقاتی، سه کارگاه آموزشی، 5 کلاس رسم فنی، سه سایت رایانه براي

 
انجام پروژه هاي دانشجویان. 

 
تعداد رشته هاي دایر: 

 
15 رشته که به صورت متناوب در مقاطع کاردانی، کارشناسی (پیوسته و ناپیوسته)، کارشناسی ارشد و دکتري فعال هستند. 

 
تعداد دانشجویان فعال: یک هزار و 310 تعداد هیئت علمی تمام وقت: 86 نفر 

 
تعداد استادان حق التدریس: 28 نفر 

 
کتب، مقالات و اختراع (دانشکده علوم و مهندسی) : 

 
(WOS) ISI: 442 عنوان، علمی پژوهشی ISC: 80 عنوان 



 
علمی پژوهشی وزارتین: 156 عنوان کتاب (تألیف و ترجمه) : 105 جلد 

 
اختراع: 13 مورد 

 
دانشکده مهارت و کارآفرینی سما 

دانشکده مهارت و کارآفرینی، سال تحصیلی 85-84 با پذیرش 160 دانشجوي پسر در چهار رشته کامپیوتر، الکترونیک، حسابداري و
گرافیک آغاز به فعالیت دانشکده خواهران نیز از مهر سال تحصیلی 87-86 با پذیرش 80 دانشجو در چهار رشته الکترونیک، کامپیوتر،

 
حسابداري و گرافیک فعالیت خود را آغاز کرد. 

در مجموع حدود 5 هزار دانشجو در این مرکز فارغ التحصیل شده اند و تعداد 50 نفر به عنوان همکار حق التدریس در این مرکز
مشغول فعالیت هستند. در این دانشکده سه نفر عضو هیئت علمی تمام وقت و 26 نفر کارمند در حال انجام وظیفه بوده و اکنون

 
حدود 600 نفر دانشجو به صورت مختلط در 20 رشته تحصیلی در دانشکده مهارت و کارآفرینی سنندج مشغول به تحصیل هستند. 

این دانشکده با بهره گیري از توان اعضاي هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج، آزمایشگاه ها و کارگاه هاي تخصصی مجهز،
سایت هاي کامپیوتر پیشرفته، کتابخانه با حدود 13 هزار جلد کتاب و نشریات متنوع و سالن آمفی تئاتر و در حدود 3 هزار متر مربع

 
فضاي آموزشی با هدف تربیت نیروي تکنسین کارآمد فعال است. 

 
رشته هاي فعال دانشکده در مقطع کاردانی 

 

 
 1

  
الکترونیک – عمومی 

  
 11

  
گرافیک 

 

 
 2

  
الکترونیک – رادیو و تلویزیون 

  
 12

  
مکانیک خودرو 

 

 
 3

  
الکتروتکنیک - برق صنعتی 

  
 13

  
نقشه برداري. 

 

 
 4

  
الکتروتکنیک – تأسیسات الکتریکی 

  
 14

  
نقشه کشی عمومی 

 

 
 5

  
صنایع شیمیایی 

  
 15

  
معماري 

 

 
 6

  
امور اداري 

  
 16

  
کامپیوتر 

 

 
 7

  
تأسیسات 

  
 17

  
کودکیاري 

 

 
 8

  
تربیت بدنی 

  
 18

  
امور دامی 

 

 
 9

  
تصویربرداري 

  
 19

  
تهیه و تولید فیلم 

 



 
 10

  
ساختمان 

  
 20

  
هنرهاي تجسمی نقاشی 

 

 
افتخارات و موفقیت هاي کسب شده دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
برگزاري سه دوره همایش ملی کامپیوتر 

 
کسب مقام نایب قهرمانی در رشته بسکتبال دانشجویان کشور در المپیاد سراسري سازمان سما در سال تحصیلی 93-94 

 
کسب مقام نایب قهرمانی در رشته کاراته توسط دانشجویان پسر در المپیاد سراسري سازمان سما در سال تحصیلی 93-94 

 
کسب مقام قهرمانی در رشته فوتسال در المپیاد سراسري سازمان سما سراسر کشور در سال تحصیلی 93-94 

 
کسب مقام قهرمانی در رشته والیبال در المپیاد سراسري سازمان سما سراسر کشور در سال تحصیلی 92-93 

 
کسب مقام نایب قهرمانی کشتی المپیک توسط دانشجوي این واحد 

 
حضور چند دانشجو دانشکده سما در تیم هاي لیگ برتر و لیگ یک و دو فوتبال کشور 

 
دیگر امکانات این مجموعه آموزشی: 

 
مجموعه آزمایشگاه هاي الکترونیک و الکتروتکنیک و تأسیسات، آتلیه معماري. 

 
مجموعه کارگاه هاي مکانیک خودرو، سایت هاي کامپیوتر. 

 
کتابخانه و مرکز اطلاع رسانی، سالن آمفی تئاتر. 

 
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ 

 
راه هاي ارتباطی با دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج: 

 
آدرس: سنندج خیابان پاسداران، سه راه ادب، سایت مرکزي واحد 

 
کد پستی: 6616935391 صندوق پستی: 618 

 
تلفن: 3 ـ 33288661 ـ 087 فکس: 33247713 ـ 087 

 
 www.iausdj.ac.ir :سایت رسمی دانشگاه ،ict@iausdj.ac.ir :پست الکترونیک
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2 میلیون دلار؛ رقم صادرات صنایع دستی استان خراسان
جنوبی

2 میلیون دلار؛ رقم صادرات صنایع دستی استان خراسان جنوبی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/03/24

با وجود کرونا و مشکلات اقتصادي، رقم صادرات صنایع

 
دستی استان در سال گذشته بیش از 2 میلیون دلار بوده است. 

زنگنه مدیر صندوق کارآفرینی استان اعلام کرد: در سال گذشته، تنها در شهر سه قلعه در جنوب فردوس و سرایان 33 طرح با موضوع
گوهر تراشی از محل اعتبارات اشتغال روستایی سامانه کارا در سال 99 راه اندازي شده که جمعا اعتباري بالغ بر 1 میلیارد تومان به

 
فعالان این بخش پرداخت شده است. 

مدیر صندوق استان خراسان جنوبی در ادامه از اعلام این روستا ذیل طرح هر روستا یک محصول اشاره کرد و افزود: در مورد بازارچه
هاي صنایع دستی هم امسال یک طرح با اعتبار 500 میلیون تومان در شهر قاین و طرح دیگري نیز در شهرستان طبس با همین

 
مبلغ در حال راه اندازي است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی که در مراسم رونمایی از سایت دوتوك و اپلیکیشن موبایلی تون
ویژه بازاریابی و فروش صنایع دستی و هنرهاي سنتی سخن می گفت، در ادامه اعلام کرد: شیوع ویروس کرونا آسیب جبران ناپذیري
به هنرمندان صنایع دستی وارد کرده و در برنامه هاي مختلف سعی شده است تا بازاریابی و عرضه محصولات صنایع دستی با وجود

 
کرونا تسهیل شود. 

حسن رمضانی ضمن اشاره به تنوع صنایع دستی استان، افزود: 20 نشان کیفیت ملی براي صنایع دستی خراسان جنوبی در سال هاي
اخیر کسب شده که نسبت به سنوات قبل گام بزرگی بوده و کسب نشان ملی مرغوبیت در جلب اعتماد مشتریان و فروش محصولات

 
تاثیر بسزایی داشته است. 

وي با اشاره به افزایش چشمگیر تعداد کارگاه هاي صنایع دستی استان در چند سال اخیر اظهار داشت: در مجموع در حوزه صنایع
دستی و گردشگري 10 میلیارد تومان تسهیلات به افراد آسیب دیده از کرونا پرداخت شد و براي حمایت آسیب دیدگان از کرونا

 
اقداماتی از جمله استمهال تسهیلات، استمهال هزینه آب و برق کارگاه هاي تولیدي صنایع دستی انجام شده است. 

رمضانی گفت: سال گذشته 260 پروانه تولید انفرادي براي ایجاد کارگاه هاي صنایع دستی خانگی، چهار پروانه تولید کارگاهی با

 
اشتغال 20 نفر و 450 کارت شناسایی براي فعالان حوزه صنایع دستی استان صادر شد. 

وي اظهار داشت: سال گذشته 60 دوره آموزش صنایع دستی در رشته هاي مزیت دار و بومی استان و 2 دوره آموزشی تخصصی و
تکمیلی براي فعالان صنایع دستی برگزار شد و در این مدت خانه کارآفرینی حوزه صنایع دستی در محله خیرآباد و خانه سفال در

بافت قدیمی شهر بیرجند راه اندازي شده است. 



رمضانی عنوان کرد: 30 کارگاهی تجمیعی تراش سنگ هاي قیمتی و حوله بافی در شهر سه قلعه با همکاري صندوق کارآفرینی امید
راه اندازي شد. همچنین بازارچه هاي صنایع دستی در شهرهاي مود، سربیشه، آیسک، فردوس، نهبندان و خضري دشت بیاض با

 
همکاري شهرداري ها در حال احداث است که تعدادي از آن تا شهریور ماه به بهره برداري خواهد رسید. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی افزود: در مجموع سه میلیارد و 700 میلیون تومان از محل
اعتبارات ملی و استانی براي احداث و تکمیل بازارچه هاي صنایع دستی در سال 99 تخصیص یافت.



بازدید معاون علمی و فناوري رئیس جمهور از پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم
ورزشی

منبع: ایسکاشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/03/24

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور به اتفاق تنی چند از معاونان ضمن دیدار با رئیس پژوهشگاه از محصولات
و خدمات استارت آپ هاي ورزشی مرکز ملی نوآوري فناوري هاي ورزشی بازدید کرد.

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهور به اتفاق
تنی چند از معاونان ضمن دیدار با رئیس پژوهشگاه از
محصولات و خدمات استارت آپ هاي ورزشی مرکز ملی

 
نوآوري فناوري هاي ورزشی بازدید کرد. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران دانشجویی(ایسکانیوز) و به
نقل از روابط عمومی پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی؛
معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، روز یکشنبه 23
خردادماه با حضور در محل پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم
ورزشی، ضمن دیدار و گفتگو با اعضاي هیأت رئیسه

پژوهشگاه، از محصولات و خدمات استارت آپ ها و شرکت هاي دانش بنیان موردحمایت مرکز نوآوري فناوري هاي ورزشی پژوهشگاه،

 
بازدید کرد. 

در این رویداد، سورنا ستاري «معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري»، علی شریف نژاد «رئیس پژوهشگاه»، اسماعیل قادري فر
«رئیس مرکز توسعه فناوري هاي راهبردي معاونت»،مریم ملونی «مدیرکل دفتر نوآوري و کسب وکارهاي نوین معاونت»،محمد
شریعت زاده «معاون فناوري پژوهشگاه»، علی کاشی «معاون پژوهشی و تحصیلات تکمیلی پژوهشگاه»، مدیران و اعضاي تیم هاي

 
استارت آپی پژوهشگاه به همراه اصحاب رسانه، حضور داشتند. 

در ابتدا، ستاري و هیأت همراه از نمایشگاه محصولات و خدمات تیم هاي استارت آپی تعدادي از شرکت هاي موردحمایت مرکز
نوآوري پژوهشگاه ازجمله «دستگاه توپ انداز فوتبال»، «دستگاه شبیه ساز تمرین در ارتفاع»، «سیستم آنالیز حرکت بدون نیاز به
دوربین»، «دستگاه اسکن کف پا»، «دستگاه تقویت عضلات مچ پا»، «سامانه با مربی»، «کانون علمی بازي و ورزش کودکان»،
«کفپوش ورزشی هوشمند» و «پرچم ویبره کمک داوران» بازدید کردند و از نزدیک با برخی از محصولات خدمات فناورانه تعدادي از

 
شرکت هاي مستقر در مرکز نوآوري هاي ورزشی پژوهشگاه آشنا شدند. 

سپس هریک از مدیران استارت آپ هاي پژوهشگاه، گزارش خلاصه اي از اقدامات انجام شده در راستاي تولید، ورود به بازارهاي

 
هدف، تجاري سازي و فروش محصولات و خدمات خود را ارائه کردند. 

در حاشیه این بازدید، دکتر ستاري و دکتر شریف نژاد، پاسخ گوي سؤالات مطرح شده از سوي جمعی از خبرنگاران شبکه هاي
رادیویی، تلویزیونی و خبرگزاري ها بودند. در ادامه نیز، حاضران از تجهیزات و امکانات آزمایشگاه هاي تخصصی پژوهشگاه، بازدید

 
کردند. 

در ادامه این برنامه، نشست مشترك معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري و همراهان ایشان با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی در



 
سالن کنفرانس پژوهشگاه، با رئیس و معاونان پژوهشگاه برگزار شد. 

در این جلسه،شریف نژاد «رئیس پژوهشگاه»، گزارش کاملی از اقدامات و دستاوردهاي مرکز نوآوري فناوري هاي ورزشی پژوهشگاه از
زمان تأسیس آن تا سال جاري را ارائه کرد. همچنین درخواست هایی توسط اعضاي هیأت رئیسه پژوهشگاه جهت توسعه اکوسیستم
استارت آپی و دانش بنیان پژوهشگاه مطرح شد که با قول مساعد ستاري، به زودي مرکز نوآوري پژوهشگاه از حمایت هاي مادي و

 
معنوي بیشتري برخوردار خواهد شد. 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري بابیان اینکه مرکز ملی نوآوري فناوري هاي ورزشی با حمایت معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري ایجادشده است اظهار کرد: در تلاشیم با حمایت از تیم هاي استارتاپی، نوآوري ها در صنعت ورزش را توسعه

 
دهیم. 

وي ادامه داد: این مرکز فضایی براي ورود نوآوري و فناوري به عرصه ورزشی کشور بوده و این نوآوري ها می تواند تحول بزرگی در

 
حوزه ورزشی ایجاد کند. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان در ادامه بیان کرد: باید کاري کنیم که تجاري سازي این ایده ها شتاب گیرد و بازار داخلی و خارجی آن را

 
ایجاد کنیم تا رقابت ها در این حوزه بیشتر شود. 

شایان ذکر است، پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی مطابق باسیاست هاي دولت و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در خصوص
حمایت و کمک به استقرار نظام دانش بنیان و حمایت از کارآفرینی و رونق تولید و تجاري سازي دستاوردهاي پژوهشی در حوزه علوم
ورزشی، اولین مرکز نوآوري فناوري هاي ورزشی ایران را در سال 1396 راه اندازي نمود و در حال حاضر کلیه فعالیت هاي مدیریت
فناوري و تجاري سازي پژوهشگاه (تحت نظارت معاونت فناوري پژوهشگاه) در قالب این مرکز ساماندهی و اجرایی می گردد.
همچنین، مرکز نوآوري پژوهشگاه، با حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، اولین و تنها مرکز تخصصی در حوزه فناوري
هاي ورزشی کشور است و حامی و تسهیل گر راه اندازي و پرورش کسب وکارهاي نوپا، استارت و شرکت هاي دانش بنیان باهدف

 
حمایت از افراد خلاق و نوآور می باشد. 

انتهاي پیام/



قیمت گذاري خودرو از نگاه یک کارشناس

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/03/24

یک کارشناس خودرو گفت: مقایسه قیمت خودرو در بازارهاي خارجی باید با واقعیت هاي اقتصادي و ارزي محاسبه شود
ارزان ترین خودرو وارداتی بیش از دو برابر گران ترین محصول داخلی خواهد بود. شواري رقابت اگر دوست دار صنعت و تولید

است باید به تمام موارد توجه کند و با شفافیت و مقایسه هزینه هاي تولید قیمت نهایی ...

یک کارشناس خودرو گفت: مقایسه قیمت خودرو در
بازارهاي خارجی باید با واقعیت هاي اقتصادي و ارزي
محاسبه شود ارزان ترین خودرو وارداتی بیش از دو برابر
گران ترین محصول داخلی خواهد بود. شواري رقابت اگر
دوست دار صنعت و تولید است باید به تمام موارد توجه
کند و با شفافیت و مقایسه هزینه هاي تولید قیمت نهایی

 
را اعلام کند امري که بسیار مهم و اجتناب ناپذیر است. 

به گزارش جهان اقتصاد به نقل از تسنیم، ببابک صدرایی با
اشاره به افزایش چند برابري مواد اولیه خودرو تاکید کرد: قیمت گذاري خودرو توسط شوراي رقابت با برخی ملاحظات سیاسی و
اجتماعی صورت گرفته و بر مبناي هزینه تمام شده تولید نیست. ارقام جدید تفاوت زیادي با بهاي تمام شده تولید و قیمت مواد اولیه

 
دارد. 

وي افزود: باید دلیل این گونه قیمت گذاري که به زیان اقتصاد کشور است شفاف سازي شود و افکار عمومی کاملا نسبت به این روند

 
جدید توجیه شود. 

صدرایی گفت: صنعت خودرو صنعتی مهم و راهبردي است و به همین دلیل در اولویت تحریم آمریکا قرار گرفت که تبعادت زیادي را
به دنبال داشته است؛ خودروساز قبل از تحریم ها اقدام به خرید قطعه با ارز 3700 تومانی می کرد اما در شرایط تحریمی این عدد به

 
23 هزار تومان رسید که در کنار سایر هزینه ها، سبب افزایش هزینه تولید و زیان بالاي خودروسازان شد.  

وي تصریح کرد: برخلاف خودرو قیمت سایر اقلام و کالاهاي مورد نیاز مردم افزایش چند برابري داشته در صورتی که افزایش اندك

 
قیمت خودرو مورد توجه قرار می گیرد. 

این کارشناس  ادامه داد: با توجه به وابستگی علم اقتصاد به تورم و هزینه هاي تولید، افزایش قیمت محصول امر بدیهی و مشخصی
است که با مشخص شدن هزینه هاي تولید و مواد اولیه قیمت نهایی خودرو با سطحی از سود اقتصادي مشخص می شود تا تولید
کننده بزرگی مانند ایران خودرو امکان ادامه فعالیت اقتصادي داشته باشد. زمانی که مواد اولیه اصلی خودرو مانند آهن، فولاد، مس،

 
پلاستیک و هزینه نیروي انسانی افزایش پیدا می کنند باید شاهد افزیش قیمت خودرو باشیم. 

 صدرایی تصریح کرد: برداشت مردم این است وقتی خودرو گران می شود حاشیه سود خودرو سازان افزایش پیدا می کند در حالی که



 
این طور نیست و افزایش قمیت در بازار به جیب دلالان می رود. 

این کارشناس با این حال تاکید کرد: برنامه جدید شوراي رقابت نشان داد که حضور این شورا در فرآیند قیمت گذاري، تاثیري بر
کنترل بازار نداشته و ضرورت دارد که دولت و نهادهاي مسوول این اجازه را به خودروساز بدهند تا با توجه به هزینه تولید و خدمات

 
پس فروش و هزینه هاي نیروي انسانی و با سود مشخصی خودرو را عرضه کند. 

صدرایی گفت: در حالت عادي خودروساز با افزایش بهره وري، دسترسی راحت به مواد اولیه و ارتباط با بازارهاي جهانی می تواند
محصولات خودرو با قیمت رقابتی عرضه کند و پاسخگوي نیاز بازار باشد اما در شرایط سخت فعلی به عنوان یک صنعت تاثیر گذار

 
نقش مهمی در اشتغال زایی و خروج ارز دارد. 

این کارشناس گفت: مقایسه قیمت خودرو در بازارهاي خارجی باید با واقعیت هاي اقتصادي و ارزي محاسبه شود ارزان ترین خودرو
وارداتی بیش از دو برابر گران ترین محصول داخلی خواهد بود. شواري رقابت اگر دوست دار صنعت و تولید است باید به تمام موارد

 
توجه کند و با شفافیت و مقایسه هزینه هاي تولید قیمت نهایی را اعلام کند امري که بسیار مهم و اجتناب ناپذیر است. 

کارشناس صنعت خودرو بر داشتن نگاه جامع و کارشناسانه مسوولان و نهادهاي قانونی به هزینه هاي تولید براي قیمت گذاري خودرو
تاکید کرد.



کنایه تند داماد روحانی به نامزد هاي ریاست جمهوري/ کامبیز مهدي زاده:
برخی نان دولت می خورند اما براي رقیب نانوایی زده اند/ عزت یک انسان

میوه نیست

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/03/24

کامبیز مهدي زاده، داماد رئیس جمهور و فعال سیاسی طی یادداشتی کنایه آمیز به شدت از نامزد هاي انتخاباتی انتقاد کرد.

به گزارش دیده بان ایران، میدان انتخابات تبدیل به عرصه
فکاهی، طنز، قول ها و وعده هاي فضایی شده است، به طوري
که خوراك طنزپردازان را در ایام کرونا فراهم کرده است. همه
کاندیداها جراح شده بودند و می خواستند طبابت کنند. قرار بود
دولت کوچک شود و وزارتخانه ها کم! یکی قول ایجاد وزارتخانه
کودکان و زنان را می دهد ولی همکارانش یک پنل پیامکی را
نمی توانند مدیریت کنند اما ادعا می کند می خواهد کشور را
مدیریت کند! کاندیداي استتاري که رجل بودنش از عجایب
هفت گانه عالم سیاست شده است و با ادبیات چاله میدانی با
مردم سخن می گوید و آمارها را تحریف می کند! دیگري اظهار
می کند 450 هزار تومان به 40 میلیون نفر پرداخت خواهد کرد

و می خواهد پول ایران بعد دلار و یورو به قوي ترین پول منطقه تبدیل شود؛ اما عاجز است عبارتی را درست تلفظ کند و در آخر
معلوم نشد با کدام برنامه مشکل مسکن، معیشت و اشتغال جوانان را حل خواهد کرد! آن یکی می خواهد مشکل بورس را سه روزه
حل کند اما سفره اش را داخل خانه تمیز می کند و می خواهد وزارت خانواده تشکیل دهد! دوستی دیگر ایجاد چهار میلیون شغل را
وعده می دهد ولی همفکرانش با اتوبوس افراد را از شهرهاي اطراف می آورند تا استادیوم را پرکنند و اعتراف می کند برجامی که
دولت تدبیر و امید مذاکراتش را به پایان رسانده با اقتدار اجرا می کند! آن یکی در زمین کشاورزي عکس می گیرد و هنرش در
دیپلماسی این است که دوستان به طنز می گفتند پوشش خانم اشتون اسلامی شد و تنها دستاوردش این بود که محل مذاکرات
بعدي را بدون دست یافتن به نتیجه خاص مشخص می کرد، دیپلماتِ زمان و مکان، در مذاکرات بود! پر تکرارترین کلمه این
کاندیداها به جاي برنامه و ارائه روش ها «همتی» بوده و بعد از آن «من» دومین کلمه پرکاربرد این دوستان بوده است! از ما خبري
نیست! هیچ کس نگفت تلاش خواهد کرد وضعیت دفاعی ایران و موقعیت نیروهاي مسلح ارتقا یابد، هیچ کس از استارتاپ ها، شرکت
هاي دانش بنیان و فناور که در این سال ها تحولی عظیم در ارائه خدمات در جامعه ایجاد کرده، کلامی نگفت، هیچ کس از بحران
وضعیت آب و محیط زیست در کشور صحبتی نکرد، از اهالی فرهنگ و هنر هم که خبري نبود! گویا در معادلات این دوستان هنر نزد
ایرانیان نیست! هیچ کس نگفت اولویت اول دولتش سلامتی است، برعکس سلامتی مردم را با رعایت نکردن پروتکل هاي بهداشتی در
برگزاري میتینگ هاي انتخاباتی به خطر انداختند! هیچ کس نگفت جایگاه جوانان در کابینه این دوستان کجاست؟ به راستی می توان
با شعار کشور را اداره کرد؟ درباره ارتباط با همسایگان هیچ برنامه اي ارائه نشد، هیچ کس نظر خود را درباره برجام،FATF و فضاي

 
مجازي با مردم مطرح نکرد. 

گویا دوستان از هم اکنون پرونده این 3 موضوع را بسته اند و نمی خواهند به خود زحمت بدهند. مقام معظم رهبري بارها فرمودند
کاندیداها مردم را دلسرد نکنند و شعارها با واقعیت هاي جامعه سازگاري داشته باشند. اما پدیده دیگر این انتخابات عده اي هستندکه



نان دولت می خورند ولی براي رقیب نانوایی زده اند. این دوستان که تا دیروز مدافع دولت تدبیر و امید بودند در چرخش 360 درجه
اي براي رقیب سینه می زنند؛ طوري که انسان شک می کند که این شخص، همان شخص با همان افکار است یا خیر! حتی به
دوستان چندین ساله خود پشت کرده اند و در جبهه مخالف آنها ایستاده اند و بیانیه داده اند. اگر دین ندارید لااقل آزاده باشید. عزت
یک انسان میوه نیست که بر آن چوب حراج زد؛ بلکه بالاتر از همه میزها، مسئولیت ها و جایگاه هاست. تاریخ در مورد این افراد
قضاوت خواهد کرد. و اما سخن پایانی، سال 92 براي چه آرمانی جنگیدیم؟ رفع حصر ایران از انزوا، بازگشت کرامت انسانی، شایسته
سالاري، بازگشت اقتدار و عزت ملی. تلاش کرده ایم این آرمان پیروز شود تا زمانی که رئیس جمهور به کشوري سفر می کند
محافظان به استقبال او نیایند یا هنگام سخنرانی سالن را ترك نکنند، راه همه یکی بود و آن راه، آزادي بود. بله امروز با توجه به وضع
شدید تحریم ها، وضعیت معیشت مردم خوب نیست اما امروز راحت تر می توان اظهارنظر کرد و از رئیس دولت و کابینه انتقاد کرد.
امروز فضاي دانشگاه هاي کشور را نسبت به دوره هاي گذشته مقایسه کنید؛ دیگر دغدغه جامعه پهناي باند و سرعت اینترنت نیست.
دولت کاري انجام داده که به آن ایمان داشت و آن راه، راه بازگشت به عزت ملی بود، امروز باید تلاش کرد عده اي که از حضور مردم
در انتخابات ترس دارند و می خواهند مردم پاي صندوق راي نیایند تا اقلیت پیروز انتخابات شود ناامید شوند. تنها راه تغییر صندوق

راي است؛ وگرنه اقلیت بر اکثریت پیروز خواهد شد، چه بخواهیم چه نخواهیم، همتی باید کرد.



اقلید 72 هزار تن گوجه فرنگی تولید می کند

منبع: تابناكشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/03/24

 
اقلید 72 هزار تن گوجه فرنگی تولید می کند 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان اقلید با بیان اینکه پیش بینی می شود در سال زراعی جاري 72 هزار تن گوجه فرنگی در شهرستان
اقلید تولید شود اظهار امیدواري کرد: محصول تولیدي شهرستان علاوه بر مصرف تازه خوري بخشی از نیاز کارخانه هاي تولید رب

 
گوجه فرنگی استان را تامین کند. 

تابناك فارس به نقل از ایرنا: سید علی آقا میرطالبی افزود: کاشت این مزارع صد در صد به صورت نشایی انجام شده و آبیاري توسط

 
روش هاي نوین (قطره اي) صورت می گیرد. 

وي با بیان اینکه پیش بینی می شود در سال زراعی جاري 72 هزار تن گوجه فرنگی در شهرستان اقلید تولید شود اظهار امیدواري

 
کرد: محصول تولیدي شهرستان علاوه بر مصرف تازه خوري بخشی از نیاز کارخانه هاي تولید رب گوجه فرنگی استان را تامین کند. 

میرطالبی گفت: ارقام گوجه فرنگی مورد استفاده در شهرستان شامل «سانسید»، «متین» و «8320» است که بازارپسندي بالایی

 
دارد. 

وي یکنواختی مزرعه، مدیریت بهینه آب، کاهش مصرف نهاده هاي کشاورزي ازجمله بذر و سموم نباتی و ایجاد اشتغال با بکارگیري

 
جمع زیادي از کارگران بصورت فصلی را از دیگر مزایاي کشت نشایی دانست. 

میرطالبی اظهار کرد: با توجه به سطح بالاي کشت این محصول در شهرستان، لزوم حمایت از ورود دستگاه هاي نشاکار در شهرستان

 
احساس می شود که با مکانیزه کردن کشت این محصول بخش زیادي از هزینه هاي کارگري کاهش می یابد. 

با توجه به حجم بالاي تولید گوجه فرنگی در این شهرستان، صنعت فرآوري این محصول در این شهرستان وجود ندارد و نیازمند

 
حمایت مسوولان و سرمایه گذاران در این بخش است. 

شهرستان اقلید با دارا بودن دشت هاي حاصلخیز نمدان، بکان و آسپاس در 267 کیلومتري شمال شیراز قرار دارد.



" شمیم طاهرپور " کارشناس ارشد روانشناسی در مصاحبه اختصاصی با
روزنامه دریا بررسی کرد: معایب و مزایاي تک فرزندي

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/03/24

دریانیوز: از نظر روانپزشکی تک فرزندي باعث به وجود آمدن اختلال نمی شود اما آن سبک فرزند پروري که در والدین وجود
دارد موجب تحت تاثیر قرار گرفتن شخصیت فرزندان است

 
" شمیم طاهرپور " کارشناس ارشد روانشناسی در مصاحبه اختصاصی با روزنامه دریا بررسی کرد: معایب و مزایاي تک فرزندي 

دریانیوز: اتفاقات و مسیر جامعه به گونه اي پیش رفته است که در بسیاري از موارد جوانان یا از ازدواج سرباز می زنند و یا بعد از
ازدواج تمایلی به فرزندآوري ندارند و بسیاري از زوج ها هم به تک فرزند داشتن قناعت می کنند، البته در این بین هستند والدینی که
تمایل دارند تعداد بیشتري فرزند داشته باشند که شاید بتوان گفت بخش اعظم این تصمیم گیري ها به دلیل مشکلات اقتصادي و

 
سطح توقع والدین از زندگی می باشد. 

ترجیح والدین براي داشتن فرزند کمتر به این دلیل است که بتوانند امکانات بیشتري براي فرزند خود فراهم نمایند.از این رو تک
فرزندي بسیار رایج شده است. اما به گفته روانشناسان و جامعه شناسان به طور کلی تک فرزندي باعث می شود که فشار بسیاري روي
فرزند باشد و در دوست یابی دچار مشکل شوند .تک فرزندان تنها، خود محور و لوس و خودخواه هستند؛ آنها همیشه مورد توجه
هستند و تمایل بیشتري به بازي با دوستان خیالی دارند.در ارتباط با اجتماع با مشکل مواجه می شوند و بیشتر در معرض بیماري

 
هستند. با این حال، این ویژگی ها همیشه در همه تک فرزندان صادق نیست اما تک فرزندي مزایا و معایب متمایزي دارد . 

در این شماره از روزنامه دریا به گفتگو با "شمیم طاهرپور" کارشناس ارشد روانشناسی پرداختیم و مزایا و معایب تک فرزندي را مورد

 
بررسی قراردادیم. 

 
دریا: به نظر شما مهم ترین دلیل تک فرزندي چیست؟ 

تغییر نگرش هاي افراد به سمت نگاه هاي مادي گرایی فرد گرایی و لذت جویی است که در کنار تغییرات فرهنگی دلیل محکمی است
براي رشد تک فرزندي در جامعه ایران، در گذشته وجود فرزندان در خانواده ها یک عصایی بود براي دوران پیري و مایه برکت و نعمت
خانواده تلقی می شد در حالی که اکنون نگرش افراد به فرزند تغییرات بسیار زیادي کرده گرچه دلایل دیگري هم وجود دارد اما این
دلایل خیلی محکم تر هستند .اول شرایط نامناسب اقتصادي که بسیار سخت است و با توجه به توقع فرزندان امروزه که به نسبت
فرزندان قدیم زیادتر شده براي بر آورده کردن این سطح توقعات با این شرایط گرایش افراد به سمت تک فرزندي یا حتی اصلا فرزند
نداشتن بیشتر شده است . دوم هم اشتغال مادران است که باز هم بر می گردد به شرایط نامناسب اقتصادي. به دلیل بد بودن شرایط
اقتصاي در بعضی از خانواده ها علاوه بر پدر خانواده مادر نیز مجبور به اشتغال دربیرون از منزل می باشد و یا حتی دربرخی موارد
مسأله اقتصادي مطرح نیست و صرفاً مادر خانواده تمایل به شاغل بودن دارد.و دیگري هم شعاري هست که می گویند فرزند کمتر
زندگی بهتر، اینها همه موجب شده که جمعیت خانواده ها کمتر شود و اینکه فرزند آوري به گونه اي تحت تاثیر باورهاي مد گرایی و

 
زیبا شناسی قرار گرفته که بسیاري اعتقاد بر این دارند که اگر باردار شوند باعث می شود زیبایی اندامشان از بین برود. 

 
دریا: آیا توصیه اي براي تعداد فرزندان وجود دارد ؟ 



اگر ما از پدربزرگ و مادربزرگ هایمان بپرسیم خیلی راحت این جواب را می دهند، چهار تا پنج تا. چون در گذشته فرزندان نیروي
کار به حساب می آمدند و به عنوان یک دید سرمایه محسوب می شدند در روانشناسی روانشناسان هیچ نظري براي تعداد فرزندان
وجود ندارد در واقع هیچ عرف مشخصی ندارد یعنی هیچ نقطه نظر مشترکی وجود ندارد و تعداد فرزندان یک امر نسبی است و به
عواملی همچون شرایط خانواده، وضعیت مالی،شرایط اقتصادي جامعه ، و قدرت اجتماعی و سلامت روانی بستگی دارد . ممکن است
بعضی از افراد تصور کنند که می توانند یک فرزند را بزرگ کنند و از پس فرزندي دیگر بر نمی آیند. تا حدودي این مسائل به روابط
خودشان با خواهر یا برادرشان بر می گردد و این امر تاثیر دارد که آنها نیازهایشان و روابطشان در خانه با خواهر و برادرشان چطور

 
بوده است؟ 

والدینی ممکن است شرایط مطلوب را داشتن یک فرزند بدانند چراکه باور دارند رسیدگی به فرزند از لحاظ مالی از لحاظ گذراندن
وقت بهتر صورت می گیرد و والدین دیگر ممکن است بر این عقیده باشند که خانواده چهار نفره شادي بیشتري دارد. فرزندان روابط
بهتري را با هم دارند و دیگري ممکن است به داشتن سه فرزند هم فکر کنند و بدانند با دو فرزند شرایط دلخواهشان به وجود نمی
آید . اما به طور کلی می توان گفت با جامعه فعلی که الان وجود دارد داشتن حداقل دو فرزند مطلوب است و فرزندان با هم رشد می
کنند و تا حدودي می توانند نیازهاي یکدیگر را بر طرف کنند و در این شرایط فرزندان می توانند تعاملات اجتماعی را یاد بگیرند و

 
لزومی ندارد که ما براي ارتباط بیشتر فرزندان با سایر خانواده ها در ارتباط باشیم و با افراد بیشتري رفت و آمد کنیم . 

 
دریا: تک فرزندي چه آسیب و معضلاتی براي خانواده دارد؟ 

یکی از آسیب هاي شخصیتی مهم که کودکان تک فرزند را درگیر می کند آن وابستگی و حمایت خانواده ها است که باعث به وجود
آمدن عدم تاب آوري در این افراد می شود. در برابر شکست و ناکامی هاي زندگی، روش تربیتی والدین تک فرزند باعث به وجود
آمدن برخی از آسیب هاي شخصیتی می شود البته از نظر روانپزشکی تک فرزندي باعث به وجود آمدن اختلال نمی شود اما آن سبک
فرزند پروري که در والدین وجود دارد باعث تحت تاثیر قرار گرفتن شخصیت فرزندان است. براي مثال یکی از آسیب هایی که تک
فرزندان دارند فقدان تجربه کافی است که خواسته آنها همیشه توسط والدین برآورده شده و این مسئله باعث می شود که آن تجربه و
احساس شکست و ناکامی را نداشته باشند در واقع این گونه احساسات از کودك سلب می شود و مسئولیت پذیري و آزادي عمل در

 
وي کاهش پیدا می کند . 

اینکه خانواده ها اضطراب دارند و می خواهند فرزنداشان از همه لحاظ در رفاه باشند باعث می شود آن حس مسئولیت پذیري را از
آنها بگیرند و همه کارهاي فرزندان را خودشان انجام دهند بنابراین آزادي عمل از فرزند گرفته می شود و درنتیجه فرد دچار عدم
استقلال کافی می شود.اینکه تمامی انتظارات کودکان توسط والدین برطرف می گردد رفته رفته تبدیل به انتظارات افراطی و البته
غیرمنطقی هم در کودکان و هم در والدین می شود. انتظارات افراطی والدین چیست؟ والدین تمام هزینه و سرمایه اش را براي فرزند
صرف می کند و می خواهد هر آن چیزي که خودش آرزو داشت را براي فرزندش محیا نماید و چون سرمایه گزاري کرده و شرایط و
موقعیت مناسب را فراهم کرده به همان اندازه سطح توقعش بالا می رود و می خواهد فرزندش تمام خواسته ها و نیازهایش را بر طرف
کند از طرفی کودك هم به دلیل آنکه همه چیز در اختیارش بوده سطح توقعش بالا رفته و می خواهد همه چیز باب دلش باشد و تا

 
حدودي کمال گرایی در کودکان تک فرزند رشد می کند. 

مورد دوم احساس تنهایی است.احساس تنهایی و ناراحتی در کودکان تک فرزند ایجاد می شود به خصوص زمانی که تشکیل خانواده
می دهند. چراکه خواهر یا برادري ندارند که با آنها بتوانند ارتباط برقرار کنند و در کنار آنان زمانی را سپري نمایند .هنگامی که
فرزندي می آورند آن کودك خاله یا عمه و ... ندارد پس در نتیجه آن تعاملی که باید باشد در آن خانواده نیست و همچنین اضطراب و
استرسی تا همیشه براي والدین وجود دارد که همواره نگرانند که مبادا کودك آسیبی ببیند یا فرزند خود را از دست بدهند .آنچه که



مهم است این است که انسان ها از طریق کسب تجربه و آزمون کوشش و خطا بزرگ می شوند اما استرس والدین باعث می شوند این

 
روند به کندي پیش رود . 

مورد سوم الگو ناپذیري نامناسب است، کودك تک فرزند هیچ الگویی در خانواده ندارد در صورتی که در خانواده چند فرزندي کودك
علاوه بر اینکه از پدر و مادر خود الگو می گیرد از خواهر برادرانش هم الگو می گیرد و این مسئله که کودك تک فرزند هیچ الگویی
ندارد باعث می شود که این الگو را در بیرون از خانه پیدا کند و پیدا کردن این الگو تربیت خانواده را سخت می کند. گاهی اوقات
خانواده براي آنکه فرزند را در خانه نگه دارد و آن تعاملاتش را بیرون از خانه کنترل کند به سمت خرید دستگاه دیجیتال و فراهم
کردن امکانات مجازي می رود که این موضوع علاوه بر اینکه توقعات فرزند را دوباره بالا می برد یک سري مسئولیت ها را هم براي
خانواده به وجود می آورد یک عدم مدیریت زمان و دیگري کنترل کردن محتواي رسانه ها است اما در کنار تمام این معایب یه مورد
خوشحال کننده وجود دارد ،اینکه در خانواده هاي تک فرزندي به دلیل تعاملات گسترده آن کودك با خانواده که از دوران کودکی با
وي بازي می کنند و وقت بیشتري را برایش می گذارند این باعث می شود تعلق خاطر بیشتري نسبت به خانواده داشته باشد
واحساس امنیت در آن فرزند شکل بگیرد و این امر به سلامت روان کودك خیلی کمک می کند. و مورد بعد که وجود دار این است
که خانواده به دلیل اینکه براي فرزند وقت زیادي می گذارد دامنه لغات فرزند زیاد شوند و معمولا بچه هایی که تک فرزند هستند

 
امکان دارد سطحهوش بیشتري نسبت به فرزندان در خانواده چند فرزندي داشته باشد . 

دریا: چه مهارت هایی براي جلو گیري از آسیب هاي روانی احتمالی مانند (عدم امکان ارتباط بر قرار کردن) را باید در تک فرزند ها

 
تقویت نمود؟ 

ارتباط زیاد تک فرزندان با والدین منجر به پیشرفت و موفقیت آنها می شود .اما یکی از دغدغه ها و نگرانی اصلی والدین و خانواده
هاي تک فرزند؛ مشکلات تعاملات اجتماعی و کسب مهارت هاي ارتباطی است. از آنجایی که کودك تنها راه کسب مهارت هاي
ارتباطی اش از طریق ارتباط با افراد بالغ است مثل پدر، مادر ، پدر بزرگ و مادر بزرگ برقراري از طریق گروه هم سالان برایش
ضروري است، قرار گرفتن کودك تک فرزند در گروه هاي هم سالان و محیط اجتماعی به منظور پیشگیري از ایجاد آسیب هاي
اجتماعی و اختلالات رفتاري نقش مهمی در شکل گیري تعاملات اجتماعی اش دارد که مهدکودك مناسب ترین و بهترین راه براي
کسب مهارت هاي لازم ارتباطی هست که بتواند آنجا با هم سالان خود ارتباط برقرار کند و باعث افزایش قدرت درك و حل مسئله
اش در مقابل مشکلات اجتماعی و دفاع از منافع شخصی اش می شود کودکانی که با گروه همسالان خود زیر نظر مربی هستند زمانی
که به مدرسه می روند کمتر در برابر مشکلات آسیب پذیرند و تحمل رویارویی با شکست ها را بیشتر دارد و پذیراي تغییرات روحی

 
روانی در دوران بلوغ خواهند بود. 

دریا: در گذشته تعداد افراد خانوار بیشتر بوده و خانواده ها بزرگتر بوده است و حتی هم نسل هاي ما خاطرات زیادي از دورهمی هاي

 
خانوادگی دارند. به ما بگویید به نظر شما این کوچک شدن خانواده ها چه تاثیرات مثبت یا منفی در سبک زندگی دارد ؟ 

خود صله رحم باعث کاهش اضطراب و جلوگیري از افسردگی می شود که به موجب آن در برخی موارد از بسیاري از مسائل و
مشکلات روحی و روانی جلو گیري می شود. این یک مزیت خوبی است که تعداد افراد خانواده که بیشتر باشد، بچه ها هم بازي
بیشتري دارند و در آن بازي ها کلی تجربه کسب می نمایند. اما جمعیت کم باعث می شود این ارتباطات کمتر شود و دغدغه ها
بیشتر می شود و خانواده ها و بچه ها بیشتر درگیر مسائل روز مره می شوند در حالیکه در آن ارتباطات حداقل خوبی اش آن بود که
ما یک مقدار از آن مسائل و درگیري هایمان در آن ساعتی که کنار اقوام بودیم به فراموشی می سپردیم و این باعث می شد ما شرایط
بهتري را داشته باشیم . از لحاظ روحی و روانی و با توجه به مسائل اقتصادي که در کشور ما وجود دارد الان کم بودن افراد خانواده به
صرفه است یعنی از نظراقتصادي بهتر است. به طور کلی می توان گفت: فرزندان نسبت به گذشته سطح توقع بیشتري دارند و همین



سطح توقع هزینه هایی هم به دنبال دارد و البته کم بودن تعداد اعضاي خانواده این هزینه ها را کمتر می کند و والدین بهتر می
توانند به مشکلات و مسائل فرزندان خود رسیدگی نمایند. بر همین اساس تعداد بیشتري از زوج ها در صورت تمایل به بچه دار شدن،

 
تصمیم می گیرند که یک فرزند داشته باشند. 

مریم منصف/ دریا



اسامی گزینه هاي شوراي ائتلاف براي شوراي شهر تهران +سوابق

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/03/24

سوابق تحصیلی و شغلی اعضاي لیست 21 نفره شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي شهر
تهران بررسی شد.

سوابق تحصیلی و شغلی اعضاي لیست 21 نفره شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي شهر

 
تهران بررسی شد. 

فارس: سوابق تحصیلی و شغلی اعضاي لیست 21 نفره شوراي
ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي

 
شهر تهران به شرح زیر است: 

1- مهدي چمران ، متولد 1320 در تهران، فارغ التحصیل مقطع
کارشناسی ارشد معماري از دانشگاه تهران و برادر شهید نامدار

مصطفی چمران است. در کارنامه اجرایی و پژوهشی چمران ریاست دوره هاي دوم، سوم و چهارم شوراي شهر تهران، فرماندهی ستاد
جنگ هاي نامنظم، ریاست دانشکده هنرهاي زیباي دانشگاه تهران، دبیر شوراي عالی دفاع ملی، ریاست بنیاد حفظ آثار و ارزش هاي
دفاع مقدس، معاونت فرهنگی ستاد فرماندهی کل قوا، مشاور تحقیقات علمی رئیس ستاد فرماندهی کل قوا، سخنگوي ائتلاف آبادگران
ایران اسلامی، نایب رئیس جبهه مردمی نیروهاي انقلاب اسلامی، ریاست شوراي عالی استان ها، سخنگوي شوراي اسلامی شهر تهران

 
و ریاست بنیاد فرهنگی شهید چمران دیده می شود. 

2- پرویز سروري ، متولد 1337 در همدان، فارغ التحصیل کارشناسی ارشد مدیریت امور دفاعی بوده و سوابق اجرایی او به این شرح
است: نماینده مردم شهر تهران در هفتمین و هشتمین دوره مجلس شوراي اسلامی، عضو چهارمین دوره شوراي شهر تهران، ریاست
کمیته امنیت داخلی کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی در مجلس هشتم، ریاست کمیته ویژه مجلس در بررسی حوادث پس از
انتخابات سال 1388، ریاست کمیسیون نظارت و حقوقی شوراي شهر تهران، سخنگویی هیئت دبیرخانه شوراي عالی امنیت ملی در
بررسی حوادث پس از انتخابات ریاست جمهوري سال 1388، معاون اداري، کارگري و اصناف نیروي مقاومت بسیج، معاون هماهنگ

 
کننده نیروي مقاومت بسیج منطقه تهران، معاونت فرهنگی نیروي هوایی سپاه، مسئولیت هاي فرهنگی و فرماندهی در سپاه. 

 
3- سیدمحمد آقامیري ، 46 ساله و داراي مدرك تحصیلی حوزوي: سطح عالی و خارج فقه و اصول 

 
دانشگاهی: دانشجوي دکتري مهندسی عمران (گرایش زلزله) و کارشناسی ارشد علوم سیاسی است. 

مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی آقامیري به شرح زیر است؛ 20 سال سابقه فعالیت فرهنگی، 15 سال سابقه فعالیت عمرانی، 25



سال سابقه فعالیت سیاسی در احزاب و تشکل ها، فعالیت علمی حوزوي و دانشگاهی در زمینه اقتصاد سیاسی و فرهنگی، ارائه مقاله

 
 .isc علمی و پژوهشی در همایش ها و سمینارها با درجه

4- مهدي پیرهادي ، یکی از چهره هاي جوان فهرست شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی و در عین حال، یکی از با ت(ربه ترین
آن ها در حوزه مسائل شهري است. او با 42 سال سن، نزدیک به 18 سال سابقه در مدیریت شهري داشته و در سطوح مختلف در

 
شهرداري تهران، به خدمت پرداخته است. مهدي پیرهادي داراي مدرك دکتراي روابط بین الملل از دانشگاه علامه طباطبایی است. 

از جمله مهمترین سوابق او می توان به مدیر کل فرهنگی قوه قضاییه، معاون شهرداري منطقه 3 تهران، ریاست هیئت مدیره گروه

 
شرکت هاي تعاونی کارکنان شهرداري تهران و مسئولیت قرارگاه مسجد محوري اشاره کرد. 

مهدي پیرهادي از چهره هاي شناخته شده شهرداري تهران بوده و دو دوره متوالی با راي کارکنان شهرداري تهران که بالغ بر 64 هزار
نفر است، به عضویت هیئت مدیره تعاونی کارکنان شهرداري در آمده و یک دوره رئیس هیئت مدیره بوده است. او همچنین رئیس
هیات مدیره شرکت خودرو سرویس شهر بوده است. مهدي پیرهادي بارها در مدیریت شهري مورد تقدیر قرار گرفته و در جشنواره

 
شهید رجایی جایزه مدیر نمونه را دریافت کرده است. او اینک، یکی از داوطلبان عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

 
5- علیرضا نادعلی شهرستانکی ، 46 ساله و یکی از با تجربه ترین چهره هاي فرهنگی حاضر در این دوره از انتخابات است. 

از مهمترین سوابق نادعلی می توان به دستیاري رئیس سازمان تبلیغات اسلامی کشور در حوزه ارتباطات فرهنگی انقلاب اسلامی،
مدیر کلی حوزه ریاست این سازمان، دستیار محتوایی و راهبردي قرارگاه فرهنگی بقیۀ االله (عج)، دبیر شوراي هماهنگی قرب و معاونت

 
هماهنگ کننده سازمان بسیج شهرداري تهران اشاره کرد. 

علیرضا نادعلی از فعالان برجسته دانشجویی در دو دهه اخیر بوده و مسئولیت بسیج دانشجویی دانشگاه هاي تهران بزرگ از جمله
سوابق اوست. مدیرعاملی کانون اندیشه جوان و معاونت حوزه جوان پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی نیز در کارنامه او دیده می
شود. نادعلی همچنین نماینده پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی در کارگروه تبلیغ دینی شوراي فرهنگی دفتر مقام معظم رهبري

 
بوده و اینک، یکی از نامزدهاي عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

6- سید احمد علوي ، 42 ساله بوده و تحصیلات خود را تا مقطع دکترا ادامه داده است. سیداحمد علوي، سال ها سابقه کار شهري

 
داشته و یکی از چهره هاي خوشنام شهرداري تهران است. 

از مهمترین سوابق علوي می توان به مدیرعاملی شرکت نوین عرف، قائم مقامی شرکت توسعه فضاهاي فرهنگی شهرداري تهران و

 
معاونت برنامه ریزي و توسعه اداره کل آموزش هاي شهروندي شهرداري تهران اشاره کرد. 

علوي همچنین عضو هیئت مدیره شرکت بهساز نگهدار شهر، عضو هیئت مدیره شرکت جهان اقتصاد و معاون امور دانشجویی و
فرهنگی سازمان مرکزي دانشکده اصول دین بوده و عضویت در هیئت علمی دانشگاه پیام نور را در سابقه خود دارد. سیداحمد علوي
در حوزه هاي فرهنگی و مسائل مرتبط با حمل و نقل شهري کارنامه روشنی دارد و دبیر مجموعه جشنواره هاي آموزشی ترویجی

 
مشکات شهرداري تهران بوده است. او هم اینک، نامزد عضویت در دور ششم شوراي شهر تهران است. 

7- احمد صادقی ، 50 سال سن دارد و داراي کارشناسی ارشد حقوق قضایی و گواهینامه معادل دکتراي تخصصی حرفه اي مدیریت



 
بحران است. 

صادقی عضو فعال بسیج مستضعفین از سال 1361 تاکنون، رئیس کمیته مدیریت شهري و امور شوراهاي دبیرخانه مجمع تشخیص
مصلحت نظام، جانشین شهردار تهران در ستاد مدیریت بحران و رئیس سازمان پیشگیري و مدیریت بحران شهر تهران، مدیرعامل
جمعیت هلال احمر استان تهران، قائم مقام سازمان جوانان، قائم مقام سازمان داوطلبان و معاونت امور استانهاي جمعیت هلال احمر
جمهوري اسلامی ایران، رئیس کار گروه ایمنی و مدیریت بحران برنامه 5 ساله شهر تهران و دبیر کمیته مدیریت بحران و پدافند

 
غیرعامل شهرداري تهران بوده است. 

8- مهدي بابایی ، 41 ساله و کارمند رسمی شهرداري تهران بوده و دانشجوي مقطع دکتري مدیریت تکنولوژي است. او در حوزه علوم
تربیتی نیز مدرك کارشناسی ارشد خود را اخذ کرده است. از مهم ترین سوابق مهدي بابایی می توان به مسئولیت سازمان بسیج
شهرداري تهران، مشاور رییس فراکسیون مدیریت شهري مجلس شوراي اسلامی، معاون تحقیقات و برنامه ریزي هلدینگ شهریار و
مدیریت عامل شرکت عرف ایران اشاره کرد. بابایی طی دو دوره متوالی، با راي کارکنان شهرداري تهران که بالغ بر 64 هزار نفر است،
به عضویت هیئت مدیره گروه شرکت هاي تعاونی تولیدي توزیعی کارکنان شهرداري تهران در آمده و یک دوره نایب رییس هیئت

 
مدیره شرکت حمل ونقل کالاي تهران بوده است. 

از دیگر سوابق مهدي بابایی در حوزه مدیریت شهري می توان به معاونت خدمات شهري و فضاي سبز شهرداري منطقه 13، شهرداري
ناحیه 2 منطقه 13، شهرداري ناحیه 3 منطقه 13 و شهرداري ناحیه 4 منطقه 13 اشاره کرد. بابایی همچنین مولف کتاب کارآفرینی
سازمانی با رویکرد برنامه ریزي آموزشی است. او در سال 1386 نیز به عنوان کارمند نمونه شهرداري تهران و در سال 1390 به عنوان

 
شهردار ناحیه نمونه برگزیده شده است. بابایی هم اینک، نامزد عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

9- سوده نجفی ، 43 ساله و دانشجوي دکتري مدیریت دولتی گرایش تصمیم گیري و خط مشی گذاري عمومی است. او مدرس
دانشگاه و مولف کتاب در زمینه مدیریت با عنوان بررسی ابعاد ساختاري و تصمیم گیري است. سوده نجفی همچنین فعال ادوار

 
دانشجویی نیز بوده است. 

در کارنامه و سوابق اجرایی و پژوهشی او مشاور رئیس فراکسیون زنان مجلس شوراي اسلامی، مدیر حوزه سلامت، رئیس اندیشکده
حکمرانی تهران(شهري)، معاون بانوان و امور خانواده شوراي ائتلاف تهران، عضو شوراي مرکزي و معاون امور بانوان جمعیت پیشرفت
و عدالت ایران اسلامی، عضو هیات مدیره و نایب رئیس تعاونی مسکن کارکنان تامین اجتماعی، عضو کارگروه آسیب هاي اجتماعی و
فعال جهادي ستاد اجرائی فرمان حضرت امام(ره) بنیاد برکت و احسان، عضو شوراي مرکزي بسیج جامعه پزشکی، عضو معتمدین

 
معین بنیاد شهید و امور ایثارگران و مشاور استاندار در امور درمان خانواده شهدا دیده می شود. 

 
10- مهدي اقراریان ، 42 ساله و دانشجوي دکتري سیاست گذاري عمومی است. بخشی از سوابق اقراریان به شرح زیر است: 

معاون فرهنگی، دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی استان تهران و واحد تهران مرکز، رئیس دبیرخانه مرکزي رویداد ملی کرسی هاي
آزاداندیشی دانشگاه آزاد اسلامی، معاون فرهنگی نمایندگی آستان قدس رضوي استان تهران، دبیر شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب
اسلامی تهران، مسئول ستاد بیداري اسلامی بنیاد فرهنگی خاتم الاوصیاء(ص)، رئیس هیئت مدیره مرکز مطالعات فرهنگی و ارتباطات

 
راهبردي آفاق جهان. 

11- نرجس سلیمانی ، فرزند ارشد سردار شهید سپهبد قاسم سلیمانی و بنیان گذار یک موسسه حقوقی است. سلیمانی پژوهشگر و



 
فعال اجتماعی است. 

12- میثم مظفر ، 40 ساله و داراي مدرك دکتري سیاستگذاري دولتی و خط مشی عمومی از دانشگاه علم و صنعت با رتبه ممتاز

 
است. 

مهم ترین سوابق اجرایی و پژوهشی او معاونت سابق طرح و برنامه و رئیس مرکز مطالعات و بررسی هاي راهبردي مجمع تشخیص
مصلحت نظام، مدیرعاملی سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران و عضو هیات مدیره شرکت واحد اتوبوسرانی، قائم مقام
شهردار منطقه 17 تهران، مدیرکل حوزه ریاست و امور مناطق و فرهنگسراها در سازمان فرهنگی هنري شهرداري تهران، عضویت در
هیات مدیره شرکت رایان شهر(پروژه it شهرداري تهران) و عضویت در هیات مدیره شرکت هوشمند آسیا (تولیدکننده دستگاه هاي

 
ثبت تخلفات هوشمند خودروها) مشاهده می شود. 

13- مهدي عباسی ، 38 سال سن دارد و یکی از جوان ترین کاندیداها محسوب شده و دانشجوي دکتراي مدیریت دولتی است.

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی او به شرح زیر است: 

رئیس مرکز عمران و املاك دانشگاه آزاد اسلامی، شهردار منطقه 17 تهران، قائم مقام شهردار منطقه 3 تهران، رئیس دبیرخانه هیات
مرکزي گزینش شهرداري تهران (مدیرکل)، عضو کمیته عالی درآمد و کمیته دیون شهرداري تهران، عضو کمیته انتصابات معاونت
اجتماعی شهرداري تهران، معاون فرهنگی و اجتماعی شهرداري منطقه 6 تهران، عضو کمیته انتصابات شهرداري منطقه 3 تهران،
مدیریت اجراي پروژه هاي متعدد عمرانی تونل، زیرگذر، بوستان، ابنیه، راه و باند در مناطق 3، 6 و 17 شهر تهران، عضو کمیسیون
معاملات و کمیته راهبردي حقوقی دانشگاه آزاد اسلامی، موسس و عضو هیات امنا بنیاد نیکوکاري خدام الحسین (ع)، موکب خدام

 
الحسین(ع)، مجموعه فرهنگی خدام العباس (ع) و موسس دانشجویان مسلمان جهان. 

14- جعفر بندي شربیانی ، 39 ساله و مهندس مکانیک و کارشناس ارشد مدیریت بازرگانی است. در کارنامه اجرایی و پژوهشی او
مدیر کل تدارکات اقلام فنی معاونت مهندسی تعمیرات هواپیمایی هما، مدیر تدارکات اقلام عمومی معاونت پشتیبانی هواپیمایی هما،
عضو هیئت مدیره سیمان خوزستان، رئیس هیئت مدیره شرکت آهک صنعتی و سیمان شرق، عضو کمیته صرفه جویی و ساخت
معاونت مهندسی تعمیراتی هواپیمایی هما، مشاور مدیر عامل سیمان یاسوج و سیمان کیاسر در امور فروش و بازاریابی، مدیرعامل

 
تعاونی مسکن شهرستان ري دیده می شود. 

بندي شربیانی عضو شوراي فرهنگی شهرستان ري، دبیر دبیران شورایاران منطقه 20، دبیر شورایاران مناطق پهنه جنوب تهران،
مشاور کمیسیون توسعه و عمران و خدمات شهري شوراي استان تهران دوره چهارم، عضو گروه مشاوران جوان استاندار تهران، مشاور
جوان فرماندار ري، مشاور شهردار منطقه 20، عضو شوراي راهبري مجمع نیروهاي انقلابی شهرستان ري، عضو کمیته اجرایی ائتلاف

 
نیروهاي انقلاب اسلامی، عضو ستاد انتخابات شهرستان ري. 

15- حبیب کاشانی ، 56 سال و دکتراي حقوق بین الملل دارد. او مدرس دانشگاه است و از مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی
کاشانی می توان به عضویت در شوراي اسلامی شهر تهران در دوره هاي دوم، سوم و چهارم، معاونت اجرایی و اداري شوراي اسلامی
شهر تهران در دوره هاي دوم و سوم، خزانه دار و نایب رئیسی کمیسیون بودجه شوراي اسلامی شهر تهران در دوره چهارم، مؤسس
اداره کل امور ایثارگران شهرداري تهران، مدیرعاملی باشگاه فرهنگی و ورزشی پرسپولیس، مدیریت تیم ملی فوتبال المپیک جمهوري
اسلامی ایران، عضویت در هیات رئیسه فدراسیون فوتبال جمهوري اسلامی ایران و عضویت در هیات رئیسه فدراسیون کوهنوردي

 
جمهوري اسلامی ایران اشاره کرد. 



16- علی اصغر قائمی ، 59 ساله و کارشناسی ارشد مهندسی فناوري اطلاعات و ارتباطات از دانشگاه امیرکبیر است. او رئیس مرکز
کامپیوتر استان خراسان (سپاه)، رئیس مرکز اطلاعات و ارتباطات (ناجا)، رئیس هیئت مدیره موسسه رایانه شهر (شهرداري تهران)،
رئیس هیئت مدیره موسسه فناوران شهر (شهرداري تهران)، عضو هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات

 
شهرداري تهران بوده است. 

17- ناصر امانی ، 61 سال دارد و داراي مدرك حوزوي سطح دو حوزه علمیه قم و مدرك دانشگاهی کارشناسی ارشد فرماندهی و

 
ستاد دانشگاه امام حسین (دافوس) است. 

از مهم ترین سوابق اجرایی و پژوهشی او می توان به معاونت نیروي انسانی نیروي زمینی سپاه پاسداران جمهوري اسلامی ایران،
معاونت نیروي انسانی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران، قائم مقام معاونت مالی و اداري شهرداري تهران، معاونت منابع انسانی

 
شهرداري تهران، معاونت برنامه ریزي توسعه شهري و امور شوراي شهرداري تهران اشاره کرد. 

18- سیدجعفر تشکري هاشمی ، متولد 1341، دانشجوي دکتراي مدیریت صنعتی (استراتژي صنعتی)-دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
علوم و تحقیقات است. 

در کارنامه اجرایی و پژوهشی او عضو هیئت تطبیق مصوبات دولت در مجلس شوراي اسلامی، معاون توسعه منابع انسانی شهرداري
تهران، معاون حمل و نقل و ترافیک و مدیر عامل سازمان ترافیک شهرداري تهران، جانشین راهنمایی و رانندگی نیروي انتظامی
جمهوري اسلامی ایران، مدیرکل مهندسی ترافیک و فنی راهور و مدیر عامل موسسه تحقیقات و توسعه ناجی، جانشین ستاد سپاه
هشتم ثامن الائمه (ع) استانهاي خراسان، سمنان و مازندران، بسیجی در یگان هاي رزم وابسته به استان خراسان، مدرس واحدهاي

 
دانشگاه آزاد اسلامی دیده می شود. 

 
19- محمد آخوندي ، 43 ساله و داراي مدرك دکتراي تخصصی جامعه شناسی (بررسی مسائل اجتماعی ایران) است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی او به شرح زیر است: 

عضو موظف هیات مدیره و معاون مالی و منابع انسانی بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، مدیر کل امور بین الملل و
روابط عمومی و سخنگوي سازمان تربیت بدنی کشور، عضو هیات مدیره شرکت سرمایه گذاري امین اعتماد(صندوق ذخیره بسیجیان
کشور)، صاحب امتیاز و مدیر مسئول روزنامه وطن امروز، عضو موظف هیات مدیره، قائم مقام و معاون اجرایی موسسه فرهنگی
مطبوعاتی جام جم، عضو هیات مدیره باشگاه هاي فرهنگی ورزشی پرسپولیس، سایپا و نساجی مازندران، سردبیر اخبار رادیو و تهیه
کننده تلویزیونی در صدا و سیما، رئیس دانشگاه علمی کاربردي اریکه پرسپولیس، قائم مقام شرکت سیما چوب، عضو هیات مدیره و

 
قائم مقام شرکت سایپا یدك. 

 
20- نرگس معدنی پور ، 51 ساله و داراي کارشناسی ارشد مدیریت اجرایی (گرایش مدیریت استراتژیک) است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی معدنی پور: 

شهردار منطقه 13، مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران، تدوین طرح جامع آموزش و توانمندسازي زنان شهر تهران، تدوین چارچوب



آموزش سواد زندگی خانوادگی و دانشنامه خانواده، تدوین برنامه راهبردي کیفیت بخشی زندگی و توسعه پایدار در شهر تهران، مدیر

 
نمونه در 4 دوره جشنواره شهید رجایی شهرداري تهران. 

21- زهرا شمس احسان ، 40 سال دارد و مدرك دانشگاهی او کارشناسی ارشد مطالعات زنان و دانشجوي دکتري جامعه شناسی

 
فرهنگی است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی این کاندیدا را در ادامه مشاهده می کنید: 

مدیر بانوان شهرداري منطقه 4، مدیر اداره آسیبهاي اجتماعی اداره کل امور بانوان، مدیر اداره مشارکت وامور اجتماعی اداره کل امور
بانوان، مدیر اجرایی طرح ""مشاوره و روان درمانی زندانیان زن استان تهران"" تحت نظارت دفتر مشاور امور بانوان شهرداري تهران،
مدیر اجرایی دو دوره آموزشی سراسري ویژه مدیران، روانشناسان و مددکاران سازمان زندان هاي کشور، مشارکت در راه اندازي و
اجراي طرح مشاوره و روان درمانی زندانیان زن استان اصفهان، مدیر اولین خانه امن زنان و دختران مورد خشونت وابسته به شهرداري
تهران، مدیر اجرایی ده ها طرح در حوزه خانواده، بانوان شهروند، بانوان آسیب دیده اجتماعی در مناطق 22 گانه و اداره کل امور بانوان

شهرداري تهران، مشاور رئیس فراکسیون امور زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی.



مصاحبه با مدیر استانی بانک صنعت و معدن آذربایجان شرقی و رییس شعبه
تبریز

منبع: برداشت روزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/03/24

به گزارش برداشت روز، بر همین اساس روابط عمومی بانک صنعت و معدن با قهرمان موحدي نوجه دهی مدیر بانک صنعت و
معدن استان آذربایجان شرقی و رییس شعبه تبریز در خصوص وضعیت صنایع و سرمایه گذاري در این استان، برنامه هاي

بانک براي حمایت از واحدهاي تولیدي و رفع مشکلات آنان و ارتقاي خدمات (...)

صنایع مختلفی از قبیل صنایع شیمیایی، ماشین آلات و تجهیزات، محصولات کانی غیرفلزي، مواد غذایی، آشامیدنی و دخانیات،
نساجی، پوشاك، چرم و کفش در استان آذربایجان شرقی مشغول فعالیت هستند اما علیرغم وجود واحدهاي صنعتی فعال در این
منطقه هنوز پتانسیل مطلوبی براي توسعه صنعتی این استان وجود دارد که اگر کارآفرینان و سرمایه گذاران در بخش هاي صنعت و

 
معدن مورد حمایت قرار بگیرند، می توانیم شاهد پیشرفت و شکوفایی بیشتر در استان یادشده باشیم. 

به گزارش برداشت روز، بر همین اساس روابط عمومی بانک
صنعت و معدن با قهرمان موحدي نوجه دهی مدیر بانک صنعت
و معدن استان آذربایجان شرقی و رییس شعبه تبریز در خصوص
وضعیت صنایع و سرمایه گذاري در این استان، برنامه هاي بانک
براي حمایت از واحدهاي تولیدي و رفع مشکلات آنان و ارتقاي
خدمات قابل ارائه به مشتریان به گفتگو نشسته است که در ادامه

 
می آید: 

1- در راستاي تحقق شعار سال"تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی

 
ها" چه برنامه هایی دارید؟ 

چندین سال است که مقام معظم رهبري شعار سال را در ارتباط با تولید و اقتصاد نامگذاري می نمایند که نشان از اهمیت مقوله
تولید در تمام عرصه هاي کشور دارد و از آنجا که بانک صنعت و معدن به عنوان تنها بانک توسعه اي و تخصصی در حوزه صنعت و
تولید می باشد این امر اهمیت نقش بانک صنعت و معدن در اقتصاد و تولید کشور را پر رنگ تر و جایگاه آن را مهم تر ساخته و در
همین راستاست که تمامی فعالیتهاي بانک صنعت و معدن به طور مستقیم در حمایت از تولید و پشتیبانی مالی از تولید متمرکز
گردیده است و به ارائه انواع خدمات مورد نیاز واحدهاي تولیدي از قبیل تأمین تسهیلات و منابع مالی مورد نیاز براي ایجاد، توسعه و
بازسازي و افزایش ظرفیت آنها و نیز تأمین سرمایه در گردش مورد نیاز واحدهاي فعال جهت تداوم و استمرار تولید و حفظ اشتغال
پرداخته و با کمترین قیمت در مقایسه با سایر بانکها و مؤسسات نسبت به پرداخت تسهیلات اقدام می نماید از روشهاي دیگر تأمین
مالی از قبیل اعتبارات اسنادي ریالی و ارزي یا خرید دین و اوراق گام نسبت به تامین سرمایه در گردش آنها اقدام می نماید که تبلور
حمایت و پشتیبانی از تولید است همچنین این بانک با ایجاد بانکداري هوشمند و باز در راستاي تسهیل امور مشتریان و نیز مانع

 
زدایی از پیش راه مشتریان قدم برمی دارد . 

 
2- مهمترین سیاست ها و استراتژیهاي شعبه در سال 1400 چیست؟ 

مهمترین سیاستها و استراتژیهاي این بانک در استان در سال 1400 تأمین نقدینگی مورد نیاز واحدهاي تولیدي، تلاش براي پیاده
سازي بانکداري هوشمند با ارائه محصولات هوشمند و با قیمت تمام شده پایین به تولیدکنندگان در راستاي کاهش هزینه هاي مالی
و زمانی مشتریان و نیز شفاف سازي امور و دسترسی آسان تمام مشتریان به خدمات بانک می باشد همچنین پیاده سازي تمام



 
سیاستهاي کلان بانک جزو سیاستها و استراتژیهاي این شعبه می باشد. 

3- مهمترین اقدامات انجام شده در سال 99 چه بوده است و چه میزان درتحقق برنامه هاي سال گذشته موفق بوده اید، دلایل

 
موفقیتتان چه بوده است ؟ 

مهمترین اقدامات انجام شده در سال 1399 بهره برداري از طرحهاي مهم صنعتی در استان به منظور تکمیل زنجیره تأمین از قبیل
فولاد آذرحدید بناب با حضور وزیر محترم صنعت ، معدن و تجارت و شرکت دمیرچیلک آذر جمعاً به تعداد 15 واحد با سرمایه گذاري
بیش از 10000 میلیارد ریال و با تسهیلات 5000 میلیارد ریال بانک صنعت و معدن همچنین تأمین بیش از 4000 میلیارد ریال
تسهیلات مورد نیاز واحدهاي استان ، مشارکت در پیاده سازي محصولات بانکداري دیجیتال و هوشمند و انجام پایلوت چندین مورد
از این محصولات در استان و می توان گفت حدود 102 درصد از برنامه هاي پیش بینی شده براي استان محقق گردید که این امر با

 
تعامل، همدلی و انجام کار تیمی توسط همکاران محقق شده است . 

4- با توجه به مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا چه اقدامات و راهکارهایی براي حمایت از تولیدکنندگان

 
استان خود دارید؟ 

در راستاي حمایت از واحدهاي فعالی که دچار آسیب گردیده بودند بانک بسته هاي حمایتی ویژه اي ارائه نموده که شامل امهال
بدهیها، تأمین سرمایه در گردش تکمیلی و بخشش جرایم و نیز مکانیزه نمودن بخشی از امور در قالب بانکداري دیجیتال جهت
جلوگیري از تردد غیر ضروري تولیدکنندگان محترم به بانک و انجام حواله هاي ارزي و انجام امور مرتبط با انتقال ارز مشتریان نیز از
جمله اقدامات مؤثر بانک بوده است و در حال حاضر نیز تمام فعالیتهاي بانک در جهت حمایت همه جانبه از این گروه از مشتریان با

 
جدیت دنبال می شود. 

5- پس از تدوین سیاستهاي اعتباري و راهبردي بانک در سال 1400، براي اجراي مؤثر سیاست ها و به منظور ایجاد هم افزایی و

 
چابک سازي سازمان، چه اقداماتی را مؤثر می دانید؟ 

براي تحقق سیاستهاي اعتباري و راهبردي بانک، بایستی این امر متناسب با شرایط روز جامعه و مشکلات صنعت و در راستاي شعار
سال مبنی بر پشتیبانی از تولید باشد لذا لازم است اقدامات متناسب با شرایط داخلی و بین المللی کشور و وضعیت واحدهاي تولیدي
و در جهت حل مشکلات آنها انجام پذیرد و در این راستا تبیین سیاستهاي شفاف و در پی آن به حداقل رساندن فرآیندها جهت

 
دستیابی به اهداف می تواند پیاده سازي آنها را اثرگذارتر نماید . 

 
6- براي اجراي حاکمیت شرکتی و بانکداري دیجیتال چه اقداماتی در شعبه تحت مدیریت شما صورت گرفته است؟ 

این مدیریت به عنوان یکی از مدیریت هاي پنج گانه انجام پروژه هاي پیاده سازي بانکداري دیجیتال می باشد و در این راستا

 
محصولات به بهره برداري رسیده در بانک با کمک همکاران این مدیریت پیاده سازي شده است . 

 
7- از چه روشهایی براي جذب منابع بیشتر در استان استفاده می کنید؟ 

جذب منابع در بانک از حوزه هاي مختلف انجام می شود که از جمله انعقاد قرارداد با صندوق توسعه ملی و سازمانهاي توسعه اي از
قبیل ایمیدرو و شرکت شهرکهاي صنعتی که این امور توسط مدیران محترم ارشد بانک انجام می پذیرد و در استانها نیز از روشهاي
مختلف از جمله بازاریابی از مشتریان داراي منابع ارزان قیمت، ارائه خدمات اعتباري از قبیل LC داخلی و ضمانتنامه و نیز تعامل با

 
مشتریان موجود با ترغیب به تمرکز حسابهاي خود نزد بانک جهت حمایت از تولید صورت می پذیرد. 

 
8- طی یکسال گذشته به چند طرح صنعتی و به چه میزان تسهیلات پرداخت کرده اید؟ 

 
طی یکسال گذشته به 45 طرح صنعتی و در مجموع به میزان 6162231 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شده است . 



 
9- در این مدت چند طرح صنعتی با تسهیلات بانک در استان به بهره برداري رسیده و به چه میزان اشتغال ایجاد کرده است؟ 

 
15 طرح صنعتی با اشتغال 902 نفر 

10- چه تعداد واحد صنعتی با تسهیلات بانک در استان در حال اجرا است، چه مقدار پیشرفت داشته است و با بهره برداري از آنها چه

 
مقدار شغل ایجاد شده است؟ 

 
7 طرح اکثراً با پیشرفت بیش از 70 درصد و با اشتغال 1175 نفر 

11- وضعیت استان از نظر توسعه صنعتی چگونه است و شما چه پتانسیل هایی را براي توسعه صنعتی و اقتصادي استان می

 
شناسید؟ 

استان آذربایجان شرقی در گذشته به عنوان یک استان توسعه یافته صنعتی بوده است لیکن با توجه به فرسوده شدن صنایع بزرگ در
استان از قبیل ماشین سازي، لیفتراك سازي، بلبرینگ سازي و کمپرسور سازي و غیره و عدم ایجاد صنایع مادر جدید در استان به
نظر می رسد استان از جایگاه قبلی خود تنزل نموده است لیکن استان پتانسیل هاي بسیار بالایی هم از نظر وجود زیرساختهاي
توسعه از قبیل جاده، فرودگاه، قطار، معادن غنی مس، آلومینیوم، همجواري و قرار گرفتن در مسیر ارتباط ایران با اروپا و روسیه و
کشورهاي قفقازي و نیز نیروي تخصصی و ماهر در زمینه هاي مختلف می باشد که در صورت بهره برداري مناسب از این پتانسیل ها

 
می تواند به جایگاه قبلی خود بازگردد . 

 
12- براي وصول مطالبات چه برنامه و راهکاري دارید؟ 

در حال حاضر با توجه به شرایط واحدهاي تولیدي و نیز لزوم حمایت همه جانبه از واحدهاي فعال به منظور تداوم تولید اولویت اصلی
و اساسی این بانک در وصول مطالبات ، استفاده از روشهاي تعاملی و حفظ تولید و اشتغال می باشد به طوریکه تبدیل سرمایه در
گردش دریافتی واحدهاي تولیدي به حد اعتباري به منظور ثبات نقدینگی در واحد براي تأمین نیازهاي مواد اولیه و ... از برنامه هاي
اساسی براي وصول مطالبات و همزمان حفظ استمرار تولید واحدهاي فعال است. امهال مطالبات واحدهایی که علیرغم فعال بودن
داراي مشکلاتی هستند نیز یکی از روشهاست که بانک سعی دارد به روش علمی و تقسیط مجدد ضمن وصول بدهیها ، تولید و
اشتغال واحد را نیز حفظ کند؛ یادآوري اقساط به مشتریان قبل از سررسید، مذاکره و بازدید از طرحها نیز از جمله روشهاي دیگر

 
وصول مطالبات می باشد . 

 
13- چه برنامه هایی براي ارائه خدمات هر چه بهتر به مشتریان دارید؟ براي افزایش کارمزدها چه راهکارهایی دارید؟ 

تعریف محصولات جدید و مشتري محور و نیز پیاده سازي بانکداري دیجیتال در راستاي ارائه خدمات بهتر به مشتریان از اولویت
اصلی این شعبه می باشد و نیز به کارگیري تمامی روشهاي تصویب شده توسط بانک مرکزي در راستاي افزایش کارمزدها از دیگر
اقدامات می باشد اصولا بانکها باید به سوي خدمات کارمزد محور حرکت کنند و با ارائه خدمات online و به روز و در دفتر مشتري
ضمن کاهش هزینه هاي مشتریان از قبیل هزینه هاي ایاب و ذهاب، نیروي انسانی و ... نسبت به افزایش کارمزدها اقدام کنند؛ ارائه

 
خدمات اعتباري از قبیل LC (اعتبارات اسنادي) و LG (ضمانتنامه) نیز نقش مهمی در افزایش کارمزدهاي بانک دارد . 

 
14- با توجه به افزایش سطح اختیارات شعب، تعامل شما با ستاد بانک چگونه است و چه انتظاري از ستاد دارید؟ 

تعامل سازنده و اعتقاد به کار تیمی و تأمین نیازها و تسریع در انجام تقاضاي صف توسط ستاد انتظاراتی است که شعب از ستاد دارند .

15- تعامل شما با مقامات ارشد استانی نظیر (استانداري، وزارت اموراقتصادي و دارائی و وزارت صنعت، معدن و تجارت) چگونه است؟

 
تعامل بسیار مناسبی بین این بانک و مقامات ارشد استان وجود دارد. 



16- به نظر شما نقش نیروي انسانی کارآمد در موفقیت و برتري شعب چیست؟ برنامه شما براي افزایش سطح مهارت و دانش

 
کارکنان مجموعه خود و فرآیند جانشین پروري چیست؟ 

اصولا موفقیت هر سازمانی بستگی کامل به نیروي انسانی کارآمد آن سازمان دارد لذا با اعتقاد به این اصل، این مدیریت به منظور
افزایش سطح مهارت و دانش کارکنان ضمن استفاده از اصول مدیریت دانش و انتقال تجارب همکاران به یکدیگر ، آموزشهاي به موقع

 
و به روز رسانی اطلاعات کارکنان را در دستور کار دارد و این آموزش ها بطور مستمر به انجام می رسد. 

 
17- روشهاي شما براي استفاده از ایده ها و پیشنهادات همکارانتان در جهت بهبود فعالیتهاي شعبه چیست؟ 

ایجاد فضاي تبادل و ارائه پیشنهادات بسیار مهم و حیاتی است و با فراهم کردن آن کارکنان فرصت پیدا خواهند کرد نسبت به ارائه
ایده هاي جدید و خلاقانه اقدام نموده و بهره برداري از این ایده ها سبب افزایش انگیزه کارکنان خواهد شد.



«توسعه» قربانی مناظره هاي انتخاباتی

منبع: اقتصاددانشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/03/24

آن گونه که دکتر فرشاد مومنی، اقتصاددان می گوید، نامزدهاي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري اگر چه داراي
نیت خیر هستند، اما با مساله توسعه بیگانه اند. آنها در اظهارات خود، به فرق بین وعده دادن و برنامه ارایه دادن توجه نمی

کنند. اینها به نام برنامه یکسري وعده می دهند در حالی که جزو اصول بدیهی ...

آن گونه که دکتر فرشاد مومنی، اقتصاددان می گوید، نامزدهاي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري اگر چه داراي نیت خیر
هستند، اما با مساله توسعه بیگانه اند. آنها در اظهارات خود، به فرق بین وعده دادن و برنامه ارایه دادن توجه نمی کنند. اینها به نام

 
برنامه یکسري وعده می دهند در حالی که جزو اصول بدیهی اولیه در برنامه ارایه (...) 

آن گونه که دکتر فرشاد مومنی، اقتصاددان می گوید، نامزدهاي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري اگر چه داراي نیت خیر
هستند، اما با مساله توسعه بیگانه اند. آنها در اظهارات خود، به فرق بین وعده دادن و برنامه ارایه دادن توجه نمی کنند. اینها به نام
برنامه یکسري وعده می دهند در حالی که جزو اصول بدیهی اولیه در برنامه ارایه کردن این است که اول یک تصویر از وضع موجود و
یک تصویر از وضع مطلوب ارایه کنند، بعد مبانی و سازوکارهاي برون رفت از وضع موجود به وضع مطلوب را هم توضیح دهند. به
گفته استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی، سایه سنگین کوته نگري و علم گریزي در بیانات این عزیزان مشهود است. بدون اینکه
جسارتی کرده باشم می گویم از نظر تخصصی هیچ صلاحیتی در زمینه توسعه وجود ندارد و صحبت هایی که مطرح کردند نشان می
دهد قادر به جذب متخصصان توسعه در نزدیک خودشان هم نبوده اند. فضاي رأي جمع کردن به عنوان انگیزه اصلی هم باعث شده

 
مطلقاً اعتناء و اهتمامی به بایسته هاي سطح توسعه کشور نداشته باشند. 

   مبناي داوري؛ فهم از توسعه به گزارش اقتصاددان به نقل از  جماران،  فرشاد مومنی ، در پاسخ به این سوال که بزرگ ترین چالش
هایی که دولت آینده با آن مواجه است چیست و نحوه مواجهه نامزدها با آن چالش ها چگونه بوده است، گفت: طبیعتاً به واسطه
پرشماري و شدت گرفتاري ها و بحران هایی که کشور با آن روبرو است از یکسو و مجال اندکی که براي پرداختن به چنین مسائل
بنیادي وجود دارد از سوي دیگر دادن یک پاسخ دقیق به چنین پرسشی نیازمند زمان وسیع تر و مطرح کردن طیف هاي بسیار
متنوعی از بحث هاي مقدماتی است. اما براي اینکه در حد مقدورات گامی به جلو برداریم به نظرم راه اصولی این است که مبناي
داوري و اظهارنظرها را ملاحظه هاي سطح توسعه کشور قرار دهیم. مبناي قضاوت ها، ارزشیابی ها یا حتی پیشنهادها باید فهمی باشد
که از مساله توسعه داریم. سال گذشته مقاله اي تحت عنوان پارادوکس توسعه خواهی در یک اقتصاد سیاسی رانتی ارایه کردم. در
آنجا توضیح مساله توسعه یک مساله دور مدت است در حالی که اقتضاء ساخت رانتی محوریت یافتن امور روزمره و کوته نگرانه است.
در آنجا این بحث را مطرح کردم که متفکران بزرگ توسعه می گویند اگر اقدامات جزئی و فوري با ملاحظه هاي سطح توسعه هم
راستا نباشند قطعاً کشور را به بحران می کشانند. اکنون آنچه می توان در نهایت اجمال گفت سایه سنگین کوته نگري و علم گریزي
در بیانات این عزیزان است. بدون اینکه جسارتی کرده باشم می گویم از نظر تخصصی هیچ صلاحیتی در زمینه توسعه وجود ندارد و
صحبت هایی که مطرح کردند نشان می دهد قادر به جذب متخصصان توسعه در نزدیک خودشان هم نبوده اند. فضاي رأي جمع

 
کردن به عنوان انگیزه اصلی هم باعث شده مطلقاً اعتناء و اهتمامی به بایسته هاي سطح توسعه کشور نداشته باشند. 

   فرق بین وعده دادن و برنامه ارایه کردن؟ مومنی افزود: در دانش توسعه می گویند دو عنصري که هم راستایی بین ملاحظه هاي



فوري و کوتاه مدت با بلندمدت و منافع شخصی با منافع ملی تضمین می کند این است که دو شاغول علم محوري و تولیدمحوري
داشته باشیم. زمانی که از دریچه علم نگاه کنید اگر رفتارهاي عزیزان را حمل صحت کنیم متوجه می شوید به فرق بین وعده دادن و
برنامه ارایه دادن توجه نمی کنند. اینها به نام برنامه یکسري وعده می دهند در حالی که جزو اصول بدیهی اولیه در برنامه ارایه کردن
این است که اول یک تصویر از وضع موجود و یک تصویر از وضع مطلوب ارایه کنند. بعد مبانی و سازوکارهاي برون رفت از وضع
موجود به وضع مطلوب را هم توضیح دهند. این ابتدایی ترین درکی هست که از مساله برنامه ریزي وجود دارد. هرگز این چیزها را
نمی بینید. همه اینها را آدم هاي محترمی می دانم ولی صلاحیت هاي تخصصی در زمینه توسعه و بر عهده گرفتن مسوولیت خطیري
در استاندارد ریاست جمهوري وجود ندارد. حرف هایی از اینها می شنوید که حتی در حد ارایه وعده هم شگفت انگیز هست و حتی
در به کار بردن مفاهیم هم خیلی غیر محتاطانه و غیر کارشناسانه مفاهیمی مطرح می کنند. اینها غم بزرگی هستند و نشان می دهد
قیف شوراي نگهبان چقدر به کشور آسیب می زند از اینکه جامعه اي افتخار دارد طی سرشماري 1365 تا 1395 اندازه جمعیت
دانشگاه دیده اش 72 برابر شده بدین معنا است که مردم و حکومت جامعه منابع انسانی و مادي بزرگی صرف کرده اند تا سطح دانایی
در کشور بالا برود ولی مطالبی می شنوید که متأسفانه حق این جامعه با سرمایه گذاري هایی که خودش و حکومت در زمینه سرمایه

 
انسانی کرده نیست. 

مومنی با بیان اینکه به قدري مطالب سخیف از نظر اعتبار علمی در صحبت ها می شنوید که فاجعه آمیز هستند، خاطرنشان کرد:
بحث علم و رعایت موازین علمی یک چیز است، بحث ادب و اخلاق چیز دیگري است. واقعاً شوراي نگهبان باید در پیشگاه خدا و مردم
از خود پرسش کند اینها عصاره هاي فضائل اخلاقی جامعه هستند که همه در اداره حکومت و کارنامه اي که رقم خورده به اندازه
مراتب خودشان مسوولیت هایی شاید فراتر از صلاحیت ها داشتند ولی هر کسی به آن یکی چیزها را نسبت می دهد و بی ادبی ها را
روا می دارد که خیلی غم انگیز است. آقاي بهشتی می فرماید زیربنایی ترین عنصر عدالت، عدالت اخلاقی است. اگر کسی انحطاط یا
ضعف هاي بین اخلاقی داشته باشد از عدالت به دور است. از دریچه عدل اخلاقی، مناظره ها را نگاه کنید و ببینید چه بر سر ما آمده و
چه اشکالاتی قیف شوراي نگهبان دارد. من نمی خواهم درباره نیت کسی تردید کنم ولی می خواهم بگویم امیدوارم خود آنها با
مشاهده هاي خود بفهمند چگونه پشت به هدف حرکت می کنند. یک رکن دیگر عدالت، رکن علم و خلاقیت و کارایی و بهره وري
است. عزیزان مسابقه در قهقراء می دهند. از نظر انگیزه هاي سفله پرورانه دایماً رکوردشکنی می کنند و هر کسی هر رقمی پرداخت
بی ضابطه می کند، آن یکی رکوردش را می شکند در حالی که اگر واقعاً عدالت ملاك بود آنها باید روي خلاقیت، نوآوري، کارایی و
بهره وري پاداش ها را تعریف می کردند. من با یک عبارت گفتم ردي از توسعه اندیشی و توسعه خواهی مشاهده نمی شود از هر

 
دریچه اي باز می کنید می بینید چقدر اشکال دارد. 

مومنی افزود: به طور مثال در عدالت از اندیشه اسلامی و به خصوص در کادري که آیت االله شهید دکتر بهشتی صورت بندي کرد یک
رکن دیگر عدالت مشارکت مردم است. هیچکدام از اینها  از اشتغال مولد حرف نمی زنند و مسابقه هاي آنها وعده هاي نابود کننده و
بسیار پرهزینه است. در یک مجال مناسب اگر شوراي نگهبان یا دیگر عناصري که کشور را به سمت این سطح از انتخاب ها کشیدند

 
مجال باز کنند پس از انتخابات می توان درباره تک تک اینها صحبت کرد. 

مضمون صحبت پرسشی هست که کردید. مسائل حیاتی کشور چیست؟ اینها چه کاري انجام می دهند؟ حتی اگر بر اساس تبلیغات
رسمی، از بالاترین سطح تا پایین ترین سطوح نگاه کنیم وجه ادعاي اینها عدالت خواهی است. اینها می خواهند با این درك و منش و
عملی که توانستند رو کنند عدالت برقرار کنند؟ یک رکن دیگر اینکه مهم ترین خصلت انقلاب استکبارستیزي است بنابراین آدم
انتظار داشت اگر اینها صادق و عالم باشند- می توانند صادق باشند و عالم نباشند- هیچ جسارتی به کسی نمی کنم، در ماجراي
استکبارستیزي بدیهی ترین کاري که باید انجام دهیم اینکه برنامه اي براي کاهش وابستگی هاي ذلت آور به دنیاي خارج داشته
باشیم. در شرایطی که کشور در سطح منطقه اي و بین المللی با تنش و بحران روبرو است اینکه بتوانیم روي پاي خودمان بایستیم

 
خیلی مساله حیاتی است. 



    ماجراي رشد 8 درصدي اقتصاد ایران برآیند محاسبه هاي کارشناسی سازمان برنامه و دستگاه هاي مسوول این بود که براي تحقق
رشد 8 درصدي در سال 1384 که کشور تحویل آقاي احمدي نژاد و طیف خاصی از ساختار قدرت شد با سالی 16٫5 میلیارد دلار
تخصیص ارزي قرار بود رشد 8 درصدي اتفاق بیفتد. در سال 1396 زمانی که سیاست هاي کلی برنامه ششم انتشار پیدا کرد با کمال
شگفتی در آن سند گفته شده بود جزو سیاست هاي کلی کشور رشد 8 درصدي متوسط طی سال هاي برنامه ششم است. ما می
توانیم از نظر کارشناسی مناقشه کنیم هدفگذاري کمی درباره نرخ رشد اقتصادي سیاست کلی است یا نیست! که از نظرم قطعاً نیست.
ولیکن آن سیاست منشأ خیر بزرگی شد اگر نهادهاي نظارتی با کیفیت داشتیم. رییس سازمان برنامه که در آن زمان سخنگوي دولت
بود به محض اینکه سیاست هاي کلی منتشر شد و مساله رشد 8 درصد مطرح شد مصاحبه کرد و گفت از این هدفگذاري استقبال می
کنیم ولی لازمه تحقق رشد 8 درصد تزریق سالانه 200 میلیارد دلار ارز است. در فاصله 1384 تا 1396 براي تحقق رشد 8 درصدي
وابستگی ارزي این رشد از سالی 16٫5 میلیارد دلار به سالی 200 میلیارد دلار رسیده است. بعد از مساله عدالت اجتماعی این حیاتی
ترین مساله کشور بود. از آن روزي که رییس سازمان برنامه این حرف را زد ما حتی یک مقاله نداریم که بگوید در این فاصله علی رغم
شعارها با خودمان چه کاري انجام داده ایم که شدت عمق بخشی به وابستگی هاي ذلت آور به دنیاي خارج در این ابعاد تحمیل کرده
است. در یک عبارت می گویم اینها به مسائل توسعه و مسائل مبتلابه کشور اعتنا ندارند ولی زمانی که وارد جزییات می شویم می

 
بینید چه دریایی از مسائل حیاتی وجود دارد که عزیزان اصلاً اعتنایی ندارند. 

وي افزود: پس می توانم نتیجه بگیرم راهی که می رویم و بانی خیر آن شوراي نگهبان هست نسبتی با مصالح توسعه ملی ندارد. یک
رکن دیگر مساله غلیظ تر از آنچه در عدالت مطرح می شود در توسعه هم مطرح می شود، مساله مشارکت است. اگر از مردم مشارکت
زدایی شود یقینا در دامن این قدرت خارجی یا آن قدرت خارجی قرار خواهیم گرفت و تجربه هاي تاریخی بسیار تلخ و غم انگیزي در
آستانه قرن بیستم در تاریخ ایران ثبت شد. اگر نهادهاي نظارتی با کیفیتی داشتیم قبل از اینکه شوراي نگهبان کیفیت قیف را برملا
کند فهرستی از 10 مورد از حیاتی ترین مسائل کشور را مطرح می کردند. متأسفانه در ایران به جاي اینکه وجه توسعه اي همه چیز
مطرح باشد وجه بدلی مطرح است. مافیاها در معرفی مولفه هاي بدلی تخصص پیدا کرده اند. خیلی از کسانی به نحوي اندیشه اي یا

 
منفعتی با مافیاها پیوند دارند نقدینگی را عمده می کنند و غول نقدینگی را می گویند. 

    نقدینگی در ایران علت مشکلات نیست! مومنی افزود: در حالی که در اقتصاد سیاسی توسعه کسی که الفبا می فهمد می داند
ماجراي نقدینگی در ایران علت مشکلات نیست معلول یک سلسله خطاهاي فاحش سیاسی است که به نفع مافیاها و علیه منافع مردم
و تولیدکننده ها طی سه دهه گذشته جریان داشته است. زود آدرس هاي بدلی بعد یک کسی اسم آن را چالش می گذارد و دیگري
اسم آن را ابر چالش می گذارد نه مبنایی وجود دارد، نه نسبتی با توسعه دارد، نه منطق گزینش مولفه ها وجود دارد. عموما چیزهایی
که طیف مافیاهاي رسانه اي تحت عنوان چالش و ابرچالش مطرح کردند معلول سیاست هاي افراطی بازارگرایی مبتذل در ایران بوده
است. در حالی که اگر بخواهید بنیادي و از موضع توسعه نگاه کنید سومین مولفه مساله مشارکت است. مشارکت در اندیشه توسعه
تعریف عملیاتی دارد و با ظاهرسازي و ادا درآوردن نیست. در توسعه معناي مشارکت اینکه در فرآیند تصمیم گیري در جریان اجرا و
نفع بري از عایدات سهم عادلانه داشته باشید. وگرنه مردم را به خط کنید و بگویید زنده باد یا مرده باد اسم آن مشارکت نیست
فرآیند سه مولفه اي تعریف عملیاتی مشارکت از دیدگاه توسعه است که من در کتاب مرز هاي دانش توسعه هم شرح کردم که لوازم

 
آن چیست. 

این استاد دانشگاه افزود: از دریچه مشارکت نگاه کنید مانند همه عرصه هاي دیگر حیات جمعی مشارکت در جنبه اقتصادي اش
عریان تر، شفاف تر، قابل رصد کردن و قابل کنترل تر است. از این زاویه کل سرشماري هایی که در جمهوري اسلامی انجام شده نگاه
می کنید زمانی که می گویم این مناسبات رانتی و پشت به توسعه است اگر یک بینش توسعه اي دورنگرانه وجود داشت نهادهاي
نظارتی باید اینها را مطالبه می کردند و می گفتند هر کسی می خواهد کاندیدا شود بهترین برنامه ها را در این موارد مطرح کند.



سرشماري جمهوري اسلامی از سال 65 شروع شد و تا 95 ادامه داشت. زمانی که سرشماري ها را نگاه می کنید به این عبارت دقت
کنید و ببینید در غیاب اندیشه توسعه و محوریت پیدا کردن رانت و سفله پروري و صدقه دادن به مردم چه بر سر خودمان می آوریم.
زمانی که از مردم مشارکت را دریغ می کنید عزت نفس و احساس تعلق به جامعه آنها را هدف قرار داده اید و از سهم آنها در

 
اعتلابخشی جامعه دریغ کرده اید. 

    دوسوم جمعیت نقشی در تولید ندارند! مومنی اظهار کرد: از سال 65 تا 95 سرشماري ها نشان می دهد که به طور متوسط نزدیک
به دوسوم جمعیت در سنین فعالیت در ایران بر اساس داده هاي سرشماري ها هیچ نقشی در تولید ملی ندارند. جامعه اي که این
گونه هست به اسم کاندیداتوري ریاست جمهوري مسابقه سفله پروري و توزیع رانت می دهید!  او افزود: خطرناك ترین و ضدعادلانه
ترین کار ولو اینکه با نیت توسعه خواهی باشد اینکه بگویی می خواهم پرداخت نقدي کنم. چرا؟ براي اینکه کانون اصلی بحران در
کشورهاي در حال توسعه، بحران تولید فناورانه است. اینها جامعه را به مصرف هاي مدرن عادت داده اند در حالی که تولید فناورانه
مدرن را دریغ کرده اند. شما نمی توانید در چارچوب ساخت تولید معیشتی به مصرف هاي مدرن پاسخ بایسته دهید بنابراین
مشروعیت خودتان را به چالش می کشید. اینکه می گویم نهادهاي نظارتی کیفیت بایسته ندارند یک رکن این است که در جاي خود

 
باید باز کرد و بسط داد. 

    مسابقه پرداخت نقدي رانتی می کنند وي خاطرنشان کرد: دوسوم جمعیت در سنین فعالیت هیچ نقشی در تولید ملی ندارند این
یک ماجرا است که یک مشارکت زدایی وحشتناك در امر اقتصادي مشاهده می کنیم و رانت را جایگزین مشارکت کرده ایم معلوم
است که از داخل آن توسعه درنمی آید. بدتر از آن اینکه زمانی که می خواهید وعده معیشتی دهید به جاي اینکه تولید را تقویت
کنید تا بر اساس اشتغال شرافتمندانه از عهده زندگی بربیایند مسابقه پرداخت نقدي رانتی می کنند. در مسابقه پرداخت نقدي رانتی
قسمت تقاضاي کل را در اقتصاد متورم می کنید. در غیاب برنامه اي براي تولید، دادن وعده هاي مصرفی به این معناست که به قاعده
آنچه در سه دهه گذشته تجربه شد به ازاي هر یک واحد پرداخت سه واحد از جیب مردم دزدیده می شود و از چشم و گوش و دماغ و
دهان شان چرك و تعفن حاد شدن بحران فقر و نابرابري بیرون می زند. اینها چیزهایی هستند که 70 سال ذخیره دانایی توسعه به
زبان فارسی درباره اش مطلب دارد. اگر کسی صادق باشد در گفتن اینکه می خواهم یارانه نقدي دهم اول باید برنامه پشتیبانی کننده
تولید از خلق تقاضا ارائه کند. در بحث هایی که کاندیدها تا امروز کرده اند مطلقا بحثی از اینکه سرنوشت تولید و روند قهقرایی
وحشتناکی که طی کرده مطرح نیست. به همین سیاقی که عرض کردم می توان این فهرست را ادامه داد به طور مثال بعد از مساله
مشارکت، مساله نابرابري هاي ناموجه است. دریایی بحث در این زمینه ها وجود دارد که حیاتی ترین مسائل ما چه چیز هایی هستند

 
و عزیزان درباره چه چیزي صحبت می کنند! 

مومنی افزود: از روزي که دولت آقاي روحانی بر سر کار آمد ما در نهایت شفقت و دلسوزي ولی غیرچاپلوسانه و صادقانه گفتیم به
دلیل اینکه تعداد بحران ها در اقتصاد ایران زیاد شده و بین بحران ها تعامل و در هم تنیدگی شدید اتفاق افتاده، برخورد جزیره اي و
جداگانه و انتزاعی براي حل و فصل مشکلات ایران محکوم به شکست است. به معناي دقیق کلمه ما به یک برنامه با کیفیت توسعه
نیاز داریم. اکنون مکرر می گویند به نظر شما نرخ ارز و نرخ بهره و قیمت حامل ها چه باشد خوب هست؟ از نظر اندیشه توسعه هر
کسی درباره اینها عدد و رقم دهد اظهارنظرش از اعتبار و دقت کافی از منظر توسعه برخوردار نیست. شما باید بر اساس مسائل بنیادي
هدف گذاري کنید و یک برنامه توسعه طراحی کنید بعد ببینید لازمه تعادل بخشی اعتلادهنده براي اینکه مردم قادر باشند با یک
شیفت کار شرافتمندانه یک زندگی شرافتمندانه شکل دهند و بنگاه هاي تولیدي کشور هم انگیزه زاد و رشد داشته باشند، چیست؟
شرح و بسطی لازم هست که در کوتاه و مختصر نمی گنجد ولی اجمالا بر اساس آن معلوم می شود ما باید بر اساس هر دوره زمانی
معین با چه نرخ بهره، قیمت حامل ها، قیمت ارزي کار کنیم. اگر بحران حاد سرمایه گذاري دارید که اکنون سومین سالی هست که
کل سرمایه گذاري ها قادر به جبران استهلاکات نیست باید خیلی در تعیین قیمت هاي کلیدي دقت داشته باشید. اکنون عزیزان
قیمت هاي کلیدي را بر اساس مصالح و منافع مافیاها معرفی می کنند. در برنامه به اصطلاح نجات ایران که سریع بدلی هر چیزي در



ایران شکل می گیرد اسم برنامه نجات هست ولی موثرترین سیاست ها براي حرکت به سمت فروپاشی را توصیه کرده اند. به طور
مثال می گویند نرخ بهره را به اندازه نرخ تورم کنیم در چنین اقتصادي با این وضعیت تولیدي و با این انگیزه هاي سرمایه گذاري
تولیدي و... بعد می گویند قیمت حامل هاي انرژي و قیمت ارز را چندین برابر کنیم. اگر می خواهید کشور را به تیول خارجی ها
دهید باید این کار را انجام دهید وگرنه اگر اقتصاد بخواهد شرافتمندانه با تولید ملی و مشارکت مردم اداره شود با این شیوه ها نمی
توان اداره کرد.  او افزود: به همسویی کاندیداها به برنامه را نگاه کنید؛ اسم آن هم برنامه نجات ایران هست یک کلمه آسیب شناسی از
وضعیت تولید فناورانه وجود ندارد. اینها می خواهند از طریق وابسته کردن ایران تا مرز جنون آمیز به دنیاي خارج ایران را نجات
دهند. این چه اندیشه اي است؟! من به نیت هیچ کس جسارت نمی کنم ان شاء االله که با نیت خیر این کار را کرده اند ولی من می
گویم به تجربه سه دهه گذشته به شیوه برنامه نجات، کار مافیاها را تسهیل می کنید. در این برنامه هیچ ردي از ابتدایی ترین ارکان
یک برنامه توسعه را مشاهده نمی کنید. آن هم یک سري وعده هایی که به نظرم به غایت پوچ و بی اعتبار هستند به نام برنامه جا می
زنند. یک وجه اهمیت ماجرا اینکه راه نجات ایران از یک برنامه با کیفیت توسعه عبور می کند و سال 1400 هم سال تدوین برنامه

 
هفتم است. 

    درخواست از اهالی پژوهش و رسانه بنابراین من می خواهم از همه اهل علم و تجربه، موسسه هاي پژوهشی، رسانه ها، موسسه
هاي پژوهشی که در خدمت نهادي نظارتی کشور هستند، استمداد کنم تا به اندازه اهمیتی که یک برنامه با کیفیت براي برون رفت از
بحران ها دارد روي کیفیت و لوازم برنامه متمرکز شوند. سه ماه از سال گذشته یک کلمه از برنامه ریزي توسعه و آمادگی هایی که در
سازمان برنامه و دستگاه هاي اقتصادي دیگر و سایر وزارتخانه ها هست، نمی شنوید. من می دانم کسانی دلسوزانه زحمت هاي
ارزشمندي می کشند ولی صداي آنها تا این لحظه شنیده نشده و این یک نیاز عاجل ملی است که به معناي دقیق کلمه باید یک
فراخوان اضطراري داد و از همه خواست تا مسوولانه در این زمینه کمک کنند ایران از دورهاي باطل ناشی از بازارگرایی مبتذل و

برنامه تعدیل ساختاري عبور کند و در مسیر توسعه قرار بگیرد.



کلیدي که در قفل "بیکاري" شکست

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/03/24

دولت روحانی که 8 سال قبل با شعارهایی براي رفع بیکاري، ایجاد اشتغال، افزایش ازدواج و ... جلب نظر می کرد، امروز با
صعود مسکن، سقوط بورس، تورم، گرانی و بیکاري چند برابري بار خود را بسته و می رود.

به گزارش شهداي ایران، انقلاب اسلامی ایران به رهبري
امام(ره) و با پشتوانه مردمی به پیروزي رسید، انقلابی
مبتنی بر مردم سالاري دینی که از بدو این پیروزي بزرگ
تاریخی تاکنون مردم ایران در همه عرصه و صحنه ها
حضور داشته اند، این حضور علاوه بر تحکیم و تقویت پایه
هاي نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران، در خنثی سازي
تهدیدها و توطئه هاي دشمنان بسیار حائز اهمیت است.
انقلاب اسلامی ایران با باور "ما می توانیم" در طول این
سالها به گونه اي پیشرفت داشته که همه تحریم ها و
تهدیدات را به فرصت تبدیل کرده و امروز در ابعاد مختلفی
در دنیا حرف اول را می زند، پیشرفت ها و موفقیت هاي

ایران در عرصه هاي مختلف موشکی، علمی، پزشکی، ورزشی و سایر بخش ها نشان داده که جوانان این مرز و بوم پیشتاز براي فتح

 
قله هاي سربلندي هستند. 

با اوج گرفتن پیشرفت ها و اقتدار انقلاب اسلامی ایران، استکبار و اطرافیانش روزهاي زوال و پسرفت را به سرعت طی می کنند و

 
انقلاب اسلامی ایران است که در گام دوم انقلاب قدم هایی محکم تر و استوارتر برخواهد داشت. 

با توجه به اینکه برگزاري انتخابات یکی از مهمترین دستاوردهاي انقلاب اسلامی ایران است اما دشمنان از برگزاري انتخابات و حضور
ملت ایران در صحنه هراس دارند، این حضور پرشور خط بطلان و سیاهی برتوطئه هاي دشمنان می کشد، از این رو با صرف هزینه

 
هاي گزاف از طریق رسانه هاي مختلف به دنبال کاهش مشارکت مردم در انتخابات هستند. 

 
هراس دشمن از انتخاب دولت انقلابی 

از سوي دیگر معاندین از روي کار آمدن دولت انقلابی نگران هستند، دولتی که چشم به بیرون از کشور ندارد و تنها با تکیه بر ظرفیت

 
هاي داخلی کمر همت را براي حل مشکلات خواهد بست. 



 
 

دشمن در این سالها با اهرم تحریم، تلاش داشت تا فشار حداکثري را وارد کند و ملت ایران را تسلیم نماید، در برجام و بدعهدي و
عدم پایبندي هایی که از غربیها مانند همیشه نمایان شد ثابت کرد دشمن، دشمنی می کند و تنها با استفاده از توان داخلی می توان
مشکلات را حل کرد، هدف دشمن براي جلوگیري از پیشرفت هاي ایران خصوصا در موضوع هسته اي بود چرا که پیشرفت در این

 
زمینه، لرزه بر اندام دشمن انداخت. 

از مهمترین مولفه هاي اقتدار و قدرت در برابر دشمن، حضور پرشور در انتخابات است، انتخاباتی که چند روز دیگر در کشور برگزار

 
خواهد شد اما دشمن این روزها به دنبال دلسرد کردن مردم براي حضور در انتخابات است. 

طی سال هاي اخیر بر اثر سوء مدیریت مشکلات اقتصادي و معیشتی زیادي ایجاد شد، مشکلاتی که کمر شکن بود، مشکلاتی که
حاصل ندانم کاري دولتمردانی بود که همیشه سعی کردند وانمود کنند کمبود، مشکل و گرانی وجود ندارد و در این راستا خواب

 
خرگوشی مسئولین مشکلات عدیده اي را براي مردم ایجاد کرد. 

افزایش بیکاري، فقر، طلاق، کاهش ازدواج، گرانی، تورم، سقوط بورس، صعود مسکن و خودرو نتیجه هشت سال دولت تدبیر و امید
بود که هر کدام به نوعی رکورد دار شدند تا جایی که برخی از این موارد مانند بورس و مسکن همچنان در باتلاق بی مدیریتی گرفتار

 
شده اند. 

 
 

 
بی تدبیري هایی که رکورد زد 



بررسی قیمتها طی هشت سال اخیر نشان می دهد بسیاري از کالاها حدود 10 برابر گران شده اند و تقریبا هیچ کالایی نیست که از

 
گزند گرانی در امان مانده باشد. 

برهمین اساس نرخ تورم در سال 97 به 31٫2 درصد، سال 98 به 41٫2 درصد رسیده و در سال 99 به بالاي 44 درصد رسیده است،

 
این افزایش تورم در مقابل دستمزدها و حقوقها قابل قیاس نیست و تورم بالا نشان از عدم مدیریت دولت در بخش اقتصادي است. 

براساس اطلاعات موجود از سال 92 تا 98 میزان ازدواج ها در کشور با شیب تند نزولی همراه بوده به طوري که حدود 33 درصد
کاهش ازدواج ها و حدود 3.5 درصد به میزان طلاق ها اضافه شده است، در میزان ولادت ها هم طی سال هاي 92 تا 98، همین روند
نزولی ادامه داشته و از یک میلیون و 471 هزار تولد در کشور در سال 92 به یک میلیون و 196 هزار تولد در سال 98 کاهش یافته

 
است. 

در حالی که دولت برنامه ایجاد سالانه ایجاد یک میلیون شغل را داشت در حال حاضر باید هشت میلیون شغل در این هشت سال

 
ایجاد می شد و از سال 92 تا 99 تعداد اشتغال ایجاد شده کمتر از دو میلیون نفر بوده است. 

بی تدبیري در بازار خودرو طی این سالها در دولت تدبیر و امید بسیار مشهود بود به طوري که خودروها با افزایش هشت برابري قیمت

 
روبرو شدند و در این میان دلالان و سودجویان از بازار گل آلود خودرو ماهی گرفتند. 

اما بازار مسکن از گرانی و سوء مدیریت طی این سالها در امان نماند و در حالی که قیمت مسکن در مرداد 92 بیش از سه میلیون

 
تومان بود در سال 99 این رقم به 30 میلیون افزایش یافته یعنی بیش از 680 درصد رشد داشته است. 

در این مدت قیمت دلار رشد 472 درصدي داشته به طوري که از حدود سه هزار و 821 تومان در مردادماه 1396به 21 هزار و 844
تومان رسیده است، همچنین قیمت سکه 700 درصد گران شده که هر قطعه سکه تمام در اولین روزهاي شروع دولت دوم روحانی

 
حدود یک میلیون و 218 هزار تومان بوده که با رشد 690 تا 700 درصدي این روزها در مرز 10 میلیون تومان در نوسان است. 

 
 

 
انتخاباتی پرشور براي روي کار آمدن دولت انقلابی 

با توجه به همه مشکلات موجود تنها روي کار آمدن یک دولت انقلابی، توانمند، باورمند به ظرفیت هاي داخلی و استفاده از نیروهاي



 
جوان می تواند کشتی اقتصاد را به ساحل امن برساند و مشکلات اقتصادي و معیشتی که مردم را گرفتار کرده را حل کند. 

یکی از مهمترین مطالبات مردمی در انتخابات پیش رو، دولتی است که با اولویت بندي در حل مشکلات کشور، براي ایجاد اشتغال و
رفع بیکاري جوانان برنامه هایی را اجرا کند، برداشتن موانع تولید و بازگشایی مسیر توسعه راهکاري است که رویش دوباره امید در دل

 
جوانان را به همراه دارد. 

عباس گودرزي عضو هیات رئیسه فراکسیون انقلاب اسلامی اظهار داشت: تفاوت انقلاب اسلامی ایران با دیگر نظام هاي سیاسی دنیا،

 
این است که امام(ره) و رهبري ملت را براي خودشان، براي خیر و سعادت دنیا و آخرت خودشان آنها می خواهند. 

وي افزود: دشمن همه تلاش خود را کرد تا چنین وانمود کند که انقلاب اسلامی ایران به بن بست رسیده و با انوع فشار، جنگ، نفوذ،

 
فتنه، تحریم، تلاش کرد تا انقلاب را از پاي درآورد اما نتوانست چرا که وعده خدا وعده حتمی است. 

عضو هیات رئیسه فراکسیون انقلاب اسلامی تصریح کرد: زمانی چالش ما با آمریکا این بود که با ورود سلاح هاي سبک به ایران مقابله
کنند اما امروز چالش ما با آمریکا این است که جلوي صادرات سلاح هاي پیشرفته ایران به مقاومت را بگیرد و تفاوت از کجا به کجا

 
رسیده است. 

گودرزي عنوان کرد: قطعا انقلاب اسلامی پیروز بوده و هست و امروز آمریکا خود را محتاج ائتلاف هاي جهانی می داند و باز هم نمی

 
تواند. 

وي بیان کرد: چهار سال قبل در همین مقطع گفتم شما را از سایه جنگ نترسانند چرا که سایه جنگ بیش از آنکه حقیقت باشد یک
ابزار سیاسی براي تسلط بر منافع و مصالح مردم بود و تهدیدهاي نظامی دروغی بیش نیست و خودشان می گفتند با ایران جنگ نمی

 
کنیم. 

نماینده مردم بروجرد در مجلس شوراي اسلامی با اشاره گام دوم انقلاب بیان کرد: سالها گذشته و نه تنها جمهوري اسلامی ایران به

 
بن بست نرسید بلکه بیانیه و برنامه براي گام دوم می نویسد و در مسیر اقتدار و پیشرفت به راه خود ادامه می دهد. 

 
 

 
لزوم تکیه بر ظرفیت هاي داخلی 

گودرزي اظهار داشت: تنها راه برون رفت از همه مشکلات تکیه بر ظرفیت هاي داخلی، استفاده از توانایی جوانان برومند کشور و باور



 
داشتن به تونایی داخلی است. 

نماینده مردم بروجرد در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به پشتوانه مردمی براي یک انتخاب اصلح در انتخابات افزود: وقتی رئیس
جمهور با پشتوانه بالا و قوي مردم در انتخابات منتخب شود قطعا می تواند در جهت حل مشکلات به سبب همین پشتوانه مردمی،

 
بهتر اقدام نماید. 

گودرزي گفت: مشارکت در انتخابات بسیاري از مشکلات را حل می کند به طوري که علاوه بر این که مردم در سرنوشت کشور

 
مشارکت می کنند، سبب ناامیدي دشمن نیز می شوند. 

وي تصریح کرد: حضور پرشور در انتخابات و انتخاب فردي که شایستگی و توانایی لازم را دارد می توانند شرایط را براي حل مشکلات

 
در کشور فراهم نماید. 

 
راه حل برون رفت از مشکلات، حضور در انتخابات و انتخابی اصلح 

امیر علی حیدر امیري تحلیلگر مسائل سیاسی غرب آسیا اظهار داشت: هدف اول و اصلی در انتخابات بالا بردن مشارکت مردمی و
سپس انتخاب اصلح است و هر چه حضور در پاي صندوق هاي راي بیشتر باشد، نشان از علاقمندي و پایبندي ملت به نظام، انقلاب و

 
خون شهدا است. 

وي افزود: دشمنان و معاندین تحریک کردن مردم را براي عدم شرکت در انتخابات دنبال می کنند تا با این اقدام بگویند مردم دلسرد
شده اند اما ملت ایران این بار هم حضور خود را به دنیا نشان می دهد چرا که هر چه مشارکت بیشتر باشد سبب می شود نظر

 
کشورهاي دنیا نسبت به ایران متفاوت باشد. 

 
 

تحلیلگر مسائل سیاسی غرب آسیا تصریح کرد: میزان مشارکت حداکثري در انتخابات این زمینه را ایجاد می کند که رئیس جمهور با

 
پشتوانه قوي و پرقدرت مردم براي خدمتگزاري حضور داشته باشد. 

امیري بیان کرد: طی هشت سال گذشته بی مهري ها و مشکلاتی ایجاد شد اما ملت ایران این بار با حضور در انتخابات و انتخاب

 
درست مبنی بر معیارهاي صحیح می توانند شرایط را بهبود ببخشند. 



وي خاطر نشان کرد: راه حل مشکلات امروز، مشکلات اقتصادي و معیشتی حضور و تشویق و ترغیب دیگران براي به صحنه آمدن در

 
انتخابات است که با یک انتخاب درست و تشکیل دولتی انقلابی و کارآمد بتوانند اثرگذاري لازم را داشته باشند. 

تحلیلگر مسائل سیاسی غرب آسیا عنوان کرد: آگاهی بخشی و بصیرت بخشی در انتخابات با محوریت مشارکت حداکثري و انتخاب

 
اصلح لازم است. 

امیري افزود: وقتی انقلاب اسلامی ایران پیروز شد، هدف اصلی حرکت سرخ حسینی بود و امروز باید با انتخاب اصلح در این مسیر
حرکت کنیم چرا که اگر تفکر حسینی حاکم شود زمان و مکان برایمان مهم نیست و هرآنچه رهبري تصمیم بگیرد باید اداي دین

 
کنیم و امروز شرکت در انتخابات ادامه همان تکلیف حسینی است. 

وي با تاکید بر استفاده از ظرفیت هاي داخلی تصریح کرد: همه ما به عنوان سرباز ولایت با حضور در انتخابات و انتخاب اصلح دین
خود را به انقلاب ادا می کنیم و باید کسی انتخاب شود که بتواند با استفاده از ظرفیت هاي داخلی و با تفکر انقلابی براي حل

 
مشکلات اقدام کند. 

تحلیلگر مسائل سیاسی عنوان کرد: دشمن هراس دارد از اینکه شخصی محبوب و انقلابی در انتخابات منتخب شود که این شخص به
دنبال استفاده از منابع داخلی، احیاي تفکر اسلامی و ایستادگی در برابر استکبار باشد لذا دشمنان تلاش می کنند تا کسی انتخاب

 
شود که تفکر غربی داشته باشد. 

اما ملت ایران خود را اماده کرده اند تا در 28 خرداد 1400 در اولین حماسه سیاسی گام دوم انقلاب با حضور پرشور و انتخاب اصلح،
حماسه اي دیگر را ثبت کنند و به دنیا نشان دهند.



طعنه زنگنه به سنگ اندازان داخلی

منبع: همشهريشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع
باشد زیرا هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از باشگاه خبرنگاران
جوان، بیژن زنگنه در آیین افتتاح رسمی پارك نوآوري و
فناوري صنعت نفت گفت: مهمترین نیاز یا عامل موفقیت
در توسعه صنعتی، خدماتی در کشور، کارآفرینی است نه

 
دانشمندان. کارآفرینی از مدیریت نیز مهمتر است. 

وي افزود:همه از جوانگرایی صحبت می کنند، اما وقتی می
خواهیم به جوانی مسئولیت بدهیم، همه حمله می کنند و

 
سابقه کار می خواهند. سابقه مهم نیست بلکه خلاقیت اهمیت دارد. 

وزیر نفت بابیان اینکه ممکن است یک استاد تمام در حل مشکلی به نتیجه اي نرسد، اما یک دوچرخه ساز بتواند مساله را حل کند،
گفت: مهترین مساله نگرش مدیریتی است. افزایش بازیافت و تولید، اولین و مهمترین بخش توسعه فناوري در صنعت نفت است.
زمانی که مهندس نفت در کشور نداشتیم با دانشگاه ها ارتباط گرفتیم تا این نیرو را پرورش دهند. اکنون دیگر در زمینه آموزش

 
مشکلی نداریم. 

زنگنه بیان کرد: ظرفیت هاي عملیاتی یعنی مهندس مشاور، سازنده و شرکت هاي GC و E&P را نیز در گام هاي بعدي راه

 
انداختیم. توسعه فناوري با نگاه کسب و کار نیز مرحله بعدي است که این ها همگی نشانه اي از اراده توسعه فناوري در نفت است. 

وي افزود: کاش ایده تشکیل این مرکز نوآوري سه سال زودتر به ذهن ما می رسید. عمر فیزیکی کمی براي من باقی مانده که آمادگی

 
دارم آن را به عنوان یک خبره کار کنم. 

وزیر نفت تصریح کرد: اخیرا نامه اي از یکی از دستگاه هاي نظارتی براي من ارسال شده که چون پژوهشگاه و دانشگاه نفت دارید،

 
نباید این پارك راه اندازي شود در حالی که این مخالف نظري رهبري است. 

زنگنه بیان کرد:500 میلیون دلار براي طرح احیاي چاه هاي کم بازده و بی بازده هزینه خواهیم کرد که اشتغالزایی فراوانی به همراه

 
خواهد داشت. می توانیم با این اقدامات در رتبه یک خاورمیانه و حتی آسیا قرار بگیریم. 

وي گفت:یکی از جاهایی که باید شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها وارد آن شوند، بهینه سازي مصرف سوخت است که هزاران

 
شغل ایجاد می کند. 

وزیر نفت بیان کرد:مهمتر از تولید، تضمین خرید محصول است تا تولیدکننده نگران بازار نباشد. تولیدکننده بدون قرارداد، می تواند با



 
یک گواهی گرفتن از پارك یا صندوق پژوهش و فناوري نفت، از بانک ها وام بگیرد و کارش را شروع کند. 

وي گفت: این که صندوق توسعه هنوز جان دارد، به دلیل حمایت هاي رهبري است وگرنه همه آن را خرج کرده بودند. در زمینه

 
توسعه فناوري نیز هیچ فردي به جز ایشان نمی توانست که از این کار حمایت کند. 

زنگنه بیان کرد: استارت آپ، کار و آینده ایران است و نباید از جوانان که آینده ایران هستند دریغ شود.



اصلاح ضوابط اجرایی صادرات و واردات فلزات گرانبها/ ضرورت رفع موانع
صادرات کالاهاي بورسی

منبع: با اقتصادشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/03/24

حمید زادبوم رفع موانع صادرات کالاهاي بورسی در قالب مکانیزم هاي بورس کالا و نیز صادرات طلا و جواهرآلات و رفع
موانع و مشکلات این حوزه با توجه به ظرفیت هاي مناسب ارزي آوري این صنعت ضروري دانست.

به گزارش پایگاه خبري بااقتصاد، دبیر شوراي عالی توسعه
صادرات غیرنفتی با بیان اینکه رفع موانع صادرات کالاهاي
بورسی در قالب مکانیزم هاي بورس کالا ضروري است،
گفت: در راستاي بررسی پیشنهادات وزارت امور اقتصادي و
دارایی در خصوص حذف مجوز سایر دستگاه هاي اجرایی
در حوزه کالاهاي صادراتی معامله شده در رینگ صادراتی
بورس کالا، مقرر شد جلسه اي با قید فوریت و با حضور
نمایندگان معاونت هاي تولیدي وزارت صمت، دفتر
مقررات، مرکز تجارت الکترونیک، گمرك ایران، معاونت

بازرگانی داخلی و معاونت طرح و برنامه وزارت صمت در محل سازمان توسعه تجارت ایران برگزار شده و متن مصوبه پیشنهادي تهیه

 
و به دبیرخانه شوراي عالی صادرات ارسال شود. 

به نقل از سازمان توسعه تجارت ایران، معاون وزیر و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران در چهل و نهمین کارگروه توسعه صادرات
ضمن تاکید بر جایگاه رایزنان بازرگانی در بازارهاي هدف، گفت رایزنان بازرگانی سازمان توسعه تجارت ایران به کشورهاي چین،

 
روسیه، ارمنستان، آذربایجان و عمان اعزام شده اند. 

حمید زادبوم، در این نشست از آمادگی نمایندگان سازمان توسعه تجارت ایران در کشورهاي مذکور و نیز عراق و افغانستان در راستاي

 
کمک به تجار و بازرگانان به منظور افزایش ظرفیت هاي تجاري فی مابین ایران و کشورهاي هدف خبر داد. 

دبیر شوراي عالی توسعه صادرات غیرنفتی در ادامه رفع موانع صادرات کالاهاي بورسی در قالب مکانیزم هاي بورس کالا و نیز صادرات

 
طلا و جواهرآلات و رفع موانع و مشکلات این حوزه با توجه به ظرفیت هاي مناسب ارزي آوري این صنعت ضروري دانست. 

در این جلسه همچنین تأکید شد تا در جهت سیاست هاي کلان وزارت صمت، تیک هاي تایید صادرات و واردات بر روي سامانه جامع
تجارت و سامانه گمرك ایران به حداقل برسد. لذا مقرر شد در اجراي این سیاست تمامی دستگاه هاي مرتبط با صادرات کالا و

 
خدمات بایستی همکاري هاي لازم را جهت مانع زدایی از صادرات به عمل آورند. 

خاطرنشان می سازد، در راستاي بررسی پیشنهادات وزارت امور اقتصادي و دارایی در خصوص حذف مجوز سایر دستگاه هاي اجرایی
در حوزه کالاهاي صادراتی معامله شده در رینگ صادراتی بورس کالا، مقرر شد جلسه اي با قید فوریت و با حضور نمایندگان معاونت
هاي تولیدي وزارت صمت، دفتر مقررات، مرکز تجارت الکترونیک، گمرك ایران، معاونت بازرگانی داخلی و معاونت طرح و برنامه



وزارت صمت در محل سازمان توسعه تجارت ایران برگزار شده و متن مصوبه پیشنهادي تهیه و به دبیرخانه شوراي عالی صادرات

 
ارسال شود. 

گفتنی است، در راستاي اجراي مفاد بند (ث) تبصره (6) قانون بودجه سال 1400 کل کشور و پیگیري ها و اقدامات اخیر سازمان

 
توسعه تجارت ایران مقرر شد تا وزارت امور اقتصاد و دارایی نسبت به ارسال فوري نقطه نظرات و پیشنهادات اقدام کنند. 

همچنین، عنوان شد اتحادیه ملی تولید و صادرات طلا و جواهر با ابلاغ و اجرایی شدن ضوابط پیشنهادي بانک مرکزي در خصوص
صادرات و واردات فلزات گرانبها در شرایط فعلی و قبل از انجام اصلاحات لازم مخالف است و تشکل یادشده خواستار رفع موانع سر راه

 
تولید، اشتغال و ارزآوري طلا و جواهرآلات و اعتماد به بنگاه هاي معتبر و فعال این صنعت شدند. 

در ادامه این نشست، مطابق پیشنهاد گمرك ایران در خصوص ضرورت پیش بینی ضوابط جداگانه براي تسهیل و تسریع فرآیند
صادرات بنگاه هاي صادراتی معتبر و خوشنام (موضوع مصوبات هیات وزیران و کارگروه هاي صادرات کشور در خصوص انتخاب و
معرفی صادرکنندگان ممتاز و نمونه) در گروه هاي کالایی مختلف از جمله طلا و جواهر، مقرر شد کلیه دستگاه هاي اجرایی دست
اندرکار صادرات و خدمات دهنده به صادرکنندگان، نسبت به تهیه بسته هاي تشویقی و حمایتی در راستاي پشتیبانی و مانع زدایی از

 
فرایند صادرات غیرنفتی اقدام تا پس از تایید کارگروه توسعه صادرات اجرایی شود. 

همچنین مقرر گردید پیرو تصمیمات قبلی کارگروه توسعه صادرات، سازمان ملی استاندارد ایران حداکثر ظرف یک هفته نسبت به

 
ارسال پیش نویس بسته تشویقی صادرکنندگان برتر جهت بررسی در جلسات کارگروه توسعه صادرات اقدام کنند. 

در این نشست تصمیم بر این شد تا در خصوص اصلاح ضوابط اجرایی صادرات و واردات فلزات گرانبها جلسه فوق العاده در محل
سازمان توسعه تجارت ایران و با حضور معاونت امور صنایع وزارت صمت، بانک مرکزي، گمرك ایران، سازمان ملی استاندارد ایران،

 
دفتر مقررات صادرات و واردات و مرکز تجارت الکترونیک برگزار شده و جمع بندي جلسه مذکور به بانک مرکزي منعکس شود. 

لازم به ذکر است، با توجه به ضرورت بررسی مجدد ضوابط اجرایی صادرات و واردات فلزات گرانبها در شرایط فعلی مقرر شد اتاق
بازرگانی ایران و اتحادیه تولید و صادرات طلا، جواهر و فلزات گران بها به فوریت نسبت به ارسال نقطه نظرات پیشنهادي در خصوص

 
پیش نویس ضوابط اجرایی صادرات و واردات فلزات گرانبها به دبیرخانه شوراي عالی صادرات و بانک مرکزي اقدام کنند. 

در پایان با عنایت به اهمیت جایگاه ارزآوري از صادرات فلزات گرانبها و ضرورت رفع موانع و مشکلات سر راه صادرات و تامین مواد
اولیه مورد نیاز این صنعت مقرر شد کلیه دستگاه هاي اجرایی دست اندرکار از جمله سازمان ملی استاندارد ایران (در خصوص زمان و
هزینه نمونه برداري ها و تعیین عیار)، گمرك ایران (در خصوص معطلی محموله هاي وارداتی و صادراتی در گمرکات اجرایی) و بانک
مرکزي(در خصوص ارزیابی اصل محموله هاي صادراتی و صدور مجوزها) نسبت به حذف بروکراسی ها و کاهش رویه هاي هزینه بر در
فرایند ورود مواد اولیه شمش فلزات گرانبها و صدور محصولات ساخته شده ظرف حداکثر 10 روز اقدام کرده و گزارش اقدامات را به

دبیرخانه شوراي عالی صادرات منعکس کنند.



فورس ماژور اقتصادي دولت سیزدهم چیست؟

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/03/24

فورس ماژور اقتصاد ایران چیست؟ هر یک از اقتصاددانان و فعالان اقتصادي، پاسخ هاي متفاوتی به این موضوع دارند؛ به
طوري که یک گروه از مهار تورم می گویند و گروهی دیگر، روي صادرات و تولید دست می گذارند.

 فورس ماژور اقتصاد ایران چیست؟ هر یک از اقتصاددانان
و فعالان اقتصادي، پاسخ هاي متفاوتی به این موضوع دارند؛ به طوري که یک گروه از مهار تورم می گویند و گروهی دیگر، روي

 
صادرات و تولید دست می گذارند. 

مریم فکري: ثانیه شمار براي انتخاب رییس دولت سیزدهم آغاز به کار کرده است. در حال حاضر اولویت کشور در این روزها اقتصاد
است؛ اقتصادي که زیر سایه سیاست و شرایط تحمیلی قرار گرفته و حال و روز چندان خوشی ندارد و با توجه به تحریم ها، لطمات
گسترده اي خورده است. در حال حاضر نفت ایران تحریم است و بانک هاي دنیا نیز حق مبادله با ایران را ندارند. خرید و فروش دلار
هم با ایران ممنوع اعلام شده است. از سوي دیگر، کرونا گردش مالی کسب وکارها را کند کرد و حتی شاهد بودیم برخی کسب وکارها

 
به سمت ورشکستگی رفت. 

با توجه به چنین شرایطی، اقتصاد ایران با چالش هایی همچون تورم، رشد نقدینگی، تولید ناخالص داخلی منفی، بحران بیکاري،
شرایط سخت بورس و... روبه رو است. بر همین اساس، نگاه کارشناسان، اقتصاددان و فعالان اقتصادي به این سمت است که با توجه

 
به وضعیتی که اقتصاد ایران با آن دست و پنجه نرم می کند، دولت آینده چه برنامه اي براي بخش اقتصاد دارد. 

از نگاه برخی کارشناسان، رییس جمهور بعدي باید اولویت خود را کنترل تورم بگذارد. گروهی نیز از حمایت از تولید و افزایش

 
صادرات غیرنفتی سخن می گویند. 

 
صادرات و افزایش بهره وري اولویت است 

سید حمید حسینی، دبیرکل اتاق بازرگانی ایران و عراق در همین رابطه می گوید: من اگر خودم کاندیدا می شدم، اولویت خود را روي
صادرات و افزایش راندمان و بهره وري می گذاشتم. همچنین روي پتانسیل نیروي انسانی خیلی تاکید می کردم تا به عنوان سرمایه



 
اجتماعی پاي کار آیند. 

وي می افزاید: ما دو بار شانس داشتیم که اقتصاد کشور را از وضعیت فعلی رها کنیم. یک بار با خصوصی سازي بود که می توانستیم
انقلاب اقتصادي ایجاد کنیم. اما به حدي بد اجرا شد که فرصتی براي اقتصاد کشور ایجاد نشد. دولت لاغرتر شد، اما حکومت فربه تر

 
شد. در بحث هدفمندي یارانه ها هم نتوانستیم ظرفیت سازي کنیم. 

دبیرکل اتاق بازرگانی ایران و عراق عنوان می کند: حالا یک ظرفیت دیگر به نام صادرات داریم که کم هزینه ترین کاري است که می
تواند اقتصاد کشور را نجات دهد، اشتغالزایی کند، ظرفیت هاي صنعتی ایجاد کند، رشد اقتصادي را بهبود بخشد و نرخ ارز را کاهش

 
دهد. 

حسینی یادآور می شود: ما این ظرفیت را داریم که دو برابر رقم فعلی صادرات داشته باشیم. 40، 50 درصد ظرفیت هاي تولید در
کشور خالی است. مشکل ما، بازار است. اگر کاندیداها می توانستند به درستی این موضوع را تشریح کنند و بگویند تعهد می دهیم که

 
با تعامل با کشورهاي منطقه و دنیا، صادرات را ظرف دو، سه سال دو برابر کنیم، به انتخاب مردم کمک می کرد. 

 
با صادرات و واردات چه خواهیم کرد؟ 

محمد لاهوتی، رییس کنفدراسیون صادرات ایران نیز با اشاره به مهم ترین چالش هاي اقتصادي ایران می گوید: با توجه به این که 10
سال است که نام گذاري هاي سال درباره اقتصاد، تولید و رفع موانع تولید است، باید تمرکز روي این بخش ها باشد. یعنی حمایت از
تولید، رفع موانع تولید، رفع موانع زاید و دست و پاگیر تولید، افزایش صادرات و رفع مشکلاتی صادراتی، برطرف کردن موانع صادراتی،

 
به نظر من موضوعاتی است که باید درباره آنها صحبت شود و رییس دولت آینده در برنامه هاي خود باید به آنها توجه کند. 

لاهوتی می افزاید: بر همین اساس، کاندیداها به نوعی باید بیان کنند که در حوزه صادرات چگونه می خواهند رفتار کنند و عدد ناچیز
36 میلیارد دلاري را طی 4 سال به چه عددي می خواهند برسانند. از سوي دیگر، با چه روشی می خواهند تولید را حمایت کنند. آیا
فقط سیاست حمایت از تولید، ممنوعیت واردات است یا سیاست ایجاد ارزش افزوده در تولید، یا افزایش راندمان و کارایی واحدهاي

 
تولیدي و کاهش هزینه هاي سربار؟ 

وي عنوان می کند: از سوي دیگر، کاندیداها باید بگویند چگونه در حوزه واردات می خواهند عمل کنند که جلوي قاچاق حدود 20
میلیارد دلاري را بگیرند. فقط ممنوعیت وارد که نمی تواند کمک کننده حمایت از تولید باشد؛ چراکه ما شاهد این هستیم که واردات
غیررسمی به شدت اتفاق می افتد. همه این ها باید به گونه اي ساماندهی شود و هزینه واردات منطقی شود که دیگر انگیزه اي براي

 
قاچاق وجود نداشته باشد. 



 
 

 
تورم و کسري بودجه چه می شود؟ 

در همین حال، غلامرضا سلامی، اقتصاددان در خصوص مهم ترین رویکرد دولت بعد در حوزه اقتصاد با توجه به شرایط کشور، می
گوید: ما یک مشکل اساسی در کشور داریم و آن هم تورم است. دلیل اساسی تورم، کسري بودجه است. هر زمان که رییس دولت بعد
راهی را براي حل این مساله پیدا کند، آن زمان می توان یک گام جلو رفت. بقیه مسایل ممکن است تابع تورم و کسري بودجه باشند.

این اقتصاددان می افزاید: دولت ما پرخرج و عیال وار است و هزینه هاي دولت سال به سال بالاتر می رود. به نظر من اگر تحریم ها
برداشته نشود، ما سالانه 400، 500 هزار میلیارد تومان کسري بودجه خواهیم داشت، بنابراین باید بگوییم چگونه می خواهیم این
مشکل را حل کنیم. اگر حل نشود، هیچ چاره اي جز این که از بانک مرکزي استقراض کنند، وجود ندارد. این موضوع هم بر نقدینگی

 
می افزاید و تورم را بالاتر می برد. 

سلامی تصریح می کند: این دو مساله تورم و کسري بودجه را باید پاسخ دهند که چگونه می خواهند حل کنند؛ آن هم در دو

 
سناریوي برداشته شدن تحریم ها و بقاي تحریم ها. چراکه این امکان وجود دارد که تحریم ها برداشته نشود یا ناقص برداشته شود. 

 
تولید و اشتغال در اولویت است 

همچنین عبدالحمید انصاري، کارشناس اقتصادي می گوید: به نظر من بخش اساسی اقتصاد کشور در حال حاضر حوزه تولید و
اشتغال است و مسایل دیگر، حتی حوزه مسکن باید در درجات بعدي قرار گیرد. این به معناي این نیست که حوزه هاي دیگر اهمیتی

 
ندارد، اما در شرایط حاضر به عنوان یک امر فورس ماژور باید حوزه تولید و اشتغال مورد توجه قرار گیرد. 

وي می افزاید: اشتغال یک فعالیت سیستمی است و اصلا فعالیت یک حوزه یا وزارتخانه خاص نیست. یک سیستم باید با یکدیگر کار
کند تا خروجی آن، اشتغال باشد. در این سیستم، حوزه هاي مالیاتی، بیمه اي، دانشگاهی و... باید با مکانیزم هاي خاص خود، به

 
فعالیت بپردازند و هدف گذاري شده، نیروي انسانی مناسب و متخصص را براي تولید مواد و مایحتاج مورد نیاز بازار تربیت کنند. 

انصاري متذکر می شود: در این مکانیزم به طور طبیعی خلق سرمایه و ثروت اتفاق می افتد. زمانی که خلق ثروت اتفاق بیفتد، پول

 
دست شاغلان می آید و به این ترتیب، به طور طبیعی برنامه ریزي براي حوزه هایی مثل مسکن و معیشت فراهم می شود. 



 
بی توجه به سرمایه گذاري خارجی نباشیم 

حمید کردبچه، عضو هیات علمی دانشگاه الزهرا با اشاره به ضرورت رفع تحریم ها و پذیرفتن اف اي تی اف، می گوید: نمی توان انکار
کرد که ریشه بسیاري از مشکلات اقتصاد کشور، تحریم هاي اعمالی بر ایران است و نمی توان بدون برنامه به مصاف آن رفت. ایران در
حال حاضر، به عنوان کشوري بدون درآمد ارزي مناسب و جذب سرمایه خارجی در ظرفیت سازي براي رشد اقتصادي با مشکلات

 
جدي مواجه است و نرخ رشد منفی یا بسیار ناچیز دارد. 

وي می افزاید: اگر تجربه کشورهاي مالزي، کره جنوبی و چین را ببینیم، به اهمیت نقش سرمایه گذاري خارجی در ایجاد ظرفیت
هاي بالاي تولید و فعالیت هاي اقتصادي و جذب تکنولوژي براي تحقق رشد بالا واقف می شویم. در شرایط فعلی که ما از منابع

 
داخلی و سرمایه گذاري خارجی محروم هستیم. 

کردبچه متذکر می شود: به سبب تحریم ها، تولیدکنندگان ما به بازارهاي جهانی دسترسی ندارند و با توجه به کوچک بودن بازارهاي
داخلی آنها نمی توانند از صرفه هاي مقیاس برخوردار شوند، کاندیداها باید بگویند براي این مشکل چه باید کرد؟ براي بهره وري در
حد صفر کشور که سال هاست ادامه دارد چه برنامه اي دارند. بفرمایند بدون اصلاح و ارتقاي اقتصاد بین الملل کشور آیا می توانند

 
این مشکلات را حل کنند. اگر بله، خوب چگونه و برنامه آنها چیست. 

وي تاکید می کند: طرح موضوع ارتباط با دنیا به این معناي پذیرش سلطه خارجی یا بی توجهی به توانمندي هاي داخلی نیست، اما
اگر تولیدکننده ما بخواهد کالاي مقرون به صرفه اي را تولید کند، حتما باید با دنیا در ارتباط باشد، از تکنولوژي آنها استفاده کند

 
تکنولوژي هم با سرمایه گذاري خارجی می آید. 

این کارشناس اقتصادي تصریح می کند: براي رقابت در بازارهاي جهانی براي رقابت با خودروي چینی و یا فرش هندي باید راهکار و
سیات منسجمی داشت. چینی ها با مقیاس تولید ده ها میلونی و برخورداري از صرفه مقیاس خودروي رقابت پذیر تولید می کنند
یعنی باکیفیت بهتر و قیمت پایین تر. آیا تولیدکننده ما با مقیاس تولید چند ده هزاري می تواند محصول رقابت پذیر با آنها تولید
کند، بنابراین ارتباط با بازارهاي جهانی و کشورهاي دیگر در کنار واردات تکنولوژي و زمینه سازي براي سرمایه گذاري خارجی می

 
تواند امري حیاتی، براي شرایط فعلی اقتصاد ایران باشد. 

223225



مهمترین نیاز یا عامل موفقیت در توسعه صنعتی، خدماتی در کشور، کارآفرینی
است

منبع: موجشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/03/24

وزیر نفت گفت: مهمترین نیاز یا عامل موفقیت در توسعه

 
صنعتی، خدماتی در کشور، کارآفرینی است. 

به گزارش خبرگزاري موج، بیژن زنگنه وزیر نفت در آیین
افتتاح رسمی پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت
گفت:مهمترین نیاز یا عامل موفقیت در توسعه صنعتی،
خدماتی در کشور، کارآفرینی است نه دانشمندان.

 
کارآفرینی از مدیریت نیز مهمتر است. 

وي افزود: همه از جوانگرایی صحبت می کنند، اما وقتی می خواهیم به جوانی مسئولیت بدهیم، همه حمله می کنند و سابقه کار آن

 
را می خواهند. سابقه مهم نیست بلکه خلاقیت اهمیت دارد. 

وزیر نفت بابیان اینکه ممکن است یک استاد تمام در حل مشکلی به نتیجه اي نرسد، اما یک دوچرخه ساز بتواند مسله را حل کند،
گفت: مهترین مسئله نگرش مدیریتی است.افزایش بازیافت و تولید، اولین و مهمترین بخش توسعه فناوري در صنعت نفت است.
زمانی که مهندس نفت در کشور نداشتیم با دانشگاه ها ارتباط گرفتیم تا این نیرو را پرورش دهند. اکنون دیگر در زمینه آموزش

 
مشکلی نداریم. 

زنگنه بیان کرد:ظرفیت هاي عملیاتی یعنی مهندس مشاور، سازنده و شرکت هاي GC و E&P را نیز در گام هاي بعدي راه انداختیم.

 
توسعه فناوري با نگاه کسب و کار نیز مرحله بعدي است که این ها همگی نشانه اي از اراده توسعه فناوري در نفت است. 

وي افزود:کاش ایده تشکیل این مرکز نوآوري سه سال زودتر به ذهن ما می رسید. عمر فیزیکی کمی براي من باقی مانده که آمادگی

 
دارم آن را به عنوان یک خبره کار کنم. 

وزیر نفت تصریح کرد: اخیرا نامه اي از یکی از دستگاه هاي نظارتی براي من ارسال شده که چون پژوهشگاه و دانشگاه نفت دارید،

 
نباید این پارك راه اندازي شود در حالی که این مخالف نظري رهبري است. 

زنگنه بیان کرد: 500 میلیون دلار براي طرح احیاي چاه هاي کم بازده و بی بازده هزینه خواهیم کرد که اشتغالزایی فراوانی به همراه

 
خواهد داشت. می توانیم با این اقدامات در رتبه یک خاورمیانه و حتی آسیا قرار بگیریم. 

وي گفت:یکی از جا هایی که باید شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها وارد آن شوند، بهینه سازي مصرف سوخت است که هزاران



 
شغل ایجاد می کند. 

وزیر نفت بیان کرد: مهمتر از تولید، تضمین خرید محصول است تا تولیدکننده نگران بازار نباشد. تولیدکننده بدون قرارداد، می تواند

 
با یک گواهی گرفتن از پارك یا صندوق پژوهش و فناوري نفت، از بانک ها وام بگیرد و کارش را شروع کند. 

وي گفت: این که صندوق توسعه هنوز جان دارد، به دلیل حمایت هاي رهبري است وگرنه همه آن را خرج کرده بودند. در زمینه

 
توسعه فناوري نیز هیچ فردي به جز ایشان نمی توانست که از این کار حمایت کند. 

وزیر نفت گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع باشد زیرا
هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است.



رفتارهاي توسعه ساز؛ مقایسه تطبیقی در تمدن شرق و غرب

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/03/24

رضا مجیدزاده، پژوهشگر توسعه، در یادداشت خود به بررسی توسعه در تمدن هاي شرق و غرب و نقش آفرینی بازیگران در
توسعه تمدن ها پرداخته است.

ادبیات مسلط نهادگرایی در ایران، بر روي امکان توسعه از
بالا به پایین و بر اساس تصمیم یا راهبرد فرادستان حاکم،
تأکید دارد. این رویکرد بیشتر به واسطه پدیده نورث
شیفتگی و غلبه ادبیات داگلاس نورث در میان آنها، رواج
یافته است. اما خود نورث فقید در جدیدترین آثارش،
گشایش دسترسی به حقوق مالکیت از جانب فرادستان را

تصادف دانست تا قاعده اي تاریخی. اما تجربه جوامع غربی دال بر این است که در بستر کنش هاي جمعی و اجبار یا ترغیب فرادستان
به گشایش دسترسی به حقوق، در قالب یک فرایند کنش- واکنش، فرایند توسعه به پیش رفته است و نهادهاي دیرپایی در غرب

 
استقرار پیدا کرده اند که خوداجرایی بالایی نیز دارند. 

درواقع، نظم اجتماعی خودجوش، یعنی رویکردي که در نزد فردریش فون هایک و اندیشمندان نزدیک به ایشان، مورد تأکید قرار می
گیرد، احتمال استقرار نهادهاي حامی حقوق مالکیت، بیشتر است و خوداجرایی بالاتري نیز دارند. به دیگر سخن، در بستر نظم هاي
اجتماعی مبتنی بر کنشگري (بازیگري) گروه هاي اجتماعی است که کنترل زور و رفع تبعیض، به گونه اي کارآمدتر و کارگرتر ممکن

 
می شود و می تواند بر قدرت سرکش فرادستان حاکم، مهار بزند. 

اصناف در غرب، یکی از این گروه هاي کنشگر بوده اند که توانسته اند دسترسی به حقوق مالکیت را براي خود به شکلی کارآمد
تضمین بکنند و ائتلاف تجار مغربی، یکی از این گروه هاي صنفی است که بر اساس مکانیسم غیررسمی آبروداري، بر معضل کارگزار-
کارفرما غلبه کرده اند. درواقع، گیلدهاي غربی به خصوص تجار مغربی دوران میانی، در تضمین حقوق مالکیت اعضا، مکانیسم هاي

 
غیررسمی کارایی را ایجاد کرده اند، آیا در تمدن شرقی، در اینجا ایران، نیز چنین مکانیسم هایی تعریف یا ابداع شده است؟ 

صنف یا گلید، سازمان صنفی شهرنشینانی است که در یک حرفه، اشتغال دارند. از حق انحصاري آن حرفه، برخوردارند بودند؛ براي
انتخاب اعضا، قوانینی داشتند؛ آموزش حرفه را در صنف انجام می دادند؛ مطالبات سیاسی خود را در قالب صنف، مطرح می کردند و
روابط آنها با حاکمان توسط صنف، تنظیم می شد. گیلد تجار مغربی، شبکه تجاري گسترده اي از تاجران یهودي ساکن در بغداد بود
که در قرن دهم میلادي از بغداد به مصر و مراکش امروزین، مهاجرت کردند. آن ها براي اداره تجارت گسترده خود از قسطنطنیه یا
سیلیل، نیاز به کارگزارانی داشتند که امور بارگذاري و بارگیري کالا از کشتی، پرداخت عوارض گمرکی، پرداخت صورت حساب حمل،
ذخیره کالا، انتقال کالا به بازار و تصمیم درباره فروش را به عهده بگیرند. هر تاجر می توانست چندین کارگزار داشته باشد. چون
کالاي تجار مستقر در مصر یا مراکش باید به کشورهاي دیگر ارسال می شد و تاجر یا باید خودش همراه کالا سفر می کرد یا یک



کارگزار استخدام می کرد. بنابراین معضل تعهد (کژمنشی یا کژگزینی) در روابط تاجر- کارگزار، امکان بروز داشت. به دیگر سخن،
فرصت طلبی کارگزار در شکل خیانت درامانت تاجر، بروز پیدا می کرد و چون روابط کارگزاري، قاعده حاکم در میان تجاري مغربی
بود، براي غلبه بر آن، یک ائتلاف تشکیل دادند که نهاد اقتصادي مبتنی بر مکانیسم آبروداري، پشتیبان انتظارات کارفرمایان و روابط

 
قراردادي میان کارگزار و تاجر یا کارفرمایش بود. 

اونر گریف شرح می دهد که در فوستات (قاهره قدیم)، بیش از 1000 قرارداد، نامه تجار و حساب یافت شده است (جنزیا= مکان
امانت سپاري و سپرده گذاري به زبان عبري). تعداد بسیاري از روابط کارگزاري در جنزیا، مبتنی بر قرارداد حقوقی رسمی نبوده است
چون عدم تقارن اطلاعات به خاطر فاصله دور و پیچیدگی تجارت، بالا بود و خود تاجر یا دادگاه مستقیم نمی توانست چیزي را
مشاهده و تأیید کند. چون اسناد و نامه ها نیز با فاصله چندماهه به دست تاجران می رسید. این مکانیسم، امکان غلبه تاجران بر

 
معضل کارگزار-کارفرما را فراهم می کرد: 

1) مکانیسم آبروداري حاکم بود و استخدام دوباره کارگزار به رفتار گذشته او مشروط می شد. مجازات کارگزار خطاکار به صورت

 
دسته جمعی اعمال می شود و کارگزار مظنون تا زمان جبران زیان، طرد می شد. 

 
2) کارگزاران در قبال حفظ موقعیت خود در میان تاجران، از عواید جاري و کوتاه مدت، چشم پوشی می کردند. 

در سال 1055، در فوستات معلوم شد که ابون ابن زداکا، کارگزاري که در اورشلیم ساکن بود، پول یکی از تاجران مغربی را دزدید.
واکنش تاجران مغربی، توقف روابط تجاري با او بود. او حتی تا سیسیل طرد شد و تنها پس از توافق با تاجر متضرر و جبران خسارت،

 
دوباره استخدام شد. 

3) احتمال تبانی کارگزار تاجر الف با تاجر ب یا کارگزار تاجر ب، اندك بود چون تاجر پ نیز می توانست تبانی آنها را مشاهده و

 
گزارش کند. ضمن اینکه ارزش انتظاري براي تاجر ب بسیار اندك بود چون مال التجاره بسیار کلانی داشت. 

در شرق و به خصوص در ایران، سابقه اصناف به دوره ساسانی می رسد که اموري مانند اوزان و مقیاس، تعیین میزان مالیات و ازاین
دست در آنها، تنظیم می شد. هرچند که مطالعات تاریخی، مدارکی دال بر عضویت اتحادیه هاي صنفی در سازمان هاي فتوت یا
مشابه آن و همکاري متقابل بین اتحادیه هاي صنفی را نشان نمی دهد اما اصناف از نفوذ سیاسی اندك خود براي اعمال قدرت
سیاسی در جنبش هاي اجتماعی، استفاده می کردند. افزون بر این، مرام نامه هاي صنفی نیز نوعی میثاق بین اعضاي صنف در رعایت
حقوق مشتریان بوده است. گذشته از این، اصناف در دوران حکومت هاي غارتی، یک جامعه سایه تشکیل داده بودند که نظم اجتماعی

 
را برقرار می ساخت. 

در هر دو تمدن، استادي در صنف، سرمایه نمادین بوده است و در هر دو تمدن، اصناف به توسعه سرمایه مادي، انسانی و نمادین،
کمک کرده اند. بااین وجود، ارتباطات اندك در جامعه موزاییکی سنتی (به تعبیر آبراهامیان)، امکان تشکیل شبکه هاي قدرتمندي
مانند تجار مغربی را سلب می کرده است. ضمن اینکه، تجار بزرگ و فرادست با ائتلاف اختصاصی با سران حکومت یا حاکمان محلی،
دسترسی به حقوق و امنیت را به صورت انحصاري و اختصاصی براي خود می خریده اند و نوعی دودوزگی به جاي ائتلاف، نقطه ضعف

 
اصناف در تثبیت حقوق مالکیت اعضا بوده است که در تاریخ امروزین نیز رگه هایی از آن به چشم می خورد. 

 
موضوعات: 

نهاد ملی توسعه توسعه پایدار برنامه توسعه





سندباکس، همگام شدن با تغییرات تکنولوژي بازار سرمایه است

منبع: بورس نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/03/24

مدیرعامل فرابورس در نشست سندباکس و فرصت هاي پیش روي صنعت بلاکچین طی یک فراخوان عمومی اعلام کرد: از
تمامی تکنولوژي ها و فناوري هایی که در زمینه موضوعات مرتبط با بازار سرمایه حرفی براي گفتن داشته و ایده و طرح هاي

کارا دارند، دعوت می کنیم به سندباکس بازار سرمایه مراجعه کرده و فرایند هاي ورود به ...

 
مدیرعامل فرابورس ایران: 

 
سندباکس، همگام شدن با تغییرات تکنولوژي بازار سرمایه است 

مدیرعامل فرابورس در نشست سندباکس و فرصت هاي پیش روي صنعت بلاکچین طی یک فراخوان عمومی اعلام کرد: از تمامی
تکنولوژي ها و فناوري هایی که در زمینه موضوعات مرتبط با بازار سرمایه حرفی براي گفتن داشته و ایده و طرح هاي کارا دارند،

 
دعوت می کنیم به سندباکس بازار سرمایه مراجعه کرده و فرایند هاي ورود به این محیط آزمون را طی کنند. 

 
خواندن 2 دقیقه 

به گزارش بورس نیوز، امیر هامونی، مدیرعامل فرابورس در
نشست سندباکس و فرصت هاي پیش روي صنعت بلاکچین طی
یک فراخوان عمومی اعلام کرد: از تمامی تکنولوژي ها و فناوري
هایی که در زمینه موضوعات مرتبط با بازار سرمایه حرفی براي
گفتن داشته و ایده و طرح هاي کارا دارند، دعوت می کنیم به
سندباکس بازار سرمایه مراجعه کرده و فرایند هاي ورود به این

 
محیط آزمون را طی کنند. 

علی عبدالهی، رئیس مرکز فناوري اطلاعات و توسعه اقتصاد
هوشمند وزارت امور اقتصادي و دارایی در این نشست تخصصی در خصوص ضرورت ایجاد نظام مدیریت یکپارچه محیط هاي آزمون
تنظیم گري گفت: مقررات و سازوکار هاي نظام مجوزدهی و حمایت از کسب وکار ها در پاره اي از فناوري هاي نوین همچون هوش
مصنوعی و رمزارز ها به دلیل ابعاد پیچیده و غیرقابل پیش بینی پیامد هاي فعالیتشان، پاسخگو نیستند و در این گونه موارد از روش

 
محیط آزمون تنظیم گري براي شناخت وجوه مختلف و صدور مجوز هاي مورد نیاز استفاده می شود. 

به گفته عبدالهی با هدف ساماندهی محیط هاي آزمون در کشور، رصد فعالیت ها و پاسخگو کردن آنان براي اجراي مسئولیت هاي
مورد انتظار، دستورالعمل «ایجاد نظام مدیریت یکپارچه محیط هاي آزمون تنظیم گري کسب وکار هاي نوآورانه در فضاي مجازي» در

 
دي ماه 98 به تصویب رسید. 

وي در خصوص وضعیت راه اندازي محیط هاي آزمون در دنیا گفت: محیط آزمون در 31 کشور اعم از ژاپن، روسیه، استرالیا، کانادا،
مالزي، هند، سوئیس، بحرین، مجارستان و ... فعال بوده و در 9 کشور نیز در حال تاسیس است؛ همچنین این محیط در 9 کشور در



 
مرحله پیشنهاد قرار دارد. 

رئیس مرکز فناوري اطلاعات و توسعه اقتصاد هوشمند وزارت اقتصاد از موافقت کارگروه مدیریت یکپارچه و هماهنگی محیط هاي
آزمون در اردیبهشت ماه 1400 با راه اندازي محیط آزمون (سندباکس) تنظیم گر بخشی در بازار سرمایه خبر داد و گفت: به تازگی با
حضور وزیر اقتصاد از سندباکس بازار سرمایه رونمایی شد، این در حالی است که حدود دو سال و نیم گذشته دولت، بانک مرکزي را
ملزم به راه اندازي سندباکس کرد که اگر آن موقع اتفاق می افتاد و رمزارز ها وارد آن می شد در حال حاضر شاهد نتایج بهتري

 
بودیم، اما متاسفانه هنوز راه اندازي نشده است. 

در بخش دیگري از این نشست، مصطفی بهشتی سرشت، عضو هیات مدیره و معاون اجرایی سازمان بورس و اوراق بهادار هدف از راه
اندازي سندباکس را همگام شدن با تغییرات تکنولوژي بازار سرمایه عنوان کرد و گفت: صاحبان ایده و شرکت هاي دانش بنیان اگر

 
ایده اي دارند که باعث شفافیت و کارایی بازار می شود، می توانند درخواست ورود به سندباکس را ارائه کنند. 

به گفته وي براي فناوري هایی که در یک محیط واقعی، اما تحت کنترل آزمون می شوند و کارایی آن ها براي بازار سرمایه محرز می
شود، در مرحله بعد مقررات گذاري صورت می گیرد و امیدواریم سندباکس بازار سرمایه کمک کند تا بتوانیم با به کارگیري فناوري،

 
همگام با تحولات این حوزه پیش برویم. 

بهشتی سرشت در ادامه نقش فناوري هاي نوین در مسیر پیش روي بازار سرمایه را بسیار پررنگ دانست و افزود: با به کارگیري
تکنولوژي هایی همچون بلاکچین، آینده این بازار دستخوش تغییرات می شود و از آنجا که بازار سرمایه با چالش هایی همچون سرعت

 
انتشار اطلاعات و شفافیت مواجه است، می توان با به کارگیري درست فناوري، این چالش ها را مرتفع کرد. 

معاون اجرایی سازمان بورس با اشاره به اینکه بسیاري از بورس هاي دنیا هنوز در مرحله تعریف فناوري بلاکچین و کاربرد آن در بازار
سرمایه هستند، افزود: سازمان بورس نیز می توانست صرفا نظاره گر باشد که تکنولوژي به چه سمتی خواهد رفت و سپس در این
زمینه تصمیم گیري کند، اما سازمان رویکرد دیگري اتخاذ کرده و با علم به اینکه تکنولوژي آینده را متحول می کند، همسو با آن

 
حرکت خواهد کرد. 

مدیرعامل فرابورس ایران نیز در نشست تخصصی سندباکس و فرصت هاي پیش روي صنعت بلاکچین؛ باید ها و نباید ها به اهداف راه
اندازي سندباکس اشاره کرد و گفت: امنیت اطلاعات، مسائل مالیاتی، امنیت سایبري، مبارزه با پول شویی، توزیع عادلانه امکانات،
کارآفرینی، دسترسی به بازار هاي مالی و ارتقاي نوآوري از جمله اهداف راه انداري سندباکس بوده و در این میان موضوعات محیط
هاي آزمون بازار سرمایه نیز مسائلی همچون نوآوري هاي ارکان بازار سرمایه شامل سامانه هاي معاملات، سامانه هاي پس از معاملات،

 
سامانه هاي نظارتی، KYC و Open Data به شمار می رود. 

به گفته امیر هامونی دیگر موضوعات این محیط شامل مواردي مانند محصولات مالی نوآورانه است که از جمله آن می توان به پلتفرم

 
هاي نوظهور، بلاك چین، یادگیري ماشین و هوش مصنوعی اشاره کرد. 

امیر هامونی در این جلسه طی یک فراخوان عمومی اعلام کرد: از تمامی تکنولوژي ها و فناوري هایی که در زمینه موضوعات مرتبط با
بازار سرمایه حرفی براي گفتن داشته و ایده و طرح هاي کارا دارند، دعوت می کنیم به سندباکس بازار سرمایه مراجعه کرده و فرایند

 
هاي ورود به این محیط آزمون را طی کنند. 



مدیرعامل فرابورس ایران با بیان اینکه فناوري هایی همچون رگ تک می توانند در پایش مقررات و آیین نامه ها کاربرد داشته باشند،
افزود: همچنین تکنولوژي هایی اعم از ولث تک، بلاکچین، هوش مصنوعی و یادگیري ماشینی که همگی از موضوعات محیط هاي

 
آزمون بازار سرمایه به شمار می روند نیز کاربرد هاي ویژه اي دارند. 

بیشتر بخوانید: تفاهم نامه همکاري میان فرابورس و گروه پیشگامان دنیاي مالی



پرداخت بیش از 8میلیارد ریال تسهیلات مشاغل خانگی

منبع: شبستانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/03/24

جباري گفت: پرداخت تسهیلات با سود پایین از دیگر اقدامات حمایتی از فعالان صنایع دستی در سال 99 بود که در این
راستا هشت میلیارد و 500 میلیون ریال تسهیلات مشاغل خانگی به 40 فعال حوزه صنایع دستی استان پرداخت شد.

جباري گفت: پرداخت تسهیلات با سود پایین از دیگر اقدامات حمایتی از
فعالان صنایع دستی در سال 99 بود که در این راستا هشت میلیارد و
500 میلیون ریال تسهیلات مشاغل خانگی به 40 فعال حوزه صنایع

 
دستی استان پرداخت شد. 

«جلیل جباري»، در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در ارومیه، با
بیان اینکه حمایت از مشاغل خانگی حوزه صنایع دستی از مهم ترین اولویت ها در سال 99 بود، اظهار کرد: براي این منظور 55 فقره

 
مجوز مشاغل خانگی صنایع دستی صادر شد که در نتیجه آن 655 نفر صاحب شغل شدند که امري بسیار مبارك محسوب می شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان غربی افزود: پرداخت تسهیلات با سود پایین از دیگر اقدامات حمایتی از
فعالان صنایع دستی در سال 99 بود که در این راستا هشت میلیارد و 500 میلیون ریال تسهیلات مشاغل خانگی به 40 فعال حوزه

 
صنایع دستی استان پرداخت شد. 

وي ادامه داد: همچنین در سال 99 از سایر منابع نیز تسهیلاتی به هنرمندان صنایع دستی پرداخت شد که در یکی از این اقدامات با

 
همکاري صندوق کارآفرینی امید در قالب طرح یک روستا یک محصول 11 میلیارد و 900 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان غربی عنوان کرد: در سال گذشته همزمان با اجراي رزمایش کمک
مومنانه در سطح کشور در آذربایجان غربی نیز با هدف حمایت از هنرمندان صنایع دستی استان 500 فقره بسته معیشتی با همکاري

 
ستاد اجرایی فرمان امام (ره) تهیه و در اختیار آن ها قرار گرفت. 

جباري گفت: در سال گذشته صادرات محصولات صنایع دستی از مرزهاي استان برابر با 12.5 میلیون دلار بوده است.



مصوبات بانکی ستاد ملی کرونا

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/03/24

بانک مرکزي طی بخشنامه اي مصوبات ستاد ملی کرونا

 
درحوزه بانکی را ابلاغ کرد. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی بانک
مرکزي، مفاد بندهاي (1) الی (3) بخش «ب» مصوبات
هفتاد و یکمین جلسه مورخ 8 خرداد ماه 1400 ستاد ملی

 
مدیریت بیماري کرونا، به شرح زیر است: 

«1 - براي صاحبان مشاغل وکسب وکارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا (به غیر از تسهیلات قرض الحسنه)، بازپرداخت اقساط
تسهیلات دریافتی که موعد پرداخت آن ها درچهارماهه اول سال1400 بوده و در این بازه زمانی پرداخت نشده است، منوط به آن که
بدهی آن ها به شبکه بانکی تا تاریخ 1399.11.1 درطبقه جاري قرارداشته باشد، به انتهاي دوره تقسیط منتقل می شود تا طی
چهارقسط پس از آخرین قسط وصول شود. تسهیلات پرداختی از محل صندوق کارآفرینی امید که براي کسب و کارهاي به شدت
آسیب دیده پرداخت شده است نیز مشمول امهال این بند می شود. موعد پرداخت تسهیلات با بازپرداخت به صورت دفعی براي
مشمولین این بند که سررسید بازپرداخت آن در سه ماهه اول سال1400 باشد، به پایان تیرماه سال جاري منتقل می شود. استمهال
موارد این بند از احتساب و اخذ وجه التزام تاخیر تادیه دین و کارمزد اضافی مستثنی است. مشمولین این بند تا موعد مقرر براي
بازپرداخت اقساط داراي سررسید طی چهار ماهه اول سال 1400، مشمول محدودیت ها و ممنوعیت هاي بانکی ناظر بر اشخاص

 
داراي بدهی غیرجاري نمی شوند. 

2 -ممنوعیت ها و محدودیت هاي مقرر در ماده (5) مکرر الحاقی به قانون چک (صرفاً براي اخذ تسهیلات) براي چک هاي صادره
توسط صاحبان مشاغل و کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا که تاریخ مندرج در چک در سه ماهه اول سال1400 بوده و
منجربه برگشت چک و صدور گواهی نامه عدم پرداخت حداکثر تا پایان تیر ماه 1400 شود، در صورت تسلیم تقاضا از سوي

 
صادرکننده چک به بانک یا موسسه اعتباري محال علیه، طی یک ماه پس از تاریخ برگشت، اعمال نخواهند شد. 

3 - مصوبه جلسه 67 ستاد ملی مدیریت کرونا (ابلاغی طی بخشنامه شماره 43844 .00 مورخ 1400.2.18)، به شرح زیر اصلاح می

 
شود: 

در صورت عدم موجودي کافی اشخاص براي چک هاي صادره با سررسید اول تا بیستم اردیبهشت سال 1400، بانک ها و مؤسسات
اعتباري باید از صدور گواهینامه عدم پرداخت و برگشت چک، در صورتی که حداکثر تا 20 خرداد ماه سال جاري به بانک ارائه شوند،
اجتناب کنند. محاکم و ضابطین قضایی نیز از صدور اجرائیه در این موارد در بازه زمانی یاد شده خودداري کنند. همچنین چک هایی
که سررسید آن ها اول تا بیستم اردیبهشت ماه سال 1400 بوده و به دلیل عدم موجودي کافی منجر به صدور گواهی نامه عدم

پرداخت شده اند، تا 20 خرداد ماه سال جاري مشمول ممنوعیت ها و محدودیت هاي مقرر در قانون صدور چک نخواهند شد.»





کارآفرینی عامل موفقیت محسوب می شود/وزارت در نفت مثل رانندگی با
تریلر در جاده هراز است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/03/24

زنگنه گفت:مهمترین نیاز یا عامل موفقیت در توسعه صنعتی، خدماتی در کشور، کارآفرینی است.

به گزارش خبرنگار اقتصاد و انرژي گروه اقتصادي باشگاه
خبرنگاران جوان،زنگنه وزیر نفت در آیین افتتاح رسمی
پارك نوآوري و فناوري صنعت نفت گفت:مهمترین نیاز یا
عامل موفقیت در توسعه صنعتی، خدماتی در کشور،
کارآفرینی است نه دانشمندان. کارآفرینی از مدیریت نیز

 
مهمتر است. 

وي افزود:همه از جوانگرایی صحبت می کنند، اما وقتی می خواهیم به جوانی مسئولیت بدهیم، همه حمله می کنند و سابقه کار آن را

 
می خواهند. سابقه مهم نیست بلکه خلاقیت اهمیت دارد. 

وزیر نفت بابیان اینکه ممکن است یک استاد تمام در حل مشکلی به نتیجه اي نرسد، اما یک دوچرخه ساز بتواند مسله را حل کند،
گفت: مهترین مسئله نگرش مدیریتی است.افزایش بازیافت و تولید، اولین و مهمترین بخش توسعه فناوري در صنعت نفت است.
زمانی که مهندس نفت در کشور نداشتیم با دانشگاه ها ارتباط گرفتیم تا این نیرو را پرورش دهند. اکنون دیگر در زمینه آموزش

 
مشکلی نداریم. 

زنگنه بیان کرد:ظرفیت هاي عملیاتی یعنی مهندس مشاور، سازنده و شرکت هاي GC و E&P را نیز در گام هاي بعدي راه انداختیم.

 
توسعه فناوري با نگاه کسب و کار نیز مرحله بعدي است که این ها همگی نشانه اي از اراده توسعه فناوري در نفت است. 

وي افزود:کاش ایده تشکیل این مرکز نوآوري سه سال زودتر به ذهن ما می رسید. عمر فیزیکی کمی براي من باقی مانده که آمادگی

 
دارم آن را به عنوان یک خبره کار کنم. 

وزیر نفت تصریح کرد: اخیرا نامه اي از یکی از دستگاه هاي نظارتی براي من ارسال شده که چون پژوهشگاه و دانشگاه نفت دارید،

 
نباید این پارك راه اندازي شود در حالی که این مخالف نظري رهبري است. 

زنگنه بیان کرد:500 میلیون دلار براي طرح احیاي چاه هاي کم بازده و بی بازده هزینه خواهیم کرد که اشتغالزایی فراوانی به همراه

 
خواهد داشت. می توانیم با این اقدامات در رتبه یک خاورمیانه و حتی آسیا قرار بگیریم. 



وي گفت:یکی از جا هایی که باید شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها وارد آن شوند، بهینه سازي مصرف سوخت است که هزاران

 
شغل ایجاد می کند. 

وزیر نفت بیان کرد:مهمتر از تولید، تضمین خرید محصول است تا تولیدکننده نگران بازار نباشد. تولیدکننده بدون قرارداد، می تواند با

 
یک گواهی گرفتن از پارك یا صندوق پژوهش و فناوري نفت، از بانک ها وام بگیرد و کارش را شروع کند. 

وي گفت:این که صندوق توسعه هنوز جان دارد، به دلیل حمایت هاي رهبري است وگرنه همه آن را خرج کرده بودند. در زمینه

 
توسعه فناوري نیز هیچ فردي به جز ایشان نمی توانست که از این کار حمایت کند. 

وزیر نفت گفت: وزارت در نفت مثل رانندگی با تریلر در جاده هراز است که به دلیل خطرهایش باید کل روزها حواست جمع باشد زیرا

 
هر بی دقتی منجر به سقوط می شود. رانندگی در جاده هاي داخلی سخت تر از جاده هاي خارجی است. 

 
زنگنه بیان کرد: استارت آپ، کار و آینده ایران است و نباید از جوانان که آینده ایران هستند دریغ شود. 

وزیر نفت در رابطه با سخنان نفتی کاندیدا هاي ریاست جمهوري درباره قرارداد کرسنت و افزایش قیمت بنزین گفت:ترجیح کشور تا

 
حالا این بوده که وارد پرونده کرسنت نشویم؛ اگر قرار شد وارد شویم ما حرف هاي زیادي دارم. 

زنگنه گفت:تصمیم گیري درباره افزایش قیمت بنزین در مصوبه دولت چاپ شده و در اختیار همه هم هست. در این مصوبه نوشته

 
شده دولت در اجراي مصوبه سران محترم سه قوه این تصمیم را گرفت. 

وي افزود:: کسانی که از یارانه 450 هزارتومانی صحبت می کنند، راي نمی آورند.



گزینه هاي نهایی شوراي ائتلاف براي شوراي شهر تهران چه سوابقی دارند؟

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/03/24

به گزارش خبرگزاري فارس، سوابق تحصیلی و شغلی
اعضاي لیست 21 نفره شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب
اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي شهر تهران به

 
شرح زیر است: 

1- مهدي چمران، متولد 1320 در تهران، فارغ التحصیل
مقطع کارشناسی ارشد معماري از دانشگاه تهران و برادر
شهید نامدار مصطفی چمران است. در کارنامه اجرایی و

پژوهشی چمران ریاست دوره هاي دوم، سوم و چهارم شوراي شهر تهران، فرماندهی ستاد جنگ هاي نامنظم، ریاست دانشکده
هنرهاي زیباي دانشگاه تهران، دبیر شوراي عالی دفاع ملی، ریاست بنیاد حفظ آثار و ارزش هاي دفاع مقدس، معاونت فرهنگی ستاد
فرماندهی کل قوا، مشاور تحقیقات علمی رئیس ستاد فرماندهی کل قوا، سخنگوي ائتلاف آبادگران ایران اسلامی، نایب رئیس جبهه
مردمی نیروهاي انقلاب اسلامی، ریاست شوراي عالی استان ها، سخنگوي شوراي اسلامی شهر تهران و ریاست بنیاد فرهنگی شهید

 
چمران دیده می شود. 

2-  پرویز سروري، متولد 1337 در همدان، فارغ التحصیل کارشناسی ارشد مدیریت امور دفاعی بوده و سوابق اجرایی او به این شرح
است: نماینده مردم شهر تهران در هفتمین و هشتمین دوره مجلس شوراي اسلامی، عضو چهارمین دوره شوراي شهر تهران، ریاست
کمیته امنیت داخلی کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی در مجلس هشتم، ریاست کمیته ویژه مجلس در بررسی حوادث پس از
انتخابات سال 1388، ریاست کمیسیون نظارت و حقوقی شوراي شهر تهران، سخنگویی هیئت دبیرخانه شوراي عالی امنیت ملی در
بررسی حوادث پس از انتخابات ریاست جمهوري سال 1388، معاون اداري، کارگري و اصناف نیروي مقاومت بسیج، معاون هماهنگ

 
کننده نیروي مقاومت بسیج منطقه تهران، معاونت فرهنگی نیروي هوایی سپاه، مسئولیت هاي فرهنگی و فرماندهی در سپاه. 

 
3- سیدمحمد آقامیري، 46 ساله و داراي مدرك تحصیلی حوزوي: سطح عالی و خارج فقه و اصول 

 
دانشگاهی: دانشجوي دکتري مهندسی عمران (گرایش زلزله) و کارشناسی ارشد علوم سیاسی است. 

مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی آقامیري به شرح زیر است؛ 20 سال سابقه فعالیت فرهنگی، 15 سال سابقه فعالیت عمرانی، 25
سال سابقه فعالیت سیاسی در احزاب و تشکل ها، فعالیت علمی حوزوي و دانشگاهی در زمینه اقتصاد سیاسی و فرهنگی، ارائه مقاله

 
 .isc علمی و پژوهشی در همایش ها و سمینارها با درجه

4- مهدي پیرهادي، یکی از چهره هاي جوان فهرست شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی و در عین حال، یکی از با ت(ربه ترین



آن ها در حوزه مسائل شهري است. او با 42 سال سن، نزدیک به 18 سال سابقه در مدیریت شهري داشته و در سطوح مختلف در

 
شهرداري تهران، به خدمت پرداخته است. مهدي پیرهادي داراي مدرك دکتراي روابط بین الملل از دانشگاه علامه طباطبایی است. 

از جمله مهمترین سوابق او می توان به مدیر کل فرهنگی قوه قضاییه، معاون شهرداري منطقه 3 تهران، ریاست هیئت مدیره گروه

 
شرکت هاي تعاونی کارکنان شهرداري تهران و مسئولیت قرارگاه مسجد محوري اشاره کرد. 

مهدي پیرهادي از چهره هاي شناخته شده شهرداري تهران بوده و دو دوره متوالی با راي کارکنان شهرداري تهران که بالغ بر 64 هزار
نفر است، به عضویت هیئت مدیره تعاونی کارکنان شهرداري در آمده و یک دوره رئیس هیئت مدیره بوده است. او همچنین رئیس
هیات مدیره شرکت خودرو سرویس شهر بوده است. مهدي پیرهادي بارها در مدیریت شهري مورد تقدیر قرار گرفته و در جشنواره

 
شهید رجایی جایزه مدیر نمونه را دریافت کرده است. او اینک، یکی از داوطلبان عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

 
5- علیرضا نادعلی شهرستانکی، 46 ساله و یکی از با تجربه ترین چهره هاي فرهنگی حاضر در این دوره از انتخابات است. 

از  مهمترین سوابق نادعلی می توان به دستیاري رئیس سازمان تبلیغات اسلامی کشور در حوزه ارتباطات فرهنگی انقلاب اسلامی،
مدیر کلی حوزه ریاست این سازمان، دستیار محتوایی و راهبردي قرارگاه فرهنگی بقیۀ االله (عج)، دبیر شوراي هماهنگی قرب و معاونت

 
هماهنگ کننده سازمان بسیج شهرداري تهران اشاره کرد. 

علیرضا نادعلی از فعالان برجسته دانشجویی در دو دهه اخیر بوده و مسئولیت بسیج دانشجویی دانشگاه هاي تهران بزرگ از جمله
سوابق اوست. مدیرعاملی کانون اندیشه جوان و معاونت حوزه جوان پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی نیز در کارنامه او دیده می
شود. نادعلی همچنین نماینده پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی در کارگروه تبلیغ دینی شوراي فرهنگی دفتر مقام معظم رهبري

 
بوده و اینک، یکی از نامزدهاي عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

6- سید احمد علوي، 42 ساله بوده و تحصیلات خود را تا مقطع دکترا ادامه داده است. سیداحمد علوي، سال ها سابقه کار شهري

 
داشته و یکی از چهره هاي خوشنام شهرداري تهران است. 

از مهمترین سوابق علوي می توان به مدیرعاملی شرکت نوین عرف، قائم مقامی شرکت توسعه فضاهاي فرهنگی شهرداري تهران و

 
معاونت برنامه ریزي و توسعه اداره کل آموزش هاي شهروندي شهرداري تهران اشاره کرد. 

علوي همچنین عضو هیئت مدیره شرکت بهساز نگهدار شهر، عضو هیئت مدیره شرکت جهان اقتصاد و معاون امور دانشجویی و
فرهنگی سازمان مرکزي دانشکده اصول دین بوده و عضویت در هیئت علمی دانشگاه پیام نور را در سابقه خود دارد. سیداحمد علوي
در حوزه هاي فرهنگی و مسائل مرتبط با حمل و نقل شهري کارنامه روشنی دارد و دبیر مجموعه جشنواره هاي آموزشی ترویجی

 
مشکات شهرداري تهران بوده است. او هم اینک، نامزد عضویت در دور ششم شوراي شهر تهران است. 

7- احمد صادقی، 50 سال سن دارد و داراي کارشناسی ارشد حقوق قضایی و گواهینامه معادل دکتراي تخصصی حرفه اي مدیریت

 
بحران است. 

صادقی عضو فعال بسیج مستضعفین از سال 1361 تاکنون، رئیس کمیته مدیریت شهري و امور شوراهاي دبیرخانه مجمع تشخیص
مصلحت نظام، جانشین شهردار تهران در ستاد مدیریت بحران و رئیس سازمان پیشگیري و مدیریت بحران شهر تهران، مدیرعامل



جمعیت هلال احمر استان تهران، قائم مقام سازمان جوانان، قائم مقام سازمان داوطلبان و معاونت امور استانهاي جمعیت هلال احمر
جمهوري اسلامی ایران، رئیس کار گروه ایمنی و مدیریت بحران برنامه 5 ساله شهر تهران و دبیر کمیته مدیریت بحران و پدافند

 
غیرعامل شهرداري تهران بوده است. 

8- مهدي بابایی، 41 ساله و کارمند رسمی شهرداري تهران بوده و دانشجوي مقطع دکتري مدیریت تکنولوژي است. او در حوزه علوم
تربیتی نیز مدرك کارشناسی ارشد خود را اخذ کرده است. از مهم ترین سوابق مهدي بابایی می توان به مسئولیت سازمان بسیج
شهرداري تهران، مشاور رییس فراکسیون مدیریت شهري مجلس شوراي اسلامی، معاون تحقیقات و برنامه ریزي هلدینگ شهریار و
مدیریت عامل شرکت عرف ایران اشاره کرد. بابایی طی دو دوره متوالی، با راي کارکنان شهرداري تهران که بالغ بر 64 هزار نفر است،
به عضویت هیئت مدیره گروه شرکت هاي تعاونی تولیدي توزیعی کارکنان شهرداري تهران در آمده و یک دوره نایب رییس هیئت

 
مدیره شرکت حمل ونقل کالاي تهران بوده است. 

از دیگر سوابق مهدي بابایی در حوزه مدیریت شهري می توان به معاونت خدمات شهري و فضاي سبز شهرداري منطقه 13، شهرداري
ناحیه 2 منطقه 13، شهرداري ناحیه 3 منطقه 13 و شهرداري ناحیه 4 منطقه 13 اشاره کرد. بابایی همچنین مولف کتاب کارآفرینی
سازمانی با رویکرد برنامه ریزي آموزشی است. او در سال 1386 نیز به عنوان کارمند نمونه شهرداري تهران و در سال 1390 به عنوان

 
شهردار ناحیه نمونه برگزیده شده است. بابایی هم اینک، نامزد عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

9- سوده نجفی، 43 ساله و دانشجوي دکتري مدیریت دولتی گرایش تصمیم گیري و خط مشی گذاري عمومی است. او مدرس
دانشگاه و مولف کتاب در زمینه مدیریت با عنوان بررسی ابعاد ساختاري و تصمیم گیري است. سوده نجفی همچنین فعال ادوار

 
دانشجویی نیز بوده است. 

در کارنامه و سوابق اجرایی و پژوهشی او مشاور رئیس فراکسیون زنان مجلس شوراي اسلامی، مدیر حوزه سلامت، رئیس اندیشکده
حکمرانی تهران(شهري)، معاون بانوان و امور خانواده شوراي ائتلاف تهران، عضو شوراي مرکزي و معاون امور بانوان جمعیت پیشرفت
و عدالت ایران اسلامی، عضو هیات مدیره و نایب رئیس تعاونی مسکن کارکنان تامین اجتماعی، عضو کارگروه آسیب هاي اجتماعی و
فعال جهادي ستاد اجرائی فرمان حضرت امام(ره) بنیاد برکت و احسان، عضو شوراي مرکزي بسیج جامعه پزشکی، عضو معتمدین

 
معین بنیاد شهید و امور ایثارگران و مشاور استاندار در امور درمان خانواده شهدا دیده می شود. 

 
10- مهدي اقراریان، 42 ساله و دانشجوي دکتري سیاست گذاري عمومی است. بخشی از سوابق اقراریان به شرح زیر است: 

معاون فرهنگی، دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی استان تهران و واحد تهران مرکز، رئیس دبیرخانه مرکزي رویداد ملی کرسی هاي
آزاداندیشی دانشگاه آزاد اسلامی، معاون فرهنگی نمایندگی آستان قدس رضوي استان تهران، دبیر شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب
اسلامی تهران، مسئول ستاد بیداري اسلامی بنیاد فرهنگی خاتم الاوصیاء(ص)، رئیس هیئت مدیره مرکز مطالعات فرهنگی و ارتباطات

 
راهبردي آفاق جهان. 

11- نرجس سلیمانی، فرزند ارشد سردار شهید سپهبد قاسم سلیمانی و بنیان گذار یک موسسه حقوقی است. سلیمانی پژوهشگر و

 
فعال اجتماعی است. 

12- میثم مظفر، 40 ساله و داراي مدرك دکتري سیاستگذاري دولتی و خط مشی عمومی از دانشگاه علم و صنعت با رتبه ممتاز

 
است. 



مهم ترین سوابق اجرایی و پژوهشی او معاونت سابق طرح و برنامه و رئیس مرکز مطالعات و بررسی هاي راهبردي مجمع تشخیص
مصلحت نظام، مدیرعاملی سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران و عضو هیات مدیره شرکت واحد اتوبوسرانی، قائم مقام
شهردار منطقه 17 تهران، مدیرکل حوزه ریاست و امور مناطق و فرهنگسراها در سازمان فرهنگی هنري شهرداري تهران، عضویت در
هیات مدیره شرکت رایان شهر(پروژه it شهرداري تهران) و عضویت در هیات مدیره شرکت هوشمند آسیا (تولیدکننده دستگاه هاي

 
ثبت تخلفات هوشمند خودروها) مشاهده می شود. 

13- مهدي عباسی، 38 سال سن دارد و یکی از جوان ترین کاندیداها محسوب شده و دانشجوي دکتراي مدیریت دولتی است.

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی او به شرح زیر است: 

رئیس مرکز عمران و املاك دانشگاه آزاد اسلامی، شهردار منطقه 17 تهران، قائم مقام شهردار منطقه 3 تهران، رئیس دبیرخانه هیات
مرکزي گزینش شهرداري تهران (مدیرکل)، عضو کمیته عالی درآمد و کمیته دیون شهرداري تهران، عضو کمیته انتصابات معاونت
اجتماعی شهرداري تهران، معاون فرهنگی و اجتماعی شهرداري منطقه 6 تهران، عضو کمیته انتصابات شهرداري منطقه 3 تهران،
مدیریت اجراي پروژه هاي متعدد عمرانی تونل، زیرگذر، بوستان، ابنیه، راه و باند در مناطق 3، 6 و 17 شهر تهران، عضو کمیسیون
معاملات و کمیته راهبردي حقوقی دانشگاه آزاد اسلامی، موسس و عضو هیات امنا بنیاد نیکوکاري خدام الحسین (ع)، موکب خدام

 
الحسین(ع)، مجموعه فرهنگی خدام العباس (ع) و موسس دانشجویان مسلمان جهان. 

14- جعفر بندي شربیانی، 39 ساله و مهندس مکانیک و کارشناس ارشد مدیریت بازرگانی است. در کارنامه اجرایی و پژوهشی او
مدیر کل تدارکات اقلام فنی معاونت مهندسی تعمیرات هواپیمایی هما، مدیر تدارکات اقلام عمومی معاونت پشتیبانی هواپیمایی هما،
عضو هیئت مدیره سیمان خوزستان، رئیس هیئت مدیره شرکت آهک صنعتی و سیمان شرق، عضو کمیته صرفه جویی و ساخت
معاونت مهندسی تعمیراتی هواپیمایی هما، مشاور مدیر عامل سیمان یاسوج و سیمان کیاسر در امور فروش و بازاریابی،  مدیرعامل

 
تعاونی مسکن شهرستان ري دیده می شود. 

بندي شربیانی عضو شوراي فرهنگی شهرستان ري، دبیر دبیران شورایاران منطقه 20، دبیر شورایاران مناطق پهنه جنوب تهران،
مشاور کمیسیون توسعه و عمران و خدمات شهري شوراي استان تهران دوره چهارم، عضو گروه مشاوران جوان استاندار تهران، مشاور
جوان فرماندار ري، مشاور شهردار منطقه 20، عضو شوراي راهبري مجمع نیروهاي انقلابی شهرستان ري، عضو کمیته اجرایی ائتلاف

 
نیروهاي انقلاب اسلامی، عضو ستاد انتخابات شهرستان ري. 

15- حبیب کاشانی، 56 سال و دکتراي حقوق بین الملل دارد. او مدرس دانشگاه است و از مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی کاشانی
می توان به عضویت در شوراي اسلامی شهر تهران در دوره هاي دوم، سوم و چهارم، معاونت اجرایی و اداري شوراي اسلامی شهر
تهران در دوره هاي دوم و سوم، خزانه دار و نایب رئیسی کمیسیون بودجه شوراي اسلامی شهر تهران در دوره چهارم، مؤسس اداره
کل امور ایثارگران شهرداري تهران، مدیرعاملی باشگاه فرهنگی و ورزشی پرسپولیس، مدیریت تیم ملی فوتبال المپیک جمهوري
اسلامی ایران، عضویت در هیات رئیسه فدراسیون فوتبال جمهوري اسلامی ایران و عضویت در هیات رئیسه فدراسیون کوهنوردي

 
جمهوري اسلامی ایران اشاره کرد. 

16- علی اصغر قائمی، 59 ساله و کارشناسی ارشد مهندسی فناوري اطلاعات و ارتباطات از دانشگاه امیرکبیر است. او رئیس مرکز
کامپیوتر استان خراسان (سپاه)، رئیس مرکز اطلاعات و ارتباطات (ناجا)، رئیس هیئت مدیره موسسه رایانه شهر (شهرداري تهران)،
رئیس هیئت مدیره موسسه فناوران شهر (شهرداري تهران)، عضو هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات



 
شهرداري تهران بوده است. 

17- ناصر امانی، 61 سال دارد و داراي مدرك حوزوي سطح دو حوزه علمیه قم و مدرك دانشگاهی کارشناسی ارشد فرماندهی و ستاد

 
دانشگاه امام حسین (دافوس) است. 

از مهم ترین سوابق اجرایی و پژوهشی او می توان به معاونت نیروي انسانی نیروي زمینی سپاه پاسداران جمهوري اسلامی ایران،
معاونت نیروي انسانی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران، قائم مقام معاونت مالی و اداري شهرداري تهران، معاونت منابع انسانی

 
شهرداري تهران، معاونت برنامه ریزي توسعه شهري و امور شوراي شهرداري تهران اشاره کرد. 

18- سیدجعفر تشکري هاشمی، متولد 1341، دانشجوي دکتراي مدیریت صنعتی (استراتژي صنعتی)-دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
علوم و تحقیقات است. 

در کارنامه اجرایی و پژوهشی او عضو هیئت تطبیق مصوبات دولت در مجلس شوراي اسلامی، معاون توسعه منابع انسانی شهرداري
تهران، معاون حمل و نقل و ترافیک و مدیر عامل سازمان ترافیک شهرداري تهران، جانشین راهنمایی و رانندگی نیروي انتظامی
جمهوري اسلامی ایران، مدیرکل مهندسی ترافیک و فنی راهور و مدیر عامل موسسه تحقیقات و توسعه ناجی، جانشین ستاد سپاه
هشتم ثامن الائمه (ع) استانهاي خراسان، سمنان و مازندران، بسیجی در یگان هاي رزم وابسته به استان خراسان، مدرس واحدهاي

 
دانشگاه آزاد اسلامی دیده می شود. 

 
19- محمد آخوندي، 43 ساله و داراي مدرك دکتراي تخصصی جامعه شناسی (بررسی مسائل اجتماعی ایران) است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی او به شرح زیر است: 

عضو موظف هیات مدیره و معاون مالی و منابع انسانی بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، مدیر کل امور بین الملل و
روابط عمومی و سخنگوي سازمان تربیت بدنی کشور، عضو هیات مدیره شرکت سرمایه گذاري امین اعتماد(صندوق ذخیره بسیجیان
کشور)، صاحب امتیاز و مدیر مسئول روزنامه وطن امروز، عضو موظف هیات مدیره، قائم مقام و معاون اجرایی موسسه فرهنگی
مطبوعاتی جام جم، عضو هیات مدیره باشگاه هاي فرهنگی ورزشی پرسپولیس، سایپا و نساجی مازندران، سردبیر اخبار رادیو و تهیه
کننده تلویزیونی در صدا و سیما، رئیس دانشگاه علمی کاربردي اریکه پرسپولیس، قائم مقام شرکت سیما چوب، عضو هیات مدیره و

 
قائم مقام شرکت سایپا یدك. 

 
20- نرگس معدنی پور، 51 ساله و داراي کارشناسی ارشد مدیریت اجرایی (گرایش مدیریت استراتژیک) است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی معدنی پور: 

شهردار منطقه 13، مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران، تدوین طرح جامع آموزش و توانمندسازي زنان شهر تهران، تدوین چارچوب
آموزش سواد زندگی خانوادگی و دانشنامه خانواده، تدوین برنامه راهبردي کیفیت بخشی زندگی و توسعه پایدار در شهر تهران، مدیر

 
نمونه در 4 دوره جشنواره شهید رجایی شهرداري تهران. 

21- زهرا شمس احسان، 40 سال دارد و مدرك دانشگاهی او کارشناسی ارشد مطالعات زنان و دانشجوي دکتري جامعه شناسی



 
فرهنگی است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی این کاندیدا را در ادامه مشاهده می کنید: 

مدیر بانوان شهرداري منطقه 4، مدیر اداره آسیبهاي اجتماعی اداره کل امور بانوان، مدیر اداره مشارکت وامور اجتماعی اداره کل امور
بانوان، مدیر اجرایی طرح "مشاوره و روان درمانی زندانیان زن استان تهران" تحت نظارت دفتر مشاور امور بانوان شهرداري تهران،
مدیر اجرایی دو دوره آموزشی سراسري ویژه مدیران، روانشناسان و مددکاران سازمان زندان هاي کشور، مشارکت در راه اندازي و
اجراي طرح مشاوره و روان درمانی زندانیان زن استان اصفهان، مدیر اولین خانه امن زنان و دختران مورد خشونت وابسته به شهرداري
تهران، مدیر اجرایی ده ها طرح در حوزه خانواده، بانوان شهروند، بانوان آسیب دیده اجتماعی در مناطق 22 گانه و اداره کل امور بانوان

 
شهرداري تهران، مشاور رئیس فراکسیون امور زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی. 

انتهاي پیام/



سوابق گزینه هاي نهایی شوراي ائتلاف براي شوراي شهر تهران

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/03/24

سوابق تحصیلی و شغلی اعضاي لیست 21 نفره شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي شهر
تهران بررسی شد.

سوابق تحصیلی و شغلی اعضاي لیست 21 نفره شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي شهر

 
تهران بررسی شد. 

سوابق تحصیلی و شغلی اعضاي لیست 21 نفره شوراي ائتلاف
نیروهاي انقلاب اسلامی براي انتخابات دوره ششم شوراي شهر تهران

 
به شرح زیر است: 

1- مهدي چمران، متولد 1320 در تهران، فارغ التحصیل مقطع
کارشناسی ارشد معماري از دانشگاه تهران و برادر شهید نامدار
مصطفی چمران است. در کارنامه اجرایی و پژوهشی چمران ریاست
دوره هاي دوم، سوم و چهارم شوراي شهر تهران، فرماندهی ستاد
جنگ هاي نامنظم، ریاست دانشکده هنرهاي زیباي دانشگاه تهران،

دبیر شوراي عالی دفاع ملی، ریاست بنیاد حفظ آثار و ارزش هاي دفاع مقدس، معاونت فرهنگی ستاد فرماندهی کل قوا، مشاور
تحقیقات علمی رئیس ستاد فرماندهی کل قوا، سخنگوي ائتلاف آبادگران ایران اسلامی، نایب رئیس جبهه مردمی نیروهاي انقلاب

 
اسلامی، ریاست شوراي عالی استان ها، سخنگوي شوراي اسلامی شهر تهران و ریاست بنیاد فرهنگی شهید چمران دیده می شود. 

2- پرویز سروري، متولد 1337 در همدان، فارغ التحصیل کارشناسی ارشد مدیریت امور دفاعی بوده و سوابق اجرایی او به این شرح
است: نماینده مردم شهر تهران در هفتمین و هشتمین دوره مجلس شوراي اسلامی، عضو چهارمین دوره شوراي شهر تهران، ریاست
کمیته امنیت داخلی کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی در مجلس هشتم، ریاست کمیته ویژه مجلس در بررسی حوادث پس از
انتخابات سال 1388، ریاست کمیسیون نظارت و حقوقی شوراي شهر تهران، سخنگویی هیئت دبیرخانه شوراي عالی امنیت ملی در
بررسی حوادث پس از انتخابات ریاست جمهوري سال 1388، معاون اداري، کارگري و اصناف نیروي مقاومت بسیج، معاون هماهنگ

 
کننده نیروي مقاومت بسیج منطقه تهران، معاونت فرهنگی نیروي هوایی سپاه، مسئولیت هاي فرهنگی و فرماندهی در سپاه. 

 
3- سیدمحمد آقامیري، 46 ساله و داراي مدرك تحصیلی حوزوي: سطح عالی و خارج فقه و اصول 

 
دانشگاهی: دانشجوي دکتري مهندسی عمران (گرایش زلزله) و کارشناسی ارشد علوم سیاسی است. 

مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی آقامیري به شرح زیر است؛ 20 سال سابقه فعالیت فرهنگی، 15 سال سابقه فعالیت عمرانی، 25
سال سابقه فعالیت سیاسی در احزاب و تشکل ها، فعالیت علمی حوزوي و دانشگاهی در زمینه اقتصاد سیاسی و فرهنگی، ارائه مقاله



 
 .isc علمی و پژوهشی در همایش ها و سمینارها با درجه

4- مهدي پیرهادي، یکی از چهره هاي جوان فهرست شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب اسلامی و در عین حال، یکی از با ت(ربه ترین
آن ها در حوزه مسائل شهري است. او با 42 سال سن، نزدیک به 18 سال سابقه در مدیریت شهري داشته و در سطوح مختلف در

 
شهرداري تهران، به خدمت پرداخته است. مهدي پیرهادي داراي مدرك دکتراي روابط بین الملل از دانشگاه علامه طباطبایی است. 

از جمله مهمترین سوابق او می توان به مدیر کل فرهنگی قوه قضاییه، معاون شهرداري منطقه 3 تهران، ریاست هیئت مدیره گروه

 
شرکت هاي تعاونی کارکنان شهرداري تهران و مسئولیت قرارگاه مسجد محوري اشاره کرد. 

مهدي پیرهادي از چهره هاي شناخته شده شهرداري تهران بوده و دو دوره متوالی با راي کارکنان شهرداري تهران که بالغ بر 64 هزار
نفر است، به عضویت هیئت مدیره تعاونی کارکنان شهرداري در آمده و یک دوره رئیس هیئت مدیره بوده است. او همچنین رئیس
هیات مدیره شرکت خودرو سرویس شهر بوده است. مهدي پیرهادي بارها در مدیریت شهري مورد تقدیر قرار گرفته و در جشنواره

 
شهید رجایی جایزه مدیر نمونه را دریافت کرده است. او اینک، یکی از داوطلبان عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

 
5- علیرضا نادعلی شهرستانکی، 46 ساله و یکی از با تجربه ترین چهره هاي فرهنگی حاضر در این دوره از انتخابات است. 

از مهمترین سوابق نادعلی می توان به دستیاري رئیس سازمان تبلیغات اسلامی کشور در حوزه ارتباطات فرهنگی انقلاب اسلامی،
مدیر کلی حوزه ریاست این سازمان، دستیار محتوایی و راهبردي قرارگاه فرهنگی بقیۀ االله (عج)، دبیر شوراي هماهنگی قرب و معاونت

 
هماهنگ کننده سازمان بسیج شهرداري تهران اشاره کرد. 

علیرضا نادعلی از فعالان برجسته دانشجویی در دو دهه اخیر بوده و مسئولیت بسیج دانشجویی دانشگاه هاي تهران بزرگ از جمله
سوابق اوست. مدیرعاملی کانون اندیشه جوان و معاونت حوزه جوان پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی نیز در کارنامه او دیده می
شود. نادعلی همچنین نماینده پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی در کارگروه تبلیغ دینی شوراي فرهنگی دفتر مقام معظم رهبري

 
بوده و اینک، یکی از نامزدهاي عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

6- سید احمد علوي، 42 ساله بوده و تحصیلات خود را تا مقطع دکترا ادامه داده است. سیداحمد علوي، سال ها سابقه کار شهري

 
داشته و یکی از چهره هاي خوشنام شهرداري تهران است. 

از مهمترین سوابق علوي می توان به مدیرعاملی شرکت نوین عرف، قائم مقامی شرکت توسعه فضاهاي فرهنگی شهرداري تهران و

 
معاونت برنامه ریزي و توسعه اداره کل آموزش هاي شهروندي شهرداري تهران اشاره کرد. 

علوي همچنین عضو هیئت مدیره شرکت بهساز نگهدار شهر، عضو هیئت مدیره شرکت جهان اقتصاد و معاون امور دانشجویی و
فرهنگی سازمان مرکزي دانشکده اصول دین بوده و عضویت در هیئت علمی دانشگاه پیام نور را در سابقه خود دارد. سیداحمد علوي
در حوزه هاي فرهنگی و مسائل مرتبط با حمل و نقل شهري کارنامه روشنی دارد و دبیر مجموعه جشنواره هاي آموزشی ترویجی

 
مشکات شهرداري تهران بوده است. او هم اینک، نامزد عضویت در دور ششم شوراي شهر تهران است. 

7- احمد صادقی، 50 سال سن دارد و داراي کارشناسی ارشد حقوق قضایی و گواهینامه معادل دکتراي تخصصی حرفه اي مدیریت

 
بحران است. 



صادقی عضو فعال بسیج مستضعفین از سال 1361 تاکنون، رئیس کمیته مدیریت شهري و امور شوراهاي دبیرخانه مجمع تشخیص
مصلحت نظام، جانشین شهردار تهران در ستاد مدیریت بحران و رئیس سازمان پیشگیري و مدیریت بحران شهر تهران، مدیرعامل
جمعیت هلال احمر استان تهران، قائم مقام سازمان جوانان، قائم مقام سازمان داوطلبان و معاونت امور استانهاي جمعیت هلال احمر
جمهوري اسلامی ایران، رئیس کار گروه ایمنی و مدیریت بحران برنامه 5 ساله شهر تهران و دبیر کمیته مدیریت بحران و پدافند

 
غیرعامل شهرداري تهران بوده است. 

8- مهدي بابایی، 41 ساله و کارمند رسمی شهرداري تهران بوده و دانشجوي مقطع دکتري مدیریت تکنولوژي است. او در حوزه علوم
تربیتی نیز مدرك کارشناسی ارشد خود را اخذ کرده است. از مهم ترین سوابق مهدي بابایی می توان به مسئولیت سازمان بسیج
شهرداري تهران، مشاور رییس فراکسیون مدیریت شهري مجلس شوراي اسلامی، معاون تحقیقات و برنامه ریزي هلدینگ شهریار و
مدیریت عامل شرکت عرف ایران اشاره کرد. بابایی طی دو دوره متوالی، با راي کارکنان شهرداري تهران که بالغ بر 64 هزار نفر است،
به عضویت هیئت مدیره گروه شرکت هاي تعاونی تولیدي توزیعی کارکنان شهرداري تهران در آمده و یک دوره نایب رییس هیئت

 
مدیره شرکت حمل ونقل کالاي تهران بوده است. 

از دیگر سوابق مهدي بابایی در حوزه مدیریت شهري می توان به معاونت خدمات شهري و فضاي سبز شهرداري منطقه 13، شهرداري
ناحیه 2 منطقه 13، شهرداري ناحیه 3 منطقه 13 و شهرداري ناحیه 4 منطقه 13 اشاره کرد. بابایی همچنین مولف کتاب کارآفرینی
سازمانی با رویکرد برنامه ریزي آموزشی است. او در سال 1386 نیز به عنوان کارمند نمونه شهرداري تهران و در سال 1390 به عنوان

 
شهردار ناحیه نمونه برگزیده شده است. بابایی هم اینک، نامزد عضویت در دوره ششم شوراي شهر تهران است. 

9- سوده نجفی، 43 ساله و دانشجوي دکتري مدیریت دولتی گرایش تصمیم گیري و خط مشی گذاري عمومی است. او مدرس
دانشگاه و مولف کتاب در زمینه مدیریت با عنوان بررسی ابعاد ساختاري و تصمیم گیري است. سوده نجفی همچنین فعال ادوار

 
دانشجویی نیز بوده است. 

در کارنامه و سوابق اجرایی و پژوهشی او مشاور رئیس فراکسیون زنان مجلس شوراي اسلامی، مدیر حوزه سلامت، رئیس اندیشکده
حکمرانی تهران(شهري)، معاون بانوان و امور خانواده شوراي ائتلاف تهران، عضو شوراي مرکزي و معاون امور بانوان جمعیت پیشرفت
و عدالت ایران اسلامی، عضو هیات مدیره و نایب رئیس تعاونی مسکن کارکنان تامین اجتماعی، عضو کارگروه آسیب هاي اجتماعی و
فعال جهادي ستاد اجرائی فرمان حضرت امام(ره) بنیاد برکت و احسان، عضو شوراي مرکزي بسیج جامعه پزشکی، عضو معتمدین

 
معین بنیاد شهید و امور ایثارگران و مشاور استاندار در امور درمان خانواده شهدا دیده می شود. 

 
10- مهدي اقراریان، 42 ساله و دانشجوي دکتري سیاست گذاري عمومی است. بخشی از سوابق اقراریان به شرح زیر است: 

معاون فرهنگی، دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی استان تهران و واحد تهران مرکز، رئیس دبیرخانه مرکزي رویداد ملی کرسی هاي
آزاداندیشی دانشگاه آزاد اسلامی، معاون فرهنگی نمایندگی آستان قدس رضوي استان تهران، دبیر شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب
اسلامی تهران، مسئول ستاد بیداري اسلامی بنیاد فرهنگی خاتم الاوصیاء(ص)، رئیس هیئت مدیره مرکز مطالعات فرهنگی و ارتباطات

 
راهبردي آفاق جهان. 

11- نرجس سلیمانی، فرزند ارشد سردار دل ها، حاج قاسم سلیمانی و بنیان گذار یک موسسه حقوقی است. خانم سلیمانی پژوهشگر

 
و فعال اجتماعی است. 



12- میثم مظفر، 40 ساله و داراي مدرك دکتري سیاستگذاري دولتی و خط مشی عمومی از دانشگاه علم و صنعت با رتبه ممتاز

 
است. 

مهم ترین سوابق اجرایی و پژوهشی او معاونت سابق طرح و برنامه و رئیس مرکز مطالعات و بررسی هاي راهبردي مجمع تشخیص
مصلحت نظام، مدیرعاملی سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران و عضو هیات مدیره شرکت واحد اتوبوسرانی، قائم مقام
شهردار منطقه 17 تهران، مدیرکل حوزه ریاست و امور مناطق و فرهنگسراها در سازمان فرهنگی هنري شهرداري تهران، عضویت در
هیات مدیره شرکت رایان شهر(پروژه it شهرداري تهران) و عضویت در هیات مدیره شرکت هوشمند آسیا (تولیدکننده دستگاه هاي

 
ثبت تخلفات هوشمند خودروها) مشاهده می شود. 

13- مهدي عباسی، 38 سال سن دارد و یکی از جوان ترین کاندیداها محسوب شده و دانشجوي دکتراي مدیریت دولتی است.

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی او به شرح زیر است: 

رئیس مرکز عمران و املاك دانشگاه آزاد اسلامی، شهردار منطقه 17 تهران، قائم مقام شهردار منطقه 3 تهران، رئیس دبیرخانه هیات
مرکزي گزینش شهرداري تهران (مدیرکل)، عضو کمیته عالی درآمد و کمیته دیون شهرداري تهران، عضو کمیته انتصابات معاونت
اجتماعی شهرداري تهران، معاون فرهنگی و اجتماعی شهرداري منطقه 6 تهران، عضو کمیته انتصابات شهرداري منطقه 3 تهران،
مدیریت اجراي پروژه هاي متعدد عمرانی تونل، زیرگذر، بوستان، ابنیه، راه و باند در مناطق 3، 6 و 17 شهر تهران، عضو کمیسیون
معاملات و کمیته راهبردي حقوقی دانشگاه آزاد اسلامی، موسس و عضو هیات امنا بنیاد نیکوکاري خدام الحسین (ع)، موکب خدام

 
الحسین(ع)، مجموعه فرهنگی خدام العباس (ع) و موسس دانشجویان مسلمان جهان. 

14- جعفر بندي شربیانی، 39 ساله و مهندس مکانیک و کارشناس ارشد مدیریت بازرگانی است. در کارنامه اجرایی و پژوهشی او
مدیر کل تدارکات اقلام فنی معاونت مهندسی تعمیرات هواپیمایی هما، مدیر تدارکات اقلام عمومی معاونت پشتیبانی هواپیمایی هما،
عضو هیئت مدیره سیمان خوزستان، رئیس هیئت مدیره شرکت آهک صنعتی و سیمان شرق، عضو کمیته صرفه جویی و ساخت
معاونت مهندسی تعمیراتی هواپیمایی هما، مشاور مدیر عامل سیمان یاسوج و سیمان کیاسر در امور فروش و بازاریابی، مدیرعامل

 
تعاونی مسکن شهرستان ري دیده می شود. 

بندي شربیانی عضو شوراي فرهنگی شهرستان ري، دبیر دبیران شورایاران منطقه 20، دبیر شورایاران مناطق پهنه جنوب تهران،
مشاور کمیسیون توسعه و عمران و خدمات شهري شوراي استان تهران دوره چهارم، عضو گروه مشاوران جوان استاندار تهران، مشاور
جوان فرماندار ري، مشاور شهردار منطقه 20، عضو شوراي راهبري مجمع نیروهاي انقلابی شهرستان ري، عضو کمیته اجرایی ائتلاف

 
نیروهاي انقلاب اسلامی، عضو ستاد انتخابات شهرستان ري. 

15- حبیب کاشانی، 56 سال و دکتراي حقوق بین الملل دارد. او مدرس دانشگاه است و از مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی کاشانی
می توان به عضویت در شوراي اسلامی شهر تهران در دوره هاي دوم، سوم و چهارم، معاونت اجرایی و اداري شوراي اسلامی شهر
تهران در دوره هاي دوم و سوم، خزانه دار و نایب رئیسی کمیسیون بودجه شوراي اسلامی شهر تهران در دوره چهارم، مؤسس اداره
کل امور ایثارگران شهرداري تهران، مدیرعاملی باشگاه فرهنگی و ورزشی پرسپولیس، مدیریت تیم ملی فوتبال المپیک جمهوري
اسلامی ایران، عضویت در هیات رئیسه فدراسیون فوتبال جمهوري اسلامی ایران و عضویت در هیات رئیسه فدراسیون کوهنوردي

 
جمهوري اسلامی ایران اشاره کرد. 



16- علی اصغر قائمی، 59 ساله و کارشناسی ارشد مهندسی فناوري اطلاعات و ارتباطات از دانشگاه امیرکبیر است. او رئیس مرکز
کامپیوتر استان خراسان (سپاه)، رئیس مرکز اطلاعات و ارتباطات (ناجا)، رئیس هیئت مدیره موسسه رایانه شهر (شهرداري تهران)،
رئیس هیئت مدیره موسسه فناوران شهر (شهرداري تهران)، عضو هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات

 
شهرداري تهران بوده است. 

17- ناصر امانی، 61 سال دارد و داراي مدرك حوزوي سطح دو حوزه علمیه قم و مدرك دانشگاهی کارشناسی ارشد فرماندهی و ستاد

 
دانشگاه امام حسین (دافوس) است. 

از مهم ترین سوابق اجرایی و پژوهشی او می توان به معاونت نیروي انسانی نیروي زمینی سپاه پاسداران جمهوري اسلامی ایران،
معاونت نیروي انسانی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران، قائم مقام معاونت مالی و اداري شهرداري تهران، معاونت منابع انسانی

 
شهرداري تهران، معاونت برنامه ریزي توسعه شهري و امور شوراي شهرداري تهران اشاره کرد. 

18- سیدجعفر تشکري هاشمی، متولد 1341، دانشجوي دکتراي مدیریت صنعتی (استراتژي صنعتی)-دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
علوم و تحقیقات است. 

در کارنامه اجرایی و پژوهشی او عضو هیئت تطبیق مصوبات دولت در مجلس شوراي اسلامی، معاون توسعه منابع انسانی شهرداري
تهران، معاون حمل و نقل و ترافیک و مدیر عامل سازمان ترافیک شهرداري تهران، جانشین راهنمایی و رانندگی نیروي انتظامی
جمهوري اسلامی ایران، مدیرکل مهندسی ترافیک و فنی راهور و مدیر عامل موسسه تحقیقات و توسعه ناجی، جانشین ستاد سپاه
هشتم ثامن الائمه (ع) استانهاي خراسان، سمنان و مازندران، بسیجی در یگان هاي رزم وابسته به استان خراسان، مدرس واحدهاي

 
دانشگاه آزاد اسلامی دیده می شود. 

 
19- محمد آخوندي، 43 ساله و داراي مدرك دکتراي تخصصی جامعه شناسی (بررسی مسائل اجتماعی ایران) است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی او به شرح زیر است: 

عضو موظف هیات مدیره و معاون مالی و منابع انسانی بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، مدیر کل امور بین الملل و
روابط عمومی و سخنگوي سازمان تربیت بدنی کشور، عضو هیات مدیره شرکت سرمایه گذاري امین اعتماد(صندوق ذخیره بسیجیان
کشور)، صاحب امتیاز و مدیر مسئول روزنامه وطن امروز، عضو موظف هیات مدیره، قائم مقام و معاون اجرایی موسسه فرهنگی
مطبوعاتی جام جم، عضو هیات مدیره باشگاه هاي فرهنگی ورزشی پرسپولیس، سایپا و نساجی مازندران، سردبیر اخبار رادیو و تهیه
کننده تلویزیونی در صدا و سیما، رئیس دانشگاه علمی کاربردي اریکه پرسپولیس، قائم مقام شرکت سیما چوب، عضو هیات مدیره و

 
قائم مقام شرکت سایپا یدك. 

 
20- نرگس معدنی پور، 51 ساله و داراي کارشناسی ارشد مدیریت اجرایی (گرایش مدیریت استراتژیک) است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی معدنی پور: 

شهردار منطقه 13، مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران، تدوین طرح جامع آموزش و توانمندسازي زنان شهر تهران، تدوین چارچوب
آموزش سواد زندگی خانوادگی و دانشنامه خانواده، تدوین برنامه راهبردي کیفیت بخشی زندگی و توسعه پایدار در شهر تهران، مدیر



 
نمونه در 4 دوره جشنواره شهید رجایی شهرداري تهران. 

21- زهرا شمس احسان، 40 سال دارد و مدرك دانشگاهی او کارشناسی ارشد مطالعات زنان و دانشجوي دکتري جامعه شناسی

 
فرهنگی است. 

 
مهمترین سوابق اجرایی و پژوهشی این کاندیدا را در ادامه مشاهده می کنید: 

مدیر بانوان شهرداري منطقه 4، مدیر اداره آسیبهاي اجتماعی اداره کل امور بانوان، مدیر اداره مشارکت وامور اجتماعی اداره کل امور
بانوان، مدیر اجرایی طرح ""مشاوره و روان درمانی زندانیان زن استان تهران"" تحت نظارت دفتر مشاور امور بانوان شهرداري تهران،
مدیر اجرایی دو دوره آموزشی سراسري ویژه مدیران، روانشناسان و مددکاران سازمان زندان هاي کشور، مشارکت در راه اندازي و
اجراي طرح مشاوره و روان درمانی زندانیان زن استان اصفهان، مدیر اولین خانه امن زنان و دختران مورد خشونت وابسته به شهرداري
تهران، مدیر اجرایی ده ها طرح در حوزه خانواده، بانوان شهروند، بانوان آسیب دیده اجتماعی در مناطق 22 گانه و اداره کل امور بانوان

شهرداري تهران، مشاور رئیس فراکسیون امور زنان و خانواده مجلس شوراي اسلامی.



نابینایان و کم بینایان استان بوشهر مهارت آموزي می شوند

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/03/24

بوشهر- مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: با برگزاري دوره هاي آموزشی، نابینایان و کم بینایان استان
بوشهر مهارت آموزي می شوند.

به گزارش آرانیوز:عبدالمجید دراهکی صبح دوشنبه در
آئین افتتاحیه اولین دوره خلاقیت و کارآفرینی ویژه
نابینایان و کم بینایان اظهار داشت: یکی از مهم ترین
اهداف آموزش فنی و حرفه اي توانمند سازي افراد نیازمند

 
و آسیب دیده جامعه است. 

وي خاطرنشان کرد: در سال جاري آموزش هاي مهارتی
ویژه و هدفمند براي افراد ناتوان و کم توان جامعه با
همکاري انجمن نابینایان و کم بینایان استان بوشهر برنامه

 
ریزي شده است. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر بیان کرد: اولین دوره خلاقیت و کارآفرینی ویژه نابینایان و کم بینایان بر اساس استانداردهاي

 
تعیین شده سازمان آموزش فنی و حرفه اي و با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی برگزار می شود. 

وي با بیان اینکه جامعه معلولان و نابینایان از توانمندي هاي زیادي برخوردار هستند و باید مانند دیگر اقشار جامعه از آموزش و
مهارت هاي کافی و مورد علاقه خود بهره مند شوند، افزود: براي برگزاري دوره هاي مهارتی با همکاري کانون نابینایان ویژه این قشر

 
آمادگی داریم. 

دراهکی مهارت آموزي را زمینه ساز رشد و توسعه دانست و اضافه کرد: ایجاد زمینه و بستر مناسب براي زندگی مطلوب افراد نابینا و

 
کم بینا و رفع موانع و محدودیت هاي موجود در مسیر رشد و توانمند سازي این قشر از عمده اهداف برگزاري این دوره ها است. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر با بیان اینکه باید با فراهم کردن زیرساخت ها و قوانین مورد نیاز، زمینه مناسبی براي نقش
آفرینی بیشتر نابینایان در عرصه هاي اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي فراهم شود، تصریح کرد: برگزاري دوره هاي مهارتی و فنی براي

 
اقشار مختلف استان بوشهر بویژه نابینایان و کم بینایان از جمله اولویت هاي مهم آموزش فنی و حرفه اي در سال جاري است. 

دراهکی آموزش هاي مهارتی را بهترین راه براي توانمند سازي افراد معلول در جامعه دانست و بیان کرد: معلولیت دلیلی بر ناتوانی فرد
معلول نیست و آموزش بهترین راه توانمند سازي این قشر است.



جزئیات رویداد کمند با موضوع «کار، مهارت و نوآوري دختران دانشجو»

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/03/24

مدیرکل امور فرهنگی وزارت علوم در نشست بین المللی «گفت وگوهاي منطقه اي در حوزه زنان و خانواده» به تشریح رویداد
کمند با موضوع کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر پرداخت.

مدیرکل امور فرهنگی وزارت علوم در نشست بین المللی «گفت وگوهاي منطقه اي در حوزه زنان و خانواده» به تشریح رویداد

 
کمند با موضوع کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر پرداخت. 

به گزارش خبرنگار ایکنا؛ نشست بین المللی «گفت و گوهاي
منطقه اي در حوزه زنان و خانواده» امروز دوشنبه، 24 خردادماه
با حضور هیئتی از صاحب نظران و اساتید دانشگاه هاي لبنان،
سوریه، عراق، یمن، فلسطین، بحرین و الجزایر به میزبانی معاونت
امور زنان و خانواده ریاست جمهوري، همکاري جهاددانشگاهی
الزهرا(س) و مؤسسه مطالعات فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم

 
برگزار شد. 

محمدهادي عسگري، مدیرکل امور فرهنگی وزارت علوم در این
نشست بین المللی به تشریح موضوع کار، مهارت، نوآوري

دانشجویان دختر(کمند) پرداخت و اظهار کرد: کار فعالیتی منظم است که در ازاي دریافت پول انجام می شود. همچنین، اصطلاح
مهارت، اشاره به توانایی هایی دارد که الزاما ذاتی نیستند، اما قابل پرورش هستند به خصوص در نحوه انجام وظیفه فرد و نه در توانایی

 
هاي بالقوه او انعکاس می یابند. بنابراین ضابطه اصلی مهارت، اقدام مؤثر در شرایط متغیر است. 

وي افزود: نوآوري به معناي پیاده ساختن ایده ناشی از خلاقیت است که به صورت یک محصول یا خدمت تازه ارائه شود. رویداد نیز

 
هر موقعیتی است که براي آن برنامه ریزي شده باشد که در اینجا رویداد کمند نامیده می شود. 

عسگري با اشاره به اهداف رویداد بیان کرد: آشنایی دانشجویان با مفاهیم مهارت، نوآوري و کارآفرینی، ایجاد ارتباط بین دانشجویان و
شرکت هاي دانش بنیان، پارك هاي علم و فناوري و صندوق هاي حمایت از کارآفرینی، ارائه محصولات دانشجویان براي بازدید
دانشجویان و صاحبان صنایع، ایجاد فضاي بانشاط و احساس کرامت دادن به دانشجویان و برگزاري کارگاه هاي تخصصی کار و مهارت

 
افزایی براي دانشجویان دختر از جمله اهداف این رویداد است. 

مدیرکل امور فرهنگی وزارت علوم با اشاره به ضرورت برگزاري رویداد کمند بیان کرد: با عنایت به اینکه طی سالیان گذشته تعداد
دختران تحصیلکرده رو به افزایش است و این خود نشان دهنده علاقه مندي ایشان به ایفاي نقش هاي جدي و اثربخش درون جامعه
است، لازم است به دانشجویان دختر به عنوان پیشروهاي زنان جامعه نگریست و آموزش هاي مناسب به منظور آشنایی آنها با فضاي

 
کسب و کار بعد از دانش آموختگی، انجام گیرد. 



وي ادامه داد: در حال حاضر با پیشرفت کشورهاي دنیا در تمام زمینه هاي اقتصادي، صنعتی، کشاورزي، سیاسی و همچنین گسترش
تکنولوژي که به سرعت در حال افزایش است، باید آموزش هاي تخصصی مناسب به دانشجویان داده شود تا بتوانند به خوبی در فضاي
کسب و کار مشغول به فعالیت شوند. بدون شک کلاس هاي درس دانشگاهی در هر رشته اي جوابگوي تمام نیازهاي جامعه نیست و
براي اشتغال لازم است تا دانش آموختگان با مفاهیمی همچون کارآفرینی، نوآوري، و کسب مهارت به طور جدي آشنا شوند. امروزه
بیشتر سازمان ها و صنایع به دنبال کسانی هستند که یا مهارت تخصصی و یا ایده و نوآوري داشته باشند. براي حضور فعال در این
زمینه لازم است دانشگاه ها با در نظر گرفتن شرایط جامعه نسبت به برگزاري دوره هاي مختلف مهارت افزایی، آشنا کردن دانشجویان

 
با کارآفرینی، برگزاري جشنواره و نمایشگاه هاي کار، مهارت و نوآوري زمینه هاي لازم براي حضور مؤثر دانشجویان را فراهم کنند. 

عسگري محورهاي رویداد را گردشگري، مهندسی و فناوري اطلاعات، تولیدات غذایی و خوراکی، پوشاك و دوخت، صنایع دستی،
صنایع خلاق، محیط زیست، گرافیک و هنرهاي تجسمی خواند و گفت: فرآیند رویداد نیز شامل اعلام فراخوان ایده، برگزاري دوره
هاي آموزشی، تبدیل ایده به طرح شغلی، انتقال تجربه و بهره گیري از خدمات مشاوره اي، گفت و گو با افراد خبره و یا صاحب نظر،

 
ارزیابی و انتخاب طرح هاي برگزیده است. 

مدیرکل امور فرهنگی وزارت علوم اظهار کرد: عناوین دوره هاي آموزشی نیز شامل کارگاه فن بیان و ارائه مطلب، کارگاه بازاریابی و
جذب مشتري و سرمایه گذار، کارگاه برندسازي ایده ها و آشنایی با حق مالکیت فکري اثر، کارگاه آشنایی با اصول کارآفرینی، خلاقیت
و نوآوري، کارگاه آشنایی با امور مالی، کارگاه آشنایی با صنایع و شرکت هاي موفق و کارگاه آشنایی با تعدادي از محورهاي رویداد به
صورت تخصصی است. همچنین، کارگاه آشنایی با استارتاپ، کارگاه پرورش افکار، کارگاه تیم سازي و کار گروهی، کارگاه انتقال تجربه

 
کارآفرینان و صاحبان صنایع نمونه استان نیز از دیگر عناوین دوره ها خواهد بود. 

وي بیان کرد: اعطاي گواهی نامه هاي معتبر مهارت هاي شغلی از سوي هر یک از دانشگاه هاي مجري، دریافت لوح تقدیر و تندیس
رویداد، جایزه نقدي براي برگزیدگان و گروه هاي شایسته تقدیر، معرفی تیم هاي اول تا سوم به صندوق کارآفرینی امید جهت دریافت
تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و اعطاي هزار میلیون ریال به نفر اول، 500 میلیون ریال به نفر دوم و 300 میلیون ریال به نفر سوم

 
از جمله برنامه هاي حمایتی طرح است. 

انتهاي پیام



مجوز فعالیت مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی جهاد دانشگاهی قم اعطا شد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/03/24

مجوز فعالیت مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی جهاد دانشگاهی واحد قم در آیینی با حضور مدیرکل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی و مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قم اعطا شد.

مجوز فعالیت مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی جهاد دانشگاهی واحد قم در آیینی با حضور مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
و مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قم اعطا شد. 

به گزارش ایکنا از قم، مجوز فعالیت مرکز مشاوره و خدمات
کارآفرینی جهاد دانشگاهی واحد استان قم، امروز، 24 خردادماه
در آیینی با حضور مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مدیرکل

 
آموزش فنی و حرفه اي استان قم اعطا شد. 

در این مراسم ضرورت توسعه همکاري هاي جهاد دانشگاهی و
اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان مورد توجه مسئولان

 
حاضر قرار گرفت و زمینه هاي همکاري مشترك بررسی شد. 

مصطفی کاویانی، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم
در این مراسم، گفت: راه اندازي مراکز مشاوره اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی از مصوبات شوراي عالی اشتغال کشور است و این
شورا در چهل و سومین جلسه در سال 1390، به استناد بند 37 امور اقتصادي سند چشم انداز 20 ساله کشور، ماده 4 و 22 برنامه

 
ششم توسعه اقتصادي کشور، اقدام به تصویب تأسیس مراکز مشاوره کارآفرینی در کشور کرده است. 

وي تقویت اکوسیستم هاي منطقه اي و توسعه فعالیت هاي کارآفرینانه، ایجاد بستر لازم براي هدایت کسب و کارهاي نوپا، افزایش
ضریب موفقیت کسب وکارهاي نوپا، هدایت صاحبان سرمایه به فعالیت هاي کارآفرینانه، کمک به بهبود فضاي کسب وکار، شکل
گیري یک هویت اجتماعی مشترك و جدید حول محور توسعه کارآفرینی در کشور براي گروه هاي مختلف اجتماعی مؤثر در دولت و

 
بخش خصوصی، بخش تعاون و جامعه را از اهداف تأسیس مراکز مشاوره کارآفرینی برشمرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم افزود: در استان قم نیز از سال 1394 هیئت فنی این مراکز متشکل از کارشناسان اداره کل،
رئیس و دبیر کانون کارآفرینی استان، رئیس مرکز رشد دانشگاه قم، رئیس مرکز کارآفرینی دانشگاه صنعتی قم، رئیس صندوق
کارآفرینی امید و یک حقوقدان با معرفی پارك علم و فناوري تشکیل شد که وظیفه صدور مجوز و نظارت بر فعالیت آنها را برعهده

 
دارند. 

کاویانی ادامه داد: تاکنون 32 جلسه هیئت فنی برگزار شده و هم اکنون جهاد دانشگاهی واحد استان قم به عنوان هشتمین مرکز
تخصصی در حوزه هاي مختلف کارآفرینی مجوز مرکز مشاوره کارآفرینی را دریافت کرده است و مجوز یک مرکز نیز در حال صدور



 
است. 

همکاري منسجم و توسعه مراکز محمد حیدري، رئیس جهاد دانشگاهی واحد استان قم در این نشست نیز گفت: باید محدوده فعالیت

 
هاي مشترك را مشخص کنیم تا با همکاري منسجم بتوانیم به ایجاد شغل کمک کنیم. 

وي با بیان اینکه براي ایجاد شغل آموزش کافی نیست، گفت: ایجاد بازار و سرمایه گذاري از دیگر ارکان توسعه اشتغال است، در حالی

 
که این دو مقوله از چشم مسئولان دور مانده است. 

رئیس جهاد دانشگاهی قم ادامه داد: در جهاد دانشگاهی می توانیم با توسعه مراکز و ارائه خدمات بیشتر و بهتر به مردم در دو بعد

 
ارائه خدمت و ایجاد اشتغال در آن مراکز، مفید واقع شویم. 

حیدري بر لزوم به اشتراك گذاري منابع دو دستگاه تأکید کرد و گفت: با به اشتراك گذاشتن منابع و هم افزایی بین دو دستگاه می

 
توان خدمات بهتري به مردم ارائه داد و در اجراي رسالت هاي دستگاه موفق عمل کرد. 

لزوم هم پوشانی و هم افزایی بین دستگاه هاي اجرایی استان محمود تقی پور، مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قم نیز در این
نشست بیان کرد: اعتقاد شخصی من این است که خیلی از مسائل و مشکلاتی که امروز با آن روبرو هستیم نگاه بخشی و نگاه جزیره

 
اي برخی مدیران است که از امکانات دولت استفاده می کنند و فقط کار دستگاه خودشان را انجام می دهند. 

وي ادامه داد: قطعا هر دستگاهی در انجام هر کاري نقاط قوت و ضعفی دارد، اگر نقاط قوت دستگاه ها را با هم به اشتراك بگذاریم

 
قطع به یقین حاصل اشتراك نقاط ضعف را پوشش می دهد و کار به نتیجه می رسد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قم گفت: گاهی دستگاه ها مأموریت هاي مشترکی دارند، به طور مثال ما در اداره کل آموزش
فنی و حرفه اي و جهاد دانشگاهی که رسالت و مأموریت مان آموزش و پژوهش است حتما می توانیم هم پوشانی و هم افزایی داشته

 
باشیم. 

تقی پور با اشاره به ضرورت همکاري هاي سازمان یافته و منسجم دستگاه هاي اجرایی، بیان کرد: با توجه به گستردگی مأموریت اداره

 
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی می توانیم یک تفاهم نامه سه جانبه امضا کنیم تا اثربخشی بیشتري داشته باشد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قم افزود: کشور مال همه است و هر کدام از دستگاه ها مأموریتی داریم، گاه این مأموریت ها

 
هم پوشانی دارد، گاهی در امتداد هم و گاهی در راستاي هم است و باید با تعامل بیشتر خدمات بهتري به مردم ارائه شود. 

ارائه خدمت به گستره وسیع تري از جامعه علی حسینی، معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی واحد استان قم در این نشست گزارشی از
فعالیت هاي شاخص فرهنگی و آموزشی جهاد دانشگاهی ارائه کرد و براي همکاري گسترده با اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان

 
اعلام آمادگی کرد. 

وي ارائه خدمت به گستره وسیع تري از جامعه را یک هدف متعالی برشمرد و گفت: اگر اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی و اداره
کل آموزش فنی و حرفه اي استان خدماتی را به مردم ارائه می دهند، ما در جهاد دانشگاهی مشتاقیم به ارائه هرچه بیشتر این

 
خدمات به هم استانی هایمان کمک کنیم. 



محمد رستمی، رئیس مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی واحد استان قم نیز در این نشست با بیان اینکه دانشگاه هاي علمی
کاربردي و دانشکده هاي فنی حرفه اي به عنوان تنها دانشگاه هاي مهارتی در کشور شناخته می شوند، گفت: ظرفیت بالایی در
همکاري جهاد دانشگاهی با اداره کل فنی حرفه اي استان وجود دارد که می توان با امضاي تفاهم نامه همکاري هاي مشترك هر دو

 
دستگاه را از مواهب آن بهره مند کرد. 

وي با اشاره به فعالیت مرکز نوآوري و شکوفایی جهاد دانشگاهی در مرکز علمی کاربردي و فعالیت در زمینه صنعت طراحی و بسته
بندي، اظهار کرد: از نمونه فعالیت هاي این مرکز برگزاري رویداد صنعت کفش بود که مورد استقبال اداره کل آموزش فنی و حرفه اي

 
استان قم نیز قرار گرفت. 

انتهاي پیام



سرعت بخشی در فرایند پرداخت تسهیلات طرح هاي روستایی و عشایري استان
مرکزي امري ضروري است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/03/24

خبرگزاري آریا - سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي گفت: هدف ما ایجاد فرصت هاي اشتغال پایدار روستایی

 
است تا منابع مالی تبدیل به فرصت شغلی شوند. 

به گزارش روابط عمومی تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي، بهزاد سام دلیري،در جلسه کمیته فنی اشتغال پایدار در مناطق
روستایی و عشایري استان که برگزار شد با اشاره به ضرورت سرعت بخشیدن به روند اعطاي تسهیلات براي حمایت از اشتغال
روستایی و عشایري تاکید کرد و از دستگاه هاي ذیربط و بانک هاي عامل خواست به منظور ایجاد فرصت هاي شغلی، فرایند تسهیلات
دهی به طرح هاي روستایی و عشایري را تسریع کنند. سام دلیري ادامه داد: دولت و سایر نهادها باید تمام تلاش خود را بکار گیرند تا
زمینه ایجاد فرصت هاي شغلی براي جوانان و به خصوص افراد تحصیلکرده فراهم شود چرا که جوانان سرمایه اصلی کشور هستند و با
کار آفرینی در اقتصاد کشور نقش آفرین باشند و بتوانند براي کشور تولید ثروت کنند . سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی
استان مرکزي خاطرنشان کرد: مشکل عمده کارآفرینان روستایی، مشکلات و موانع پیش روي دریافت مجوز جهت راه اندازي
واحدهاي کوچک تولیدي است و حداقل انتظار آنها از دولت رفع موانع پیش روي صدور مجوزها است. وي با تاکید بر این که اجراي
طرح اشتغال پایدار روستایی باید با سرعت و در عین حال با دقت کافی انجام شود، تصریح کرد: باید نظارت دقیقی در اجراي این طرح
وجود داشته باشد تا این اطمینان حاصل شود که منابع مالی تبدیل به فرصت شغلی خواهد شد و کسی نتواند از امتیازهاي این طرح
که با نرخ سود بسیار پایین اعطا می شود، سوء استفاده کند. دلیري با اشاره به این که باید به دنبال مشاغلی بود که کمترین فشار و
وابستگی به منابع ارزنده آب، خاك و منابع طبیعی را داشته باشد، اضافه کرد: در بخش هاي صنعت و خدمات در روستاها شغل
چندانی ایجاد نشده است که همین مساله فشار بر بخش کشاورزي را مضاعف کرده است و باید سازوکارهایی براي درآمد، استفاده و
بهره وري بیشتر از منابع را داشته باشیم. در ادامه براتی،معاون کار آفرینی و اشتغال اداره کل طی گزارشی از روند پرداخت تسهیلات
اشتغال روستایی در استان گفت: تا کنون 328 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در استان مرکزي پرداخت شده است. وي
ادامه داد: اشتغال پایدار روستایی در استان مرکزي از اولویت هاي مسوولان استان بوده و تاکنون تعداد 2402 طرح اشتغال مبلغ 328
میلیارد تومان از تسهیلات اشتغال روستایی بهره مند شده اند. پیش بینی می شود، این تعداد طرح براي 4696 نفر در روستاهاي
استان اشتغال ایجاد کند. بانک هاي عامل در پرداخت این تسهیلات کشاورزي ،توسعه تعاون،پست بانک و صندوق کارآفرینی امید
هستند. براتی افزود : طرح هاي پرداخت شده به تفکیک بانک هاي عامل استان: کشاورزي تعداد 1289 مبلغ 151میلیارد تومان،
توسعه تعاون تعداد 242مبلغ 78 میلیارد تومان ،پست بانک تعداد 357 مبلغ 45 میلیارد تومان و صندوق کارآفرینی امید تعداد 514

 
مبلغ 54 میلیارد تومان پرداخت کرده اند. 

 
24 خرداد 1400 12:21 

 
روابط عمومی تعاون، کارو رفاه اجتماعی استان مرکزي | 

 
کد خبر : 240,870 

 
کلیدواژه ها: سام دلیري,تسهیلات,طرح هاي روستایی و عشایري,استان مرکزي 

نظرات بینندگان



پرداخت 150 میلیون تومان تسهیلات براي ایجاد اشتغال در روستاهاي استان
البرز

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/03/24

خبرگزاري آریا - مدیر امور اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز در خصوص پرداخت وام به طرح هاي
اشتغال در روستاها، گفت: سود این تسهیلات شش درصد است و بابت ایجاد هر اشتغال در روستاهاي استان حداکثر 150 میلیون

 
تومان به طرح هاي پذیرفته شده پرداخت می شود. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون ،کارورفاه اجتماعی استان البرز ؛ابراهیم شادمهر با اشاره به برنامه ارائه تسهیلات اشتغال
روستایی در البرز اظهار کرد: اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان در راستاي قانون اشتغال روستایی که از سال 96 ابلاغ شده،

 
امسال هم آمادگی حمایت مالی و ارائه تسهیلات در حوزه صنعت و خدمات را دارد. 

وي با بیان این که هدف از اجراي این طرح ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی است، ادامه داد: پیش از این تسهیلات با نرخ شش
درصد از طریق چهار بانک عامل توسعه تعاون، پست بانک، کشاورزي و صندوق کارآفرینی امید در اختیار متقاضیان قرار می گرفت اما

 
امسال این اعتبارات تنها از طریق صندوق کارآفرینی امید پرداخت می شود. 

شادمهر توضیح داد: این تسهیلات امسال تنها در رسته هاي خدمات و صنعت پرداخت می شود چون در سال هاي گذشته سهم

 
استان در طرح هاي کشاورزي پر شده است. 

مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: امسال با همکاري و هدایت دستگاه هایی مثل صنعت معدن،

 
تجارت، میراث فرهنگی و اداره کل ارشاد در 25 رسته توانایی پرداخت تسهیلات بانکی وجود دارد. 

شادمهر اضافه کرد: سود این تسهیلات شش درصد است و بابت هر اشتغالی که ایجاد می شود حداکثر 150 میلیون تومان به طرح

 
هاي پذیرفته شده پرداخت می شود. 

وي تاکید کرد: از انتهاي سال 96 تا کنون بیش از 225 میلیارد تومان به 1160 طرح پرداخت شده که اشتغال این طرح ها هم حدود

 
2400 نفر بوده است. 

وي افزود: بعد از اعطاي تسهیلات، نظارت هم از طریق بانک عامل و هم دستگاه هاي اجرایی و هم کمیته نظارت استان لحاظ می
شود تا اگر انحراف اشتغالی وجود داشته باشد، بر اساس قوانین با متخلفین برخورد و تسهیلات با لحاظ جریمه بازپس گیري می شود.
مدیر امور اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز گفت: اعتبارات در نظرگرفته براي پرداخت تسهیلات

 
هم طرح هاي کوچک را در بر می گیرد و هم شامل طرح هاي کلان می شود. 

 
24 خرداد 1400 11:37 

 
روابط عمومی اداره کل تعاون،کارورفاه اجتماعی استان البرز | 

 
کد خبر : 240,781 

 
اجتماعی 

 
کلیدواژه ها: پرداخت 150 میلیون تومان تسهیلات,ایجاد اشتغال در روستاهاي استان البرز 

نظرات بینندگان



حمایت هاي بانکی از صاحبان کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/03/24

بانک مرکزي طی بخشنامه اي مصوبات ستاد ملی کرونا درحوزه بانکی را ابلاغ کرد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از بانک مرکزي، مفاد بندهاي (1) الی (3) بخش «ب» مصوبات

 
هفتاد و یکمین جلسه مورخ 8 خرداد ماه 1400 ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا، به شرح زیر است: 

بر اساس گزارشی از خبرگزاري مهر، «1 - براي صاحبان مشاغل و کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا (به غیر از تسهیلات
قرض الحسنه)، بازپرداخت اقساط تسهیلات دریافتی که موعد پرداخت آن ها در چهار ماهه اول سال 1400 بوده و در این بازه زمانی
پرداخت نشده است، منوط به آن که بدهی آن ها به شبکه بانکی تا تاریخ یکم بهمن ماه 1399 در طبقه جاري قرارداشته باشد، به
انتهاي دوره تقسیط منتقل خواهد شد تا طی چهار قسط پس از آخرین قسط را وصول کنند. تسهیلات پرداختی از محل صندوق
کارآفرینی امید که براي کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده پرداخت شده است نیز مشمول امهال این بند شده است. موعد پرداخت
تسهیلات با بازپرداخت به صورت دفعی براي مشمولین این بند که سررسید بازپرداخت آن در سه ماهه اول سال 1400 باشد، به پایان
تیرماه سال جاري منتقل خواهد شد. استمهال موارد این بند از احتساب و اخذ وجه التزام تاخیر تادیه دین و کارمزد اضافی مستثنی
است. مشمولین این بند تا موعد مقرر براي بازپرداخت اقساط داراي سررسید طی چهار ماهه اول سال 1400، مشمول محدودیت ها و

 
ممنوعیت هاي بانکی ناظر بر اشخاص داراي بدهی غیرجاري نخواهد شد. 

2 - ممنوعیت ها و محدودیت هاي مقرر در ماده (5) مکرر الحاقی به قانون چک (صرفا براي اخذ تسهیلات) براي چک هاي صادره
توسط صاحبان مشاغل و کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا که تاریخ مندرج در چک در سه ماهه اول سال 1400 بوده و
منجربه برگشت چک و صدور گواهی نامه عدم پرداخت حداکثر تا پایان تیر ماه 1400 باشد، در صورت تسلیم تقاضا از سوي

 
صادرکننده چک به بانک یا موسسه اعتباري محال علیه، طی یک ماه پس از تاریخ برگشت، اعمال نخواهند شد. 

3 - مصوبه جلسه 67 ستاد ملی مدیریت کرونا (ابلاغی طی بخشنامه شماره 43844 .00 مورخ هجدهم اردیبهشت 1400)، به شرح

 
زیر اصلاح خواهد شد: 

در صورت عدم موجودي کافی اشخاص براي چک هاي صادره با سررسید اول تا بیستم اردیبهشت سال 1400، بانک ها و موسسات
اعتباري باید از صدور گواهینامه عدم پرداخت و برگشت چک، در صورتی که حداکثر تا 20 خرداد ماه سال جاري به بانک ارائه شده
باشد، اجتناب کنند. محاکم و ضابطین قضائی نیز از صدور اجراییه در این موارد در بازه زمانی یاد شده خودداري کنند. همچنین چک
هایی که سررسید آن ها اول تا بیستم سال 1400 بوده و به دلیل عدم موجودي کافی منجر به صدور گواهی نامه عدم پرداخت شده

 
اند، تا 20 خرداد ماه سال جاري مشمول ممنوعیت ها و محدودیت هاي مقرر در قانون صدور چک نخواهند شد.» 

انتهاي پیام//



تمدید بسته هاي حمایتی از اصناف بشدت آسیب دیده از کرونا

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/03/24

رئیس اداره امور اصناف و تشکلهاي صنفی سازمان صنعت، معدن وتجارت هرمزگان گفت: به منظور حمایت از کسب و
کارهاي بشدت آسیب دیده از کرونا معافیت هاي بیمه اي، مالیاتی و تسهیلاتی مشاغل مذکور تا پایان شهریور ماه سالجاري

تمدید گردیده است.

رئیس اداره امور اصناف و تشکلهاي صنفی سازمان صنعت،
معدن وتجارت هرمزگان: تمدید بسته هاي حمایتی از
اصناف بشدت آسیب دیده از کرونا رئیس اداره امور اصناف
و تشکلهاي صنفی سازمان صنعت، معدن وتجارت هرمزگان
گفت: به منظور حمایت از کسب و کارهاي بشدت آسیب
دیده از کرونا معافیت هاي بیمه اي، مالیاتی و تسهیلاتی
مشاغل مذکور تا پایان شهریور ماه سالجاري تمدید گردیده

 
است. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان ؛ یوسف ذاکري اظهار داشت : اما در حوزه وام کرونا، ستاد ملی مدیریت کرونا مقرر کرده که
مهلت ثبت نام مشاغل و کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا و متقاضی دریافت تسهیلات کرونایی، تا پایان شهریور 1400 و
با شرایط دستورالعمل ابلاغ شده قبلی تمدید می شود. در این خصوص بانک ها و مؤسسات اعتباري موظف به پرداخت تسهیلات

 
کرونایی اعم از تسهیلات جدید یا تسهیلات مراحل قبلی تا پایان آبان 1400 هستند. 

وي افزود: بازپرداخت اقساط تسهیلات کرونایی دریافت شده توسط مشاغل و بنگاه هاي به شدت آسیب دیده از کرونا نیز اعم از

 
تسهیلات کرونایی قبلی یا تسهیلات جدید تا پایان شهریور 1400 امهال می شود. 

ذاکري در ادامه مشاغل و کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده را مراکز مربوط به گردشگري، -شرکت هاي حمل و نقل مسافر برون
شهري، مراکز پذیرایی، تالارهاي پذیرایی، رستوران ها، چایخانه ها، قهوه خانه ها، مراکز طبخ غذا؛ قنادي، شیرینی پزي، آب میوه و
بستنی فروشی؛ آرایشگاه هاي مردانه، آرایشگاه هاي زنانه و سالن هاي زیبایی؛ مراکز فروش انواع پوشاك، کفش، خرازي، خیاطی،
مراکز فروش کادویی، لوازم آرایشی و بهداشتی، اسباب بازي، لوازم تحریر، مراکز توزیع صنایع دستی، مراکز فروش فرش و موکت،
لوازم خانگی، پارچه، پرده، مبلمان و تزئینات داخلی ساختمان، آتلیه و عکاسی؛ مراکز عرضه گل و گیاهان زینتی و ماهیان زینتی؛
مراکز آموزشی، آموزشگاه ها و مهدهاي کودك؛ مراکز فرهنگی، هنري و رسانه اي (غیر دیجیتال)، موزه ها، سینماها و تئاترها؛ مراکز
تفریحی، باغ وحش ها، شهربازي ها؛ مراکز ورزشی، باشگاه ها و مراکز ورزشی آبی، پارك هاي آبی و استخرها؛ نمایشگاه هاي تجاري

 
اعم از عمومی، تخصصی و بین المللی اعلام کرد. 

وي با اشاره به پرداخت تسهیلات بانکی به صنوف آسیب دیده از کرونا اظهار داشت: بازپرداخت اقساط تسهیلات دریافتی (به غیر از
تسهیلات قرض الحسنه)، که موعد پرداخت آن ها در چهار ماه اول سال 1400 بوده و در این بازه زمانی پرداخت نشده است، منوط به



آن که بدهی آن ها به شبکه بانکی تا اول بهمن سال گذشته در طبقه جاري قرار داشته باشد، به انتهاي دوره تقسیط منتقل خواهد

 
شد تا طی چهار قسط پس از آخرین قسط وصول شود. 

ذاکري افزود: تسهیلات پرداختی از محل صندوق کارآفرینی امید که جهت کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده پرداخت شده است
نیز مشمول امهال بند فوق می شود. طبق این مصوبه، موعد پرداخت تسهیلات با بازپرداخت به صورت دفعی براي مشمولین این بند
که سررسید بازپرداخت آن در سه ماه اول سال 1400 باشد، به پایان تیر امسال منتقل می شود. استمهال موارد این بند از احتساب و
دریافت وجه التزام تأخیر تادیه دین و کارمزد اضافی مستثناست.از سوي دیگر مشمولین این بند تا موعد مقرر، براي بازپرداخت اقساط
داراي سررسید طی چهار ماه اول سال 1400، مشمول محدودیت ها و ممنوعیت هاي بانکی ناظر بر اشخاص داراي بدهی غیرجاري

 
نمی شوند. 

رئیس اداره امور اصناف و تشکلهاي صنفی سازمان صنعت، معدن وتجارت هرمزگان در ادامه به بحث چک ها پرداخت و افزود:
ممنوعیت ها و محدودیت هاي مقرر در ماده (5) مکرر الحاقی به قانون چک (صرفاً براي دریافت تسهیلات) براي چک هاي صادر شده
توسط صاحبان مشاغل و کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا، که تاریخ مندرج در چک در سه ماه اول سال 1400 بوده و
منجر به برگشت چک و صدور گواهی نامه عدم پرداخت حداکثر تا پایان تیر 1400 شود، طی یک ماه پس از تاریخ برگشت، اعمال

نخواهد شد.البته این موضوع مستلزم ارائه تقاضا از سوي صادر کننده چک به بانک یا مؤسسه اعتباري مربوط است.



اقساط معوق وام کرونا امهال شد

منبع: بنکرشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/03/24

به گزارش بنکر (Banker)، در این بخشنامه، تسهیلاتی براي بازپرداخت اقساط وام هاي پرداختی به مشاغل به شدت آسیب

 
دیده از کرونا و همچنین معافیت هایی از محدودیت هاي مقرر در قانون چک درنظر گرفته شده است. 

از اسفند98 که شیوع کرونا در ایران به اثبات رسید و دور اول محدودیت هاي اجتماعی مقابله با گسترش بیماري کووید-19 اجرایی
شد، ستاد ملی مقابله با کرونا براي جبران تبعات اقتصادي این محدودیت ها، تمهیداتی اندیشید که یکی از آنها کمک تسهیلاتی به

 
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا بود. 

حالا در شرایطی که بیش از 15 ماه از شیوع بیماري کووید-19 در ایران می گذرد و همچنان برخی از آسیب دیدگان کرونا نتوانسته
اند به روال طبیعی کسب وکار بازگردند، این ستاد در مصوبه اخیر خود، از نظام بانکی خواسته است براي حمایت از این کسب وکارها

 
مواردي را مدنظر قرار دهد. 

 
امهال چهارماهه بدهی هاي جاري 

براساس یکی از بندهاي مصوبه اخیر ستاد مقابله با کرونا که در بخشنامه بانک مرکزي تشریح شده است، اقساط معوق تسهیلات
پرداختی به کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا به مدت 4 ماه امهال می شود و زمان پرداخت آنها به آخر دوره پس از

 
آخرین قسط فعلی موکول خواهد شد. طبق 

اعلام بانک مرکزي «بازپرداخت اقساط تسهیلات (غیر قرض الحسنه) دریافتی از سوي صاحبان مشاغل و کسب وکارهاي به شدت
آسیب دیده از کرونا که موعد پرداخت آنها در 4 ماه اول سال1400 بوده و در این بازه زمانی پرداخت نشده است، مشروط به اینکه
بدهی این افراد به شبکه بانکی تا تاریخ اول بهمن ماه1399 در طبقه جاري قرار داشته باشد، به انتهاي دوره تقسیط منتقل می شود

 
تا طی 4قسط پس از آخرین قسط وصول شود.» 

براساس این بخشنامه، تسهیلات پرداختی از محل صندوق کارآفرینی امید به کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا نیز
مشمول امهال این بند می شود. همچنین موعد پرداخت تسهیلات با بازپرداخت به صورت دفعی براي مشمولین این بند که سررسید
بازپرداخت آن در سه ماه اول سال1400 باشد به پایان تیر سال جاري منتقل می شود. نکته دیگر اینکه استمهال موارد این بند از
احتساب و اخذ وجه التزام تأخیر تأدیه دین و کارمزد اضافی مستثناست و مشمولان این بند تا موعد مقرر براي بازپرداخت اقساط
داراي سررسید 4 ماه اول سال1400، مشمول محدودیت ها و ممنوعیت هاي بانکی ناظر بر اشخاص داراي بدهی غیرجاري نمی شوند.

 
چشم پوشی از چک برگشتی براي پرداخت وام 

یکی دیگر از مفاد مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا که در بخشنامه بانک مرکزي نیز آمده است، معافیت موردي و موقتی صاحبان

 
مشاغل و کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا از برخی مقررات سختگیرانه قانون جدید صدور چک است. 

براساس ماده5 مکرر الحاقی به قانون چک، بعد از ثبت غیرقابل پرداخت بودن یا کسري مبلغ چک در سامانه یکپارچه بانک مرکزي،
این سامانه مراتب را به صورت برخط به تمام بانک ها و مؤسسات اعتباري اطلاع می دهد و پس از گذشت 24ساعت همه بانک ها و
مؤسسات اعتباري حسب مورد مکلف هستند تا هنگام رفع سوء اثر از چک، چندین اقدام تنبیهی و بازدارنده علیه صاحب حساب



 
اعمال کنند. 

طبق این ماده، پس از برگشت خوردن چک یک نفر و ثبت آن در سامانه یکپارچه بانک مرکزي، بانک ها از افتتاح هرگونه حساب و
صدور کارت بانکی جدید براي صاحب چک برگشتی معذور هستند. ضمن اینکه باید وجوه همه حساب ها و کارت هاي بانکی و هر
مبلغ متعلق به صادرکننده که تحت هر عنوان نزد بانک یا مؤسسه اعتباري وجود دارد را به میزان کسري مبلغ چک به ترتیب اعلامی
از سوي بانک مرکزي مسدود کنند. علاوه بر اینکه پرداخت هرگونه تسهیلات بانکی یا صدور ضمانت نامه هاي ارزي یا ریالی براي

 
صاحب چک برگشتی نیز ممنوع است و بانک ها حق گشایش اعتبار اسنادي ارزي یا ریالی براي این فرد ندارند. 

این در حالی است که براساس بخشنامه جدید بانک مرکزي، ممنوعیت ها و محدودیت هاي مقرر در ماده5 مکرر الحاقی به قانون چک
براي اخذ تسهیلات، براي چک هاي صادره توسط صاحبان مشاغل و کسب وکارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا که تاریخ مندرج در
چک در 3 ماه اول سال1400 بوده و منجر به برگشت چک و صدور گواهینامه عدم پرداخت حداکثر تا پایان تیر1400 شود، درصورت

 
تسلیم تقاضا از سوي صادرکننده چک به بانک یا مؤسسه اعتباري محال علیه، طی یک ماه پس از برگشت، اعمال نخواهد شد. 

نکته دیگر اینکه براساس مصوبه اخیر ستاد مقابله با کرونا درصورت موجودي ناکافی اشخاص براي چک هاي صادرشده با سررسید اول
تا بیستم اردیبهشت سال1400، بانک ها و مؤسسات اعتباري باید از صدور گواهینامه عدم پرداخت و برگشت چک، درصورتی که
حداکثر تا 20خردادماه سال جاري به بانک ارائه شوند، اجتناب کنند. از محاکم و ضابطین قضایی نیز خواسته شده است از صدور
اجراییه در این موارد در بازه زمانی مزبور خودداري کنند. همچنین چک هایی که سررسید آنها اول تا بیستم اردیبهشت سال1400
بوده و به دلیل موجودي ناکافی به صدور گواهینامه عدم پرداخت منجر شده اند تا 20خردادماه سال جاري مشمول ممنوعیت ها و

 
محدودیت هاي مقرر در قانون صدور چک نخواهند شد. 

hamshahri :منبع



مصوبات ستاد ملی کرونا به بانک ها رفت

منبع: بنکرشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/03/24

به گزارش بنکر (Banker)، بانک مرکزي طی بخشنامه اي مصوبات بانکی جلسه 71 ستاد ملی کرونا را به بانک ها و موسسات
اعتباري ابلاغ کرد که براساس آن تسهیلاتی در مورد بازپرداخت اقساط تسهیلات براي مشاغل به شدت آسیب دیده از کرونا و

 
همچنین معافیت هایی از محدودیت هاي مقرر در قانون چک در نظر گرفته شده است. بر اساس این بخشنامه: 

1. براي صاحبان مشاغل و کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا (به غیر از تسهیلات قرض الحسنه) بازپرداخت اقساط
تسهیلات دریافتی که موعد پرداخت آنها در چهار ماهه اول سال 1400 بوده و در این بازه زمانی پرداخت نشده است منوط به اینکه
بدهی آنها به شبکه بانکی تا تاریخ اول بهمن ماه 1399 در طبقه جاري قرار داشته باشد به انتهاي دوره تقسیط منتقل می شود تا طی

 
چهار قسط پس از آخرین قسط وصول شود. 

همچنین، تسهیلات پرداختی از محل صندوق کارآفرینی امید که جهت کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده پرداخت شده است نیز

 
مشمول امهال این بند می شود. 

موعد پرداخت تسهیلات با بازپرداخت به صورت دفعی براي مشمولین این بند که سررسید بازپرداخت آن در سه ماهه اول سال 1400

 
باشد به پایان تیرماه سال جاري منتقل می شود. 

 
استمهال موارد این بند از احتساب و اخذ وجه التزام تاخیر تادیه دین و کارمزد اضافی مستثنی است. 

مشمولین این بند تا موعد مقرر براي بازپرداخت اقساط داراي سررسید چهار ماهه اول سال 1400، مشمول محدودیت ها و ممنوعیت

 
هاي بانکی ناظر بر اشخاص داراي بدهی غیر جاري نمی شوند. 

2. ممنوعیت ها و محدودیت هاي مقرر در ماده 5 مکرر الحاقی به قانون چک (صرفاً براي اخذ تسهیلات) براي چک هاي صادره توسط
صاحبان مشاغل و کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده از کرونا که تاریخ مندرج در چک در سه ماهه اول سال 1400 بوده و منجر
به برگشت چک و صدور گواهینامه عدم پرداخت حداکثر تا پایان تیرماه 1400 گردد، در صورت تسلیم تقاضا از سوي صادرکننده

 
چک به بانک یا موسسه اعتباري محال علیه، طی یک ماه پس از برگشت، اعمال نخواهد شد. 

 
3. مصوبه جلسه 67 ستاد ملی مدیریت کرونا به شرح زیر اصلاح می شود: 

در صورت عدم موجودي کافی اشخاص براي چک هاي صادره با سررسید اول تا بیستم اردیبهشت سال 1400، بانک ها و موسسات
اعتباري باید از صدور گواهینامه عدم پرداخت و برگشت چک، درصورتی که حداکثر تا 20 خرداد ماه سال جاري به بانک ارائه شوند،

 
اجتناب کنند. محاکم و ضابطین قضایی نیز از صدور اجراییه در این موارد در بازه زمانی مزبور خودداري کنند. 

همچنین چک هایی که سررسید آنها اول تا بیستم اردیبهشت ماه سال 1400 بوده و به دلیل عدم موجودي کافی منجر به صدور



گواهینامه عدم پرداخت شده اند تا 20 خردادماه سال جاري مشمول ممنوعیت ها و محدودیت هاي مقرر در قانون صدور چک
نخواهند شد.
























